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Acords de la sessió celebrada el dia 11 d’abril de
2008

ACORDS DECISORIS

ÀREA D’HABITATGE, URBANISME I RÈGIM
INTERIOR

1. Adjudicar el concurs que té per objecte el
manteniment dels elements constructius, instal·la-
cions en general i parallamps dels edificis adscrits als
Sectors de Serveis Generals i Gerència d’Educació,
Cultura i Benestar, Acció Social i Ciutadania, Medi
Ambient i Prevenció i Seguretat i Mobilitat, durant el
període comprès des de l’endemà de la formalització
del contracte i el 31 de desembre de 2011, lots 1, 2, 3
i 4, segons el detall següent: pel que fa al Lot 1
(07004009): Edificis del Sector de Serveis Generals i
Gerència d’Educació, Cultura i Benestar, adjudicat a
Imesapi, SA, NIF. A-28010478. import: 2.640.368,02
euros IVA inclòs; pel que fa al Lot 2 (07004059),
Edificis del Sector d’Acció Social i Ciutadania, adju-
dicat a Construcciones e Instalaciones Rin, SA NIF A-
08254740, Import : 932.271,94 euros IVA inclòs; pel
que fa al Lot 3 (07004060), Edificis del Sector de
Medi Ambient, adjudicat a Constraula, SA NIF A-
58142639, Import: 655.288,23 euros IVA inclòs; pel
que fa al Lot 4 (03004061), Edificis del Sector de
Prevenció, Seguretat i Mobilitat, adjudicat a Imesapi,
SA NIF A-28010478, Import: 1.914.902,54 euros IVA
inclòs. Disposar la despesa total per un import de
6.142.830,73 euros IVA inclòs, d’acord amb els
documents acreditatius obrants a l’expedient per a
cada un dels lots. Requerir els adjudicataris perquè

en el termini de 15 dies naturals a comptar des de la
recepció de la notificació d’aquesta Resolució, cons-
titueixin les garanties definitives pels imports se-
güents: Adjudicatària del lot 1: Imesapi, SA, NIF A-
28010478: 105.614,72 euros. Adjudicatària del lot 2.
Construcciones e Instalaciones Rin, SA NIF A-
08254740, 37.290,88 euros. Adjudicatària del lot 3:
Constraula, SA NIF. A-58142639, 26.211,53 euros.
Adjudicatària del lot 4: 76.596,10 euros. I perquè en el
termini de trenta dies naturals a partir de la mateixa
data, compareguin per a la formalització dels res-
pectius contractes. Anul·lar l’autorització de la des-
pesa de l’expedient núm. 10/2008 que té per objecte
el manteniment dels elements constructius, instal·la-
cions en general i parallamps dels Edificis adscrits als
Sectors de Serveis Generals i Gerència d’Educació,
Cultura i Benestar, Acció Social i Ciutadania, Medi
Ambient i Prevenció i Seguretat i Mobilitat, durant el
període comprès des de l’endemà de la formalització
del contracte i el 31 de desembre de 2011, lots 1, 2, 3
i 4, per un import total de 1.348.426,27 euros, segons
el detall següent, amb càrrec a les partides i pres-
supostos que es detallen a la relació annexada:
07004009: Lot 1: Edificis del Sector de Serveis Ge-
nerals i Gerència d’Educació, Cultura i Benestar, im-
port -579.592,98 euros. 07004059: Lot 2, Edificis del
Sector d’Acció Social i Ciutadania, import -204.645,06
euros. 07004060: Lot 3, Edificis del Sector de Medi
Ambient, import -143.843,77 euros. 03004061: Lot 4,
Edificis del Sector de Prevenció, Seguretat i Mobilitat,
import -420.344,46. Facultar el quart tinent l’alcalde
per formalitzar en nom de l’Ajuntament de Barcelona,
els contractes, en els termes i els efectes establerts
en el RDL 2/2000, de 16 de juny, i el seu Reglament,
aprovat per RD 1098/2001, de 12 d’octubre.
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Decret. L’Ajuntament de Barcelona compta amb un
important patrimoni etnogràfic fruit de l’activitat en re-
lació a l’Etnologia duta a terme per diverses insti-
tucions culturals municipals al llarg de la història.
Avui, tot aquest llegat patrimonial forma part del Mu-
seu Etnològic de Barcelona.

En la dècada dels quaranta del segle passat,
Ramon Violant i Simorra pensa en la idea de crear un
museu etnogràfic a Barcelona. Amb Agustí Duran i
Sanpere i amb en Joan Amades creen la Secció
Etnogràfica del Museu d’Indústries i Arts Populars al
Poble Espanyol de Montjuïc.

L’any 1948 es crea el Museu Etnològic i Colonial
dirigit per August Panyella, que a finals de la dècada
de 1950 inicia importants expedicions de recol·lecció
de materials etnogràfics arreu del món.

Del 1982 al 1999 funciona el Museu d’Arts Indús-
tries i Tradicions Populars (MAITP) i finalment l’any
1999 es produeix la compactació de museus en
l’actual Museu Etnològic de Barcelona.

En l’actualitat, el seu patrimoni el formen col·leccions
de cultura material representatives de la ciutat de Bar-
celona, de Catalunya, de diferents territoris de la Pe-
nínsula Ibérica, així com de pobles d’arreu del món.

El Pla de Museus impulsat per la Generalitat de
Catalunya preveu la creació d’un museu nacional de
societat. S’ha d’analitzar quin ha de ser el grau de
participació del Museu Etnològic de Barcelona en
aquest projecte. Les col·leccions del Museu contenen
més de 70.000 objectes etnogràfics que representen
el 60% del patrimoni etnogràfic inventariat a Cata-
lunya. Enguany, està previst crear la Xarxa de Mu-
seus d’Etnologia, que esdevindrà el nucli fundacional
del futur museu nacional. Està formada per set mu-
seus catalans, entre ells, el Museu Etnològic de Bar-
celona. En un primer moment, la xarxa té com a
objectiu coordinar les polítiques de difusió, conser-
vació i dinamització cultural del patrimoni etnològic.

Aquest 2008, es celebra l’Any Internacional del
Diàleg Intercultural, la qual cosa té una especial sig-
nificació pel Museu Etnològic pel seu caràcter d’espai
de diàleg i de reconeixement entre cultures.

La importància del conjunt de fets i raons es-
mentats, aconsella la creació d’un Consell Assessor
format per experts que faciliti l’anàlisi, la reflexió i el
contrast dels programes i activitats desenvolupats,
alhora que proposi i orienti les iniciatives de futur. Per
tot l’exposat, i en ús de les atribucions conferides a
aquesta Alcaldia per l’article 13 de la Carta Municipal
de Barcelona, disposo:

Primer. Crear el Consell Assessor d’Etnologia de
Barcelona com a comissió d’experts que assessorarà
en la definició de les línies programàtiques en l’àmbit
de l’Etnologia que impulsi l’Ajuntament de Barcelona
a través de l’Institut de Cultura de Barcelona, i en
concret el Museu Etnològic de Barcelona.

Segon. Designar membres de l’esmentat Consell
les persones següents:
– Sra. Maria Jesús Buixó i Rey
– Sr. Lluís Calvo i Calvo
– Sr. Joan Frigolé i Reixach
– Sra. Josefina Roma i Riu

Tercer. Designar el Sr. Xavier Suñol i Ferrer, fun-
cionari municipal, com a secretari de l’esmentat Con-
sell Assessor.

Quart. Assignar-li les funcions següents:
– Assessorar en la definició de les línies programà-

tiques de l’àmbit de l’Etnologia.
– Conèixer i debatre els programes d’actuació del

Museu Etnològic de Barcelona.
– Analitzar i assessorar els programes de recerca i

investigació, publicacions, documentació, progra-
mació expositiva, col·leccions, programació d’acti-
vitats i difusió.

– Conèixer, debatre i emetre informe, si s’escau,
respecte els nous projectes.

– Assessorar a l’Ajuntament de Barcelona en relació
al desenvolupament de la Xarxa de Museus d’Et-
nologia i en la participació en el futur Museu Na-
cional.

– Debatre i emetre informe, si s’escau, respecte
aquells temes d’especial interès per a la ciutat
relacionats amb la temàtica de l’Etnologia.

– Proposar i impulsar iniciatives per afavorir el co-
neixement de l’Etnologia i la preservació del Pa-
trimoni etnològic material i intangible de la ciutat.

– Impulsar la participació i coordinació d’activitats
entre els programes municipals i els organismes i
institucions temàticament relacionades, amb es-
pecial referència als àmbits universitari i aca-
dèmic.

– Impulsar la coordinació entre els diversos centres
i serveis municipals vinculats temàticament, pro-
posant el desenvolupament de projectes comuns.

– Assessorar la direcció del Museu Etnològic de
Barcelona i els responsables municipals.

Barcelona, 21 d’abril de 2008. L’alcalde, Jordi He-
reu i Boher.

(Ref. 1935)

DISPOSICIONS GENERALS

Decrets de l’Alcaldia
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MODIFICACIONS DE CRÈDIT DINS EL PRESSUPOST GENERAL DE 2008
(Transferències)

(Aprovades per decret d’Alcaldia de data 11 d’abril de 2008)

Expedient núm. 3-21/2008

Partida Tipus Descripció Altes Baixes
60001 9901 43220 MC7 Gestió de sol 1.011.664,88
71901 9901 43230 MC8 Transferència de capital a l’Institut Municipal

d’Urbanisme 1.011.664,88
1.011.664,88 1.011.664,88

Expedient núm. 3-22/2008

Partida Tipus Descripció Altes Baixes
48001 0605 31121 MC7 Ajuts a famílies 4.000,00
22109 0605 31121 MC8 Material de consum no inventariable 2.000,00
22609 0605 31121 MC8 Altres despeses compra materials 2.000,00
48101 0801 32390 MC7 Premis, beques i pensions d’estudi 600.000,00
48001 0601 31280 MC8 Ajuts a famílies 125.708,95
48001 0602 31280 MC8 Ajuts a famílies 56.140,98
48001 0603 31280 MC8 Ajuts a famílies 67.356,01
48001 0604 31280 MC8 Ajuts a famílies 7.554,02
48001 0605 31280 MC8 Ajuts a famílies 20.059,99
48001 0606 31280 MC8 Ajuts a famílies 25.882,06
48001 0607 31280 MC8 Ajuts a famílies 65.822,02
48001 0608 31280 MC8 Ajuts a famílies 27.003,27
48001 0609 31280 MC8 Ajuts a famílies 29.927,85
48001 0610 31280 MC8 Ajuts a famílies 64.553,14
48001 0201 31280 MC8 Ajuts a famílies 109.991,71
43005 0801 45120 MC7 Institut Municipal Cultura 306.571,00
43009 0801 45210 MC7 Institut Barcelona Esports 279.863,00
22610 0801 46361 MC8 Altres despeses compra serveis 50.000,00
22706 0801 46361 MC8 Estudis i treballs tècnics 100.000,00
22719 0801 46361 MC8 Altres contractes de serveis 150.000,00
21600 0801 46380 MC8 Manteniment equips i software procès inf. 40.000,00
22706 0801 46380 MC8 Estudis i treballs tècnics 50.000,00
22719 0801 46380 MC8 Altres contractes de serveis 110.000,00
22719 0801 46371 MC8 Altres contractes de serveis 86.434,00

1.190.434,00 1.190.434,00

Expedient núm. 3-24/2008

Partida Tipus Descripció Altes Baixes
22750 9901 43230 MC7 Altres despeses corrents Llei barris 258.400,00
22750 0608 43230 MC8 Altres despeses corrents Llei barris 224.400,00
22751 0608 43230 MC8 Altres despeses corrents Llei barris 34.000,00

258.400,00 258.400,00

Expedient núm. 3-25/2008

Partida Tipus Descripció Altes Baixes
22706 0301 44210 MC7 Estudis i treballs tècnics 183.027,20
44901 0301 44210 MC8 Transferència corrent a TERSA 183.027,20

183.027,20 183.027,20
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Expedient núm. 3-26/2008

Partida Tipus Descripció Altes Baixes
60001 9901 43220 MC7 Gestió de sòl 3.426.302,37
71901 9901 43230 MC8 Transferència de capital a l’Institut Municipal

d’Urbanisme 9.526,36
74902 9901 43230 MC8 Transferència de capital a Proeixample 3.273.304,95
60506 0604 43220 MC8 Expropiacions Can Bacardí, 2a fase 17.512,18
60548 0604 43220 MC8 Expropiacions c/ Constança, 14 125.958,88

3.426.302,37 3.426.302,37

Expedient núm. 3-29/2008

Partida Tipus Descripció Altes Baixes
65101 9901 43230 MC7 Inversions en edificació 8.000.000,00
65208 9901 43230 MC7 Inversions Bagursa 8.000.000,00
74902 9901 43230 MC8 Transferència de capital a Proeixample 6.000.000,00
74918 9901 43230 MC8 Transferència de capital a Bagursa 8.000.000,00
74925 9901 43230 MC8 Transferència de capital a BSM 2.000.000,00

16.000.000,00 16.000.000,00

MODIFICACIONS DE CRÈDIT DINS EL PRESSUPOST GENERAL DE 2008
(Transferències)

(Aprovades per decret d’Alcaldia de data 16 d’abril de 2008)

Expedient núm. 3-31/2008

Partida Tipus Descripció Altes Baixes
60002 9901 43220 MC7 Expropiacions 695.013,00
60004 0101 43230 MC8 Permuta finca c/ Almogàvers, 199 73.914,00
60005 0101 43230 MC8 Permuta solar c/ Cristobal de Moura/ J. Pla 208.761,00
63108 0101 43230 MC8 Adeq. reformes edificis municipals 240.489,00
63286 0101 43230 MC8 Act. correctores inst. edificis 13.247,00
60278 0301 44120 MC8 Nous col·lectors (Mèxic, Andrade, Agricultura) 1.758.398,00
60419 0301 43230 MC8 Coord. obres fons de cohesió 48.560,00
60281 0301 44120 MC8 Xarxa aigües freàtiques (Parc Ciutadella) 337.430,00
60275 0301 44210 MC8 xarxa recollida pneumàtica 67.780,00
60276 0301 44210 MC8 Proj. des. pl. centrals V. Olímpica 68.576,00
60282 0301 44210 MC8 Xarxa recollida pneumàtica (Diagonal-Poble Nou) 593.424,00
60283 0301 43230 MC8 Tractament integral i reurbanitz. 7.914.876,00
60284 0301 43230 MC8 Descontam. lluminosa ciutat 2.485.236,00
60272 0301 44120 MC8 Red. proj. nous col·lectors 161.554,00
60417 0603 43230 MC8 Urb. Poble-sec (llei de barris) 1.129.144,00
60270 0604 43230 MC8 Gestió mobilitat aparcament bici 100.000,00
60139 0605 43230 MC8 Remod. c/ Oliana 200.000,00
60140 0605 43230 MC8 Adq. mobiliari urbà 50.000,00
60192 0605 43230 MC8 Equipament c/ Saturn 27.100,00
62566 0606 43230 MC8 Mob. aplic. seu Districte (F. Giner, 51) 300.000,00
62567 0606 43230 MC8 Mob. nou equip. Gran Gràcia, 192 1.400.000,00
60135 0606 43230 MC8 Ampliació seu districte 313.939,00
60254 0606 43230 MC8 Urb. c/ Santa Rosa 190.000,00
60255 0606 43230 MC8 Mill. espai salut Vallcarca 596.000,00
60256 0606 43230 MC8 Escocells, mob. urb., enderrocs 200.000,00
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63147 0606 43230 MC8 Mill. equipaments 80.000,00
63148 0606 43230 MC8 Mill. centres cívics 120.000,00
60539 0607 43220 MC8 Exprop. c/ Tenerife, 10-14 295.842,00
60273 0301 44120 MC8 Dipòsits xarxa aigua freàtica 50.494,00
60274 0301 44120 MC8 Dipòsits xarxes aigües pluvials 602.670,00
60277 0301 44120 MC8 Millores xarxa clavegueram 314.851,00
62112 0610 43230 MC8 Const. casal infantil El Drac 345.150,00
63122 0610 43230 MC8 Can Saladrigas (rehab. integral) 1.278.925,00
60285 0610 43230 MC8 Millora via pública districte 385.000,00
62251 0603 43230 MC8 Enderroc edif. c/ Olzinelles 73-75-79 116.496,00
65102 9901 43230 MC7 Inversions urbanització 17.203.993,00
65101 9901 43230 MC7 Inversions en edificació 4.168.850,00

22.067.856,00 22.067.856,00

MODIFICACIONS DE CRÈDIT DINS EL PRESSUPOST GENERAL DE 2008
(Transferències)

(Aprovades per decret d’Alcaldia de data 18 d’abril de 2008)

Expedient núm. 3-30/2008

Partida Tipus Descripció Altes Baixes
22610 9901 46520 MC7 Altres despeses compra serveis 91.830,50
22610 0801 46371 MC8 Altres despeses compra serveis 91.830,50
22723 9901 15110 MC7 Manteniment patrimoni artístic 106.739,13
22700 0603 17110 MC8 Neteja edificis i locals 106.739,13

198.569,63 198.569,63
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Acta de la sessió celebrada el dia 19 de febrer de
2008 i aprovada el dia 8 d’abril de 2008

A la sala President Lluís Companys de la casa de
la ciutat, el 19 de febrer de 2008, s’hi reuneix la
Comissió de Cultura, Educació i Benestar Social, sota
la presidència de la Ima. Sra. Maite Fandos i Payà. Hi
assisteixen les Imes. Sres. i els Ims. Srs.: Montse
Ballarín i Espuña, Carles Martí i Jufresa, Gemma
Mumbrú i Moliné, Immaculada Moraleda i Pérez, Itziar
González i Virós, Carmen Andrés i Añón, Jaume
Ciurana i Llevadot, Gerard Ardanuy i Mata, Mercè
Homs i Molist, Ángeles Esteller Ruedas, Gloria Martín
Vivas, Javier Mulleras Vinzia, Elsa Blasco i Riera, i
Xavier Florensa i Cantons, assistits per la tècnica
d’administració general, Sra. Tecla Fort i Riera, que
actua per delegació del secretari general de la
Corporació.

També hi són presents la Ima. Sra. Ester Capella i
Ferré. i els Srs. Jordi Martí i Grau, delegat de Cultura i
Pere Alcober i Solanas, delegat d’Esports.

S’obre la sessió a les nou hores i trenta minuts.

I) Aprovació de l’acta de la sessió anterior
S’aprova afegint al final de la primera intervenció

de la Sra. Fandos en el punt 2 relatiu a l’Estadi de
Montjuïc: “Comenta que no és el mateix programació
que projecte, i es queixa per la manca de projecte i no
tant de la falta de programació que ja entén que s’ha
de fer posteriorment”.

II) Part Informativa

a) Despatx d’ofici

En compliment de l’article 63.1 del Reglament
orgànic municipal, es comuniquen les resolucions
següents:

1. Districte de Ciutat Vella
Del gerent municipal, de data 27 de desembre de

2007, que aprova el plec de clàusules, mitjançant
procediment negociat, pel contracte d’educació am-
biental a les escoles del districte de Ciutat Vella i
l’adjudica a l’entitat Grup Ecologista del nucli antic de
Barcelona, per als exercicis 2007-2008, i per un
import de 18.785,10 euros.

2. Districte de les Corts
Del gerent municipal, de data 27 de desembre de

2007, que aprova el plec de clàusules i convoca con-
curs, per adjudicar el contracte de concessió de la

gestió de la instal·lació municipal esportiva pavelló de
l’Illa, per als exercicis 2008-2011, i per un import de
126.500 euros.

3. Districte d’Horta-Guinardó
Del gerent municipal, de data 27 de desembre de

2007, que aprova el plec de clàusules i convoca
concurs, per adjudicar el contracte de la gestió del
bar-cafeteria del centre cívic Matas i Ramis, per un
cànon anual de 1.308 euros.

4. Districte de Nou Barris
Del gerent municipal, de data 6 de febrer de 2008,

que aprova el plec de clàusules i convoca concurs,
per adjudicar el contracte de gestió cívica de l’equi-
pament municipal de l’Ateneu Popular de Nou Barris,
per als exercicis 2008-2009, i per un import de
505.323,06 euros.

5. Districte de Nou Barris
Del gerent municipal, de data 6 de febrer de 2008,

que aprova el plec de clàusules i convoca concurs,
per adjudicar el contracte de gestió cívica de
l’equipament municipal casal de barri de Prosperitat,
per als exercicis 2008-2009, i per un import de
379.030,96 euros.

6. Districte de Nou Barris
Del gerent municipal, de data 6 de febrer de 2008,

que aprova el plec de clàusules i convoca concurs,
per adjudicar el contracte de gestió cívica de l’equi-
pament municipal del centre cívic Can Basté, per als
exercicis 2008-2009, i per un import de 360.378,15
euros.

7. Districte de les Corts
Del gerent municipal, de data 27 de desembre de

2007, que adjudica a Foment esportiu les Corts el
contracte de la concessió de la gestió de la ins-
tal·lació municipal esportiva Arístides Maillol, per als
exercicis 2008-2011, i per un import de 48.000 euros.

8. Districte de les Corts
Del gerent municipal, de data 23 de gener de 2008,

que adjudica a la societat Entorn, SCCL el contracte
de la gestió i animació del casal de joves de les Corts,
situat al carrer de Dolors Masferrer, 33-35, per als
exercicis 2008-2009, i per un import de 215.394
euros.

9. Districte de Nou Barris
Del gerent municipal, de data 24 de gener de 2008,

que adjudica a la societat Gedi, Gestió i Disseny,
SCCL el contracte de gestió i realització de cursos
d’alfabetització i acolliment lingüístic al barri de

COMISSIONS DEL CONSELL MUNICIPAL
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Roquetes, en el marc del projecte social de la Llei de
barris, per als exercicis 2007-2008, i per un import de
146.879,70 euros.

10. Districte de Nou Barris
Del gerent municipal, de data 24 de gener de 2008,

que adjudica a la Fundació Pia Autònoma Inst. Pere
Tarrés el contracte de la gestió i realització de les
activitats formatives en l’àmbit de cura i atenció a per-
sones al barri de Roquetes, en el marc del projecte de
la Llei de barris, per als exercicis 2007-2008, i per un
import de 119.556 euros.

11. Districte de Sant Andreu
Del gerent municipal, de data 19 de desembre de

2007, que adjudica a la societat N54 Produccions el
contracte de gestió del Sant Andreu Teatre, per als
exercicis 2008-2010, i per un import de 482.180
euros.

b) Mesures de govern
c) Informes

A la Comissió:
1. Balanç del Pla per a l’abordatge integral del

treball sexual 2007.
La Sra. Blasco recorda que el Pla es va aprovar el

28 d’abril de l’any 2006 i l’Agència es va crear el 29
de maig de l’any 2006. L’informe que avui es presenta
analitza les accions per afrontar aquest fenomen
realitzades des de l’Agència per a l’Abordatge Integral
del Treball Sexual (ABITS). Els àmbits d’actuació del
Pla són el Servei d’atenció i mediació al carrer, el
dispositiu integral de recol.locació laboral, el Servei
d’acollida i pisos pont, l’acostament al fenomen de les
xarxes de tràfic i prostitució romanesa a la ciutat, la
col·laboració institucional i el treball en xarxa a la
Taula de coordinació tècnica; explica que l’àmbit terri-
torial s’ha centrat al barri del Raval i fa constar que
amb l’acord de tots els grups municipals s’ha cons-
tituït també una Taula política per abordar aquest
assumpte.

Explica que el Servei d’atenció i mediació al carrer
és un servei d’atenció social integral a dones que
exerceixen la prostitució en medi obert que té la seu
al carrer Ferran en la mateixa ubicació que l’Oficina
per a la no discriminació i compta amb tres pro-
fessionals. L’horari d’atenció al carrer per part de les
educadores és de dilluns a divendres, tarda i nit, i
s’ha creat un telèfon 900 gratuït per atendre les do-
nes. El nombre d’històries obertes és de 368,
d’aquestes 94 estan innactives (fa més de tres mesos
que no s’ha fet cap acció d’intervenció), hi ha 274
expedients actius. Quant a la situació legal de les do-
nes ateses, explica que el component immigració té
un pes important, 158 estan en situació irregular i 2
en situació encara no determinada, 193 dones tenen
targeta sanitària i 166 estan empadronades a la
ciutat. Quant a la nacionalitat, el 45% de les dones
ateses tenen nacionalitat romanesa, un 21% es-
panyola, i llatinoamericana un 18%. Fa constar que
un nombre important de les demandes formulades
corresponen a necessitats bàsiques –roba, alimen-
tació– s’ha detectat en aquesta població un grau de
vulnerabilitat més alt del que es pensava, també hi ha
una demanda important per tramitar la targeta sani-
tària i l’atenció sanitària seguit de peticions laborals

formatives i en diferents gradacions altres demandes
com atenció jurídica, etc. Explica que per donar
compliment a les 998 demandes s’ha fet un total de
207 acompanyaments a diferents serveis. Posa de
manifest que a més de l’atenció individualitzada s’han
treballat assumptes d’atenció comunitària i treball en
grup, cursos de salut, s’ha creat un fitxer actualitzat
de tots els recursos per garantir l’atenció social
especialitzada, s’han establert protocols de derivació
a la xarxa de serveis socials d’atenció primària del
Raval nord, es treballa coordinadament amb l’equip
d’atenció a les dones (EAD), amb el centre d’atenció
a immigrants (SAIER) i amb el centre municipal
d’atenció a urgències socials (CMAUS), serveis de
salut (PASSIR de Ciutat Vella), Hospital del Mar, Hos-
pital Clínic i Maternitat i també s’han elaborat con-
venis de col·laboració amb entitats privades, Germanes
Oblates, Àmbit Prevenció. Explica que el dispositiu in-
tegral per afavorir la recol·locació laboral de les
treballadores sexuals (DIR/TS) implica el desen-
volupament de les competències personals i pro-
fessionals d’aquestes dones posant en valor les
seves capacitats. Fa constar que el disseny del
projecte professional i la seva posterior execució és
absolutament personalitzat i que accedir i mantenir-se
en el mercat laboral és un procés lent i costós. Expli-
ca que també s’ofereixen altres serveis i recursos
com la gestió d’ofertes laborals, la borsa d’empreses
col·laboradores i un seguit de dispositius que per-
meten que les dones tinguin recursos per aconseguir
un treball normalitzat. Manifesta que participar del
programa suposa una decisió voluntària d’estar
durant 10 mesos en un procés de formació amb la
possibilitat d’un ajut econòmic de 600 euros mensuals
per compensar el fet de deixar la seva activitat. Fa
constar que entre els anys 2006-2007 s’han iniciat
quatre grups de recol·locació, dos dels quals ja han
finalitzat, un està en fase de recerca de feina i l’altre
en procés de formació, pel que fa als dos primers
grups, s’ha aconseguit un 60% de reinserció en llocs
de treball normalitzats, creu que aquest percentatge
es podrà incrementar ja que una de les dificultats ha
estat la manca de papers de la població immigrada i
la incapacitat al llarg del procés d’acabar d’obtenir la
documentació. Quant al perfil dels participants, diu
que es mantenen els percentatges abans esmentats.
Explica que s’ha dut a terme una experiència in-
teressant amb un recurs, que no és exclusiu per a do-
nes vinculades a prostitució, que possibilita fer pràc-
tiques en residències per assolir més competència
professional, de les 18 dones que han entrat en
aquest dispositiu, 9 estaven vinculades a prostitució i
el grau d’inserció laboral del programa ha estat molt
alt (16 persones amb feina).

Pel que fa al Servei d’acollida i pisos pont, explica
que s’ofereix un allotjament segur a dones en situació
d’explotació o tràfic, així com un servei d’atenció inte-
gral a les que volen deixar l’exercici de la prostitució;
es compta amb pisos per a emergències, una casa
d’acollida amb 8 places i un pis d’inserció per iniciar
una etapa amb més autonomia; durant l’any 2007 han
estat ateses 41 dones; fa esment d’un estudi per a
l’apropament a les xarxes de tràfic i prostitució ro-
manesa a Barcelona, que ha permès elaborar una
guia per a professionals.

Quant al treball en xarxa, explica que es va consti-
tuir una Taula de coordinació tècnica on hi són pre-
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sents serveis municipals d’àmbit de ciutat i districte i
entitats per avaluar de forma continuada la imple-
mentació del Pla, els serveis i accions que se’n deri-
ven i aprovar els protocols d’actuació que es consi-
derin necessaris. Valora molt positivament la tasca
d’ABITS que és el primer equipament públic munici-
pal creat per atendre de manera específica i integral
les dones que exerceixen la prostitució al carrer i que
ha permès l’abordatge social de la prostitució i la
sensibilització entorn del fenomen. Fa constar que el
treball en xarxa entre els diferents agents públics i
privats ha permès la intervenció integral amb resultats
d’alta qualitat i eficàcia. Considera de forma molt po-
sitiva els acompanyaments, els dispositius de re-
col·locació i els serveis d’acollida. Afirma que la
càrrega ideològica sobre aquest assumpte no ajuda al
treball estricte d’atenció perquè l’estigmatització que
pateixen aquestes dones obliga a posar molts es-
forços per treballar. Entén que caldrà ampliar la
intervenció dels diferents àmbits municipals, la coor-
dinació institucional i la formació de tots els agents
implicats –cossos de seguretat, judicatura, serveis
socials i sanitaris, etc. Pensa que és una experiència
positiva, que la seva valoració ha de ser més
qualitativa que quantitativa i constata que tots els
elements posats sobre la taula per treballar els
diferents vessants es confirmen com els adequats.
Conclou dient que caldrà veure, i aquesta serà la
feina que es proposarà fer tant a la Taula tècnica com
a la Taula política, com s’aborda un pla de treball que
millori les propostes pels propers anys. Insisteix en
què es fa una valoració positiva de la feina feta.

La Sra. Fandos creu que amb la intervenció de la
regidora queda reflectida la importància del Pla i de
l’Agència. Lamenta, tal com ja va dir ahir a la reunió
de la Taula política, que el Pla no s’hagués fet abans i
dóna la raó a la Sra. Blasco que ha insistit davant de
la premsa que la llàstima és que el Pla sorgís arran
de l’Ordenança de mesures per fomentar i garantir la
convivència ciutadana a l’espai públic. Recorda que
CiU, en quatre ocasions des de l’any 2004, ha de-
manat en aquesta Comissió que s’elaborés aquest
Pla i per quatre cops es va respondre que no perquè
ja s’estava fent.

Quant a la valoració, agraeix la feina feta per
ABITS que és seriosa i professional. No vol fer una
anàlisi de les dades que consten a l’informe perquè la
tasca realitzada ja és valuosa si una sola persona
deixa la prostitució i canvia de feina. Li sorprèn que el
Pla només es desenvolupi al Raval ja que quan es va
aprovar era de ciutat, considera lògic que es comenci
pel Raval, però voldria saber com s’implementarà a la
resta de la ciutat.

Vol aprofundir sobre els aspectes que l’equip de
govern considera que s’han de millorar. Recorda que
en aprovar el Pla, quan es parlava de la Taula de
Coordinació, es deia que en formarien part dues
àrees que li semblen bàsiques i que no hi són: la
d’Ocupació i la responsable de l’habitatge. Està
d’acord en què el Pla es coordini des de la Regidoria
de la dona perquè la visió de gènere és necessària,
però tem que les altres àrees es relaxin, demana una
implicació política més forta, a part de la taula dels
grups polítics; pensa que hi hauria d’haver una taula
política amb els regidors responsables de les àrees.
Fa constar que ahir es va dir a la premsa que no
s’havia pogut fer més perquè no hi havia més recur-

sos, recorda que el Pla es va aprovar amb un
pressupost de 490.000 euros per l’any 2006, i avui es
presenta un pressupost de 349.00 euros anuals, fet
pel qual mostra la seva preocupació. Considera
correcte com s’està tirant endavant el Pla, però troba
a faltar el que ha mencionat.

La Sra. Esteller destaca i valora la feina feta, però
posa de manifest el retard en la presentació del
balanç. Recorda que el Pla es va aprovar el 28 d’abril
de l’any 2006 i el primer balanç s’hauria d’haver
presentat el gener de 2007. Fa constar que quan es
va constituir l’Agència, el seu grup va lamentar que
estigués adscrita a la Regidoria de la dona i drets
civils perquè aquest és un problema global de caire
evidentment social per les dificultats per accedir a
una feina i disposar de recursos suficients, a més la
seva problemàtica no es pot deslligar de l’existència
de màfies internacionals que trafiquen amb persones,
aspecte que té a veure amb la seguretat ciutadana.
Sap que el 90% de les persones que exerceixen la
prostitució són dones, però creu que el problema calia
abordar-lo de forma integral, i el PP així ho va mani-
festar quan es va presentar el Pla. Recorda que el
seu grup no estava d’acord amb la part de l’Or-
denança que regulava la prohibició de l’exercici de la
prostitució al carrer, creien que calia haver estat més
curós en exigir el seu compliment, i no que només es
prohibís la prostitució al carrer quan fos exercida a
200 metres dels centres educatius o quan es dugués
a terme en espais d’ús intensiu. Quant al balanç, creu
que la tasca feta és insuficient respecte als objectius
plantejats, pel que fa a l’extensió territorial, creia que
el programa era per al conjunt de la ciutat, però
només s’ha fet una prova pilot a Ciutat Vella, no
s’aborden els aspectes relacionats amb el tràfic de
què es disposa és insuficient, en un primer moment
es va dir que hi hauria tres persones –dos educadors
i un psicòleg–; hi ha dos educadors i un psicòleg amb
dedicació parcial i, per tant, s’ha reduït el nombre de
persones que es dediquen íntegrament a desen-
volupar aquesta feina. Quant als contactes directes,
fa notar que tot i aconseguir que una sola persona
canviï la seva trajectòria ja és un èxit, només un 18%
de les dones que van tenir contacte amb l’Agència
han participat en els programes, creu que la feina feta
és correcta, però podia haver estat millor. Pel que fa
als cursos i a la col·laboració laboral, pensa que Bar-
celona Activa podria fer una tasca més important.
També considera necessari incrementar la prevenció
del conflicte perquè evitar l’oferiment de serveis
sexuals a la via pública era una de les funcions
primordials del Pla. Finalment, fa referència a què el
58% de les dones immigrants que han accedit a en-
trar amb contacte amb l’Agència tenen la condició
d’il·legals i un 95% de les dones que han sol·licitat el
servei d’acollida són víctimes de tràfic. Destaca
aquestes situacions perquè és bàsic afrontar-les.
Troba a faltar més implicació en el Pla de la Policia
Nacional i els Mossos d’Esquadra i respecte a la
constitució de les Taules de Coordinació en l’informe
només es fa esment a la Taula de les Entitats i
s’obvien la institucional i la de grau polític. Posa de
manifest la davallada del pressupost destinat al Pla,
que quan es va presentar era de 502.446 euros i ara
és de 349.516 euros.

La Sra. Capella posa de manifest que, avui, a la
Sra. Blasco li correspon presentar el balanç del Pla
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per l’abordatge integral del treball sexual que penja
de l’article 41.3 de l’Ordenança de mesures per fo-
mentar i garantir la convivència ciutadana a l’espai
públic, que recorda que ICV-EU i A no va votar.

Fa constar que ERC aplaudeix els resultats de
l’informe que és tot l’exhaustiu que pot ser, ja que cal
tenir cura perquè es treballa amb matèria sensible i
cal evitar la doble estigmatització i victimització de les
persones que entren en el circuit de l’Agència. Pensa
que les accions dutes a terme són importants i li
agradaria poder dir que ho són per eradicar la
prostitució, que és una de les formes d’explotació i
violència envers les dones. Pensa que els resultats
que avui es presenten es corresponen als treballs
iniciats l’any 2005 quan ERC, amb la Sra. Pilar
Vallugera, liderava la Regidoria de dona i drets civils;
vol destacar la tasca feta durant tots aquests anys, i
observa que ningú creia que el Pla pogués tenir els
resultats que avui s’han obtingut. Dóna més im-
portància als resultats qualitatius que no pas als
quantitatius pel molt que representa per a aquestes
dones poder treballar en una feina diferent. Atesos els
problemes que han sorgit en algunes de les in-
tervencions efectuades per la policia, per exemple la
batuda al Raval, pensa que seria bo establir línies de
col·laboració institucional amb l’Administració de jus-
tícia en tota la seva amplitud a través del Tribunal Su-
perior de Justícia de Catalunya, de la mateixa Con-
selleria de Justícia i de la Fiscalia de Catalunya.
Considera que caldria evitar la menció de quines són
les noves feines on s’ubiquen aquestes persones per
evitar la seva estigmatització. Manifesta la necessitat
que aquest sigui un pla de ciutat.

La Sra. Moraleda considera importants els primers
divuit mesos d’existència de l’Agència que recorda té
per objecte acompanyar les dones que vulguin fer
aquest primer pas per sortir de la prostitució o bé
acompanyar-les per millorar la seva situació personal.
Valora positivament el treball en xarxa, la feina
desenvolupada a Ciutat Vella i la tasca amb les
entitats que intenten millorar la qualitat de vida de les
prostitutes, qualifica de notícia excel·lent que aques-
tes entitats s’hagin incorporat a la xarxa. Afirma que
aconseguir que algunes dones –per poques que
siguin– es puguin recuperar, formar i inserir-se labo-
ralment en un mercat difícil, justifica l’existència de
l’Agència i felicita els professionals que han portat a
terme aquests primers processos d’inserció. Conside-
ra positiu poder ampliar el nombre de persones i
Regidories que treballen en el Pla, però no considera
necessària la incorporació de la Regidoria de Pro-
moció Eeconòmica. Posa de manifest que l’objectiu
de l’Agència no és la promoció econòmica, sinó dur a
terme amb aquestes dones un treball minuciós, un pla
individual i un seguiment molt acurat que s’ha de fer
per part de professionals que treballen principalment
en el camp de la psicologia i poden donar suport a
persones que en molts casos estan en situació pre-
cària i amb una gran manca d’autoestima. Valora la
taula tècnica i dóna importància a què s’atén a les do-
nes sense qüestionar el seu treball ni analitzar si és
lícit o no,i anima els professionals a seguir endavant i
ofereix el seu suport perquè a la taula política es
puguin debatre a fons assumptes, que després no cal
explicitar públicament, i que ajuden a fer una bona
feina en aquest sector. Considera encertada la de-
cisió de prioritzar el territori del Raval per començar a

intervenir amb l’Agència, tothom sap que quan s’inicia
la intervenció en un assumpte molt complicat amb
metodologies noves, cal acotar el territori i espera
que en el futur pròxim el pla es pugui estendre a la
resta de la ciutat.

La Sra. Blasco agraeix les aportacions fetes. Fa
constar que en la reunió de la taula política celebrada
ahir es va fer una explicació molt àmplia i convida la
Sra. Esteller a assistir-hi si ella és qui porta aquests
temes a la Comissió perquè segurament ha perdut
matisos de les explicacions, que la Sra. Martín en
assistir a la taula tècnica ha copsat.

Quant a la valoració, ella mateixa apuntava la
necessitat d’implicar més àrees municipals, estudiar
l’ampliació del territori, etc., pensa que són els
elements de treball que s’hauran d’anar discutint en el
marc de la taula política tenint, però, molt en compte
els criteris que aportin els tècnics que participen en el
Pla. Explica que cal constituir la taula de treball trans-
versal prevista en el pla i no dubta de la capacitat de
lideratge de la Regidoria de la dona per trametre a la
resta de l’organització municipal la necessitat del
treball conjunt. Pel que fa al pressupost, puntualitza
que només s’ha fet constar la despesa d’atenció i que
no hi consta la despesa del capítol I, motiu pel qual
pot semblar que s’ha produït una reducció. Quant a la
relació entre l’Ordenança, el Pla i l’Agència, diu que
en el marc del debat de l’Ordenança hi havia tres
elements que no estaven en discussió: la lluita contra
l’explotació, el proxenetisme, el tràfic i la tracta
tipificats en el codi penal i davant els quals l’Ajun-
tament no és competent, la policia nacional és la que
treballa amb aquestes xarxes i l’Ajuntament col·labora
quan se li demana; un altre element que no estava en
discussió era la necessitat de programes o plans
d’atenció integral, tothom hi estava d’acord i la ne-
cessitat de millorar les relacions en l’espai públic va
posar encara més de manifest la necessitat d’aquest
Pla integral al qual tothom donava suport. Recorda
que, de com millorar les relacions en l’espai públic i
democratitzar el seu ús, és on van aparèixer els
elements de desacord: incloure o no la prostitució i la
mendicitat dins l’Ordenança amb una mecànica san-
cionadora al mateix grau que altres conductes. Fa
constar que no té cap contradicció en el seu discurs
sobre l’Ordenança i en el seu posicionament per ges-
tionar aquest Pla. Insisteix a aprofundir en el treball
transversal i en la taula política per introduir els
elements de millora necessaris. És conscient que els
esforços realitzats han estat positius i està conven-
çuda que, tant políticament com tècnicament, s’està
en condicions de continuar treballant.

La Sra. Fandos recorda que CiU va exigir l’apro-
vació del Pla com a condició per votar favorablement
l’Ordenança. Fa constar que en el pressupost inicial
l’import per les acollides d’urgència era molt alt i li
sorprèn que en el pressupost presentat l’import sigui
tan baix, atesa la feina que s’està fent en el servei
d’acollida a dones víctimes de tràfic, suposa que algú
més està finançant aquest servei perquè si no, no
entén els números.

La Sra. Esteller diu a la Sra. Blasco que s’abstingui
de fer recomanacions relatives a com s’organitzen els
grups perquè la regidora ha de centrar la seva
energia a complir els objectius fixats. Puntualitza que
un balanç són números i diu que quan l’equip de
govern va presentar el Pla, el PP el va valorar
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considerant-lo positiu per una banda, i insuficient per
l’altra. Insisteix que el que ara es fa és analitzar un
balanç que es presenta amb un any de retard i
repeteix que el considera insuficient pels objectius
fixats. Fa constar que no es pot obviar que moltes do-
nes estan exercint la prostitució en contra de la seva
voluntat, és un tema de Policia Nacional del qual
l’Ajuntament no es pot inhibir i cal posar-lo de
manifest a través de tots els sistemes de coordinació
per actuar en contra de les màfies i de les xarxes.
Pensa que no s’ha centrat una part important dels re-
cursos a intentar que la prostitució no s’exerceixi al
carrer, recorda que aquest aspecte va ser molt
reclamat pel PP quan es va aprovar l’Ordenança del
civisme. El seu grup considerava que des de l’Or-
denança calia impedir l’exercici de la prostitució al
carrer, però la qüestió es va atenuar amb un redactat
ambigu que permet el seu exercici. Considera que el
programa està per sota dels seus objectius, tot i que
només el fet que una persona pugui deixar la pros-
titució ja és un bon resultat.

La Sra. Capella no diu que la Sra. Blasco hagi
entrat en contradicció, només ha dit que l’Ordenança
està en vigor i, per tant, a la regidora li correspon apli-
car-la.

La Sra. Blasco en cap moment ha tingut intenció de
fer cap recomanació al PP, simplement ha convidat la
Sra. Esteller a assistir a la taula. Pel que fa als
acolliments, explica que van començar l’octubre de
2006 i per això l’any 2007 només es va pagar la
quantia que figura en el pressupost. Remarca la
voluntat de l’Ajuntament de continuar treballant en el
Pla de forma integral, sap que hi ha aspectes que su-
peren de forma molt clara les competències muni-
cipals i en aquests es continuarà aportant elements
de sensibilització i d’implicació d’altres institucions,
però el que no es pot fer és substituir les actuacions
d’altres administracions. Fa constar que els principals
objectius del Pla, la millora de la convivència ciu-
tadana i atendre les persones que duen a terme
aquestes activitats s’estan complint. Convida tothom
a treballar conjuntament en aquesta tasca.

En aquest punt s’incorpora a la sessió l’Im. Sr.
Xavier Florensa i Cantons.

Es dóna per tractat.
2. La nova contractació del servei de neteja dels

centres escolars de la Ciutat.
La Sra. Ballarín recorda que l’Ajuntament té atri-

buïda per Llei la competència de la neteja dels cen-
tres escolars, que són equipaments amb un ús molt
intensiu i necessiten una neteja adequada als reque-
riments derivats d’aquest ús.

Explica que el 6 de febrer passat el Consell Rector
de l’IMEB va adjudicar la contracta per un import de
30,6 milions d’euros amb un increment del 29% res-
pecte al contracte anterior, que suposa passar d’una
despesa anual de 11,8 milions a 15,3 milions d’euros.
El període de vigència del nou contracte és de l’1 de
maig de 2008 fins al 28 de febrer de 2010 amb
possibilitat de pròrroga de dos anys i inclou 267 cen-
tres escolars, dels que 164 són d’ensenyament infan-
til i primària, 59 són escoles bressol municipals i la
resta són centres de secundària municipals, de
formació d’adults, escoles de música, ensenyaments
artístics i altres. Fa constar que s’ha celebrat un
concurs per als centres d’ensenyament infantil,
primària i els edificis administratius de l’IMEB i un

altre per a les escoles bressol municipals, que tenen
unes necessitats molt específiques, en cadascun
d’aquests concursos s’ha dividit la ciutat en grans
zones de dimensió econòmica similar, seguint criteris
de proximitat geogràfica per facilitar la prestació del
servei a les empreses i la supervisió per part de
l’Administració de com es presta aquest servei.
Manifesta que l’aposta política per l’increment del
30% en el cost d’aquesta contracta ve motivada
perquè entre els factors de qualitat del servei públic
d’educació hi ha els aspectes logístics i de man-
teniment dels espais educatius ja que la dignificació
d’aquests espais és necessària perquè els pro-
fessors, els alumnes i les seves famílies se sentin
ben acollits. Insisteix que els missatges que s’emeten
des d’uns centres nets són molt diferents dels que
emeten centres abandonats i bruts ja que a través de
la neteja també s’educa i s’expressen valors. Fa
constar que s’han introduït plecs de clàusules nous,
aspectes tècnics i de qualitat per a l’adjudicació del
servei, l’IMEB té experiència en la gestió d’aquests
serveis, coneix les mancances fins ara existents i les
necessitats que han anat sorgint i s’ha fet un gran
esforç per donar resposta als nous requeriments. Ex-
plica que s’ha fet una delimitació clara entre el que és
la neteja diària, ordinària i l’especialitzada que es fa
en diferents horaris i a un preu diferent; dels 40 punts
totals del concurs: 18 corresponen a aspectes qua-
litatius i 22 a aspectes quantitatius; per garantir la
competitivitat i una adequada prestació dels serveis
es va establir que cap empresa pogués monopolitzar
tot el servei, establint lots diferents i que cap empresa
pogués ser adjudicatària de més de dos lots. Ma-
nifesta que s’han volgut solucionar els problemes que
per la neteja plantejava l’ús social dels centres i s’han
tingut en compte els horaris derivats d’aquestes
activitats socials. S’ha introduït un sistema telemàtic
de control de presència de les persones que han de
realitzar la neteja, es fan uns informes resum per a
cada centre en temps real i es gestionen sistemes
d’alarma en els supòsits que el servei no es presti en
el temps i manera establerts. Cita com a aspecte in-
novador l’exigència d’un pla de treball específic per a
cada centre. També s’intenta reduir l’impacte medi-
ambiental utilitzant determinats productes i s’exigeix
una millora en el pal de gestió de residus.

El Sr. Ardanuy agraeix la feina realitzada pels
tècnics de l’IMEB en l’elaboració dels plecs i en els in-
formes de valoració posteriors. Demana que es doti
els centres escolars públics i concertats d’un sistema
especial de recollida d’escombraries, que es millori el
sistema de gestió de queixes i que sigui per a futurs
contractes un element decisori.

La Sra. Martín valora positivament el treball fet des
de l’IMEB per garantir la dignificació dels espais
escolars amb un servei de neteja de qualitat que
tingui en compte també un calendari, horari de neteja
compatible amb l’horari escolar sense necessitat d’in-
terferir en les activitats pròpies dels centres educatius
establint, a més, sistemes de control presencial.
Troba difícil conèixer a fons les característiques tèc-
niques del model presentat i la seva adequació als
diferents centres, però el seu grup dóna un vot de
confiança a l’equip de govern, i atenent que en els
plecs de clàusules s’inclou un model de seguiment de
la qualitat de la prestació del servei sol·licita a l’IMEB
que mantingui una actitud activa en aquest seguiment
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i que s’informi periòdicament a la Comissió. Pensa
que cal introduir nous reptes que millorin substan-
cialment el sistema de contractació i seguiment que
fins ara s’havia utilitzat i desitja que la nova contracta
sigui la garantia d’un servei de neteja a l’alçada del
que necessita la nostra societat.

El Sr. Florensa manifesta el suport del seu grup a
la nova contracta. Pensa que aquest és un tema de
gestió, però entén que cal millorar els mecanismes
perquè els espais escolars tinguin un manteniment i
un servei de neteja eficient, cal optimitzar recursos i
que els serveis de neteja s’adaptin als nous usos dels
centres on cada dia s’hi realitzen més activitats.

La Sra. Blasco dóna suport a aquesta nova
contracta perquè quan es donen nous usos als cen-
tres cal incorporar tots els mitjans perquè les noves
activitats es puguin desenvolupar. Destaca la voluntat
política que aquests equipaments donin el millor
servei possible.

La Sra. Ballarín agraeix el suport manifestat i
insisteix que, tot i tenir un cert caire tècnic, l’esforç per
a la millora d’aquest servei respon a una voluntat polí-
tica de considerar tots els aspectes educatius com
una de les prioritats de la ciutat. Puntualitza que hi
haurà una avaluació i un control important del servei,
però no es farà des de l’IMEB perquè a partir del pri-
mer de març aquesta competència serà delegada al
Consorci d’Educació de Barcelona. Fa constar que no
s’ha considerat necessari un sistema de recollida
d’escombraries específic per als centres, però que és
una qüestió que es pot analitzar.

El Sr. Ardanuy insisteix en què en el seguiment de
la contracta aquesta necessitat sigui una prioritat.

Es dóna per tractat.

d) Compareixences Govern municipal

III) Propostes a dictaminar

a) Ratificacions
b) Propostes d’acord

3. Atorgar la Medalla d’Or al Mèrit artístic a Albert
Ràfols i Casamada, per la força i la qualitat del seu
impuls creatiu que s’ha traduït en una obra pictòrica i
literària dotada d’un talent prodigiós que es manifesta
en tots els formats i totes les tècniques, tot mantenint
una unitat essencial en la composició, en el traç, en el
color i en el ritme dels seus quadres i dels seus ver-
sos; una obra fruït d’una llarga reflexió sobre el fet
artístic on mai preval el pintor sobre el poeta, sempre
ambdós en equilibri; una obra pictòrica cabdal en la
història de l’art abstracte català que ha estat ex-
posada en els principals museus d’art contemporani i
forma part de les millors col·leccions d’art de tot el
món.

El Sr. Martí i Grau afirma que Albert Ràfols i
Casamada, figura indiscutible en el panorama artístic
de la ciutat i del país, és un dels creadors poetes i
pintors més reconegut, amb capacitat per crear un
llenguatge propi i optimista. Recorda que ha tingut
molts reconeixements a escala nacional i internacio-
nal, i cita com a exemple la retrospectiva antològica
que se li va fer en el Museu d’Art Contemporani de
Barcelona.

El Sr. Ciurana destaca que, ara que estan de moda
les fusions entre artistes de diferents disciplines, en el

nostre país hi ha una tradició que podria anar des de
Mercè Rodoreda fins a Perejaume en què en una
mateixa persona es fusionen capacitats poètiques,
literàries i plàstiques. Diu que Albert Ràfols i Ca-
samada és un excel·lent exemple d’aquesta doble
ànima artística.

La Sra. Esteller afirma que el seu grup valora molt
positivament l’obra del Sr. Albert Ràfols i Casamada
que té mèrits suficients a escala poètica i plàstica,
que el fan mereixedor de la medalla.

El Sr. Florensa dóna suport a l’atorgament de la
medalla a aquest artista polifacètic del que hi ha
mostres gràfiques del seu art pictòric en el mateix
Ajuntament. Creu que la seva trajectòria, la quantitat
d’obres i les diferents disciplines artístiques, que ha
estat capaç de combinar amb excel·lència, el fan
mereixedor d’aquesta medalla.

La Sra. Blasco avança el suport del seu grup i fa
seves les paraules expressades per tothom.

El Sr. Martí i Grau agraeix el consens unànime de
tots els grups.

Es dictamina amb el posicionament favorable de
tots els Grups.

4. Estimar parcialment les al·legacions presentades
per l’Im. Sr. Joan Puigdollers i Fargas en qualitat de
regidor del Grup Municipal de Convergència i Unió; i
desestimar les al·legacions presentades pel Grup Mu-
nicipal del Partit Popular de Catalunya, de conformitat
amb l’informe que consta a l’expedient. Aprovar
definitivament la modificació de l’article 33 i l’Annex I.
2.2.1 de l’Ordenança municipal de les activitats i dels
establiments de concurrència pública de Barcelona, i
Annex II.2 de l’Ordenança municipal d’activitats i
d’intervenció integral de l’Administració ambiental de
Barcelona, segons el text que consta com a docu-
ment adjunt a l’expedient.

El Sr. Martí i Grau recorda que el raonament de
l’equip de govern ha estat modificar la normativa en
l’àmbit en què jurídicament era possible fer-ho des de
l’Ajuntament considerant que els espais que tenen
categoria de bars musicals puguin també tenir música
en directe. Explica que s’han estimat parcialment les
al·legacions presentades per CiU i s’han desestimat
les presentades pel PP. La relativa a introduir més
especificitats s’ha desestimat perquè segons els
criteris tècnics aquestes especificitats ja estan inclo-
ses en altres ordenances i la d’incloure un informe del
Consell Assessor d’Espectacles s’ha desestimat per-
què des dels serveis jurídics es considera que no cal
en no haver-hi modificació de catàleg, i la darrera
al·legació que proposa incloure les pistes de ball o
espais assimilables en aquests bars musicals de mú-
sica en viu no s’accepta perquè obligaria a modificar
el catàleg, facultat que l’Ajuntament no té. Repeteix
que s’ha modificat allò que es podia modificar des de
l’àmbit municipal per afavorir la música en viu a la
ciutat sempre i quan es mantinguin tots els condi-
cionants tècnics i d’insonorització requerits. Pensa
que aquest gest haurà d’anar acompanyat d’altres
que puguin fer altres institucions, especialment el
Parlament de Catalunya en la línia d’afavorir la músi-
ca en directe i considerar que aquells espais que
tenen una programació de musica en viu estable
siguin considerats equipaments culturals.

El Sr. Ciurana recorda que el seu grup ja va votar
favorablement l’aprovació inicial i, atès que les
observacions fetes per aclarir alguns termes han
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estat tingudes en compte, avança el posicionament
favorable de CiU.

La Sra. Esteller fa constar que el seu grup sempre
ha donat suport a la música en viu en aquests locals.
Considera, però, que calia fer-ho millor i per aquest
motiu el PP va presentar un seguit d’esmenes i
al·legacions per evitar discrecionalitat en la concessió
de les llicències ja que el redactat de l’article 33 pot
fer arbitrària la seva concessió. Quant a la petició de
la inclusió d’una petita pista de ball, ja sap que implica
la modificació del catàleg, però el seu grup sempre ha
demanat una modificació d’àmbit més general abor-
dant tot el que una part del sector reclama. Quant al
dictamen preceptiu del Consell Assessor d’Espec-
tacles, insisteix en què és necessari, tot i que en
aquest cas sigui interpretable la seva obligatorietat.
Pels motius exposats, avança la reserva de vot del
seu grup.

El Sr. Florensa avança l’abstenció del seu grup,
comparteix plenament l’objectiu que la ciutat recuperi
bars i espais on es pugui realitzar música en viu, però
no està d’acord en la forma com es planteja aquesta
normativa perquè pot presentar problemes d’apli-
cació.

La Sra. Blasco expressa el suport del seu grup a la
modificació de l’Ordenança que considera una peça
important per millorar el paper que aquests petits
equipaments culturals estan aportant a la ciutat es-
pecialment pel que fa a l’àmbit de la música.

El Sr. Martí i Grau celebra que els dos grups que
en la darrera comissió van manifestar el vot en con-
tra, avui, s’abstinguin. Està a la seva disposició per
donar totes les explicacions complementàries que
calguin per aconseguir el vot unànime d’aquesta
proposta en la propera sessió plenària del Consell
Municipal ja que tothom està d’acord amb el seu
objectiu, que és la millora de la música en viu a Bar-
celona.

Es dictamina amb el posicionament favorable del
PSC, ICV-EU i A i CIU, amb la reserva de vot del PP i
amb l’abstenció d’ERC.

IV) Part decisòria / Executiva

a) Ratificacions
b) Propostes d’acord
c) Proposicions

V) Part d’impuls i control

a) Proposicions / Declaracions de Grup

Del Grup Municipal CiU:
5. Instar al govern municipal a que faci les gestions

oportunes per tal de donar un ús públic cultural a
l’edifici situat al carrer del Call número 14, que his-
tòricament havia estat la seu de la impremta Co-
mellas de la Ciutat.

El Sr. Ciurana inicia la seva intervenció llegint un
fragment del Quixot: “Sucedió pués que yendo por
una calle alzó los ojos don Quijote y vio escrito sobre
una puerta con letras muy grandes aquí se imprimen
libros, de lo que se contentó mucho porque hasta en-
tonces no habia visto imprenta alguna...” Diu que
aquest episodi del Quixot tots els estudiosos de

Cervantes el situen en l’antiga impremta Comellas, si-
tuada al carrer del Call, 14 on l’Ajuntament, l’any
1966, ja va fer una intervenció i va restaurar els
esgrafiats de la façana on es veuen dibuixos relatius
al món del llibre. Considera que, atesa la importància
que en el segle XVII té aquesta impremta per a la
ciutat, l’Ajuntament s’hauria de plantejar donar un ús
públic al local que havia ocupat. Fa constar que no es
refereix a tot l’edifici, sinó únicament a la planta baixa
que està per llogar, pensa que seria una llàstima que
l’Ajuntament no aprofités l’ocasió.

La Sra. Esteller considera que aquesta proposta,
amb l’especificació que ha fet el regidor de limitar-la
als locals dels baixos perquè la resta de l’edifici té
veïns, és una bona iniciativa.

El Sr. Florensa dóna suport a la proposta que va en
la línia d’impulsar el valor històric de la zona del Call i
de donar valor a un espai representatiu de la història
de la ciutat pel que fa a la impressió i edició literàries.

La Sra. Blasco expressa el vot contrari del seu grup
tot i compartir que el local, com molts altres indrets de
la ciutat, pot tenir algun tipus de reconeixement pel
seu paper històric que també es pot aconseguir sense
que passi a ser un local municipal.

El Sr. Martí no dubta que la iniciativa proposada pel
Sr. Ciurana té sentit, però puntualitza que el text
presentat feia referència a tot l’edifici i la precisió que
es tractava només dels baixos, CiU no l’ha fet arribar
a l’equip de govern. Fa constar que l’edifici està
qualificat com habitatge i, per tant, no és possible la
seva expropiació ni la seva compra, si no és per
acord amb la propietat, certament sap que la planta
baixa està buida, l’edifici està catalogat de tipus B i,
per tant, la seva conservació ha de ser la màxima
possible i, des del punt de vista de la seva protecció,
el regidor ho ha dit, la façana està restaurada i el seu
valor està posat de manifest amb una placa com-
memorativa. Entén que es pot reforçar aquest àmbit
de referència i commemoració, però no veu quin pot
ser l’ús de l’espai, pensa que en el barri del Call els
esforços han d’anar dirigits a altres finques. No està
en desacord amb la intenció de la proposta, però creu
que en aquests moments no és una prioritat.

El Sr. Ciurana diu que si hi ha voluntat de posar-se
d’acord s’hi posaran. Fa tres observacions respecte al
que ha dit el Sr. Martí, pensa que les oportunitats
s’han de caçar al vol i la planta baixa d’aquest edifici
fa unes setmanes que té penjat un rètol de lloguer o
venda; explica que ell mateix, abans de presentar la
proposta a la Comissió, va parlar amb la regidora del
districte; diu que la proposta s’ha redactat de forma
genèrica perquè segons l’equip de govern els grups
de l’oposició no poden manar al govern, que és qui ha
d’actuar en el cas concret i, per tant, només han
demanat que es facin les gestions oportunes per do-
nar un ús públic al local, no parlen de la titularitat.
Pensa que si la ciutat vol recuperar la tradició his-
tòrica del món editorial i de la impremta, val més que
el local tingui un ús públic i no acabi sent un local
d’una franquícia de roba o de menjar. Insisteix que la
proposició es refereix al local i no té cap problema a
substituir la paraula edifici per local i aclarir si és
necessària la redacció de la proposta.

El Sr. Martí fa constar que el Pla d’usos de Ciutat
Vella no permet la instal·lació de cap local de res-
tauració. Insisteix que la iniciativa li sembla lloable i
no la critica com a tal, però el redactat és genèric i
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s’atén a la proposta presentada que es refereix al
conjunt d’una finca catalogada urbanísticament d’ha-
bitatge, amb un marge de maniobra molt complicat
pel poder municipal. Fa constar que la finca està cata-
logada des del punt de vista patrimonial i, per tant,
està absolutament garantida la preservació de la
memòria. Pensa que una altra cosa és que en els
baixos s’hi pugui dur a terme alguna proposta cultu-
ral, però insisteix que aquesta no és la formulació ini-
cial. Afirma que aquesta no és una prioritat de l’equip
de govern en la zona del Call, on recorda que, fa poc,
s’ha inaugurat un centre i hi ha altres accions que
considera prioritàries, motiu pel que votarà en contra
de la iniciativa.

La Sra. Fandos agrairia que a la Junta de Por-
taveus s’arribés a algun acord perquè coincideix amb
el Sr. Ciurana que s’ha vetllat molt per no dir de forma
concreta en la proposta el que es feia perquè es va
determinar que era el govern qui havia de concretar.
Pensa que el Sr. Martí pot no estar d’acord amb la
proposta, però no pot dir que no s’ha concretat.

El Sr. Ciurana insisteix que va comentar fa més
d’un mes aquest assumpte amb la regidora del dis-
tricte, entén que si es fes el canvi de la paraula edifici
per local en el redactat inicial el sentit de la proposta
quedaria més clar; sense ànim d’entrar en polèmica,
recorda que l’Ajuntament, fa relativament poc, es va
gastar 26.000.000 d’euros en l’adquisició de la casa
Burés que està tancada des de fa una colla de mesos
sense cap decisió al respecte, pensa que llogar uns
baixos que tenen l’honor de sortir al Quixot i de ser la
seu d’una de les impremtes més importants del segle
XVII hauria de tenir una prioritat similar. Insisteix que
aquesta és una oportunitat que es perd i li dol que
demanant només que es facin les gestions oportunes
no s’accepti. Es pregunta si acabada aquesta Co-
missió algú despenjarà el telèfon per preguntar què
passa amb aquest assumpte i si es pot fer alguna
cosa, afirma que tant sols amb aquesta actitud, ja es
donaria per satisfet.

El Sr. Martí afirma que el redactat de la proposta li
sembla perfecte, però repeteix que es refereix a
l’edifici. Pel que fa a l’establert a la Junta de Por-
taveus, manifesta que el redactat no té cap problema,
però l’únic problema és que en la intervenció del Sr.
Ciurana ha quedat de manifest que no parlava de
l’edifici, sinó del local. El que considera poc concret
és el procés de converses i negociació. Repeteix que
aquesta no és una prioritat, però confirma al regidor
que parlarà d’aquest assumpte amb la regidora del
districte per saber si realment es perd una gran
oportunitat.

El Sr. Martí expressa el vot contrari del PSC, la
Sra. Blasco expressa el vot contrari d’ICV-EU i A, el
Sr. Ciurana expressa el vot favorable de CIU, la Sra.
Esteller expressa el vot favorable del PP i el Sr.
Florensa expressa el vot favorable d’ERC. S’aprova.

Del Grup Municipal PP:
La Comissió de Cultura, Educació i Benestar Social

acorda: Instar a l’Ajuntament de Barcelona a adherir-
se a la “Plataforma Tots contra el Cànon”, recolzant
als qui actuen en defensa de tota la ciutadania i
instant al Govern de l’Estat a que procedeixi a la
derogació de l’article 25 de la Llei de Propietat in-
tel·lectual.

La Sra. Esteller formula la proposta. Pensa que cal
adherir-se a la Plataforma perquè el cànon digital és

un impost que es paga pel que deixen de percebre
els autors i els productors per les còpies que realitzen
els particulars en el seu ús privat. Afirma que el cànon
encareix fins a un 40% els productes tecnològics i té
un fort impacte sobre el consum, creu que l’ús privat
no es pot computar per compensar la pirateria en
l’intercanvi d’arxius d’internet i recorda que el codi pe-
nal es va endurir, quant a l’article 270, per perseguir
aquest delicte de pirateria. Considera que s’ha de su-
primir el cànon i buscar altres vies per retribuir la
propietat intel·lectual, ja sigui modificant la llei, creant
una agència de propietat intel·lectual. Manifesta que
la compensació de la còpia privada per ser equitativa
ha de ser per l’ús efectiu de les obres i no un cànon
indiscriminat sobre els suports i equips digitals sus-
ceptibles de ser utilitzats per copiar.

El Sr. Ciurana afirma que el seu grup no com-
parteix l’objectiu d’eliminar qualsevol compensació a
la creació perquè s’ha de protegir i mereix tant reco-
neixement com qualsevol altra activitat econòmica,
però cal buscar instruments per assegurar que no hi
hagi frau. Pensa que el sistema del cànon digital no
és la millor solució, però encara s’ha de demostrar
quin sistema alternatiu el pot millorar. Pensa que una
altra qüestió seria entrar a valorar com se gestiona el
cànon, es podria buscar un sistema similar al que
tenen les obres socials de les caixes d’estalvis on des
dels seus òrgans de govern es marquen directrius so-
bre on i en quins àmbits han d’invertir. No considera
oportú adherir-se a la Plataforma, recorda que aquest
assumpte s’ha debatut en altres Comissions de
l’Ajuntament, al Congrés dels Diputats i al Senat i, per
tant, el seu grup s’abstindrà perquè entén que
l’Ajuntament no ha de fer aquesta adhesió.

El Sr. Florensa avança l’abstenció del seu grup per
coherència amb el que ja van expressar a la Co-
missió de Promoció Econòmica on també es va pre-
sentar aquesta proposta i amb el que el seu grup va
votar quan aquesta iniciativa es va debatre al Par-
lament i al Senat. Comparteix amb bona part la
necessitat de protegir els drets d’autor i d’establir
mecanismes que actuïn contra la pirateria, però
pensa que el cànon no és la millor solució, protegir la
propietat intel·lectual no vol dir haver de penalitzar
tots els consumidors i amb el cànon actual es graven
tots els aparells electrònics i qualsevol consumidor ha
de pagar un plus preveient que piratejarà, ho faci o no
ho faci. Pensa que caldrien mecanismes més efectius
perquè només una petita part del que es recapta es
destina als autors.

La Sra. Blasco fa constar que el seu grup no està
en contra dels drets d’autor ni en contra que percebin
compensacions per les còpies privades de les seves
creacions, però creuen que el cànon és indiscriminat i
injust, que la seva aplicació és arbitraria i fa que hagin
de pagar el cànon, que dóna dret a fer una còpia pri-
vada, tothom que utilitzi suports i dispositius elec-
trònics. Insisteix que està en contra d’aquest criteri
d’aplicació i no accepta l’argument de que el cànon
serveix per compensar les pèrdues que el desen-
volupament tecnològic genera a qui crea els contin-
guts perquè això suposaria un fre pel desenvolupa-
ment de la societat de la informació. Puntualitza que
el cànon no elimina la pirateria, sinó que en fa res-
ponsable tothom i tampoc no compensa adequa-
dament els autors perquè només el 6% del que es
recapta arriba a mans dels autors. El seu grup
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proposa aplicar a cada obra original que es posi a
disposició del públic un percentatge que hauria de co-
brar l’autor que és el titular del dret i l’únic que el pot
cedir. Repeteix que està en contra de la gestió priva-
da del cànon, una taxa que paguen els ciutadans i
ciutadanes, fixada mitjançant una llei, i que no pot ser
cobrada i gestionada per entitats privades. Pensa que
cal defensar els drets d’autor sense detriment dels
drets dels consumidors i, per tant, tal com van fer en
una proposta similar del PP a la Comissió de
Promoció Econòmica i quan aquest assumpte es va
debatre al Senat. Fa constar que el seu grup rebutja
l’aplicació del cànon digital, però s’abstindrà perquè
creu que no és bo traslladar a l’àmbit municipal
debats en curs o que es produiran en el futur.

El Sr. Martí i Grau pensa que és un assumpte on hi
ha més soroll que realitat, fa constar que votarà en
contra de la proposta perquè el PSC està a favor del
cànon digital. Es parla d’un dret de propietat, no del
suport a la cultura, i troba curiós que sigui el PP qui
s’hi manifesti en contra. Recorda que el dret de
propietat vol dir que el titular d’una cançó és tan
propietari de la cançó com del seu pis i, per tant, tots
els drets que generi han d’estar controlats pel legítim
propietari de l’obra. Remarca que el cànon digital no
cobreix tot el dret de la propietat intel·lectual emparat
per la llei, sinó la còpia privada que fa l’usuari
permesa per la llei de propietat intel·lectual i que, per
tant, no es pot confondre amb la pirateria. Diu que
s’està donant la idea que com que ja es paga un
cànon es pot baixar el que es vulgui d’internet, però el
que es paga en comprar, per exemple un ipot, és el
dret que qualsevol obra comprada per mitjans legals
es pugui reproduir tantes vegades com es vulgui per
ús privat i no lucratiu. Fa constar que el cànon ha
existit sempre, es pagava amb un casset verge quan
es copiaven els discs de vinil, però avui té més sentit
perquè la còpia privada s’ha multiplicat per mil, les
possibilitats són molt altes i amb el cànon digital
l’autor recupera una part del seu dret de propietat
intel·lectual. Recorda que s’han intentat impulsar dos
sistemes: un sense èxit, el que la Sra. Esteller
proposava, gravar sobre la venda i l’altre que ha
acabat imposant-se a tots els països de la Unió Euro-
pea el cànon digital que grava els aparells repro-
ductors. Pensa que estar en contra del cànon és una
posició que gairebé qualificaria d’irresponsable, una
altra cosa és com se gestiona i amb quins criteris es
distribueix. Recorda al Sr. Ciurana que tal com està
prevista a la llei la gestió que fa la Societat General
d’Autors, pensa que es podria millorar, està sota el
control del Ministeri de Cultura, no és una entitat pri-
vada que faci el que vulgui, sinó una entitat privada
sense afany de lucre, formada per tots els autors que
administra aquest cànon i el distribueix entre els seus
associats. Afirma que la inexistència de cànon només
beneficiaria les empreses productores d’aparells de
reproducció, i per això sembla estrany que el grup
d’ICV-EU i A s’hagi posicionat com ho ha fet perquè
no és cert que el principal perjudicat pel cànon sigui
l’usuari, sinó que són les grans empreses i el seu
principal beneficiari és el creador.

La Sra. Esteller diu al Sr. Martí que el PP defensa
el dret a la propietat en general i a la propietat
intel·lectual en particular, però la protecció de la
propietat intel·lectual i la legítima retribució de l’esforç
dels creadors i dels industrials no es pot fer per

mitjans injustos com el cànon digital. Insisteix que hi
ha altres fórmules per protegir la propietat intel·lectual
com pot ser arribar a un acord entre tots i al marge de
la modificació de la llei graven la creació i no el suport
sobre la que aquesta se sustenta, el cànon és un sis-
tema antic que només tenia sentit en un entorn
analògic. Fa constar que hi ha altres sistemes tècnics
que poden resoldre aquest assumpte, repeteix que el
seu grup està en contra del cànon i per això es
demana l’adhesió a la plataforma, que té més de dos
milions de signatures. Insisteix que sota la sospita de
pirateria no es pot gravar tothom i el cànon es
fonamenta en una sospita de pirateria que queda
encoberta en el cànon.

La Sra. Blasco puntualitza que el seu grup no
sacralitza la propietat privada, però la respecta, i que
no està en contra de la propietat intel·lectual ni
tampoc que els autors i les autores rebin com-
pensacions per les còpies privades que es facin de
les seves creacions, però insisteix que el cànon és
indiscriminat i injust i està en contra dels criteris de la
seva aplicació.

El Sr. Martí i Grau repeteix que no hi ha hagut
ningú capaç de proposar algun sistema alternatiu per
revertir la propietat i els drets d’autor d’una manera
més ajustada i equilibrada.

El Sr. Martí expressa el vot contrari del PSC, la
Sra. Blasco expressa l’abstenció d’ICV-EU i A, el Sr.
Ciurana expressa l’abstenció de CIU, la Sra. Esteller
expressa el vot favorable del PP i el Sr. Florensa
expressa l’abstenció d’ERC. Es rebutja.

Del Grup Municipal ERC:
6. La Comissió de Cultura, Educació i Benestar So-

cial acorda que s’endeguin els treballs per la creació
d’un centre d’interpretació sobre el GATCPAC a la
Casa Bloc.

El Sr. Florensa recorda que l’any 1930 es va consti-
tuir a Barcelona el Grup d’Arquitectes i Tècnics
Catalans pel Progrés de l’Arquitectura Contemporània
–GATCPAC– per renovar l’arquitectura del país i
lligar-la a idees de progrés i avenç social. Explica que
l’entitat va començar a treballar durant l’època de la
República i va deixar diferents mostres d’arquitectura
adaptades a les noves circumstàncies socials de
l’època, a la voluntat d’obrir la ciutat al mar i a
higienitzar-ne algunes parts com Ciutat Vella, que
estava en situació precària. Van formar part d’aquest
grup arquitectes com Josep Lluís Sert, Josep Torres
Clavé, Ricard Churruca i molts d’altres. La guerra civil
i la dictadura posterior van acabar amb aquesta
experiència, l’entitat va deixar de funcionar i molts
dels seus arquitectes van ser perseguits o silenciats.
Recorda que l’any 2006, coincidint amb el 75è
aniversari de la seva constitució, el Museu d’Història
de la Ciutat va realitzar una exposició sobre el
GATCPAC, però el seu grup considera que manca un
espai permanent que pugui ajudar a difondre aquest
llegat cultural i arquitectònic i, per aquest motiu, pre-
senten la proposició: pensen que la Casa Bloc –es
refereix als seus baixos– és un bon indret per a la
seva ubicació.

El Sr. Ciurana avança el suport del seu grup a la
iniciativa perquè recuperar la memòria arquitectònica
de la ciutat forma part de la tasca que ha de fer
l’Ajuntament, el GATCPAC es pot qualificar com una
metàfora de la Catalunya impossible, malauradament
truncada per la guerra. Pensa que aquest és un
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reconeixement que arriba tard, però que una ciutat
que es respecti a si mateixa ha de saber reconèixer
les persones que en el seu moment van situar-se en
posicions d’avantguarda.

La Sra. Esteller avança el vot favorable del seu
grup tenint en compte la trajectòria del GATCPAC i
dels seus arquitectes. Afirma que la innovació que
van representar arquitectes com Sert, Clavé, Alza-
mora etc. els fan mereixedors d’aquest reconeixe-
ment, i considera la Casa Bloc com un exemple
d’aquest moviment.

La Sra. Blasco avança el suport del seu grup.
El Sr. Martí i Grau avança el suport de l’equip de

govern i manifesta que es faran les gestions opor-
tunes. Pensa que el GATCPAC té una trans-
cendència i importància patrimonial major que l’espai
que ocupa en els museus i centres culturals. Pensa
que la Casa bloc ha de ser un dels elements a incor-
porar en una recuperació patrimonial de l’aportació
del GATCPAC a Barcelona, però cal veure les
possibilitats d’adaptació d’aquest hipotètic centre
d’interpretació en el seu espai. En el benentès que se
suma a l’objectiu que persegueix la mesura, pensa
que cal estudiar de quina manera es pot portar a
terme tenint en compte que el futur Centre del
Disseny incorpora l’arquitectura en el seu interior i
possiblement una estratègia d’itinerari amb diversos
espais que recuperin la importància d’aquest grup
podria ser una millor forma de recuperació de la
memòria del GATCPAC.

El Sr. Florensa no té inconvenient a què la pro-
posta s’estudií. Insisteix que el seu grup fa la pro-
posta de la Casa bloc perquè creu que és un dels
elements més simbòlics, encara que no únic, del
GATCPAC.

El Sr. Martí expressa el vot favorable del PSC, la
Sra. Blasco expressa el vot favorable d’ICV-EU i A, el
Sr. Ciurana expressa el vot favorable de CIU, la Sra.
Esteller expressa el vot favorable del PP i el Sr.
Florensa expressa el vot favorable d’ERC. S’aprova.

b) Proposicions amb contingut de Declaració ins-
titucional

Del Grup Municipal PP:
7. La Comissió de Cultura, Educació i Benestar So-

cial acorda: Instar a l’Ajuntament de Barcelona a ad-
herir-se a la “Plataforma Tots contra el Cànon”,
recolzant als qui actuen en defensa de tota la
ciutadania i instant al Govern de l’Estat a que
procedeixi a la derogació de l’article 25 de la Llei de
Propietat intel·lectual.

Passa a declaració de Grup.

c) Precs

Del Grup Municipal CiU:
8. Que el govern municipal elabori un pla de

construcció i gestió de rocodroms a Barcelona, con-
juntament amb la Federació d’Entitats Excursionistes
de Catalunya i els clubs i centres excursionistes es-
tablerts a la nostra ciutat, que serveixin com a
equipaments de lleure i de pràctica, atenent a les
seves vessants esportives, educatives i socials.

La Sra. Fandos recorda que les entitats excursio-
nistes de Catalunya fa temps que formulen la petició
ja que la ciutat té una llarga tradició de clubs

excursionistes. Sap que ja existeix el rocòdrom de la
Foixarda gestionat per la Federació d’entitats, però la
mateixa Federació diu que farien falta molts més
equipaments d’aquest tipus que són importants no
només per a la pràctica de l’escalada i esports de
muntanya, sinó també pel seu vessant educatiu i so-
cial que podrien aprofitar les escoles de la ciutat.

El Sr. Alcober fa constar que la relació amb la
Federació és constant i també amb l’Associació
d’Entitats Excursionistes del Barcelonès. Insisteix que
moltes d’aquestes entitats en els seus mateixos
locals tenen rocòdroms i que també en tenen algunes
instal·lacions municipals. No veu la necessitat de fer
un pla de construcció i gestió de rocòdroms, sinó que
el que cal és continuar treballant juntament amb la
Federació, que la màxima demanda que fa en aquest
assumpte és aconseguir tenir un rocòdrom indoor
d’unes dimensions que no poden tenir en les ins-
tal·lacions de les entitats, afirma que s’està treballant
en aquesta línia i espera que en els propers mesos es
pugui trobar una resposta satisfactòria.

La Sra. Fandos puntualitza que el seu grup ha
parlat amb la Federació i fa constar que en una reunió
en què també hi va assistir el regidor Sr. Martínez,
d’ERC, la Federació va demanar expressament al re-
gidor i a ella mateixa que fessin aquesta petició. Sap
que hi ha rocòdroms en locals d’entitats, però creu
que en dissenyar l’espai públic els rocòdroms podrien
ser un element present a algunes places de la ciutat
que podrien ser gestionats pel club corresponent. Diu
que a part de les places, també hi ha llocs a la ciutat
on es podrien fer espais per a escalada. Demana a
l’equip de govern que sigui més ambiciós i que es
vagi una mica més enllà del que s’està fent. Fa cons-
tar que per tot el món de l’escoltisme, molt present a
la ciutat també seria un element important poder
utilitzar aquests rocòdroms.

El Sr. Alcober repeteix que és en el si de la relació
amb la Federació Catalana on es plantegen aquestes
necessitats. Pensa que es parla d’uns equipaments
esportius que en utilitzar l’espai públic requereixen
mesures de seguretat i control molt importants, diu
que, per exemple, l’autorització del rocòdrom de la
Foixarda passa perquè la responsabilitat de la gestió
sigui de la Federació.

Es dóna per tractat.
9. Sol·licitar al delegat d’Esports de l’Ajuntament de

Barcelona, que per tal de vetllar per les necessitats
esportives de la ciutat, faci les gestions necessàries
per garantir que aquestes restriccions d’aigua no
afectin la pràctica esportiva i les activitats dels clubs i
entitats relacionades amb l’esport a Barcelona.

La Sra. Fandos formula el prec perquè al seu grup
li preocupa com les restriccions d’aigua poden afectar
les instal·lacions esportives de la ciutat, especialment
les relacionades amb la natació, perquè la regidora
Mayol, en anunciar les restriccions, va posar com a
exemple el de les instal·lacions esportives. Quant als
camps de futbol, avui es diu que l’Estadi de Montjuïc
tindrà un dipòsit d’aigua freàtica; no dubta que la
situació de l’Estadi es resoldrà perquè és una ins-
tal·lació municipal bàsica per a la ciutat i perquè hi
juga un club de primera divisió, però insisteix en la
preocupació pels clubs de futbol que en la seva gran
majoria han hagut de trobar finançament i patro-
cinadors per posar gespa artificial, que recorda també
que s’ha de regar.
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El Sr. Alcober respon que els sectors més afectats
per les restriccions d’aigua òbviament seran els que
en consumeixen més: la neteja dels carrers, el rec
dels jardins i les instal·lacions esportives. Afirma que
no és a les piscines on hi ha d’haver més problema a
curt termini perquè hi ha sistemes per mantenir per-
fecta la qualitat de l’aigua sense haver de renovar-la.
Pel que fa al rec dels camps de gespa artificial, expli-
ca que la majoria tenen un sistema de recuperació de
l’aigua que permet la seva reutilització i si cal es
donarà suport pel transport d’aigua freàtica Està
d’acord en el fons de la qüestió plantejada, pensa que
la pràctica esportiva no és un caprici, sinó l’ús social
de l’esport que cal garantir. Conclou dient que tenint
en compte que aquest és un sector amb molt consum
d’aigua en els últims temps s’ha intentat ser més
eficients amb el seu ús i insisteix que cal ser més
autoexigents, no per reduir el nombre de practicants o
instal·lacions, sinó per fer-les encara més eficients
des d’un punt de vista de consum d’aigua.

La Sra. Fandos entén amb la resposta del Sr.
Alcober que l’Ajuntament assegurarà que tots els
camps de futbol d’ús públic, si calgués, tindran un
tractament com el que es pugui fer en l’Estadi de
Montjuïc. Quant a les piscines, entén que no hi haurà
problema de reomplir, ni per les dutxes, i que el que
no es podrà fer és el buidatge total.

El Sr. Alcober observa que, si a casa s’utilitza
menys aigua per a la dutxa ara que fa un any i,
òbviament, s’intenta gastar-ne menys, entén que
aquesta obvietat cal traslladar-la a tots els serveis
públics. Cal prendre mesures perquè el consum
d’aigua sigui menor sense que això impliqui deixar de
fer l’activitat. Quant al buidat de les piscines, s’ha de
fer periòdicament i en una situació de carència com
l’actual cal programar-los. Pel que fa als camps de
futbol, fa constar que la majoria dels 46 que hi ha a la
ciutat són instal·lacions públiques municipals i el que
cal garantir és que es pugui fer la pràctica de l’esport
no tenint, evidentment, la mateixa disposició d’aigua.

Es dóna per tractat.
Del Grup Municipal PP:
10. La Comissió de Cultura, Educació i Benestar

Social acorda instar al Govern Municipal a: Incloure
les escoles concertades, com a escoles sufragades
amb fons públic i que formen part, d’acord amb el
Pacte Nacional d’Educació, del servei públic educatiu,
en totes les campanyes que desenvolupi l’Ajuntament
de Barcelona per informar a les famílies de l’inici de
període de matriculació escolar i de les jornades de
portes obertes corresponents, així com en tots els
materials divulgatius i guies educatives que s’editin.

La Sra. Esteller formula el prec perquè l’Ajuntament
ha editat uns tríptics informatius del procés de ma-
triculació escolar per al curs 2008-2009 en què no-
més es dóna informació relativa a les escoles públi-
ques. Demana que les escoles concertades siguin
incloses en tot el material de divulgació, ja que
escolaritzen el 53% de l’alumnat de la ciutat i són
sufragades amb fons públics.

La Sra. Ballarín està d’acord que el servei públic
educatiu està constituït per aquella part del servei
prestat per centres públics i també pels centres
concertats. Fa constar que des de l’IMEB i des del
Consorci d’Educació tant els centres públics com els
concertats són tractats com a servei públic, i així
consta en els mitjans de difusió de la informació;

mostra la guia de centres i serveis educatius 2008-
2009 on es relacionen tots els centres públics i
concertats i el fulletó de preinscripció que remet a la
pagina web del Consorci on es preveuen tots els cen-
tres. Insisteix que en tot aquest material divulgatiu
apareixen les escoles públiques i les concertades.

La Sra. Esteller celebra la resposta de la regidora,
però diu que no ha donat tota la informació, hi ha
tríptics, per exemple els que s’han difós al districte de
l’Eixample, on no hi consten les escoles concertades.
Repeteix la petició d’inclusió de les escoles con-
certades a tots els tríptics i demana que la regidora
faci les gestions necessàries.

La Sra. Ballarín fa constar que possiblement l’únic
punt on encara no existeix aquest tractament unificat
és en el cas d’alguns fulletons que emeten alguns
districtes relatius a les jornades de portes obertes
dels centres públics del districte. Recorda que, per
tradició, s’ha treballat en la línia de donar a conèixer
els centres públics i sobretot en un districte on ma-
lauradament el pes històric de l’escola publica ha
estat molt baix s’entén que l’administració pública en
tant que titular dels centres educatius públics hagi
volgut fer un esforç per donar-los a conèixer. Ma-
nifesta que no es donarà una ordre en sentit contrari
als districtes, però insisteix que la directriu clara de
l’Ajuntament i del Departament d’Educació és la de
treballar en la línia de servei públic educatiu finançat
amb fons públics.

Es dóna per tractat.
Del Grup Municipal ERC:
11. Que es procedeixi a nomenar la resta de mem-

bres de la Comissió d’Escultures per tal que aquesta
pugui ser plenament operativa el més aviat possible.

El Sr. Florensa formula el prec. Entén que part dels
membres que formaven part de la Comissió han
esgotat el seu mandat, i aquesta encara no ha estat
renovada.

El Sr. Martí i Grau respon que la Comissió d’Es-
cultures es pot renovar en el moment en què es
consideri oportú, ara té els membres que en el seu
moment van ser nomenats i és plenament operativa.

El Sr. Florensa fa constar que aquesta no és la
informació que el seu grup tenia, creia que la Co-
missió estava pendent del nomenament de nous
membres.

El Sr. Martí i Grau fa constar que segurament en un
futur immediat hi haurà una certa renovació dels seus
membres, però insisteix que ara és plenament ope-
rativa.

Es dóna per tractat.

d) Preguntes

Del Grup Municipal PP:
12. Quins són els motius del retràs en l’obertura del

teatre “El Molino”? Per què l’Ajuntament de Barcelona
no ha tramitat encara la llicència d’activitat que per-
meti iniciar les obres de reforma del teatre “El Molino”
i poder-lo reobrir? Davant el retard en les obres, i
segons l’Ajuntament de Barcelona, quin serà el nou
calendari per reformar i tornar a reobrir el teatre “El
Molino”?

La Sra. Esteller formula el prec. Recorda que el
febrer de 2007, l’Ajuntament va aprovar el Pla de
rehabilitació del teatre “El Molino” que, després
d’onze anys d’inactivitat, havia de tornar a obrir l’any
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2008. Diu que fa vuit mesos s’havien d’haver iniciat
les obres de reforma, però encara avui no han
començat les feines d’enderrocament.

La Sra. Moraleda respon que és voluntat de tots,
especialment de l’equip de govern, que “El Molino”
reobri com més aviat millor, però perquè sigui
possible calen tres llicències: una d’enderroc, una
d’obres i una d’activitat. Fa constar que “El Molino” té
dues d’aquestes llicències, la propietat podia haver
començat les feines d’enderroc i les obres. Mancava,
perquè calien unes modificacions del projecte, la
llicència d’activitat; diu que ja fa força mesos es va
comunicar a la propietat que hi havia deficiències pel
que feia al nombre de banys per persones disca-
pacitatades, motiu pel qual la ponència ambiental no
donava el vist-i-plau al projecte. Afirma que les
deficiències han estat reparades i trameses, el
proppassat febrer a la ponència, espera que en pocs
dies la llicència d’activitat estigui tramitada. Insisteix
que la propietat pot començar les obres d’enderroc i
construcció.

La Sra. Esteller reclama que s’agilitin els tràmits de
la llicència d’activitat. Explica que el mal estat de
l’edifici causa perjudicis a molts veïns de la zona. Fa
constar que han formulat el prec a la Comissió perquè
el seu grup, des de desembre de 2007, han presentat
diverses preguntes per escrit, que encara no han
obtingut resposta.

La Sra. Moraleda afirma que tothom voldria que les
coses anessin més de pressa, però també li agra-
daria que quan es presenten els projectes estiguin
adequats a la normativa.

Es dóna per tractada.
Del Grup Municipal ERC:
13. Quines previsions té el govern municipal en

relació al fons del Museu Militar de Montjuïc?
El Sr. Florensa formula la pregunta atesa la

reordenació del Castell de Montjuïc per acollir el Cen-
tre de la Pau. Informa que el Castell tindrà uns usos
diferents als que va tenir en època franquista quan va
començar a albergar el Museu Militar, ara serà un
equipament destinat a la Pau, però moltes de les
obres fins ara exposades tenen també un valor patri-
monial i històric importants i formen part de la història
de la ciutat, per la qual cosa creu que s’haurien
d’inventariar i distribuir en altres museus o equi-
paments culturals. Recorda que hi ha obres que
pertanyien a la col·lecció de Frederic Marès, cal de-
terminar quines peces hi ha i que se’ls doni un altre
ús en un altre context com poden ser els diferents
museus de la ciutat.

El Sr. Martí i Grau respon que en aquest moment
s’està fent l’inventari de tot el que conté la col·lecció
del Museu Militar. Aprofita la pregunta per dir que el
valor patrimonial d’aquesta col·lecció és força sig-
nificatiu, sobretot en alguna de les seves parts, hi ha
una part de la col·lecció Marès, una col·lecció d’ar-
mes de les més importants d’Europa, una de làpides
amb inscripcions jueves important pel que pot expli-
car de la cultura jueva a la nostra ciutat. S’estan
inventariant totes les col·leccions i establint qui és el
propietari legítim de les peces per oferir als museus el
retorn de les col·leccions. Els fons propietat del
Ministeri de Defensa, és el que té menys interès des
d’un punt de vista patrimonial i artístic, passarà al
Ministeri.

Es dóna per tractada.

e) Seguiment Proposicions / Declaracions de
Grup

Del Grup Municipal CIU:
14. Quines accions ha fet el govern municipal per

donar compliment a la declaració de grup aprovada
per aquesta comissió en sessió de 20 de novembre
de 2007 que indica: “La Comissió de Cultura, Edu-
cació i Benestar Social, acorda: 1. Que es suspenguin
les obres de rehabilitació de l’edifici municipal del
carrer Ciutat, 3. 2. Que s’estudiï l’enderroc de l’edifici
existent per tal de deixar visible l’absis de l’església
de Sant Just i les restes arqueològiques recentment
descobertes”.

El Sr. Ciurana celebra que aquest nou instrument
permeti fer una revisió de les proposicions aprovades
i que les respostes que es donin arribin al fons de les
qüestions que es plantegen. Recorda que la Comissió
va aprovar, fa tres mesos, aquesta declaració de grup
de la que ara demana quines accions ha fet el govern
municipal per donar-li compliment. Fa constar que hi
ha gent treballant a l’edifici i, per tant, dedueix que no
s’han aturat les obres tal com aquesta Comissió va
acordar. Pregunta per què no s’ha donat compliment
a l’acord i en quina situació es troba l’estudi sobre
l’enderroc de l’edifici.

El Sr. Martí recorda que l’equip de govern no era
partidari que se suspenguessin les obres, aquestes
no s’han suspès perquè eren de recerca arqueològica
en una part i en l’altra de rehabilitació de l’edifici, afir-
ma que les accions s’han fet amb coherència amb el
que es va argumentar. Es va dir que s’aprofundiria en
l’estudi sobre l’hipotètic enderroc de l’edifici per donar
visibilitat a l’absis de l’església de Sant Just. Així s’ha
fet i hi ha un informe molt complert del Museu
d’Història de la Ciutat. Explica que l’informe del
Museu és concloent, la qualificació del PGM és de 7,
la mateixa utilitzada en el seu moment per preservar
altres edificis propers com els del carrer de Lladó.
Recorda que quan es va aprovar el PGM a la ciutat
no hi havia catàleg de patrimoni i es va estimar que la
catalogació 7 era la que havia de protegir el patrimoni
mentre no es fes el catàleg. Explica que per un error,
en un cert moment, es va pensar que l’edifici tenia
una qualificació en el PGM de 6 –espai públic– i, l’any
2003, el Sr. Hernández Cros, arquitecte, va fer un in-
forme extens demanant la preservació de l’edifici.

L’informe del Museu fa constar que l’absis de Sant
Just mai s’ha vist, els estudis assenyalen que al segle
XIV l’església es va començar a construir, no per
l’absis com es feia normalment perquè ja hi havia uns
edificis preexistents, sinó per l’altre extrem. Sota el
control dels serveis d’arqueologia del Museu d’His-
tòria de la Ciutat s’han anat descobrint les diferents
capes d’edificació en aquest emplaçament que
demostren que a l’època que es va començar a cons-
truir l’església ja hi havia edificis preexistents i, per
tant, la construcció de l’absis és irregular amb relació
a les construccions gòtiques, s’estima que té un valor
poc important i la seva visibilitat no és rellevant.
Finalment l’informe estableix que l’edificació té valor,
no tant l’edifici, sinó la seva posició exactament en el
mateix emplaçament dels edificis de l’època romana
perquè mostra la traça d’un urbanisme preexistent a
la ciutat i dóna coherència a l’obra que es va fer en el
seu moment de generar una plaçeta a l’entrada de
l’antiga porta principal de l’Ajuntament. Fruit de
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l’estudi molt aprofundit sobre aquest edifici i el seu
emplaçament, l’equip de govern es reafirma en la
necessitat de rehabilitar l’edifici perquè reforça el va-
lor de la traça urbana.

El Sr. Ciurana agrairia que se li fes arribar l’informe
del Museu d’Història de la Ciutat que encara no té. Fa
constar que el regidor ha començat la seva inter-
venció dient que l’equip de govern no era partidari de
la suspensió i, per tant, les obres no s’han suspès,
però obvia que aquesta Comissió va decidir que se
suspenguessin. Creu que hi ha quelcom d’hàbits
democràtics que no funciona, repeteix que la Co-
missió va acordar la suspensió de les obres i li
sorprèn que el regidor pugui dir això amb una certa
impunitat. Pensa que l’actitud no és edificant i
soscava la legitimitat democràtica de les Comissions,
circumstància a la qual el seu grup no es resigna i
combatrà amb totes les seves forces. Afirma que
l’equip de govern no en sigui partidari no vol dir que
no hagi de complir la Llei.

El Sr. Martí considera que el Sr. Ciurana assumeix
que el tema important està dirimit. Manifesta que una
declaració de grup en una Comissió municipal no és
la Llei. Afirma que si fos una llei, evidentment, l’equip
de govern estaria obligat a complir-la, però és una
declaració de grup aprovada en Comissió en virtut
d’allò establert al ROM i a la Carta Municipal, que són
lleis que es compleixen estrictament. Assumeix, des
de el punt de vista polític, el que significa no actuar
d’acord amb aquesta voluntat majoritària de la
Comissió, però insisteix que això no és incomplir la
llei, sinó exercir el que són les funcions de govern. Ha
donat explicacions, no ha passat d’aquest assumpte,

s’ha fet un informe, s’ha reflexionat s’han buscat els
arguments i s’han pres les decisions d’acord amb les
competències que la Llei els reconeix i, per tant, s’ha
complert la Llei.

El Sr. Ciurana repeteix que el que no s’ha complert
és la suspensió de les obres. No ha entrat en el fons
de la qüestió i a la resolució final perquè encara no té
l’estudi i ha centrat la crítica en què no s’hagin suspès
les obres mentre es fes l’estudi. Quant a la declaració
de grup, recorda que és una directriu que vincula, de
manera que l’Ajuntament no pot fer cap acte contrari
al que s’ha aprovat i repeteix el que es va aprovar era
que les obres se suspenguessin.

El Sr. Martí repeteix que al Sr. Ciurana no
l’interessa el fons de la qüestió.

La Sra. Fandos dóna suport a les paraules del Sr.
Ciurana, quant a la importància que tenen les de-
claracions de grup i les Comissions, i probablement si
la mateixa resposta del Sr. Martí s’hagués formulat
d’una altra manera, hauria donat més valor al que es
fa en les Comissions.

El Sr. Martí repeteix que s’ha treballat, s’ha fet
l’informe i s’ha fet cas a la Comissió, s’ha estudiat el
tema i s’ha pres una resolució explicada amb detall
en aquesta Comissió.

Es dóna per tractada.

VI) Mocions

No havent-hi altres assumptes per tractar, la Pre-
sidència aixeca la sessió a les dotze hores i cin-
quanta-cinc minuts.

Acta de la sessió celebrada el dia 19 de febrer de
2008 i aprovada el dia 8 d’abril de 2008

A la sala President Lluís Companys de la casa de
la ciutat, el 19 de febrer de 2008, s’hi reuneix la
Comissió d’Acció Social i Ciutadania, sota la presi-
dència de l’Im. Sr. Javier Mulleras Vinzia. Hi assis-
teixen les Imes. Sres. i els Ims. Srs.: Ricard Gomà i
Carmona, Immaculada Moraleda i Pérez, Montserrat
Ballarín i Espuña, Sara Jaurrieta i Guarner, Guillem
Espriu i Avendaño, Carles Martí i Jufresa, Gemma
Mumbrú i Moliné, Maite Fandos i Payà, Joan Puig-
dollers i Fargas, Gerard Ardanuy i Mata, Mercè Homs
i Molist, Gloria Martín Vivas, Ángeles Esteller Ruedas
i Ester Capella i Farré, assistits pel secretari general
de la Corporació, Sr. Jordi Cases i Pallarès, que certi-
fica.

També hi són presents l’Im. Sr. Joaquim Mestre i
Garrido i les Sres. Isabel Ribas i Seix, delegada de
Salut Pública, Glòria Figuerola i Anguera, gerent de

l’Àrea d’Acció Social i Ciutadania i Roser Torrentó i
Sanjust, gerent de l’Institut Municipal de Persones
amb Discapacitat.

Excusa la seva absència l’Im. Sr. Ricard Gomà i
Carmona.

S’obre la sessió a les tretze hores.

El Sr. Mulleras excusa l’absència del vicepresident
de la Comissió, senyor Ricard Gomà, per un motiu de
causa major que espera que es resolgui ràpidament.
Fa constar que degut a la seva absència, d’acord
amb tots els grups s’ha consensuat l’ajornament del
debat d’alguns punts de l’ordre del dia.

Com a president de la Comissió, felicita els
portaveus dels grups polítics que, en data 29 de
gener, van arribar a un acord per al desenvolupament
de les sessions de les comissions i del plenari, pel
que fa referència a les iniciatives i demana consens
per desenvolupar en la pràctica aquest acord.

Dóna la benvinguda als representants de la Plata-
forma d’usuaris del servei porta a porta i desitja que el

Comissió d’Acció Social i Ciutadania
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problema que els torna a portar avui a aquesta
Comissió es resolgui com més aviat millor.

I) Aprovació de l’acta de la sessió anterior
S’aprova.

II) Part Informativa

a) Despatx d’ofici

En compliment de l’article 63.1 del Reglament
orgànic municipal, es comuniquen les resolucions
següents:

1. Districte de Sant Andreu
Del gerent municipal, de data 11 de febrer de 2008,

que aprova el plec de clàusules i convoca concurs,
per adjudicar el contracte de gestió i dinamització dels
casals de gent gran de Navas i La Palmera, per als
exercicis 2008-2009, i per un import de 369.800,77
euros.

2. Àrea d’Acció Social i Ciutadania
Del gerent municipal, de data 18 de desembre de

2007, que adjudica a la societat UTE, EAS, SCCL-
Escaler, SCCL-CTF, Serveis Sociosanitaris, SCCL el
contracte de gestió del centre de primera acollida
Zona Franca per a persones sense sostre, per als
exercicis 2008-2009, i per un import de 3.115.869,61
euros.

3. Àrea d’Acció Social i Ciutadania
Del gerent municipal, de data 31 de desembre de

2007, que adjudica a la societat Thyssenkrupp
Elevadores, S.L. el cotnracte de manteniment dels
aparells elevadors de l’edifici de l’avinguda Diagonal,
233, per als exercicis 2008-2009, i per un import de
29.400 euros.

4. Àrea d’Acció Social i Ciutadania
Del gerent municipal, de data 14 de gener de 2008,

que adjudica a la societat UTE Progess, SL Lexis,
SCP el contracte de l’atenció i l’assessorament jurídic
als professionals dels serveis socials, per als exer-
cicis 2008-2010, i per un import de 573.140,32 euros.

5. Districte de l’Eixample
Del gerent municipal, de data 31 de desembre de

2007, que adjudica a la societat Eurest Colectivida-
des, S.L. el contracte per al servei de menjadors als
espais de gent gran de l’esquerra de l’Eixample, Fort
Pienc, Sagrada Família i Sant Antoni del districte de
l’Eixample, per als exercicis 2008-2009, i per un
import de 390.086,29 euros.

b) Mesures de govern

A la Comissió:
1. Enfortiment de l’atenció socioeducativa a la

infància i l’adolescència en risc.
Es retira.

c) Informes
d) Compareixences Govern municipal

Del Grup Municipal CIU:
2. Que comparegui el responsable de l’Institut Mu-

nicipal de Discapacitats per tal d’exposar quina és la

situació actual del servei de transport metropolità
adaptat, Porta a Porta.

El Sr. Mulleras explica que la Sra. Torrentó, gerent
de l’Institut Municipal de Discapacitats, farà l’expli-
cació en substitució del senyor Gomà.

La Sra. Capella fa constar que no té inconvenient
que la pregunta formulada pel seu grup relativa al
servei porta a porta es tracti conjuntament amb
aquest punt, tal com li ha demanat el president de la
Comissió abans d’iniciar la sessió.

El Sr. Mulleras demana a la regidora si vol formular
la pregunta abans o després de la intervenció de la
Sra. Torrentó.

La Sra. Capella prefereix formular la pregunta
després.

La Sra. Torrentó explica que el servei de transport
especial porta a porta és un servei complementari
atès que no hi ha transport públic regular adaptat amb
l’objectiu d’assegurar la mobilitat de les persones
amb discapacitat. Recorda que aquesta va ser una
decisió presa per l’Ajuntament fa més de vint anys,
treballar per a les persones amb mobilitat reduïda fent
que la ciutat fos accessible i, alhora, disposar d’un
transport especial mentre no ho fos. Fa constar que
en compliment d’aquest objectiu, tant l’Institut com
TMB i les àrees d’Urbanisme i de Mobilitat, treballen
per a la millora de l’accessibilitat en el transport de
superfície, en el metro i en la via pública. Fa constar
que aquest és un servei complementari per a les per-
sones amb certificat de discapacitat i mobilitat re-
duïda, que estan empadronades a Barcelona, per
assegurar la seva mobilitat quan no puguin utilitzar el
transport regular. Manifesta que hi ha dos tipus de
serveis: els fixos, que es poden preveure amb anti-
cipació, i els esporàdics i que fa tres anys el servei es
va ampliar als municipis de de Badalona, Esplugues,
l’Hospitalet, Sant Adrià i Santa Coloma.

Manifesta que en parlar de transport públic adaptat
i accessible es vol dir que el vehicle estigui adaptat i
que es compleixin també unes altres condicions, que
el domicili de la persona amb mobilitat reduida o el
lloc on ha d’anar estigui a menys de 450 metres si va
amb cadira de rodes o a menys de 200 metres si va
amb crosses o que no se superin determinats pen-
dents, sempre que es donin aquestes circumstàncies
la persona té dret al transport especial porta a porta.
Quant a l’estat de l’accessibilitat a la xarxa, diu que el
cent per cent de la flota de busos està adaptada:
tenen un mecanisme que, quan s’acosten a la vorera,
es desplega una rampa i de manera planera la cadira
pot accedir al vehicle, però aixó no vol dir que, de
vegades, no funcioni. Fa constar que el 85 per cent
d’itineraris són accessibles, tot i que a la ciutat hi
haurà zones que mai ho seran, hi ha 73 estacions de
metro adaptades tot i que considera que encara no es
pot dir que el metro sigui accessible per a les perso-
nes que van en cadira de rodes perquè tot i que hi
hagi ascensor, encara no està resolt del tot el des-
nivell que hi ha moltes vegades amb l’andana.

Explica que, els darrers anys, s’ha incrementat el
nombre d’usuaris i el nombre de viatges, de 150.000
que es feien l’any 2004, s’ha passat a 243.000 i s’ha
intentat mantenir una proporció adequada entre els
viatges fixos i els esporàdics, a fi que no sols s’asse-
guri que les persones puguin anar cada dia al lloc de
treball, al centre de dia o al centre ocupacional, sinó
que també tinguin un tant per cent de viatges per anar
a qualsevol lloc. Remarca que per a les persones que
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estaven forçosament lligades a no poder sortir de
casa, aquest transport ha representat poder tenir una
vida social, laboral i de relació com totes les altres
persones. Quant al pressupost l’increment des de
l’any 2004 fins ara ha estat del 34%, tot i que pot
semblar contradictori que s’hagi anat augmentant el
pressupost, quan la ciutat cada vegada és més
accessible, cal tenir en compte que hi ha més perso-
nes que demanen el servei i fan més viatges. Quant a
la infraestructura, s’ha millorat; pràcticament tots els
vehicles del servei són nous i amb la cooperativa de
taxis –Taxi Amic, bàsicament– s’ha negociat l’incre-
ment de taxis, s’utilitzen 24 busos i 60 taxis. Fa cons-
tar que la valoració del model a Barcelona ha estat un
exemple per a altres ajuntaments i altres països.
Pensa que la dificultat d’aplicació d’aquest model és,
bàsicament, la derivació al transport regular adaptat
perquè abans no es derivava, però ara és quan la
ciutat està adaptada i hi ha molts viatges que es po-
den fer en transport regular.

Pel que fa a les queixes, se’n va analitzar el motiu i
es va comprovar, primer, que la majoria d’usuaris no
coneixien la normativa, consideraven que el servei
porta a porta era un dret que tenien i, segon, que
molts afirmaven tenir problemes per utilitzar el trans-
port regular encara que estigués adaptat, en altres
casos manifestaven la necessitat d’un acompanyant
per utilitzar el tranport regular, mentre que amb el
servei porta a porta el conductor els ajuda i no
necessiten l’ajut d’un familiar per traslladar-se. Expli-
ca que es va fer una anàlisi exhaustiva sobre 190
viatges i es va comprovar que un 15 per cent de per-
sones, tot i que el transport estigui adaptat, mai
podran anar amb transport regular i un altre grup
necesitava acompanyant, i la resta podia utilitzar
normalment el transport regular adaptat. També es va
comprovar que de vegades es donen problemes
puntuals amb alguns viatges regulars perquè la ram-
pa no funciona o perquè el conductor no s’adona que
hi ha una persona a la parada que li està demanant
que li tregui la rampa. Fa constar que davant d’aques-
ta situació es va acordar entre els representants de
les persones amb discapacitat, l’Institut i altres grups
de participació no derivar ningú al transport regular i,
en tot cas, després anar-ho fent d’una forma pro-
gressiva assegurant la informació. Està plantejat fer
una campanya d’informació i de sensibilització indivi-
dual perque les persones amb mobilitat reduïda
sàpiguen quin és l’objectiu del servei porta a porta i
quins recursos té la ciutat. També es vol fer una
campanya amb TMB de sensibilització col·lectiva i re-
visar el que es considera “zona accessible”, el bus pot
estar adaptat, però hi pot haver algun problema a la
zona de parada. Posa de relleu que el servei porta a
porta es mantindrà sempre per a aquelles persones
que el necessitin. Afirma que des de l’IMD es con-
tinuarà treballant per adequar l’oferta a la demanda
amb l’objectiu d’assegurar la mobilitat de les perso-
nes amb discapacitat, a través del servei especial i
del servei regular.

La Sra. Capella pregunta quin nombre d’usuaris té
el servei porta a porta i quina és la dotació prevista.
Recorda que el servei porta a porta s’ha plantejat de
forma recurrent des del mes de juliol a la comissió
d’Acció Social i Ciutadania i, fins i tot, a la Comissió
de Seguretat i Mobilitat. Avui, la gerent de l’Institut, ha
aclarit la situació del servei i queda clar que hi ha cert

dissens entre els usuaris i qui té la responsabilitat po-
lítica i tècnica del servei. Per tant, seria bo aprofitar la
compareixença perquè s’aclarís, en el sentit de la
pregunta, si s’està mantenint o no el servei porta a
porta, en quin percentatge i quins són els usuaris
reals del servei.

La Sra. Torrentó manifesta que en aquest moment
els usuaris del servei porta a porta són 4.143, i es
preveu que durant l’any 2008 arribin a 4.700-4.800 i el
prsesupost és de 4.500.000 euros.

La Sra. Homs agraeix la compareixença de la res-
ponsable municipal en aquest cas, la gerent de
l’Institut Municipal de Discapacitats. Recorda que el
seu grup ha demanat la comapreixença perquè es
donessin dades, s’han donat, però l’informe no ha
aportat massa coses més del que ja se sabia perquè,
des del mes de juliol, el seu grup ha anat formulant
precs, preguntes i propostes d’acord, que s’han anat
responent.

Afirma que avui el servei no dóna allò que hauria
de donar i agraeix la presència de la Plataforma
d’usuaris del servei, desitja que es resolgui d’una
vegada per totes aquest assumpte. Llegeix textual-
ment la definició del servei: “té com a objectiu
assegurar la mobilitat de les persones amb dis-
capacitat i mobilitat reduïda de Barcelona”. És un
servei per a quan els vehicles de transport regular o
els itineraris no són accessibles i també per a quan
les persones amb mobilitat reduïda presenten es-
pecials dificultats de desplaçament. Fa palès que, per
tant, mai no podrà ser substituït per cap altre mitjà de
transport, per més adaptat que estigui perquè, com
s’ha vist, hi ha un col·lectiu de persones determinades
que, per més adaptat que estigui el transport me-
tropolità, no podran fer-ne ús. Quant a l’increment de
targetes, fa constar que l’any 2004 es van donar
1.500 targetes i ara hi ha una estimació de 4.800, pel
que fa al nombre de viatges, l’any 2004 van ser
155.000 i l’estimació per al 2008 és de 250.000 i
també hi ha hagut increment de taxis i microbusos.
Constata que, tot i l’increment de pressupost, el
servei empitjora i afirma que des de l’Institut o des de
la responsabilitat del govern, no hi ha una bona gestió
d’aquest increment i d’aquestes dotacions. Puntua-
litza que l’any 2004 hi havia una mitjana de 103
viatges per targeta i, tot i els increments pel 2008, es
preveu una mitjana de 52 viatges, repeteix que hi ha
alguna cosa que no funciona i el seu grup no entén
que un govern que es defineix com un govern per a
les persones –progressista i social–, no sigui capaç
de posar remei a aquesta situació. Reitera, una ve-
gada més, que cal que el servei funcioni i que es
restableixi la normalitat esperada.

La Sra. Martín dóna la benvinguda als represen-
tants del col·lectiu de persones amb discapacitat que
avui són presents a la Comissió. Agraeix les expli-
cacions de la senyora Torrentó, però tot i reconèixer
els beneficis que ha suposat la implantació d’aquest
tipus de transport per a les persones amb dificultats
de mobilitat, està d’acord amb la Sra. Homs que hi ha
quelcom que no funciona. Pensa que el problema
s’està allargant massa; fa nou mesos que es manté
aquesta situació i, malgrat totes les explicacions,
s’està lluny de trobar una solució. Recorda que, des
d’abans de l’estiu de l’any passat, s’estan denegant
serveis; primer es derivava cap al transport ordinari
els usuaris del transport porta a porta, i més tard se’ls
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diu que hi ha una saturació de servei. Sap que els
representants de la Plataforma i els responsables de
l’Institut s’han reunit diverses vegades, però la situa-
ció està estancada. Creu que en la situació actual,
dels aproximadament 1.500 serveis que es demanen
diàriament, es compleixen correctament els de ca-
ràcter fix, però dels 800 esporàdics es deneguen,
aproximadament, el cinquanta per cent. Es pregunta
per què només 400 persones reben aquests serveis
esporadics i es pregunta si s’està davant d’una man-
ca de vehicles adaptats que cobreixin suficientment
aquest servei o davant d’una manca de recursos per
afrontar-lo. Recorda que les aproximadament 4.000
persones que disposen de targeta blanca l’han ob-
tinguda després que els serveis de reconeixement
acreditin el seu estat de discapacitat i la seva ne-
cessitat d’utilitzar aquest transport porta a porta; li
preocupa que les 4.000 persones que en aquest
moment disposen de la targeta blanca, només re-
presentin el 16 per cent del potencial de targetes que
es poden tramitar i que podrien arribar a les 26.000,
segons dades de la Generalitat. Pregunta com es
resolt la situació davant una vaga de transport. De-
mana que es destinin de forma immediata els recur-
sos suficients per garantir que totes les persones amb
targeta blanca que sol·licitin el servei siguin ateses i
que s’incorporin millores al servei d’atenció telefònica
perquè sigui més àgil; no es pot retenir durant
quaranta-cinc minuts al telèfon una persona que
demana un servei. Afirma que cal més puntualitat a
l’hora de la recollida dels usuaris; són constants els
retards de més de vint minuts, i cal, també, un tracte
correcte i adequat. Insisteix en què cal considerar que
aquest és un servei fonamental per al col·lectiu i, per
tant, no es pot retallar la seva prestació. Conclou
dient que aquesta situació es produeix per una manca
de previsió i de planificació de l’Institut que, obli-
gatòriament, l’ha de solucionar.

La Sra. Capella creu que s’ha d’incidir en un seguit
de punts: considerar la ciutat com un tot no separat i,
tot i que el cent per cent dels autobusos estiguin
adaptats, hi ha situacions que realment no permeten
l’accés, el metro no està adaptat i això vol dir que de
moment cal millorar o, fins i tot, incrementar el servei
porta a porta. S’ha de garantir l’accessibilitat que s’ha
de mantenir –sobretot en cas d’obres– i, òbviament,
cal millorar i coordinar el servei telefònic, el servei
porta a porta i l’ATM perquè no es produeixin dis-
funcions. Considera important fer un estudi per verifi-
car les necessitats reals i, per tant, adequar l’oferta i
la demanda i evitar aquest dissens que, en aquest
moment, s’està produint entre els dos interlocutors:
els usuaris i l’Ajuntament de Barcelona.

El Sr. Martí expressa, en nom del govern –tot i que
li correspondria al senyor Gomà, òbviament, persona
molt més autoritzada que ell mateix a fer aquesta
explicació–, el que la senyora Torrentó ha explicat al
llarg del seu informe. Fa constar que l’equip de
govern té molt clares les idees sobre com s’ha de fa-
cilitar la mobilitat a les persones amb mobilitat re-
duïda. Hi ha un sistema universal, un sistema general
que ha de ser accessible i un sistema complementari
per a totes aquelles persones que, en un moment
determinat, no puguin utilitzar-lo. Ha entès que aquest
principi és compartit pels grups de Convergència i
Unió i d’Esquerra Republicana, però no pel Partit Po-
pular. Sap que un sistema, lògicament, pot tenir

deficiències, però pensa que aquest és el correcte i,
en qualsevol cas, és un sistema que no té a cap altra
ciutat, ni de Catalunya, ni de molts altres llocs. Afirma
que la proposta és no escatimar cap recurs perquè
aquest servei es presti de manera universal, però
amb la mateixa contundència diu que totes les perso-
nes que estiguin capacitades per utilitzar el servei ge-
neral en un determinat viatge, l’hauran d’utilitzar.
Insisteix que la resposta es dóna cas per cas i dia a
dia. Manifesta que aquest és el compromís, potser el
servei porta a porta no està ben ajustat, potser el
servei encara demana increments, però en aquests
moments hi ha un equip, uns recursos, i unes perso-
nes que saben perfectament el que tenen entre mans i
que són plenament capaces de tirar-ho endavant. La
filosofia està molt clara, els objectius estan també molt
clars i, per tant, està convençut que, en breu, mitja-
nçant també el que deia la senyora Torrentó –cam-
panyes d’explicació, campanyes de coneixement, no
només per part de les persones potencialment usu-
àries d’aquest servei, sinó per als seus entorns fami-
liars i, en general, el conjunt de ciutadans i ciutadanes
que viuen a Barcelona–, aquesta situació es com-
pensarà entre una demanda creixent –cosa positiva– i
una oferta també creixent que ha d’anar canviant de
sistema i que ha d’anar canviant de concepció, tant
per part de l’oferta com per part de la demanda.

La Sra. Torrentó manifesta que mai s’ha considerat
que aquest servei hagi de desaparèixer, a Barcelona
sempre hi haurà zones que no seran accessibles i
sempre hi haurà persones que, donades les seves
circumstàncies personals, mai podran agafar el
transport regular. Afirma que el servei ha de continuar
i, en el moment que augmentin els usuaris, caldrà
veure si han de viatjar a una zona que no és
accessible o si la seva capacitat no els permet utilitzar
mai el transport regular. Sap que cal tenir en compte
que l’augment de targetes i d’usuaris potencials, com
deia la senyora Martín, pot arribar fins a 26.000, però
això no vol dir que totes aquestes persones i per a
tots els viatges, necessitin serveis de porta a porta.
Repeteix que amb l’observació directa de 140 viat-
ges, es va comprovar que el 50 per cent de viatges es
podien fer amb transport regular. Insisteix que tothom
ha d’entendre aquesta filosofia i estar-hi d’acord,
perquè si no, s’està parlant d’un altre model. És cert
que pot augmentar el nombre de persones i és real
que augmenta el nombre de viatges que cada perso-
na vol fer, això no s’ha volgut limitar mai, perquè més
viatges, vol dir més ganes de sortir i de fer una vida
activa i un projecte personal de cada una de les per-
sones. Diu que, per conservar el model, és important
treballar en els dos vessants: acollir tota la gent que
ho demani, tenint en compte però, que els viatges
porta a porta, són els que les persones no poden fer
amb transport regular i aquells a zones on la ciutat no
és accessible.

La Sra. Homs agraeix les aportacions dels altres
grups i la voluntat del govern, que d’alguna manera
reconeix que hi ha un desajustament evident. Reitera
la mala gestió de l’increment de dotació, pressupost i
targetes, i espera que s’hi posi remei tan aviat com es
pugui.

La Sra. Martín agraeix les explicacions de la
senyora Torrentó. Afirma que, en el fons, poden com-
partir part d’aquesta filosofia, però no acaba d’en-
tendre com es gestiona el servei, hi ha 4.000 perso-
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nes amb targeta blanca i no sap com es determina
qui pot utilitzar el transport ordinari i qui no. Pensa que
potser hauria de fer-se una revisió d’aquesta targeta
blanca o dividir en grups, l’A i el B, els qui poden
utilitzar el porta a porta sempre o els qui poden utilitzar-
lo només de forma esporàdica. Insisteix que aquestes
persones tenen un problema que s’ha de resoldre i cal
asseure’s amb ells per arribar a acords, tenint en
compte que se les ha de protegir, fins i tot, per damunt
dels interessos de la societat perquè si cal fer una
despesa addicional per protegir-les i perquè puguin fer
les seves activitats diàries amb facilitat, es farà un bon
servei a la societat. Insisteix en què s’ha de reconduir
la situació i donar una solució ràpida.

La Sra. Capella agraeix l’explicació i pregunta a la
Sra. Torrentó si assumeix la necessitat que ella li
plantejava de fer un estudi real de les necessitats
existents.

El Sr. Martí inisteix que per diners no quedarà. Li
agradaria sentir dir a la Sra. Martín que ella està
d’acord amb aquest model consistent en què les per-
sones que puguin fer servir en un determinat viatge i
un determinat moment el transport regular, l’hauran
de fer servir i les que no puguin tindran el servei porta
a porta, que aleshores haurà de ser il·limitat i prestat
amb tota l’eficiència possible.

Ha sentit que Convergència i Unió i Esquerra Re-
publicana estaven d’acord amb aquest model, però,
repeteix, no li ha sentit a dir a la Sra. Martín. Afirma
que el govern no escatimarà recursos, quan diu el
govern, es refereix a l’Ajuntament de Barcelona, i,
indirectament a l’Entitat Metropolitana del Transport.
Demana a la Sra. Homs que passi de l’estat de la
denúncia a l’estat de la proposta i avanci, alguna
posició del seu Grup sobre com millorar aquestes
qüestions.

La Sra. Torrentó creu que l’Institut s’ha distingit per
negociar contínuament i parlar amb el sector. Re-
corda que aquest model es va dissenyar fa més de
quinze anys, conjuntament amb les persones amb
discapacitat, que fa constar que tenen representació
en els òrgans de govern de l’Institut i, per tant, s’està
parlant d’aquest assumpte. Explica que en aquest
moment s’ha acordat no fer derivacions, es vol que la
gent estigui ben informada i s’iniciaran les dues cam-
panyes a què abans ha fet referència: una individual i
una altra més col·lectiva, i quan hagin donat resultat
es començarà, una altra vegada, a mantenir el model
i fer la derivació. Manifesta que la decisió de qui té
dret al porta a porta està en la normativa referent a
quina zona es considera accessible excepcionant
aquells punts que, tot i dir que són accessibles, poden
ocasionar alguna dificultat com, per exemple, un ram-
pa de bus més vella que una altra que pugui dónar
inestabilitat. Fa constar, però, que de forma pro-
gressiva la ciutat ha millorat en accesibilitat.

La Sra. Homs recorda que l’octubre passat el seu
grup va fer una proposta d’acord sobre aquest as-
sumpte, que va ser aprovada per majoria, i s’ha de-
manat la compareixença per veure si l’acord es porta
a terme, cosa que una vegada més, no s’ha complert.

La Sra. Martín diu al Sr. Martí que s’adherirà a
aquest sistema sempre que l’equip de govern solu-
cioni la problemàtica que existeix.

La Sra. Capella torna a preguntar si l’equip de
govern assumeix la necessitat d’un estudi real de la
situació per valorar les necessitats.

El Sr. Martí diu a la Sra. Homs que ell no parlava
de propostes d’acord, sinó de propostes concretes
per solucionar el problema. Pensa que la Sra. Martín
no ho vol dir, però no està d’acord amb el sistema
proposat que és defensat per la majoria. Està molt
orgullós d’aquest sistema que, evidenment, té les
seves dificultats i complexitats, però respon al model
de la ciutat que es vol i és just.

La Sra. Torrentó puntualitza que de forma expressa
no ha contestat la pregunta de la Sra. Capella perquè
la intenció de l’Institut era fer un informe analitzant
cas per cas, però amb els usuaris es va acordar que
això s’ajornés, perquè es volia que la decisió d’agafar
el transport fos lliure i personal, i no mirant quins ca-
sos s’han d’excepcionar del model actual. Finalitza la
seva intervenció agraint totes les aportacions fetes.

Tractada.

III) Propostes a dictaminar

a) Ratificacions
b) Propostes d’acord

3. Resoldre les al·legacions presentades en el
període d’informació pública al Reglament de funcio-
nament intern del Consell Assessor de la Gent Gran
de Barcelona, en el sentit d’estimar-les parcialment,
en els termes que figuren a l’informe que consta a
l’expedient i que es dóna per reproduït; i aprovar
definitivament el Reglament esmentat.

El Sr. Martí explica que aquest és l’últim tràmit per
a l’aprovació definitiva d’aquesta modificació del
Reglament per part del Consell Plenari, que significa
la posada al dia d’aquest Consell Assessor de la Gent
Gran, que va ser un dels primers creats com a consell
sectorial de participació, que necessitava una ade-
quació a les normes posteriors i a l’avenç del mo-
viment de la gent gran a la nostra ciutat.

La Sra. Figuerola, quant a les al·legacions del Partit
Popular, explica que s’han aprovat set de les pre-
sentades i s’ha rebutjat la vuitena, que demanava la
incorporació dels grups municipals a la Comissió
Permanent, perquè es considera que és una comissió
molt àmplia on estan representats els diferents con-
sells de gent gran dels districtes, les associacions de
veïns, les entitats de primer nivell, les persones a títol
individual que s’hi vulguin afegir i, en principi, és una
comissió de caràcter tècnic, que les entitats conside-
ren necessària per després elevar al ple les propos-
tes i el treball que es fa a aquesta Comissió. Quant a
la novena al·legació, s’ha acceptat parcialment.

La Sra. Homs avança el posicionament favorable
del seu grup.

La Sra. Martín avança el posicionament favorable
del seu grup i agraeix que s’hagin recollit la majoria
de les al·legacions que van presentar.

La Sra. Capella avança el posicionament favorable
del seu grup.

Es dictamina amb el posicionament favorable de
tots els Grups.

IV) Part decisòria/Executiva

a) Ratificacions
b) Propostes d’acord
c) Proposicions
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V) Part d’impuls i control

a) Proposicions / Declaracions de Grup

Del Grup Municipal CIU:
4. Instar al govern municipal a adherir-se a la inicia-

tiva de la Plataforma Mediterrània per l’Estudi del Joc
Responsable per fer de l’any 2009 a Barcelona, any
del “Joc Responsable” i col·labori en la preparació
d’un programa d’activitats transversal que englobi
accions educatives, de lleure, consum responsable,
esportives, sanitàries i socials, per promoure la
recerca, el coneixement i la informació a la ciutadania
sobre la prevenció dels possibles transtorns associats
amb el canvi tecnològic i l’addicció als jocs digitals.

La Sra. Fandos formula la proposta/declaració de
grup en sentit positiu i sense fer cap crítica i recorda
que no és el primer cop que parla d’aquest assumpte
que preocupa el seu Grup. Cita un article de
l’escriptor Ramon Tremosa parlant de la “generació
jocs” i fa esment a algunes de les coses que ell deia:
la majoria dels qui estem aquí formem part de les
darreres “generacions Gutenberg”, aquelles genera-
cions que ens hem basat més en tot el que era escrit
i, en canvi, les generacions actuals que arriben a la
universitat, que són a les quals en Ramon Tremosa
dóna classe, són ja la “generació jocs”. Hi ha estudis
que diuen que aquests joves, quan comencen a
treballar, han dedicat més de cinc mil hores de la
seva vida a jugar a PlayStation. Hi ha altres estudis
que també parlen de les hores que es dediquen a en-
viar missatges d’e-mail o la quantitat d’hores que de-
diquen al telèfon mòbil, però avui es vol centrar més
en els jocs i les noves tecnologies, que poden crear
una certa addicció. Està segura que aquesta nova fór-
mula de treballar amb noves tecnologies té vessants
molt positius, perquè com deia el mateix Ramon
Tremosa, és una manera diferent de fer treballar el
cervell i fa noves combinacions que, segurament, fa-
ciliten molt la feina de futur d’aquests joves. Però, per
contra, com deia ahir un periodista d’un diari gratuït
de la nostra ciutat, que parlava també d’aquest
assumpte “generación finger”, un mal ús d’aquest
vessant positiu que donen les noves tecnologies, pot
arribar a ser una addicció. Fa constar que és evident
que no tothom que fa servei de les noves tecnologies
està enganxat, però hi ha diferents estudis que parlen
fins d’un 14 per cent d’addicció, més nois que noies;
aquí, l’aspecte del gènere influeix positivament per a
les noies, cosa que no passa en la majoria de coses.
Considera important que l’Ajuntament entomi un
assumpte que és nou sobre el que fins ara s’han anat
fent coses, però no d’una forma integral i global, com
pugui ser un programa adreçat a aquest col·lectiu,
sobretot d’adolescents. Afirma que a part dels estudis
existents, els qui tenen fills o filles en aquestes edats
saben que és un fet real, i creu que és important po-
sar al servei de les famílies i del món educatiu un pro-
grama o unes actuacions en aquesta línia. Puntualitza
que la responsabilitat primera és de la família i, en tot
cas, posteriorment, de l’escola, però l’Administració
pot, des de les seves competències, posar elements
al servei de les famílies, de l’escola i de totes les per-
sones per donar solució a aquesta nova preocupació.
Explica que la Plataforma mediterrània per l’estudi del
joc responsable fa temps que treballa sobre aquest
assumpte; algunes persones de la Plataforma pro-

venen del món de les addiccions, ho han viscut en la
seva pròpia carn, no volen que això pugui passar als
joves i han fet una proposta, a les diferents ad-
ministracions amb les quals tenen relació i a les
diferents entitats, perquè durant l’any 2009 Barcelona
elabori un programa de l’Any del joc responsable.
Creu que estaria bé que l’Ajuntament de Barcelona
s’adherís a aquesta iniciativa que porta endavant la
Plataforma mediterrània per l’estudi del joc responsa-
ble i que, per tant, es fes un programa de forma trans-
versal que recollís activitats des de l’àmbit educatiu,
del lleure, del consum responsable, de l’esport com a
mesura alternativa –com ja s’ha fet amb uns tríptics
per iniciativa del seu Grup– i, evidentment, des del
vessant sanitari. Voldria que aquest any serveixi per
continuar la recerca i donar informació a la ciutadania
per prevenir el mal ús de les noves tecnologies i les
possibles addiccions als jocs digitals.

La Sra. Esteller, avança el suport del PP a la inicia-
tiva perquè al llarg d’aquests últims anys el seu grup
ha presentat propostes similars. Coneix el problema
que generen aquestes noves addiccions i les con-
seqüències que provoquen: aïllament social, inesta-
bilitat familiar i poc rendiment. Afirma que aquesta és
una realitat a la qual s’ha de fer front. La Sra. Fandos
deia que és responsabilitat de la família, però ella
creu l’Ajuntament, totes les administracions i també la
família s’han de conscienciar dels efectes nocius que
tenen molts d’aquests instruments perquè moltes
famílies ho desconeixen. Observa que als Estats
Units hi ha estudis que conclouen que les addiccions
s’estan multiplicant perillosament i que hi ha un 6 per
cent de les persones que es poden considerar
addictes a la xarxa. Creu que cal actuar amb molta
més determinació i que l’Ajuntament i la resta d’ad-
ministracions han de donar difusió dels efectes nocius
del mal ús de les noves tecnologies perquè les fa-
mílies els coneguin. Recorda que el seu grup, fa dos
anys, va presentar a la Comissió de Promoció Eco-
nòmica una proposta similar i insisteix que cal actuar
amb els mitjans de comunicació de major difusió per
crear una consciència sobre aquest assumpte. Sap
que la Plataforma està treballant intensament en
aquests àmbits i pensa que és bo adherir-se a la seva
iniciativa.

La Sra. Capella considera que en la proposició es
plantegen coses que són diferents. Recorda que ERC
va presentar a la Comissió d’Acció Social i Ciutadania
del desembre passat una proposició referent a la
utilització de les TIC, i en la seva argumentació des
del punt de vista de la gent jove, es va abordar la
utilització dels videojocs, la utilització d’Internet, la
necessitat d’utilitzar les recomanacions de la UNESCO
i el risc que comporta un joc poc controlat amb
videojocs, baixada de programes d’Internet, etcètera.
Pensa que el joc no es pot abordar únicament des del
punt de vista del joc i el lleure, sinó que també s’ha
d’abordar des del punt de vista educatiu. Afirma que
en aquests punts estan d’acord amb la proposició que
planteja CiU. Manifesta que el seu grup està d’acord
amb la filosofia i el contingut de la proposició, si bé
discrepa amb la idea de dedicar un any sencer al joc
responsable a menys que estigui englobat dins d’un
programa més ampli, que podria ser l’Any de l’edu-
cació, o de l’ensenyament dedicat a inserir dins de
l’educació el joc com una forma d’educació dels
nostres nens. Demana a CiU si veu possible incorpo-
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rar una matisació en aquest sentit i avança el suport
del seu grup a la proposició.

El Sr. Martí creu que aquest és un fenomen que cal
abordar, convé que se’n prengui consciència i, que
les administracions liderin un procés d’aquesta presa
de consciència acompanyat d’accions concretes per a
la creació de recursos que hi puguin fer front.
Coincideix en el plantejament de fons, però com ha
dit la senyora Capella, pensa que focalitzar-ho en un
any no és la manera adequada. Proposa a la senyora
Fandos un redactat transaccional: “Instar el govern
municipal a desenvolupar un programa d’activitats
transversal, que englobi accions educatives, de lleure,
consum responsable, esportives, sanitàries, socials, per
promoure la recerca, el coneixement i la informació a
la ciutadania sobre la prevenció dels possibles tras-
torns associats amb el canvi tecnològic i l’addicció als
jocs digitals, en col·laboració amb la Plataforma me-
diterrània per l’estudi del joc responsable i d’acord
amb la Generalitat de Catalunya”, amb el qual els
grups de l’equip de govern se sentirien còmodes per
donar suport explícit a aquesta proposició/declaració
de grup. Fa constar que qui té les competències és la
Generalitat de Catalunya i, per tant, cal un coneixe-
ment mutu i una coresponsabilització d’aquestes
iniciatives amb el Govern de la Generalitat de
Catalunya.

La Sra. Fandos, està d’acord amb la proposta de
transacció del redactat de la proposició i agraeix el
suport de l’equip de govern i de la resta de grups.
Repeteix que pensa que la principal responsabilitat
correspon a la família, però també creu que l’Ad-
ministració ha d’actuar i, per tant, està d’acord amb el
que ha dit la Sra. Esteller. Afirma que la voluntat del
seu grup és que això es faci i que és important la
col·laboració amb la Plataforma mediterrània i, pro-
bablement, amb altres entitats, més enllà de si es fa
en un o en més anys.

El Sr. Martí expressa el vot favorable del PSC, El
Sr. Mestres expressa el vot favorable d’ICV-EU i A, la
Sra. Fandos expressa el vot favorable de CiU, la Sra.
Esteller expressa el vot favorable del PP i la Sra.
Capella expressa el vot favorable d’ERC. S’aprova
amb el redactat següent:

“Instar al govern municipal a desenvolupar un pro-
grama d’activitats transversals, que englobi accions
educatives, de lleure, consum responsable, esporti-
ves, sanitàries i socials, per promoure la recerca, el
coneixement i la informació a la ciutadania sobre la
prevenció dels possibles trastorns associats amb el
canvi tecnològic i l’addicció als jocs digitals, en
col·laboració amb la Plataforma Mediterrània per
l’Estudi del Joc Responsable i d’acord amb la
Generalitat de Catalunya”

Del Grup Municipal PP:
5. Atès la necessitat de disposar de més places de

residència i de centres de dia per a la gent gran i per
a les persones amb discapacitats, a la ciutat de Bar-
celona. La Comissió d’Acció Social i Ciutadania
acorda instar al Govern Municipal a: I) Subscriure un
nou Conveni d’Equipaments de Serveis Socials
d’Atenció Especialitzada a la ciutat de Barcelona,
2008-2010. II) Impulsar un increment en la con-
certació de places amb centres d’iniciativa privada i/o
social, en un mínim de 4.000 places, per tal d’ampliar
de forma immediata la cobertura d’aquests serveis, a
la ciutat de Barcelona. III) Presentar un informe

d’execució del Conveni d’Equipaments de Serveis
Socials d’Atenció Especialitzada de la ciutat de Bar-
celona, 2005-2007.

El Sr. Mulleras fa constar que degut a l’absència
del senyor Gomà es retira la proposició.

Es retira.

b) Proposicions amb contingut de Declaració
institucional

c) Precs

Del Grup Municipal PP:
6. I) Es presentin en el marc d’aquesta Comissió

els resultats de l’experiència pilot d’implantació de la
figura del professional de referència especialista en
les persones amb discapacitat al Districte de l’Eixam-
ple. II) S’estudiï la possibilitat d’estendre la implan-
tació d’aquesta figura a tots els Districtes de la ciutat.
III) En cas de que els resultats de la prova pilot
desaconsellin l’extensió del programa a la resta de
Districtes, es presenti, en el termini màxim de tres
mesos, un estudi on s’analitzin altres possibilitats que
permetin donar a les persones amb discapacitat
l’ajuda i l’atenció que necessiten.

La Sra. Martín recorda que el seu grup va presen-
tar a la sessió de la Comissió de Benestar Social del
10 de juliol de 2006 un prec demanant iniciar, a la
ciutat de Barcelona, el programa pilot d’implantació
de la figura del professional de referència especialista
en les persones amb discapacitat en coordinació amb
el Departament de Benestar i Família de la Gene-
ralitat, afegint que aquest programa es podria des-
envolupar al districte de l’Eixample, inicialment. La
petició estava basada en què les persones amb
discapacitat necessiten una àmplia cartera de serveis
i una atenció personalitzada i de fàcil accés, que fa
necessari que per part de totes les administracions hi
hagi una major coordinació entre els diferents serveis
implicats, motiu pel qual el professional de referència
canalitzaria la demanda de les persones amb ne-
cessitats especials des del moment en què es
detectés el problema i seria l’interlocutor entre la
família i els equips responsables d’atendre les perso-
nes amb discapacitat. La resposta a aquesta petició
va ser que el programa pilot a l’Eixample es posaria
en marxa durant el segon semestre del 2007 i per
aquest motiu es presenta el prec.

El Sr. Martí fa constar que després de converses i
treball conjunt amb la Generalitat de Catalunya no
s’ha arribat a un acord per implementar aquesta
proposta al districte de l’Eixample. Explica que això
s’ha fet en alguns altres llocs de Catalunya; es volia,
d’acord amb el que la regidora ha dit, implantar al
districte de l’Eixample, però a dia d’avui el Depar-
tament d’Acció Social i Ciutadania, la Generalitat de
Catalunya i l’Ajuntament de Barcelona han arribat a
l’acord que no és la millor manera de fer-ho. Fa cons-
tar que el senyor Gomà li transmet el compromís que
en el termini màxim de tres mesos l’Ajuntament, atès
que aquest sistema avaluat conjuntament per les
dues administracions no ha semblat el més oportú,
farà una proposta sobre quin altre podria ser el siste-
ma vàlid a la ciutat de Barcelona.

La Sra. Martín comprèn que l’absència del senyor
Gomà dificulta la resposta, però recorda que quan es
va plantejar el prec es va acceptar que es posaria en
marxa. Pensa que, segurament, després s’han pre-
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sentat complicacions que li agradaria que el senyor
Gomà pogués aclarir. Entén, però, que la seva
proposta no ha donat el resultat volgut, demana que
es diguin quines són les dificultats i que no es deixin
passar més de tres mesos per donar una altra sortida
a aquestes persones, que tenen veritables dificultats i
que demanen de l’Administració que es posi aquesta
figura perquè els ajudi a suportar tota la càrrega que
tenen vers els seus fills o ells mateixos davant de les
activitats diàries.

El Sr. Martí està segur que el senyor Gomà, abans
de tres mesos, li podrà explicar la nova proposta.

Es dóna per tractat.

d) Preguntes

Del Grup Municipal CIU:
7. En quin estat de compliment, equipament per

equipament amb la seva corresponent adreça, es
troba el Conveni signat el 13 de juliol de 2005, entre
l’actual Departament d’Acció Social i Ciutadania de la
Generalitat de Catalunya i l’Ajuntament de Barcelo-
na? Quants d’aquests equipaments està previst que
entrin en funcionament al llarg de l’any 2008? Quants
d’ells es troben en fase d’avantprojecte o projecte?
Quants d’ells estan encara pendents de cessió de so-
lar per part de l’Ajuntament? En quina data està pre-
vista l’execució efectiva de totes les construccions
previstes en el conveni 2005-2007 signat amb la
Generalitat?

El Sr. Mulleras fa constar que arran de l’absència
del senyor Gomà la pregunta sobre el grau de
compliment del conveni d’equipaments de Barcelona
es respondrà per escrit o es tornarà a formular en una
propera Comissió d’acord amb el que decideixi CiU.

La Sra. Fandos està d’acord amb què es respongui
per escrit.

El Sr. Mulleras demana que la resposta es trameti,
com més aviat millor, i que es faci arribar per escrit a
tots els grups municipals.

Es retira. Es respondrà per escrit.
8. Quan pensa el govern municipal tirar endavant el

Pla d’Equipaments que preveu el Pla Municipal de
Drogodependències (2008-2011)?

El Sr. Mulleras proposa debatre conjuntament els
punts 8 i 10 de l’ordre del dia atès que les preguntes
formulades per part del Grup Municipal de Conver-
gència i Unió i del Grup Municipal d’Esquerra Repu-
blicana són molt similars.

El Sr. Puigdollers fa constar que el seu grup, per
primera vegada en la història recent d’aquest Ajun-
tament, porta un tema de drogodependències a
debatre en una Comissió del Plenari –exceptuant,
evidentment, l’aprovació del Pla de drogodependèn-
cies i s’han vist obligats a portar-ho a una Comissió
perquè, a nou mesos d’haver-se celebrat les eleccions
municipals, encara no s’ha constituït el grup polític del
Pla de drogodependències de l’Ajuntament de Barcelo-
na i no han tingut més remei que trencar el que ha
estat una norma i un costum del Grup Municipal de
Convergència i Unió de no debatre públicament, in-
sisteix, excepte el moment d’aprovació dels plans de
drogues– el tema de drogodependència d’acord amb
el pacte que es va signar l’any 1988. Lamenta que
s’hagin vist obligats a fer-ho ateses les coses que
estan passant en alguns districtes. Puntualitza que la

pregunta està mal formulada perquè, com la presen-
tada per ERC, va referida al període 2006-2008.

Recorda que quan es va aprovar la revisió del Pla
de drogodependències es va incorporar un pla d’equi-
paments associat al Pla de drogodependències 2006-
2008, i que el debat va tenir com a marc la proble-
màtica de les sales de venopunció, si s’estenien i com
s’estenien a la ciutat de Barcelona. Manifesta que CiU
va aportar al grup de treball un seguit de criteris
(accessibilitat, integració, transparència, solidaritat
qualitat, veïnatge, control i seguiment, equitat territo-
rial i magnitud) com a criteris de planificació amb els
quals, tots els grups municipals, excepte el Partit Po-
pular, es van posar d’acord. Els tècnics, aplicant
aquests criteris, van determinar quin era l’ordre de
prioritats per desenvolupar els nous equipaments. El
primer criteri fixat establia la prioritat dels equipa-
ments en funció de les necessitats dels districtes: pri-
mer Ciutat Vella que ja el tenia –Baluard– el segon
Sant Martí –que no en té–, el tercer Nou Barris –que
no en té–, el quart Horta-Guinardó –on se’n va obrir
un durant el mandat anterior–, el cinquè Gràcia, el
sisè i, empatats, Sants-Montjuïc i Sant Andreu, el setè
Eixample, el vuitè Sarrià-Sant Gervasi i el novè les
Corts tenint en compte que dos districtes que estan
en el mateix ordre de prioritats. Fa constar que el Pla
d’equipaments en el seu últim apartat feia una
proposta concreta que llegeix textualment: “Centre
d’atenció i seguiments a persones drogodependents
(CAS). Un nou CAS per atendre les persones en
districtes amb més demanda que avui no disposen de
servei propi”.

Pregunta, el febrer del 2008, a deu mesos d’acabar
el pla, si tots els districtes que tenen més demanda
disposen d’un CAS. Vol saber també si s’ha traslladat
el CAS de via Favència a un servei d’atenció primària
i si s’ha obert un centre de consum supervisat.
Demana saber què s’ha fet fins ara per la integració
de l’atenció a drogodependències en els recursos de
salut mental i per la incorporació progressiva a la car-
tera de serveis dels centres de salut mental de
l’atenció a les drogodependències. Quant a la dis-
minució de danys, pregunta què s’ha fet respecte als
programes d’intercanvi de xeringues, la dispensació
ambulatòria de metadona i els equipaments de ve-
nopunció higiènica i quantes farmàcies dels districtes
de l’Eixample, les Corts i Nou Barris s’han incorporat
al programa.

Manifesta que en l’apartat tres punt 2 del Pla es
deia: “Contenció en el territori. En la resta d’espais
menys problemàtics, per tal d’evitar el desplaçament i
la concentració de malalts en determinades zones i
per acostar els serveis al seu lloc de residència habi-
tual. Aquests equipaments estaran associats a recur-
sos sanitaris nous o ja existents”. I es concretava:
“Per tal de respondre a aquestes dues estratègies
proposem: a) per als llocs d’alta concentració: am-
pliació de l’espai de Baluard” –aquí ja sap què s’ha
fet– “en el marc de desenvolupament del Pla d’equi-
paments; dos, creació d’un programa de consum
supervisat al districte de Nou Barris en una unitat
mòbil que tindrà caràcter provisional fins que s’instal·li
el nou CAS”. Pregunta si aquesta iniciativa s’ha dut a
terme. Punt b): “Contenció en el territori. Trasllat del
CAS i el Programa de Consum Supervisat de la Vall
d’Hebron als espais fixos a l’hospital.» Té constància
que s’ha fet. “Creació del Programa de Consum Su-
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pervisat a tots els CAS de nova creació i estudiar
reubicació en aquells CAS ja existents que siguin
adients.” Pregunta què s’ha fet. “Unitat mòbil. Com a
complement de les dues anteriors estratègies pro-
posem la creació de, com a mínim, una unitat mòbil
més dedicada a consum alternatiu per tal de reforçar
o donar assistència a aquells punts que en un
moment donat ho poguessin requerir”.

El Sr. Mulleras demana al Sr. Puigdollers que vagi
acabant la seva intervenció.

El Sr. Puigdollers fa constar que està fent ús de la
seva primera intervenció i que si el president l’in-
terromp acabarà mes tard. Continua dient que el Pla
preveia textualment “Equipaments de recolzament.
Obertura d’un hospital de dia per a pacients dro-
godependents a l’Hospital de Sant Pau. Creació de
places d’alberg específicament adaptat per la tipo-
logia dels malalts drogodependents. Creació de llits
per a pacients en situació de crisi en la unitat
hospitalària de desintoxicació”. Pregunta què s’ha fet.
Explica que el seu grup ha plantejat avui aquest
assumpte perquè s’ha assabentat, sense que des del
govern municipal ningú els expliqués res, del trasllat
de la que fins ara era la unitat mòbil de la Zona Fran-
ca a un lloc on quedarà fixa. Vol saber si això és
veritat, si s’ha pactat amb els veïns de la zona, i a què
obeeix aquesta decisió –no consensuada en el marc
del grup de drogodependències– del trasllat de la
unitat mòbil de drogodependències, tant de metadona
com d’unitat de venopunció a un lloc fix a la Zona
Franca.

La Sra. Capella fa constar que desprès de la
rectificació que el Sr. Puigdollers ha fet en l’enunciat
de la pregunta i que tot l’argumentari utilitzat sigui en
funció del desenvolupament del Pla 2006-2008, ella
s’ha quedat pràcticament sense pregunta. Insisteix
que ERC està plenament d’acord amb el Pla
d’equipaments associats a l’atenció de drogode-
pendències i, per tant, al desplegament i la necessitat
d’equipaments per atendre els programes de dro-
godependències. En aquest sentit, fa seves les pre-
guntes formulades pel senyor Puigdollers.

La Sra. Ribas avança que farà una relació de tots
aquells equipaments que s’han posat en marxa a par-
tir de l’aprovació del Pla d’equipaments adjunt al Pla
de drogodependències actualment vigent.

En primer lloc, respecte a la formulació d’un nou
CAS per atendre les persones dels districtes amb
més demanda que avui no disposen de servei propi,
el Departament de Salut de la Generalitat de Ca-
talunya està construint un equipament, en aquest
moment en fase d’obres, per donar serveis a veïns
dels districtes de Sant Martí i de l’Eixample. Diu que
la reubicació del CAS de via Favència està pendent,
però a partir de la futura obertura de centres
d’equipaments sanitaris de Cotxeres de Borbó serà
possible reubicar-lo en alguns dels altres equipa-
ments sanitaris del districte perquè hi haurà l’espai
necessari. Quant a la integració a l’atenció de dro-
godependències als recursos de salut mental en base
a l’aplicació del desplegament del Pla de salut mental
i addicions de la Generalitat de Catalunya, evident-
ment, com ja deia el senyor Puigdollers, el CAS de
l’Hospital de la Vall d’Hebron s’uneix als que ja hi ha a
l’Hospital del Mar, l’Hospital de Sant Pau i l’Hospital
Clínic, tot i que aquest darrer tracta només amb alco-
hol. Quant al punt de disminució de danys a finalitzar

l’adequació de l’equipament de Baluard, es va posar
ja en el seu moment i, per tant, no és una cosa nova,
ni molt menys, l’equipament mòbil de consum su-
pervisat a la Zona Franca. S’ha traslladat el CAS de
la Vall d’Hebron a l’interior de l’Hospital de la Vall
d’Hebron, al servei de psiquiatria. S’han renovat les
dues unitats mòbils polivalents per a l’atenció de
pacients drogodependents, que són els que porten a
terme el programa de manteniment amb metadona i
de consum supervisat. S’han obert, ja fa un any, deu
llits a l’Hospital de Dia de l’Hospital de Sant Pau;
s’han obert, ja fa vuit mesos, a l’Hospital del Mar onze
llits per a pacients en situació de crisi a les unitats de
desintoxicació hospitalària. Quant a la creació d’al-
berg de places adaptades a drogodependents, s’està
treballant per incloure’l dintre d’un pla d’atenció a per-
sones sense sostre més general. Fa constar que la
comissió tècnica del grup de drogues que també
consta en l‘apartat que el senyor Puigdollers ha llegit
ha estat en funcionament tot aquest temps i, a més a
més, ha estat funcionant també la taula tècnica de
drogues a escala exclusivament municipal. També fa
constar que el juny de 2007 es va posar també en
marxa un nou punt mòbil del programa de dispen-
sació de metadona al districte de Nou Barris.

El Sr. Puigdollers lamenta que l’última pregunta no
hagi tingut resposta. Insisteix en saber què està
passant amb la unitat mòbil de la Zona Franca. Res-
pecte a la resposta de la senyora Ribas, fa les
consideracions següents: entén que des del 2006-
2008 no s’ha obert cap CAS nou, per tant, incomplint
fins avui –evidentment, falten deu mesos–, l’acord del
Pla d’equipaments. S’incompleix l’acord d’obrir noves
sales de venopunció als districtes que tenen prioritats
pactades. Només s’ha ampliat Baluard i s’ha tras-
lladat dintre de l’Hospital de la Vall d’Hebron el centre
de la Vall d’Hebron i, per tant, no hi ha ni una sala de
venopunció nova. A Nou Barris, l’acord era que el
punt mòbil fos de metadona i venopunció, no només
de metadona; i pregunta per què no hi ha una unitat
mòbil de metadona i venopunció a Nou Barris. Final-
ment, quant al nou Centre Sant Martí-l’Eixample fa
constar que si és el que s’imagina, està a Ciutat Vella
i, per tant, demana a la senyora Ribas que aclareixi
l’ubicació concreta d’aquest centre. Pregunta també
quan s’obrirà el CAP de Cotxeres Borbó.

La Sra. Capella, quant a la disminució de danys,
pregunta si hi ha hagut o no increment del nombre de
farmàcies incorporades als programes d’intercanvi de
xeringues i a la dispensació ambulatòria de la meta-
dona.

El Sr. Martí demana intervenir per fer dues preci-
sions quant al districte de Ciutat Vella.

El Sr. Mulleras accepta que el Sr. Martí faci els dos
aclariments, obrint també un torn molt breu de res-
posta.

El Sr. Martí, atès que el Sr. Puigdollers ha es-
mentat l’ampliació de la sala Baluard, vol precisar-li
els termes de l’ampliació. Explica que a la sala Ba-
luard s’han millorat les condicions per als usuaris i per
als treballadors molt especialment, però el nombre de
punts de venopunció, o de consum assistit, no s’ha
alterat i, per tant, la capacitat, en termes d’assis-
tència, és exactament la mateixa. També diu al Sr.
Puigdollers que el CAS de Ciutat Vella, que s’ha de
traslladar dintre del mateix districte, no és per donar
servei a usuaris d’altres districtes.
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El Sr. Puigdollers demana a la senyora Ribas que
contesti el lloc concret d’on s’ubicará el CAS per sa-
ber si es on s’imagina. Sap que és veritat que no hi ha
més usuaris a la Sala Baluard, però el Pla diu
ampliació de Baluard per més comoditat i perquè les
condicions que hi havia abans eren inacceptables.

La Sra. Ribas, quant al trasllat de la unitat mòbil de
Zona Franca, explica que es tracta d’un trasllat provi-
sional d’uns tres-cents metres degut a què justament
al lloc on estava situat l’autobús s’estan duent a terme
unes obres i, per tant, raons de seguretat feien
necessari bellugar l’equipament perquè ningú pogués
resultar ferit o afectat per algun accident desgraciat.
Per tant, és provisional, és per les obres i qui ha
informat els veïns ha estat el districte. Fa constar que
tal com diu el Pla de drogues, cal estar molt atent als
canvis de consum dintre de la ciutat per poder
atendre millor les diferents necessitats i explica que a
Nou Barris es va detectar un canvi de consums que
va desaconsellar posar la unitat mòbil on hi haguessin
zones de consum supervisat i, en canvi, es va
reforçar la dispensació de metadona mitjançant el bus
mòbil. Manifesta que no hi ha hagut un augment de
farmàcies col·laboradores en aquest projecte. Recor-
da que l’obertura del CAS del Vall d’Hebron dins del
Pla també és un compliment del Pla de drogo-
dependències. Finalment diu al senyor Puigdollers,
que molt properament hi haurà una reunió del grup
polític de drogues, que presidirà el senyor Carles
Martí, on es discutiran emplaçaments concrets, però
el regidor sap que en aquesta Comissió no li donarà
una adreça concreta d’aquest nou centre.

Es dóna per tractada.
Del Grup Municipal PP:
9. 1. Quines accions ha dut a terme l’Ajuntament de

Barcelona davant de la Generalitat de Catalunya per
resoldre les causes que motivaren la vaga de metges
del passat dia 12 de febrer?. 2. Quines repercussions
ha tingut la vaga de metges que es va convocar als
CAP de la ciutat de Barcelona el passat dia 12 de
febrer, quant al seguiment de la mateixa i al nombre
de persones que no van poder ser ateses?. 3. Es va
dur a terme alguna actuació des de l’Ajuntament de
Barcelona davant la Generalitat de Catalunya per evi-
tar la vaga de metges als CAP de la ciutat de Barcelo-
na el passat dia 12 de febrer?

La Sra. Esteller formula la pregunta. Recorda que
en la sessió passada es va parlar de les repercussions
que els incompliments de molts convenis tenen sobre
Barcelona, com ara la no construcció de determinats
CAP. Avui parla de la vaga de metges del passat 12 de
febrer a 32 CAP de la ciutat gestionats per l’ICS. Fa
constar que en la sessió passada ja va dir que sobre
els professionals s’estan carregant totes les deficièn-
cies del sistema, i aquesta va ser una de les causes de
la vaga, molts metges tenen una càrrega d’uns 1.500
pacients assignats amb unes vint-i-cinc visites diàries i,
per tant, no poden atendre els pacients amb el temps
que requereixen ni amb l’atenció que això reclama. Vol
saber si per part de l’Ajuntament es van fer gestions
davant la Generalitat en el marc del Consorci per impe-
dir aquesta vaga, quina repercussió va tenir a Barcelo-
na i quines són les mesures per resoldre definitivament
tots aquests conflictes.

La Sra. Ribas vol deixar constància que el dret de
vaga és un dret fonamental, reconegut a la Consti-
tució i, per tant, el govern de l’Ajuntament de Barcelo-
na no pot fer altra cosa que respectar i vetllar pel

compliment d’aquest dret. Per altra banda, manifesta
que les competències plenes en atenció sanitària i
assistència corresponen al Departament de Salut de la
Generalitat de Catalunya i, per tant, és a aquest
organisme a qui correspon vetllar perquè l’exercici
d’aquest dret de vaga no impedeixi l’exercici d’un altre
dret universal com és el dret a rebre assistència
sanitària.

Explica que aquesta vaga, que ha estat portada a
terme pel personal mèdic només, i d’una empresa en
concret, que és l’ICS, és una acció sindical, inscrita,
per tant, dins d’un procés de reivindicació laboral en
el marc d’aquesta empresa. L’Ajuntament de Barcelo-
na el que sí ha fet és demanar i obtenir del Consorci
Sanitari de Barcelona una informació detallada de
totes les repercussions que aquesta vaga havia de
tenir i que ha tingut sobre la ciutadania i, per tant,
també obtenir la seguretat que s’han realitzat les
gestions oportunes per al compliment dels serveis
mínims i per a la reprogramació dels actes mèdics
afectats per la vaga. Segons les dades de què
disposa la plantilla convocada a la vaga era de 447
persones, de les quals 182 no van anar a treballar,
per tant, el 40,72 per cent, i aquesta xifra no preveu
les persones que van anar a treballar en compliment
dels serveis mínims que es van decretar. Quant al
nombre de visites afectades, si la mitjana de visites
en un dia normal per a medicina de família són
21.471 i 3.261 per a pediatria, les visites que es van
fer el dia 12 de febrer en medicina de família van ser
9.791 i en pediatria 965. Per tant, la diferència és de
11.680 visites en el cas dels metges de família i de
2.296 en el cas dels pediatres.

La Sra. Esteller pensa que la Sra. Ribas utilitza un
llenguatge que treu transcendència a molts fets.
Puntualitza que l’ICS és el principal proveïdor del sis-
tema i és públic, no és una empresa qualsevol que fa
vaga per un motiu empresarial. Afirma que en aquest
sentit diu que les causes que van motivar la vaga són
qüestions de política sanitària de la Generalitat, que
també afecten l’Ajuntament de Barcelona, que ha de
fer gestions per resoldre els problemes. Fa constar
que el PP no qüestiona el dret de vaga. El que pre-
gunta és de quina manera es pot arribar a un acord
per resoldre els problemes que estan fent que molts
metges, persones amb molta responsabilitat que el
primer que volen fer és atendre els pacients, es
veuen abocats a una vaga perquè ja no poden su-
portar més el sistema actual. Insisteix que l’Ajun-
tament no pot romandre passiu davant d’una actuació
que repercuteix molt directament en persones de la
ciutat. Puntualitza que van ser 14.000 visites menys
que es van produir en un dia i això tindrà un efecte
sobre la pressió assistencial diària, en els en-
darreriments i en les llistes d’espera.

Afirma que la resposta la defrauda enormement
perquè hi ha una passivitat absoluta davant d’aquest
fet. Demana a la Delegada de Salut Pública que actuï
positivament davant la Generalitat i davant qui sigui
per resoldre aquests problemes i facilitar que els
metges no tinguin tanta càrrega assistencial i que
recuperin l’autoritat que han de tenir dins del sistema.
Insisteix que l’ Ajuntament, en el marc del Consorci,
pot fer-ho i en aquest sentit aconseguir que s’in-
crementin les plantilles i que es construeixin almenys
en el temps més breu possible aquests CAP perquè
hi hagi espai suficient perquè tothom pugui ser atès
com es mereix.
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La Sra. Ribas fa constar que no ha dit que
l’Ajuntament de Barcelona hagi estat innactiu. L’Ajun-
tament té una responsabilitat dins del Consorci Sa-
nitari de Barcelona que exerceix absolutament. Afir-
ma, però, que l’Ajuntament no intervindrà per fer de
mediador en un conflicte sindical, el que sí que fa és,
com en altres àmbits, aportar el seu coneixement, la
seva experiència per contribuir a què el sistema
sanitari pugui seguir avançant i que les millores
puguin arribar a tots els sectors del sistema sanitari.

Es dóna per tractada.
Del Grup Municipal ERC:
10. Quin és l’estat de desplegament de les pre-

visions del Pla d’Equipaments associat al Pla de
Drogodependències de Barcelona 2006-2008?

Acta de la sessió celebrada el dia 19 de febrer de
2008 i aprovada el dia 11 d’abril de 2008

A la sala President Lluís Companys de la casa de
la ciutat, el 19 de febrer de 2008, s’hi reuneix la
Comissió de Promoció Econòmica, Ocupació i
Coneixement, sota la presidència de l’Im. Sr. Jordi
Portabella i Calvete. Hi assisteixen les Imes. Sres. i
els Ims. Srs.: Gemma Mumbrú i Moliné, Jordi W. Car-
nes i Ayats, Carmen Andrés i Añón, Montse Sánchez
i Yuste, Gerard Ardanuy i Mata, Maite Fandos i Payà,
Sònia Recasens i Alsina, Francina Vila i Valls, Emma
Balseiro i Carreiras, Javier Mulleras i Vinzia, Joaquim
Mestre i Garrido, assistits per la tècnica jurídica, Sra.
Anna Martori i Salichs, qui actua per delegació del
secretari general i certifica.

També hi és present el Sr. Joan Castells i Gómez,
secretari general i director de la Fundació Dieta
Mediterrània.

Excusen la seva absència les Imes. Sres.: Itziar
González i Virós, Montserrat Ballarín i Espuña, Ánge-
les Esteller i Ruedas.

S’obre la sessió a les setze hores i trenta set
minuts.

I) Aprovació de l’acta de la sessió anterior
S’aprova.

II) Part Informativa

a) Despatx d’ofici
b) Mesures de govern
c) Informes

A la Comissió:
1. Presentació de la Fundació Dieta mediterrània.
El Sr. Portabella dóna la paraula al Sr. Castells

perquè iniciï la presentació d’aquest informe.
El Sr. Castells, director de la Fundació Dieta Me-

diterrània (en endavant, FDM) i el Secretari del seu
Patronat, presenta aquest informe.

Per entendre el que es pretén fer des de la FDM
explica que s’entén per dieta mediterrània un estil de
vida, típic de la mediterrània, que es concreta en uns
hàbits socials saludables, en una gran varietat però
petita quantitat d’aliments, no molt calòrica, basada
en aliments frescos, locals i de temporada, tot plegat
combinat amb una certa activitat física. En concret, es
destaca pel tipus de greix, ja sigui l’oli d’oliva, el peix i
els fruits secs, i per ser rica en micronutrients, tant en
vitamines, com en minerals, a part de les fruites i
verdures. En aquest punt, destaca que en la dieta
mediterrània hi ha una combinació proporcionada
dels principals nutrients, on els cereals i vegetals
apareixen com a base del plat, i la carn o el peix com
a acompanyant, i també, el vi amb moderació.

En relació a les característiques dietètiques, indica
que s’aconsella un consum alt de pa, de fruites i
verdures, de llegums i fruits secs, d’oli d’oliva, de
productes làctics com el formatge i el iogurt, i del peix,
més espècies i herbes; i un consum moderat de la
carn i derivats (embotits), de llet i mantega, de pa-
tates i de vi.

Tot seguit, comenta quin és el decàleg de la dieta
mediterrània: 1. Utilitzar l’oli d’oliva com a greix
d’adicció principal; 2. Consumir aliments vegetals en
abundància: fruites, verdures, llegums i fruits secs; 3.
El pa i els aliments procedents de cereals (pasta,
arròs i els seus productes integrals) han de formar
part de l’alimentació diària; 4. Els aliments poc

Es dóna per tractada.
11. Quina és la dotació pressupostària prevista, i

per quantes persones usuàries per l’any 2008 pel
servei porta a porta?

Es dóna per tractada.

e) Seguiment Proposicions / Declaracions de
Grup

VI) Mocions

No havent-hi altres assumptes per tractar, la
Presidència aixeca la sessió a les quinze hores.

Comissió de Promoció Econòmica, Ocupació i Coneixement
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processats, frescs i locals, són els més adequats; 5.
Consumir diàriament productes làctics, principalment,
iogurts i formatges; 6. La carn vermella ha de consu-
mir-se amb moderació i, si pot ser, com a part de
guisats i altres receptes. I les carns processades en
quantitats petites i com a ingredients d’entrepans i
plats; 7. Consumir peix en abundància i ous amb
moderació; 8. La fruita fresca ha de constituir el pos-
tre habitual i, ocasionalment, dolços, pastissos i
làctics; 9. L’aigua és la beguda per excel·lència en el
Mediterrani, i el vi s’ha de prendre amb moderació i
durant els àpats; i 10. Realitzar activitat física cada
dia, ja que és tan important com menjar adequa-
dament.

En relació a la FDM, indica que és una organització
sense ànim de lucre de caràcter estrictament científic
i cultural, fundada l’any 1996 per l’Associació per al
Desenvolupament de la Dieta Mediterrània, la qual
estava formada per un grup d’empreses privades a
l’entorn d’Alimentària. Tot seguit, pel que fa als orí-
gens, indica que en l’any 1995 van sorgir uns corrents
mundials que parlaven de la Dieta Mediterrània molt
vinculada a l’oli d’oliva, sobretot a Estats Units,
Canadà i Austràlia, i basats en uns estudis dels anys
seixanta realitzats pel Dr. Ancel Keys que establien
que en el Mediterrani es vivia més i millor, essent la
seva causa, l’alimentació i l’activitat física. En aquest
sentit, indica que així va batejar-se la Dieta Medi-
terrània per a defensar una alimentació correcta i evi-
tar problemes d’obesitat.

Quant als objectius de la FDM, destaca que són,
per una banda, salvaguardar el patrimoni mil·lenari
comú a les poblacions de la conca mediterrània i, per
l’altra, promoure els múltiples avantatges de la Dieta
Mediterrània, tant en la salut com en el benestar ge-
neral, així com els productes alimentaris que la com-
ponen.

En relació al Patronat de la FDM, precisa que el
seu President és el Sr. Lluís Serra-Majem, catedràtic
de Nutrició i Salut Pública; el seu Vicepresident, el Sr.
Francisco Sensat; i ell n’és el Secretari. Seguidament,
esmenta que els patrons són: el Ministeri d’Agricul-
tura, Pesca i Alimentació, el Departament d’Agricul-
tura, Alimentació i Acció Rural, l’Ajuntament de Bar-
celona, essent la primera institució pública que en va
formar part des del seu inici, l’Associació pel Des-
envolupament de la Dieta Mediterrània, formada per
diverses empreses, com Agroles, Danone, Kellogg’s,
T-500 Puratos, Freixenet, Gallina Blanca, Merca-
barna i Torres.

Tot seguit, comenta que en el Comitè Científic hi ha
uns Presidents d’Honor, d’arreu del món, els quals
han guanyat el Premi Grande Covián, que s’atorga
cada dos anys quan la FDM fa un congrés internacio-
nal de la Dieta Mediterrània on s’inviten científics i
experts que estudien temes de nutrició, alimentació i,
també, de difusió, atès que les investigacions s’han
de difondre perquè arribin a la població. D’entre els
Presidents d’Honor, ressalta que hi ha dos espanyols,
els Drs. F. Xavier Pi-Sunyer i Valentí Fuster. Segui-
dament, indica que el Comitè Científic està format per
23 persones d’arreu del món que treballen en temes
relacionats amb l’alimentació, la nutrició, i d’inves-
tigació en l’alimentació.

Pel que fa a les tasques de la FDM, fa avinent que
treballa en dues grans línies: per una banda, impulsar
la investigació i la difusió dels seus resultats i, per

altra banda, educar el consumidor, ja sigui nens,
adults o persones de la tercera edat. D’entre les
activitats científiques, indica que el proper mes de
març, en l’Alimentària, se celebrarà el VII Congrés In-
ternacional de Barcelona sobre la Dieta Mediterrània,
respecte al qual indica que és un referent en el món
de l’alimentació i la nutrició. Tot seguit, comenta que
s’estan realitzant projectes internacionals d’inves-
tigació amb la col·laboració d’institucions i centres
nacionals i internacionals, com el Med Diet Net, amb
la Unió Europea, i l’INIA, amb el Ministeri de Ciència i
Tecnologia.

A continuació, indica que s’està treballant, conjun-
tament amb l’Ajuntament de Barcelona, en la tercera
edició de l’Observatori Dieta Mediterrània, que pretén
recollir aspectes de les dues grans àrees esmentades
en les que treballa la FDM, és a dir, consumidors i
ciència. En aquest sentit, pretén recollir els aspectes
macroeconòmics de l’alimentació de la ciutat de Bar-
celona i el seu entorn, des del punt de vista de la
producció i de l’evolució de la salut, amb l’objectiu de
saber la relació entre les estadístiques de la pro-
ducció de productes saludables i les de la salut. En
aquest punt, esmenta que hi ha llibres sobre la Dieta
Mediterrània, com ¿Qué es la dieta mediterránea?,
Dieta mediterránea: beneficios y promoción, així com
també comunicacions científiques en revistes espe-
cialitzades, com la Public Health Nutrition, la qual és
un dels referents a nivell mundial segons els experts
científics.

Per altra banda, comenta que un altre àmbit d’ac-
tuació de la FDM són les escoles, tot destacant que fa
un mes i mig, aproximadament, va aparèixer en les
notícies que el 22% dels nens mai ha provat el
tomàquet i el 18% la taronja, dades sorgides dels
tallers educatius que es van fer en escoles de
primària, abarcant un total de 25.000 nens entre el
2007 - 2008. Arran d’aquestes activitats, s’ha editat el
llibre Aprèn a cuinar en família. 50 receptes de la Die-
ta Mediterrània, el qual és una manera de motivar a
tota la família i fer que la cuina sigui divertida i, al
mateix temps, educativa, tot destacant que la FDM va
rebre el premi al millor llibre del món de receptes per
a nens i nenes l’any 2007.

Atès que els infants són uns prescriptors a les ca-
ses, des de la FDM es considera imprescindible que
coneguin els productes i, a tal efecte, s’ha editat el
Decàleg de la dieta mediterrània, un fulletó que es
dóna als nens durant els tallers perquè recordin les
explicacions dels monitors.

Més enllà d’aquest sector de població, comenta
que des de la FDM es fan tallers per a consumidors,
tot destacant que s’ha arribat a més de 2.500, sempre
amb el doble vessant dels productes i dels consells
saludables. En aquest sentit, indica que s’han fet
tallers per la gent gran, havent-se arribat a 200 casals
i, aproximadament, a 5.000 persones. En ells, comen-
ta que se’ls ha parlat de la importància del canvi físic
que es pateix, de la importància de l’activitat física
que s’ha de fer en aquest procés i, molt especialment,
de la importància dels aliments per a una dieta cor-
recta.

Entre les activitats generals de promoció, ressalta
la traducció i reedició del llibre How to eat well and
stay well. The mediterranean way, així com també el
Projecte MED, que està en fase de llançament. Res-
pecte a aquest projecte, comenta que s’ha iniciat a
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Granollers i que es fa amb col·laboració del De-
partament de Salut de la Generalitat de Catalunya,
essent el seu objectiu aconseguir que, quan es mengi
fora de casa, es faci equilibradament i correctament.
A tal efecte, diu que en aquest projecte s’identifiquen
una sèrie d’establiments de restauració, és a dir, res-
taurants, que ofereixen una alimentació equilibrada i
saludable, la qual cosa es traduirà en una guia d’ali-
mentació mediterrània, que es podrà baixar d’internet,
i que pretén estendre’s a tota Catalunya. Tot seguit,
fa referència a l’edició del llibre GurMED, del qual
l’Ajuntament en té una edició personalitzada. Es trac-
ta d’un llibre de receptes mediterrànies de trenta
barcelonins, tant professionals de la restauració com
aficionats a la cuina.

Quant a la pàgina web de la FMD, indica que rep
unes 3.000 visites al mes, i es pot consultar en català,
castellà i anglès.

A continuació, posa en relleu que, en aquests mo-
ments, el projecte estrella de la FDM és el de candi-
datura de la Dieta Mediterrània per la seva inscripció
a la Llista Representativa del Patrimoni Cultural Im-
material de la Humanitat de la UNESCO per tal que
es reconegui la Dieta Mediterrània, amb l’estil de vida
que implica, com a quelcom únic que s’ha de protegir,
atès que, en aquest moments, està en perill de per-
dre’s des de molts punts de vista. Així, a tall d’exem-
ple, comenta que, de generació en generació, s’estan
perdent receptes i valors culturals. Respecte al pro-
cés d’inscripció, indica que en el mes de juliol
d’enguany es presentarà la candidatura i el resultat se
sabrà a mitjans de l’any 2009. En aquesta fase de
presentació, comenta que s’ha de demostrar que
existeix un patrimoni cultural i immaterial, destacant
que en el Mediterrani hi ha una manera de conrear,
de pescar, de menjar, de seure a la taula, etc., que
tenen relació amb els paisatges i els territoris i obser-
va que la paraula “dieta” prové de diaeta del llatí, près
del grec díaita, que significa “manera de viure”, “estil
de vida”.

Respecte als beneficis d’obtenir la inscripció en la
llista de la UNESCO, destaca els següents: 1. Dife-
renciació enfront a d’altres cultures i zones geogrà-
fiques; 2. Valor afegit als productes mediterranis; 3.
Valor reconegut de l’àrea geogràfica; i 4. Interès cul-
tural i turístic.

Per últim, fa avinent que el segon informe de
l’Observatori de la Dieta Mediterrània fa palès que
més de 10.000 persones i 370 empreses treballen a
la indústria alimentària a Barcelona; que, a la ciutat,
les empreses agroalimentàries partien d’una mitjana
de 21 treballadors per establiment l’any 2000, i de 28
l’any 2004; i que l’agroalimentària és la primera
branca industrial de Barcelona i Catalunya en volum
de negoci amb el 16% del total, i la segona en valor
afegit i ocupació.

Per acabar, manifesta que Barcelona és important
en el sector de l’alimentació per diferents causes. En
primer lloc, perquè, històricament, té una con-
centració d’indústria important. En segon lloc, perquè,
des del punt de vista de mercats, Mercabarna ha
estat sempre un referent de productes alimentaris, tot
destacant que, avui dia, és un dels principals mercats
europeus de productes frescs i el primer del Medi-
terrani. En tercer lloc, perquè cada dos anys té la fira
Alimentària, que és la segona a escala mundial en te-
mes d’alimentació. En quart lloc, perquè té 15 agru-

pacions dedicades a la ciència i a la tecnologia dels
aliments, la qual cosa fa que Barcelona sigui puntera
en investigació i desenvolupament en aquest tema.
En cinquè lloc, per la xarxa de mercats municipals
que té i per trobar-se en un entorn sociològic ali-
mentari ideal, tot destacant que el millor cuiner del
món és d’aquí, i perquè, en el seu entorn geogràfic
immediat, Barcelona disposa de molta varietat pro-
ductiva. En sisè lloc, perquè el fet que Barcelona rebi
uns set milions de turistes l’any i mai hi hagi hagut
cap problema sobre aquest tema, significa que es tre-
balla bé en l’alimentació. I en setè i últim lloc, pel
lideratge de la Dieta Mediterrània que es fa des de la
FDM, sobretot quan –esperant que així sigui– s’ob-
tingui la inscripció com a Patrimoni Cultural Imma-
terial de la Humanitat de la UNESCO.

La Sra. Vila expressa les consideracions del seu
Grup tot dient, en primer lloc, que no entenen que la
documentació inicial facilitada als diferents Grups
municipals no estigui en català, tenint en compte que
la FDM té la seu a Barcelona i és participada per
l’Ajuntament de Barcelona. En aquest mateix sentit,
indica que, si bé s’ha comentat durant l’exposició de
l’informe que la pàgina web de la Fundació consta en
català, ells ho han comprovat i han trobat que el link
en català encara no està disponible.

Respecte a la presentació, comenta que no s’han
mostrat xifres per a poder valorar la tasca que s’està
desenvolupant des de la FDM ni el perquè l’Ajun-
tament de Barcelona està en el seu Patronat. És per
aquesta raó que formula les següents preguntes: 1.
Quin percentatge de participació econòmica té
l’Ajuntament de Barcelona en aquesta Fundació?; 2.
Quins beneficis aporta aquesta participació a Barce-
lona i als seus ciutadans des del punt de vista de la
investigació?; 3. Quina és la part de la investigació
que realitza la FDM que exactament recau a Barce-
lona?; 4. En xifres concretes, què s’investiga i quant
s’investiga?; i 5. Quant es destina a educació i com
es destinen els recursos per a educar els consu-
midors respecte a les aportacions de la Dieta Me-
diterrània?

Dirigint-se als responsables del govern municipal,
atès que l’Ajuntament de Barcelona forma part del
Patronat de la FDM, pregunta quines accions està
liderant el govern municipal en aquest àmbit tenint en
compte tots els informes i documentació elaborats per
la FDM.

A continuació, considerant que la FDM encamina
molt els seus objectius cap al vessant més econòmic
de la indústria agroalimentària o del comerç, pregunta
quina és la repercussió de tots els seus estudis
envers l’educació alimentària i, en concret, demana
saber quins programes s’estan duent a terme con-
juntament amb les escoles de Barcelona sobre
aquest tema. També, tenint en compte la importància
de l’alimentació, pregunta per què no es promocionen
les qualitats de la Dieta Mediterrània en els equi-
paments juvenils i altres àmbits de formació de l’Ad-
ministració.

Respecte a l’acreditació MED que s’ha explicat,
posa en relleu que té relació amb una iniciativa que el
seu Grup havia proposat, tot indicant que, a banda
d’englobar els restaurants que ofereixen una alimen-
tació basada en la Dieta Mediterrània, el seu Grup va
demanar que també s’acreditessin altres vessants de
l’alimentació com, per exemple, els restaurants que
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fan menús per a celíacs per tal de cobrir necessitats
més concretes que tenen determinats ciutadans.

La Sra. Balseiro agraeix la presència del Sr. Cas-
tells i posa en relleu que la tasca desenvolupada des
de la Fundació és una mostra més que, moltes
vegades, la iniciativa privada passa per davant de les
administracions públiques.

També, tenint en compte que la Dieta Mediterrània
és, més que una dieta, una filosofia de vida saludable
per a tothom, agraeix la tasca que des de la FDM
s’està fent en la seva defensa.

Per altra banda, agraeix que el document lliurat als
Grups municipals estigui en castellà, tot considerant-
ho una mostra de la normalitat que caracteritza la
societat civil.

A continuació, felicita les iniciatives de la FDM en la
mesura que engresquen tota la societat i ajuden a
prendre consciència del patrimoni que tenim, sobretot
en aquests moments que hi ha problemes d’obesitat
infantil, i tenint en compte que els nens i les nenes,
com s’ha comentat, tenen un paper de prescriptors i
de futurs consumidors. En aquest sentit, considera
que estem en un moment importantíssim per a fer
una certa pedagogia de com ha de ser una ali-
mentació sana i sostenible que beneficia tothom.

En relació a l’exportació d’aquest patrimoni, res-
salta que diferents cadenes de fast food han incor-
porat plats amb menús propis de la Dieta Medi-
terrània.

Tot seguit, proposa que la transformació que
actualment estan patint les societats occidentals da-
vant la globalització no es concebi com un perill per la
Dieta Mediterrània, sinó com una oportunitat per es-
tendre els seus beneficis.

Per últim, pregunta quina és la implicació de les
administracions públiques en la tasca desenvolupada
per la FDM atès que, més que mai, és necessari
recolzar-la i impulsar-la per a preservar aquest pa-
trimoni, que és de tots.

Per acabar, pregunta quina és la col·laboració de
l’Ajuntament de Barcelona en l’Observatori de la Die-
ta Mediterrània i, en concret, quines són les conclu-
sions del seu informe.

El Sr. Portabella agraeix l’exposició del Sr. Castells
i celebra l’existència de la FDM atès que, si no existís,
tots reivindicarien la seva creació per tal de promoure
la Dieta Mediterrània, tant des del punt de vista
científic, com s’està fent, com pel que fa al coneixe-
ment divulgatiu.

Tot seguit, considera que la FDM ajuda a encarar
bé com consolidar el nostre patrimoni cultural culinari,
el de la Mediterrània i el dels països que formen part
del Mediterrani, com el nostre. En aquest sentit, creu
que és un encert el voler aconseguir que la Dieta
Mediterrània sigui declarada per la UNESCO com a
Patrimoni Cultural Immaterial de la Humanitat, la qual
cosa permetrà tenir una concepció global sobre la
importància de la dieta, de l’alimentació, de la bio-
diversitat, dels diferents productes que es poden culti-
var, de la diversitat cultural, tot indicant, en aquest
punt, que estaria bé reivindicar la llengua com a part
d’aquesta diversitat i, en definitiva, de tots els as-
pectes alimentaris i paisatgístics.

Per acabar, formula les següents preguntes al Sr.
Castells: 1. Com es pot evitar la tendència a l’obesitat
més enllà de la divulgació que la FDM fa a les
escoles i quines altres accions podrien dur a terme

les administracions per tal que els nens i nenes
aprenguin hàbits sans en l’alimentació i siguin ca-
paços de mantenir-los al llarg de la seva vida, davant
els perills que suposa la globalització?; 2. Atès que
moltes vegades les dietes canvien en funció de la
combinació dels aliments, es treballa en la línia
d’orientar cap a quin tipus de productes que es com-
binen poden crear contradiccions respecte la base?; i
3. Podria introduir-se l’slow food com un element de
la FDM enfront del fast food, podent arribar a identifi-
car-se amb la Dieta Mediterrània?

El Sr. Mestre agraeix la presentació que ha fet el
Sr. Castells i manifesta que el seu Grup considera
molt interessants els objectius, activitats i projectes
de la FDM, els quals posen en evidència les po-
tencialitats i reptes que es tenen en l’àmbit de
l’alimentació, així com en la nostra cultura i ciutat. En
aquest sentit, destaca la forma de viure que propug-
na, on l’alimentació hi té un paper fonamental i,
d’entre els reptes, manifesta que s’han d’abordar les
transformacions que s’estan donant en les formes de
viure, les quals no sempre són positives, com seria el
cas de l’obesitat, que va creixent i es dóna en edats
molt prematures.

A continuació, valora molt positivament la parti-
cipació de l’Ajuntament de Barcelona en el Patronat
de la FDM, tot considerant que s’ha de continuar
col·laborant.

Per últim, expressa el suport del seu Grup respecte
a la presentació de la candidatura de la Dieta Me-
diterrània a la UNESCO per a ser declarada com a
Patrimoni Cultural Immaterial de la Humanitat, atès
que permetrà afirmar, entre altres, uns trets es-
pecífics propis dels països de la conca mediterrània
en relació a l’alimentació.

El Sr. Carnes es felicita per l’exposició d’aquest in-
forme, tot indicant que, des del govern, i amb l’apro-
vació del President d’aquesta comissió, s’han anat
presentant les iniciatives de diverses plataformes pú-
blico-privades per a poder fer un seguiment del seu
estat d’execució.

Quant a l’iniciativa d’avui, que va nèixer a Barcelo-
na fa uns dotze anys amb el nom “Declaració de Bar-
celona”, considera pertinent que, després d’aquest
temps, es reiteri el compromís de la ciutat de Barcelo-
na amb aquesta Fundació per tal d’aconseguir la
declaració de la UNESCO. Així, creu que, si bé la
declaració va més enllà d’un territori, es pretén que
Barcelona sigui un referent, juntament amb els altres
països del Mediterrani, d’aquesta filosofia de vida que
defensa la Dieta Mediterrània.

Pel que fa a la investigació en l’àmbit dietètic, indi-
ca que, a banda de la FDM, la Universitat Autònoma
de Barcelona i la Universitat de Barcelona estan
desenvolupant un àmbit nutricional important que,
previsiblement, comptarà amb la col·laboració d’algun
centre hospitalari, entre altres iniciatives, a les quals
l’Ajuntament de Barcelona dóna el seu suport. En
aquest punt, indica que el govern de la Generalitat ha
decidit impulsar un centre nutricional a Reus.

Respecte als reptes de la nostra societat con-
temporània, considera que l’obesitat n’és un de molt
important que cal saber abordar de forma adequada.

Per acabar, precisa que l’aportació de l’Ajuntament
de Barcelona a la FDM és de 12.000 euros, la qual té
un caràcter simbòlic tenint en compte el seu pres-
supost.
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El Sr. Castells agraeix les intervencions i, en re-
lació al pressupost de gestió de la FDM, indica que és
molt reduït, atès que té una estructura molt àgil i flexi-
ble, contractant o subcontractant en funció dels pro-
jectes.

Quant al pressupost, comenta que s’ha tancat l’any
2007 amb un pressupost de despeses de gairebé un
milió dos cents mil euros, uns cent cinquanta mil
euros dels quals són aportacions institucionals i dels
patrons. L’import restant és fruit dels projectes que
s’han desenvolupat, ja sigui mitjançant subvencions o
per encàrrecs d’altres institucions públiques o priva-
des.

A continuació, comenta que amb l’Ajuntament de
Barcelona s’estan estudiant les activitats que s’han de
fer en les escoles, els mercats, les quals estan en
fase de desenvolupament.

En relació a la pregunta del Sr. Portabella sobre
què més es pot fer amb els nens, considera que cal
potenciar la cultura del menjar que implica conèixer
els productes i, per tant, suposa visites als mercats
municipals, a Mercabarna, així com també que l’ali-
mentació, com a fet alimentari, estigui present a les
escoles i, a tal efecte, creu que cada any, les escoles
haurien de dedicar un temps a l’alimentació, com es
fa amb els tallers promoguts per la FDM. En aquest
punt, indica que a Anglaterra, on el problema és més
greu que aquí, s’estan plantejant introduir la cuina
com una assignatura en les escoles per a nens
d’entre 10 i 14 anys. En definitiva, considera que cal
aconseguir que els nens i nenes donin importància a
l’alimentació i, per això, cal que els sigui una cosa
propera, donant-li un valor que va més enllà del seu
aspecte nutritiu.

Quant a la combinació dels productes, creu que
això passa per una cultura, tant per als nens i nenes
com per als adults, atès que, per exemple, no és el
mateix menjar pernil amb una mica de pa que un
entrepà de pernil.

Tot seguit, indica que l’slow food és un model que
recupera una bona cultura del menjar que queda
inclòs en la Dieta Mediterrània i, tenint en compte que
les tapes es consideren fast food, en aquest sentit,
aquest també hi té cabuda. En aquest punt, indica
que es tracta d’un tema de criteris.

Per acabar, comenta que, a banda dels estudis i
projectes que ha explicat, la FDM també n’ha des-
envolupat d’altres, com per exemple el que va dur a
terme conjuntament amb Eroski a tota Espanya, del
qual es va detectar que, moltes vegades, la raó d’una
mala alimentació és la falta de planificació de les
compres.

La Sra. Vila agraeix la presència del Sr. Castells i,
respecte les preguntes formulades, indica que les
farà arribar al govern municipal perquè les respongui.

El Sr. Carnes manifesta que el govern municipal
respondrà les preguntes que puguin formular els
diferents Grups municipals.

Es dóna per tractat.

d) Compareixences Govern municipal

III) Propostes a dictaminar

a) Ratificacions
b) Propostes d’acord

IV) Part decisòria / Executiva

a) Ratificacions
b) Propostes d’acord
c) Proposicions

V) Part d’impuls i control

a) Proposicions / Declaracions de Grup

Del Grup Municipal CIU:
2. La Comissió de Promoció Econòmica, Ocupació

i Coneixement acorda: Instar l’elaboració d’un pla
transversal de Promoció econòmica que contempli els
punts crítics i punts forts de la ciutat referents a la
il·luminació, neteja, seguretat i mobilitat, que inci-
deixen directament en l’atracció dels turistes i de
l’activitat dels comerciants de la ciutat.

La Sra. Recasens presenta aquesta iniciativa tot
recordant que, des de fa temps, s’està vivint un debat
ciutadà sobre alguns elements importants dels dos
pilars de l’activitat econòmica de la ciutat, el turisme i
el comerç, i considera que és obligació de tots no ne-
gar l’esmentat debat i afrontar-lo per a poder donar
respostes. Tot seguit, manifesta que és evident que la
neteja, la seguretat, la il·luminació o la mobilitat, són
elements claus que incideixen directament en l’acti-
vitat econòmica. També, creu que, moltes vegades,
no s’és conscient que vetllar pel turisme de qualitat i
aconseguir que Barcelona incrementi el nombre de
pernoctacions es pot assolir en mesures concretes o
ajudant des de l’Ajuntament, atès que n’és el com-
petent. En aquest punt, i per no confondre a la
ciutadania, considera que no s’ha de reconduir el
debat en termes de sostenibilitat quan es parla
d’il·luminació o contaminació lumínica, atès que mini-
mitzar la contaminació lumínica no equival a tenir una
il·luminació deficient, ni, pel contrari, considerar que
les accions per reduir la contaminació lumínica porten
associades millores de la qualitat de la il·luminació
ambiental.

A continuació, esmenta que aquesta és una de-
manda dels gremis i dels agents, els quals ajuden a
impulsar l’activitat econòmica de la ciutat.

En relació a la seguretat i a la mobilitat, posa en
relleu els problemes que s’estan tenint amb els au-
tobusos turístics i els seus aparcaments, entre d’al-
tres.

Respecte al redactat d’aquesta proposta, indica
que s’ha fet un esforç per a consensuar-lo i, a tal
efecte, s’han introduït unes esmenes per tal que, en-
tre tots, i pel bé dels agents, de la societat i de la
ciutat, es pugui aprovar per tots. En aquest sentit,
llegeix el nou text del primer paràgraf de la part
dispositiva de la proposta, quedant redactat de la
següent manera: “Atès que constatem que els agents
econòmics i socials de la ciutat han posat de manifest
en diverses ocasions que l’estat de la il·luminació, la
neteja o la seguretat, entre d’altres, aspectes tots
aquests ara en debat, són aspectes claus per al bon
funcionament de l’activitat econòmica a Barcelona”.
Seguidament, sotmet a la consideració dels membres
el nou text de la proposició/declaració de grup, amb el
següent redactat: “Instar l’elaboració d’un Pla Trans-
versal de Promoció Econòmica, amb la participació
dels agents implicats i els Grups Municipals, que
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contempli els punts crítics i punts forts de la ciutat
referents a la il·luminació, neteja, seguretat i mobilitat
i altres aspectes que incideixin directament en
l’atracció dels turistes i de l’activitat dels comerciants
de la ciutat. Aquest Pla Transversal contindrà, entre
d’altres, les conclusions i recomanacions que s’ex-
treguin del Pla Estratègic de Turisme, actualment en
procés d’elaboració. El Pla Transversal haurà d’in-
cloure com a mínim la diagnosi de la situació, les
mesures correctores, el calendari d’execució i el
pressupost per tal de dur-lo a terme”.

Per acabar, diu que és voluntat del seu Grup
consensuar aquesta proposta i, a tal efecte, ressalta
l’esforç que han fet per no concretar el calendari o el
pressupost, atès que correspon al govern municipal,
tot entenent que es tracta d’uns mínims que donen
resposta a la demanda dels agents implicats.

La Sra. Balseiro expressa el vot favorable del seu
Grup a aquesta iniciativa, tot recordant que, el mes de
desembre, van presentar una proposta semblant en
la sessió d’aquesta Comissió que va ser aprovada
per majoria i, a tal efecte, pregunta quin és el seu
estat d’execució. Tot seguit, llegeix textualment la
proposta presentada: “La Comissió de Promoció
Econòmica, Ocupació i Coneixement acorda: Instar a
l’Ajuntament de Barcelona a elaborar un catàleg
d’actuacions de millora integral especialment en els
punts estratègics comercials i turístics de la ciutat en
col·laboració amb els agents econòmics, com ara el
Consorci de Turisme, Barcelona Shopping Line, per
tal de preservar la bona imatge de la ciutat de Barce-
lona”. En aquest punt, comenta que en les “actua-
cions de millora integral” estan incloses les refe-
rències que la Sra. Recasens ha fet a l’enllumenat, la
seguretat, la neteja, la mobilitat, etc.

A continuació, manifesta que, més enllà de l’esforç
d’aconseguir la unanimitat en la iniciativa presentada
pel Grup de Convergència i Unió, tenint en compte
que la que va presentar el Grup del Partit Popular fou
aprovada per majoria, és un moment oportú per a
preguntar l’estat d’elaboració del catàleg, o pla trans-
versal, que ells van demanar, tot entenent que el
govern municipal fa el possible per a executar els
acords que s’aproven, tant en les comissions com en
el Plenari.

El Sr. Portabella expressa l’abstenció del Grup
d’Esquerra Republicana de Catalunya atès que, si bé
estan d’acord en què s’elabori un pla transverval de
promoció econòmica o un catàleg sobre els diferents
punts a millorar de la ciutat, sempre han mantingut la
tesis que el turisme és una síntesi de l’activitat de la
ciutat i que, llevat de llocs específics com la Sagrada
Família, que visiten uns dos milions de persones, o
les Rambles, on també hi ha gran afluència de públic,
considera que cal elevar el nivell de la ciutat com a
benefici de tenir turisme per a convertir Barcelona en
una ciutat de qualitat turística. En aquest punt, desta-
ca que aquest no és un argument oportunista, sinó
que fa uns sis anys que l’utilitzen, atès que evita que
es produeixi un desequilibri entre el turisme i la resta
d’activitats de la ciutat, tot ressaltant que cal reflexio-
nar sobre el conjunt de la ciutat quant a la neteja,
l’enllumenat, la seguretat, entre altres aspectes, però
sense vincular-ho al turisme ni a una activitat eco-
nòmica específica.

El Sr. Mestre manifesta que, a diferència del que
ha comentat la Sra. Recasens, no s’ha assistit a cap

debat ciutadà sobre aquest tema, sinó que alguns
sectors econòmics de la ciutat, vinculats al turisme i
al comerç, han expressat les seves preocupacions
que, si bé són legítimes, des del punt de vista del seu
Grup són també interessades i, en alguns casos,
exagerades, atès que no responen a la realitat.

A continuació, considera contradictori que la ma-
teixa setmana que es va informar de la previsió de
creixement de les places hoteleres de la ciutat es
digui que hi ha un seguit d’actuacions que perjudi-
quen greument les expectatives turístiques de Barce-
lona i, per tant, afirma que les opinions crítiques, si bé
en un cas concret poden ser certes, no deixen de ser
molt exagerades.

Per últim, expressa que és en el Pla Estratègic de
Turisme, previst en el Programa d’Actuació Municipal,
on s’han d’abordar aquestes i altres qüestions molt
més importants en relació al turisme, en el marc de la
promoció econòmica de la ciutat.

Per acabar, expressa el vot contrari del seu Grup a
aquesta proposició/declaració de grup.

El Sr. Carnes fa avinent que, com ha comentat la
Sra. Recasens, han estat dialogant per intentar arri-
bar a un acord respecte al text d’aquesta iniciativa,
però el seu vot és contrari en tant que, si bé tots
coincideixen a donar suport i promocionar el turisme i
el comerç de la ciutat, no s’ha aconseguit un redactat
consensuat per a tothom. En aquest sentit, considera
correcte plantejar un pla transversal de promoció
econòmica però, tenint en compte que el turisme i el
comerç només representen el 30% del PIB, i es deixa
de banda el 70% restant. També, creu que la il·lu-
minació, la neteja, la seguretat i la mobilitat a què fa
referència la Sra. Recasens en la seva proposta són
aspectes importants però no els únics i, per tant, se’n
deixen d’altres que també s’han de tenir en compte.
En aquest punt, manifesta el seu desig d’haver pogut
assolir, a temps, un acord unànime en el redactat
d’aquesta proposició/declaració de grup per tal que, a
través d’un debat tranquil i serè, el turisme guanyi
prestigi i es reforci el comerç. En aquest sentit, i per
acabar, expressa que comparteix la filosofia d’aques-
ta iniciativa però no el seu redactat, en el qual no es
fa cap referència a la projecció internacional de Bar-
celona, essent aquest un element fonamental en ter-
mes de promoció econòmica.

La Sra. Recasens lamenta la falta de consens dels
Grups, tot considerant que els arguments que s’han
donat per no donar suport a aquesta iniciativa no són
de pes. Seguidament, comenta que el seu Grup ha
entrat en temps i en forma aquesta proposta, sobre la
qual han intentat parlar amb tots els Grups municipals
per arribar a un consens, i demana al Sr. Carnes que
expliqui quina és la frase que al seu Grup no li ha
semblat correcta, tot destacant que és aquella on
s’adquireix un grau de compromís, el qual volen evitar
per no haver de donar respostes concretes als
sectors afectats. En aquest punt, destaca que s’està
fent referència als agents econòmics i socials i que, si
bé s’està parlant del 30% del PIB, aquest no ha de
ser un impediment per adoptar acords, atès que s’han
de defensar i debatre els interessos legítims de
tothom, sigui quin sigui el percentatge de la ciuta-
dania que representin. També, en relació als aspec-
tes d’il·luminació, neteja, seguretat i mobilitat, destaca
que precisament ha introduït paraules com “d’altres
aspectes”, “entre d’altres”, “que com a mínim contem-
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plin”, perquè no se’ls digués que només es referien a
aquells. Pel que fa a la projecció internacional de Bar-
celona a què s’ha referit el Sr. Carnes, prefereix es-
perar a la resposta que ell mateix doni a la pregunta
que el seu Grup planteja al respecte, tot indicant que
no s’avançarà si, quan es fan propostes o preguntes
sobre el dia a dia es recondueixen a la projecció inter-
nacional, i viceversa.

Respecte a les consideracions del Sr. Mestre, co-
menta que aquestes són preocupacions legítimes i
interessades, com moltes d’altres de molts col·lectius
i, si bé dubta de si són exagerades, afirma que són
velles reivindicacions i propostes que des de fa temps
es fan en les audiències públiques dels districtes, la
qual cosa sabrien si hi assistissin. En aquest punt, diu
que el problema és que el govern municipal no sap
vehiculitzar les demandes ciutadanes sobre més
neteja, més il·luminació, més seguretat en els carrers,
etc., essent malauradament, moltes vegades, només
els grans gremis qui fan d’altaveu públic i, en aquest
sentit, posa de manifest que els mecanismes de
participació ciutadana de què disposa el govern muni-
cipal no són adients.

Pel que fa a l’argument esgrimit pel Sr. Portabella,
considera que no va en detriment de la seva proposta
i que, per tant, hauria pogut votar a favor. En aquest
punt, manifesta que ambdós opinen el mateix, que els
beneficis del turisme han de revertir a la ciutat, i indi-
ca que tot el que es pot fer per millorar la qualitat del
turisme, millorant la il·luminació, la neteja, la segu-
retat i la mobilitat, entre altres aspectes, no només
beneficiaria els turistes i comerciants, sinó també la
ciutadania en general.

Per acabar, agraeix el suport del Grup del Partit
Popular, i manifesta que li sap greu per als agents
econòmics i socials que no s’aprovi la proposta per
unanimitat, atès que dipositen la confiança en tots ells
per a tirar endavant els projectes.

La Sra. Balseiro s’alegra de l’aprovació d’aquesta
iniciativa, molt semblant a la presentada pel seu Grup
i aprovada fa uns mesos en aquesta comissió, la qual
cosa demostra que els agents econòmics i socials
tenen força defensors en el si de l’Ajuntament.

Tot seguit, pregunta de nou quin és l’estat d’exe-
cució del catàleg d’actuacions de millora integral ob-
jecte de la seva proposta, tot posant en dubte, davant
el silenci del govern municipal respecte a aquesta
qüestió, la voluntat d’aquest en complir els acords
aprovats per majoria.

A continuació, manifesta que iniciatives com aques-
ta i com la que va presentar el seu Grup fan ciutat,
atès que tenen per objecte millorar espais on, per la
forta afluència de veïns i veïnes de Barcelona, d’ha-
bitants de la resta de la província, i de turistes,
s’accelera el seu deteriorament. Per tant, creu que,
entre tots plegats, s’ha de fer un esforç perquè Barce-
lona estigui en bones condicions, posant d’exemple la
campanya “Barcelona, posa’t guapa”, la qual cosa és
fonamental per atraure els visitants, però també per
als seus ciutadans.

El Sr. Portabella manifesta que l’argument que ha
expressat forma part intrínseca de la política del seu
Grup. Així, indica que la diferència entre aquesta
proposta i la campanya “Barcelona, posa’t guapa”, co-
mentada per la Sra. Balseiro, és que és l’únic progra-
ma europeu que es fa sobre els edificis de tot el
territori de Barcelona, i no només en els d’una part.

En aquest sentit, li semblaria correcte fer un pla o un
catàleg com els proposats sempre i quan no es
vinculin a una part de l’activitat econòmica, indepen-
dentment de quina sigui, atès que deixa de ser una
actuació de caràcter transversal. Seguidament, si bé
considera que la il·luminació afecta el turisme i el
comerç, posa en relleu que també afecta el fun-
cionament de les PIME i dels treballadors, dels au-
tònoms i dels mercats, etc., essent aquest el punt on
discrepa de la proposta presentada. En el mateix
sentit, encara que de l’estudi que es proposa resultés
la necessitat d’il·luminar més l’entorn de, per exem-
ple, la Sagrada Família, no entendria per quina raó
hauria de ser així, tot indicant que ha de ser l’equi-
parable a qualsevol altre carrer de la ciutat, encara
que s’hi hagi de passar més vegades. I així, respecte
els altres aspectes mencionats.

Per acabar, explica que el sentit del seu vot és
l’abstenció per considerar que és un error esgrimir un
argument de caràcter temàtic en comptes d’actuar en
el conjunt de la ciutat.

El Sr. Mestre, respecte al comentari de la Sra.
Recasens, posa de manifest que els Regidors i Re-
gidores del seu Grup assisteixen a les audiències
públiques, no només per escoltar, sinó també per
respondre les demandes ciutadanes, i que també
s’entrevisten amb els representants dels sectors
econòmics a què s’ha fet referència, tot indicant que,
si bé tots volen millorar aspectes importants de la
ciutat com la il·luminació, la seguretat, etc., el grau
d’il·luminació que molts d’ells exigeixen no coincideix
amb el del seu Grup municipal. En aquest sentit,
demana no confondre el fet d’escoltar respectuo-
sament i entendre les posicions i propostes dels
agents, en tenir una opinió pròpia sobre els aspectes
concrets de la proposició/declaració de grup presen-
tada, respecte els quals no són coincidents amb la
dimensió i centralitat que se’ls pretén donar.

El Sr. Carnes recomana a la Sra. Recasens no
focalitzar un debat sobre el turisme i el comerç en la
il·luminació, la neteja, la seguretat i la mobilitat, atès
que el propi sector no vol aquesta focalització.

Pel que fa al comentari de la Sra. Balseiro, mani-
festa que el govern municipal sempre respecta l’es-
perit democràtic que, precisament, exigeix complir les
normes i, en aquest sentit, li recorda que s’està
debatent una iniciativa del Grup de Convergència i
Unió i no pas del Grup del Partit Popular. A tal efecte,
li demana que utilitzi el mecanisme democràtic adient
per a formular la seva pregunta.

El Sr. Carnes expressa el vot contrari del PSC, el
Sr. Mestre expressa el vot contrari d’ICV-EU i A, la
Sra. Recasens expressa el vot favorable de CIU, la
Sra. Balseiro expressa el vot favorable del PP i el Sr.
Portabella expressa l’abstenció d’ERC. S’aprova amb
el redactat següent:

Instar l’elaboració d’un Pla Transversal de Pro-
moció Econòmica, amb la participació dels agents
implicats i els Grups Municipals, que contempli els
punts crítics i punts forts de la ciutat referents a la
il·luminació, neteja, seguretat i mobilitat i altres as-
pectes que incideixin directament en l’atracció dels
turistes i de l’activitat dels comerciants de la ciutat.
Aquest Pla Transversal contindrà, entre d’altres, les
conclusions i recomanacions que s’extreguin del Pla
Estratègic de Turisme, actualment en procés d’ela-
boració. El Pla Transversal haurà d’incloure com a
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mínim la diagnosi de la situació, les mesures correc-
tores, el calendari d’execució i el pressupost per tal
de dur-lo a terme.

Del Grup Municipal PP:
3. Atès la necessitat de donar una major informació

i promoure l’activitat comercial de la ciutat de Barcelo-
na, la Comissió de Promoció Econòmica, Ocupació i
Coneixement acorda: Instar a l’Ajuntament de Barce-
lona a destinar un espai permanent en els suplements
mensuals dels districtes i dels barris de la revista
“Barcelona Informació”, als mercats i els eixos co-
mercials de la nostra ciutat.

La Sra. Balseiro sotmet a la consideració dels
membres aquesta iniciativa tot recordant que es va
posar en funcionament en l’anterior mandat, i indicant
que la voluntat manifesta del govern municipal era
apostar per una publicació amb un caràcter fonamen-
talment participatiu. A tal efecte, i davant la imminent
crisi econòmica que s’està patint en el conjunt
d’Espanya, considera adient que, des de l’Ajuntament
de Barcelona, es fomenti la informació i es promogui
l’activitat que impulsa el teixit comercial de la ciutat,
tot ressaltant els beneficis socials que aporten
determinats eixos comercials en el seu entorn, com
seria l’enllumenat nadalenc i altres activitats.

La Sra. Fandos expressa el vot favorable del seu
Grup a aquesta Proposició/Declaració de grup perquè
coincideix amb la Sra. Balseiro sobre la importància
del comerç en els barris de la ciutat, tot indicant que
les associacions de comerciants aparegudes els
darrers anys, més enllà de crear riquesa i treball,
també fan teixit social i, per tant, fan barri de manera
molt especial i de forma permanent. És per aquest
motiu que considera important que en la revista que
edita l’Ajuntament de Barcelona hi hagi un espai
dedicat a l’activitat que es fa des dels eixos co-
mercials, els mercats, i les associacions de comer-
ciants. En aquest punt, posa en relleu que donen
suport a aquesta proposta en el benentès que l’espai
que es demana en la revista “Barcelona Informació”
el generin les mateixes entitats de comerciants i les
associacions de concessionaris de mercats, i no pas
el mateix Ajuntament de Barcelona. Així, i en aquesta
línia, considera important que aquesta presència, que
és real en el barri i en el carrer, estigui també present
en l’esmentada revista.

El Sr. Portabella expressa el vot contrari del seu
Grup respecte aquesta iniciativa al·legant la mateixa
argumentació formulada en el punt anterior. En aquest
sentit, estaria d’acord si es demanés una reformulació
de la revista “Barcelona Informació”, com també que
es pactessin els continguts dels suplements de dis-
tricte entre tots els Grups municipals, però no està
d’acord en demanar que es posi una pàgina dedicada
als mercats i una altra als eixos comercials atès que,
si en cada comissió es fes una petició d’aquest tipus
respecte a cada àmbit d’actuació, provocaria una dis-
torsió que, des del seu punt de vista, no té cap sentit.
A tal efecte, estaria d’acord a revisar l’acord que es va
assolir en el mandat anterior en referència a que hi hagi
un representant de cada Grup municipal per a pactar
quin tipus d’informació es posa en la revista “Barcelona
Informació”, i no pas fer-ho sector per sector.

Per acabar, posa en relleu que, si bé està disposat
a discutir la idea, no li sembla correcte anar sumant
pàgines en el suplements ni en la revista, en funció
de les circumstàncies i condicions de cada moment.

El Sr. Mestre coincideix amb què els suplements
mensuals dels districtes han de reflectir-ne l’activitat
general i, entre ella, la seva activitat comercial. Tot
seguit, comenta que els col·laboradors del seu Grup
han repassat tots els suplements dels districtes i han
comprovat que, molt sovint, reflecteixen l’activitat co-
mercial des de molts punts de vista, tot indicant que hi
consta informació sobre els comerços tradicionals,
els eixos comercials, entrevistes amb botiguers o
presidents de mercats, etc. A tal efecte, i coincidint
també amb l’argument esgrimit pel Sr. Portabella,
considera que els suplements mensuals dels dis-
trictes, globalment, reflecteixen força bé la seva acti-
vitat comercial i, en aquest sentit, expressa el vot
contrari del seu Grup a aquesta iniciativa.

El Sr. Carnes afirma que, com ha apuntat el Sr.
Mestre, tant en la revista Barcelona Informació, com
en els suplements mensuals dels districtes, ja s’estan
dedicant espais a aquesta activitat, tot indicant que hi
ha una secció fixa, anomenada “El Taulell”, on es par-
la d’un establiment comercial i, per tant, en cada
edició, n’hi ha deu. També, comenta que, habitual-
ment, en l’apartat dedicat als equipaments, hi ha
referències als mercats municipals i als comerços de
proximitat i, per tant, considera que hi ha una de-
dicació important a tots ells. Seguidament, esmenta
que en la contraportada dels suplements, molt sovint,
hi ha entrevistes a botiguers, a presidents d’eixos
comercials i de mercats municipals, etc. i, en aquest
sentit, creu que la preocupació expressada sobre
aquest aspecte no s’adiu a la realitat tenint en compte
la dinàmica quotidiana dels diferents mitjans de
comunicació municipals.

La Sra. Balseiro agraeix la proposta del Sr. Por-
tabella d’introduir una certa esmena, i precisa que
amb aquesta Proposició/Declaració de grup el seu
Grup no pretenia que les diferents seccions dels su-
plements dels districtes i dels barris de la ciutat
responguin a àrees de govern, sinó a àrees de par-
ticipació. A tal efecte, posa en relleu que, molt sovint,
més enllà de les associacions i entitats veïnals, les
associacions de comerciants i els eixos comercials,
moltes vegades de la mà dels mateixos paradistes
dels mercats, desenvolupen tasques d’un cert im-
pacte en l’entorn social, tot generant un benefici so-
cial que va més enllà de la seva activitat econòmica.
Així, fa avinent que no pretenien intervenir respecte a
qui ha d’escriure o què s’ha d’incloure en les publi-
cacions, sinó que volien recuperar aquella suposada
voluntat del govern municipal de que les publicacions
havien de fomentar la participació ciutadana, i no ser
un mitjà per fer-se publicitat pròpia, com creu que
s’està fent. En aquest sentit, i a tall d’exemple,
esmenta alguns titulars de suplements de districte:
“L’Eixample projecta un nou CAP i centres de serveis
socials”, “Les Corts disposa de tretze escoles públi-
ques de qualitat”, “Sarrià-Sant Gervasi: En marxa el
nou centre cívic de Can Castelló”, etc.

Tot seguit, destaca que el govern municipal té mol-
tes publicacions per informar els ciutadans de les tas-
ques que desenvolupa i, per tant, considera pertinent
que en els 650.000 exemplars de tiratge de suple-
ments dels barris hi hagi una mostra de la participació
ciutadana.

Per acabar, i havent explicat l’objectiu d’aquesta
iniciativa, que és recuperar l’esperit de participació de
les entitats, eixos comercials i mercats, per informar,
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més enllà de la seva activitat econòmica, de la tasca
de benefici social que desenvolupen, expressa que el
seu Grup està disposat a parlar sobre possibles acords
i modificacions a la mateixa per tal d’aprovar-la.

La Sra. Fandos expressa el suport del seu Grup a
la proposta plantejada pel Sr. Portabella, de reformar
totalment la revista Barcelona Informació i els su-
plements mensuals dels districtes. Tanmateix, això
no ho considera incompatible amb la iniciativa que
aquí es planteja, atès que en seria un primer pas. En
aquest punt, fa referència al suplement del districte
d’Horta-Guinardó d’aquest mes on, si bé es parla del
seu mercat provisional, considera que és un text com
el que consta en un expedient, i destaca que, per
exemple, no hi ha cap entrevista ni referència a
aquelles persones, com el Sr. Oliveres, President de
l’associació de concessionaris del mercat, i tantes
d’altres que, des de fa molts anys, han estat lluitant
perquè es remodeli el mercat. En aquest sentit, consi-
dera que sí que se’n parla però que es podria fer des
d’un vessant més humà, fent-hi costar les persones
que hi participen.

El Sr. Carnes expressa el vot contrari del PSC, el
Sr. Mestre expressa el vot contrari d’ICV-EU i A, la
Sra. Fandos expressa el vot favorable de CIU, la Sra.
Balseiro expressa el vot favorable del PP i el Sr.
Portabella expressa el vot contrari d’ERC. Es rebutja.

Del Grup Municipal ERC:
4. L’Ajuntament de Barcelona acorda iniciar els

tràmits davant del Ministerio d’Economia y Hacienda
del Govern de l’Estat perquè es procedeixi a la
modificació dels estatuts del Consorci de la Zona Fran-
ca per tal que el President del Comitè Executiu del
Consorci sigui nomenat per l’Ajuntament de Barcelo-
na, sense detriment dels acords econòmics vigents.

El Sr. Portabella llegeix el text d’aquesta iniciativa
tot indicant que el Consorci de la Zona Franca té els
seus orígens el 1916, i que els seus estatuts es van
actualitzar el 1968 per impuls del govern central, res-
pecte als quals considera que la regulació que s’hi
estableix no és la que pertoca a la Zona Franca de
Barcelona.

Tot seguit, fa avinent que a l’Estat espanyol hi ha
tres zones franques: la de Càdis, la de Vigo i la de
Barcelona, entre les quals hi ha una diferència molt
substancial en la mesura que el sòl de les dues
primeres és propietat de l’Estat, mentre que el de la
Zona Franca de Barcelona és municipal. És per
aquest motiu que considera que la participació de
l’Estat en la Zona Franca de Barcelona ha de ser infe-
rior respecte les de Càdis i Vigo, la qual cosa no és
així, i indica que l’Estat té la potestat de nomenar el
President que, alhora, és el President del Comitè
Executiu. En aquest sentit, el seu Grup creu que s’ha
de trobar un equilibri entre les obligacions, respon-
sabilitats i aportacions de l’Ajuntament de Barcelona
respecte a les de l’Estat. Així, posa d’exemple que
dels 21 membres del plenari de la Zona Franca de
Barcelona, només 7 pertanyen a la ciutat de Barcelo-
na; i dels 9 membres del Comitè Executiu, només 2
pertanyen a Barcelona. És per aquesta raó que el seu
Grup ha presentat aquesta iniciativa, amb l’intenció
que s’inicïin els tràmits per a modificar els estatuts de
la Zona Franca de Barcelona i s’estableixi que el
President del Comitè Executiu del Consorci sigui
nomenat per l’Ajuntament de Barcelona. En aquest
punt, precisa que també mereix la pena reflexionar
sobre la participació de la Generalitat de Catalunya

en el Consorci, atès que, actualment, la Zona Franca
té projectes i fa propostes que estan dintre el territori
català i fora del terme municipal de Barcelona, tot
defensant una participació majoritària i determinant
de l’Ajuntament per tal que sigui més equilibrada que
l’actual.

La Sra. Recasens expressa el vot favorable del
Grup de Convergència i Unió a aquesta iniciativa,
atès que és una de les idees que el seu Grup, en
altres moments i en altres ocasions, també ha de-
fensat. Així, com a exemple d’una mesura en aquesta
línia, destaca que quan el seu Grup governava la
Generalitat de Catalunya va aconseguir que el no-
menament del director del Port de Barcelona fos a
proposta de la Generalitat.

La Sra. Balseiro expressa l’abstenció del Grup del
Partit Popular tot indicant que el Consorci de la Zona
Franca és un organisme fonamental per al futur
estratègic de Barcelona que aglutina diferents opera-
dors. En aquest punt, comenta que els agradaria que
la representació de l’Ajuntament de Barcelona fos
més àmplia i que cal plantejar-se la participació de la
Generalitat de Catalunya.

Tot seguit, recorda que els estatuts del Consorci de
la Zona Franca estableixen la representació de la
Cambra de Comerç de Barcelona, de Foment del
Treball Nacional, del Port de Barcelona, etc., i desta-
ca que, en aquests moments, el Consorci de la Zona
Franca està en un procés determinant per a la seva
consolidació des d’un punt de vista d’impuls estra-
tègic de la ciutat de Barcelona, tot indicant que aquest
és el motiu del sentit del seu vot.

El Sr. Mestre expressa el vot favorable del Grup
d’Iniciativa per Catalunya Verds-Esquerra Unida i Al-
ternativa per coincidir amb els termes d’aquesta ini-
ciativa, així com amb els arguments explicats pel Sr.
Portabella.

El Sr. Carnes expressa el vot favorable del seu
Grup, tot indicant que, si bé d’acord amb l’article 1
dels estatuts del Consorci de la Zona Franca, l’alcalde
de Barcelona és el president del Consorci, el pre-
sident del Comitè Executiu és proposat pel Ministeri
d’Economia i Hisenda. Tot seguit, comenta que del
debat d’aquesta iniciativa queda clara la necessitat de
reforçar el protagonisme de la ciutat de Barcelona en
el Consorci de la Zona Franca, sense perjudici de la
participació que pugui tenir la Generalitat de Cata-
lunya i, a tal efecte, li sembla pertinent el plante-
jament d’iniciar aquest procés.

El Sr. Portabella comenta que el tema de la par-
ticipació de la Generalitat de Catalunya, si bé no està
explícitament en el punt que s’aprova, sí és un ele-
ment de reflexió, atès que l’àmbit de la Zona Franca
s’ha anat ampliant cada cop més.

El Sr. Carnes expressa el vot favorable del PSC, el
Sr. Mestre expressa el vot favorable d’ICV-EU i A, la
Sra. Recasens expressa el vot favorable de CIU, la
Sra. Balseiro expressa l’abstenció del PP i el Sr.
Portabella expressa el vot favorable d’ERC. S’aprova.

b) Proposicions amb contingut de Declaració
institucional

c) Precs

Del Grup Municipal CIU:
5. Que es convoqui de manera immediata als

membres del Pacte local per l’Ocupació a Barcelona
per tal d’avaluar la situació real de treball i del mercat
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laboral a la ciutat, i per projectar, en el sí d’un nou
Pacte per l’Ocupació, les polítiques econòmiques i
socials que ha d’aplicar l’Ajuntament de la ciutat per
fer front a la situació actual de ralentització eco-
nòmica i d’augment de l’atur.

El Sr. Ardanuy formula el prec tenint en compte que
hi ha certa sensació de ralentització econòmica, en-
cara no constatable des d’un punt de vista numèric,
atès que les enquestes de població activa i de l’atur
encara no són oficials, tot i que els avançaments
extraoficials d’ambdues en la província de Barcelona
i, en concret, a Barcelona, evidencien que s’experi-
menta un creixement de l’atur. També, esmenta que
hi ha certs expedients de regulació d’ocupació que
s’estan desenvolupant a Barcelona, en concret, a la
Zona Franca; i que el mes de desembre de 2007 va
finalitzar el termini de funcionament del Pla local per
l’Ocupació a la ciutat de Barcelona. Respecte a
aquest, destaca que és un projecte positiu, però els
preocupa que comenci a funcionar durant els propers
4 anys, atès que es preveu que no seran tan favora-
bles com els anteriors. Tot seguit, manifesta que
l’esmentat pacte, juntament amb altres mesures de
polítiques actives de l’Ajuntament de Barcelona, ha
de ser una eina al servei d’una estratègia que permeti
actuar amb eficàcia per afrontar situacions de crisi, tot
ressaltant que qualsevol increment de l’atur afecta
més les professions de baixa qualificació i, tenint en
compte que això va vinculat al nivell socio-econòmic
de les persones que desenvolupen aquestes pro-
fessions, considera que s’està en una situació com-
plexa.

El Sr. Carnes manifesta que el prec del Grup de
Convergència i Unió ja s’està duent a terme, tot
indicant que el govern municipal es va reunir la
setmana passada amb la UGT, amb Comissions
Obreres, amb Foment del Treball Nacional i amb la
PIMEC per començar a renovar el Pacte local per
l’Ocupació a Barcelona la setmana passada, molt
abans d’haver rebut el present prec. En aquest punt,
comparteix el fet que hi ha cert alentiment de
l’activitat econòmica, i comenta que si bé desapa-
reixaran llocs de treball en alguns sectors, com en el
de la construcció, se’n crearan de nous en altres. A
tal efecte, manifesta que caldran polítiques actives
d’ocupació per tal d’oferir nous llocs de treball, tot
destacant que, degut a la gestió econòmica del
govern municipal, la capacitat dels sistemes de co-
bertura passiva, com l’atur, també pot acollir certes
polítiques passives amb garanties.

Per acabar, reitera que ja s’ha convocat la co-
missió, tot indicant que un dels temes que s’està
treballant és com fer front a les noves configuracions
de treballs que es presentaran a Barcelona.

El Sr. Ardanuy agraeix la informació facilitada pel
Sr. Carnes i demana que es presenti el balanç dels
quatre anys anteriors. També, tenint en compte el
volum que genera des d’un punt de vista econòmic la
ciutat de Barcelona, considera que hauria de tenir uns
mecanismes propis que generessin unes dades, més
o menys actualitzades, que permetessin fer diag-
nòstics amb certa rapidesa sense necessitat d’es-
perar les aportades pel Ministeri. Així, manifesta que
el futur Pacte local per l’Ocupació a Barcelona podria
establir la incorporació d’eines per disposar de les
dades amb anticipació, la qual cosa permetria dirigir
polítiques més concretes. Per acabar, atès que no és

el mateix planificar un escenari positiu i de creixement
que un escenari de ralentització, considera que, entre
tots, caldrà fer un exercici de mínima politització i
màxima col·laboració.

El Sr. Carnes fa avinent que s’està en una situació
de crisi financera d’una certa perplexitat per part de
tots els operadors, atès que hi ha liquiditat però, al
mateix temps, hi ha manca de confiança per oferir-la.
Així, creu que si perdura aquesta crisi de confiança
entre el sistema financer i els demandants de liqui-
ditat hi haurà efectes negatius per al sector productiu,
si bé és cert que la solvència de les institucions
financeres espanyoles és important, a diferència del
què han dit alguns mitjans de comunicació es-
trangers. En aquest punt, si bé considera que s’ha de
ser prudent, manifesta que no s’està davant una
recessió sinó d’un relantiment, tenint en compte que
l’actual escenari de creixement del 2,7%, encara que
estiguem acostumats a experimentar creixements del
3,8% o 4,1%, no es pot considerar catastròfic, atès
que els homòlegs més immediats estan en tases de
creixement de l’1,5%.

Finalment, manifesta que Barcelona, Catalunya i
Espanya estan en una situació que els permet afron-
tar tots aquests reptes amb un cert grau de confiança
amb les seves pròpies possibilitats.

Es dóna per tractat.
Del Grup Municipal ERC:
6. Que s’informi de les polítiques de formació digital

adreçades a les PIMEs que es duen a terme des de
l’Ajuntament de Barcelona i dels resultats que han
obtingut.

El Sr. Portabella formula la pregunta atès que són
determinants per a la competitivitat de les empreses,
tant per l’actualitat com pel futur més immediat, tots
els aspectes digitals i tota la utilització de la digi-
talització. En aquest sentit, fa avinent que, sovint, la
inclusió de les tecnologies digitals en les empreses
grans, si bé té uns costos econòmics importants, sol
fer-se amb certa normalitat, a diferència de les
empreses petites i mitjanes, on costa més la inclusió
d’aquestes tecnologies digitals, les quals són impres-
cindibles per a la competitivitat. És per aquest motiu
que el seu Grup considera que l’Ajuntament de Bar-
celona ha d’oferir programes específics per evitar la
fractura digital entre els treballadors i treballadores de
les empreses, per ensenyar la utilitat d’aquestes
eines a les empreses, així com perquè les utilitzin en
tota la seva plenitud.

Per acabar, reitera la necessitat de disposar d’un
programa dedicat a facilitar la inclusió de la digi-
talització en la petita i mitjana empresa.

El Sr. Carnes indica que l’estructura econòmica
bàsica del nostre país està formada, principalment,
per les PIME, sens perjudici que en el sector tec-
nològic hi hagi algun operador que tingui una di-
mensió superior.

A continuació, recorda que Barcelona Activa va ini-
ciar, fa uns anys, un treball sobre la formació digital a
través de la plataforma “Cibernàrium” , al qual consi-
dera que cal continuar recolzant. També, comenta
que s’està reforçant i potenciant la Fundació Barcelo-
na Digital, una plataforma público-privada, per tal que
doni cobertura en la formació digital del sector empre-
sarial de les PIME. Per altra banda, esmenta que hi
ha un acord signat amb la Secretaria de Teleco-
municacions i Societat de la Informació de la Gene-
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ralitat de Catalunya per a dur a terme el projecte “PI
més TIC” que té per objecte dotar de mitjans i
formació a les PIME en aquest àmbit. Per últim, posa
en relleu que, en el marc del projecte entre l’Ajun-
tament i les PIME, en l’àmbit de la formació d’en-
guany està previst que en el segon semestre es faci
un seminari que es pot anomenar “IT World Edu-
cation”, tot puntualitzant que alguns d’aquests semi-
naris són d’iniciativa municipal i d’altres es fan amb
col·laboració de partenariat privat o públic, però que
tots serveixen per a recolzar la formació de les
empreses, atès que aquesta és una de les man-
cances que detecten i expressen.

El Sr. Portabella manifesta que la preocupació del
seu Grup sobre aquest tema sorgeix del fet que tots
els països tenen una composició empresarial de
PIME per sobre del 97%, essent aquesta la base
perquè hi hagi empreses més grans i amb un altre
tipus de funció vertebredora de la societat, fins i tot,
de competitivitat. En aquest sentit, considera que
sense les PIME no hi ha una base social o una es-
tructura ben constituïda en els països.

Tot seguit, posa en relleu que quan es fa una visió
comparativa sobre la inclusió de les tecnologies de la
informació i de la comunicació o dels sectors digitals
en les PIME i en els països europeus, resulta que a
Catalunya, tant el percentatge d’inclusió com d’utilit-
zació d’aquestes tecnologies com a eina competitiva,
és inferior i, en aquest punt, comenta que el seu prec
va en aquest sentit. Així, si bé agraeix la informació
del Sr. Carnes sobre les mesures que s’han près o
que es prendran a l’efecte, considera que aquell és
un dels eixos que ha de centrar l’atenció de promoció
econòmica per tal que l’empresariat català continuï
essent competitiu en els segle XXI.

El Sr. Carnes manifesta que, si bé no ha comentat
alguna iniciativa que encara està en fase de des-
envolupament, n’hi ha una en l’àmbit tecnològic que
va més enllà de les PIME, la qual expressa la
sensibilitat i la voluntat del govern municipal de linkar
el sector empresarial amb les noves tecnologies.

Es dóna per tractat.

d) Preguntes

Del Grup Municipal CIU:
7. Quin és l’estat de compliment de cadascuna de

les set clàusules que conformen el Conveni de col·la-
boració que van signar l’Ajuntament de Barcelona i
AENA el passat 30 d’octubre de 2007?

La Sra. Recasens creu que estan en ment de tots
els greus incidents produïts a l’aeroport de Barcelona
durant l’estiu del 2006 ocasionats per una vaga que
va provocar la cancel·lació de 600 vols, la qual cosa
va afectar uns 130.000 passatgers, i recorda les
manifestacions públiques que es van fer sobre el
desprestigi i danys irreparables que això va suposar
per la ciutat de Barcelona.

Tot seguit, indica que el 6 d’octubre de 2006 el
Plenari del Consell Municipal va aprovar per unani-
mitat una declaració institucional on es reclamava a
Aena i a la companyia Iberia que, amb la col·laboració
de l’Ajuntament de Barcelona, financessin una cam-
panya d’abast internacional per valor de 500.000
euros per restaurar la imatge de prestigi i eficiència
de l’aeroport i la ciutat de Barcelona. En aquest punt,
lamenta que s’hagi hagut d’esperar un any, fins al 30

d’octubre de 2007, perquè se signés un conveni de
col·laboració entre l’Ajuntament de Barcelona i Aena
per a impulsar aquestes accions de promoció interna-
cional i, a tal efecte, formula la pregunta, tot indicant
que, respecte a les set clàusules del conveni, en
concret els interessen dues. En primer lloc, aquella on
consta que l’Ajuntament i Aena es proposen posar en
marxa diverses accions de promoció internacional,
respecte la que pregunta quines han estat les ac-
tuacions concretes dutes a terme, el seu abast i el
seu cost. I, en segon lloc, aquella que fa referència a
què Aena utilitzarà espais publicitaris sota la seva
gestió per a la promoció internacional de la ciutat de
Barcelona i el seu aeroport; que utilitzarà la seva
presència en fires especialitzades; que emetrà mate-
rial de promoció; i que promourà l’atracció de noves
rutes internacionals. Respecte aquesta clàusula, pre-
gunta quins espais ha utilitzat Aena per fer la pro-
moció, quines actuacions concretes ha dut a terme en
les diferents fires i quines són les noves rutes que
s’han atret.

Per acabar, sense voler entaular un debat sobre el
tema de l’aeroport de la ciutat, demana saber quin és
el grau de compliment de l’acord signat entre l’Ajun-
tament de Barcelona i Aena.

El Sr. Carnes lamenta el to catastrofista de la Sra.
Recasens tot considerant que els danys irreparables
a què ha fet referència són menors dels expressats,
tenint en compte les dades finals de l’aeroport de Bar-
celona els anys 2006 i 2007.

A continuació, indica que a partir de la signatura del
conveni entre l’Ajuntament i Aena s’està treballant
conjuntament per a desenvolupar i concretar les
seves clàusules, tot lamentant no poder ser més ex-
plícit atès que Aena els ha demanat discreció al res-
pecte, i espera poder explicar, molt aviat, les accions
concretes fruit del conveni, igual que altres propostes
que s’han d’acabar de concretar i desenvolupar tèc-
nicament.

La Sra. Recasens no entén la resposta del Sr. Car-
nes i se sorprèn que qüestioni els fets que van
succeir, tenint en compte que, en aquell moment,
tothom va manifestar que eren una vergonya per la
imatge internacional de Barcelona i, per a demostrar-
ho, lamenta no haver portat les notes de premsa que
van fer els responsables. En aquest punt, creu que sí
s’hauria de lamentar el fet que, en aquell moment,
l’alcalde no fes una defensa més contundent de la
imatge de la ciutat, tot destacant que això evidencia el
fet que, moltes vegades, el govern de la ciutat queda
supeditat als interessos de l’Estat espanyol.

Per acabar, torna a formular la seva pregunta, tot
recordant que no pretén fer un debat sobre l’aeroport
de la ciutat ni sobre la imatge internacional de Barce-
lona, i considera que el secretisme que demostra el
Sr. Carnes vers el compliment del conveni equival a
què no s’ha fet res al respecte, motiu pel qual li
demana que doni explicacions públicament.

El Sr. Carnes reitera que no s’ha de ser catas-
trofista i destaca que s’està treballant en aquest
assumpte pel bé de l’aeroport i de la ciutat, tot
indicant que se’ls informarà quan sigui el moment.

Es dóna per tractada.
Del Grup Municipal PP:
8. Quina és la valoració del Govern Municipal sobre

les conclusions de l’últim informe de l’Observatori
Barcelona?
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La Sra. Balseiro formula la pregunta atès que, si bé
fa un parell de setmanes que l’informe es va presen-
tar als mitjans de comunicació, els membres del seu
Grup encara no en disposen.

El Sr. Carnes creu que l’informe s’ha lliurat a tots
els membres i, en tot cas, comenta que està publicat
en el web per tal que tothom hi tingui accés. No
obstant això, no té cap inconvenient a remetre-li una
còpia ja que és un text públic respecte al qual no hi ha
cap voluntat de secretisme.

La Sra. Balseiro agraeix la disponibilitat del Sr. Car-
nes per facilitar el document als Grups municipals, tot
reiterant que cap membre del seu Grup el té, i lamen-
ta no disposar de les conclusions de l’informe abans
de la sessió d’aquesta comissió per tal d’haver-les
pogut estudiar amb deteniment. En aquest punt, posa
en relleu que, a través dels mitjans de comunicació,
s’ha assabentat que una d’aquestes conclusions és
que Barcelona segueix pujant en el rànquing de les
ciutats més cares, tot passant del lloc 56 al 31 en un
any, entre el 2006 i 2007. També, constata que, entre
altres aspectes, el seu transport públic és dels més
cars i que, en relació a criteris de sostenibilitat, queda
palès que la ràtio de metre quadrat de zona verda per
habitant està molt lluny respecte la d’altres ciutats
europees.

Per acabar, lamenta que el Sr. Carnes no doni
importància a l’informe perquè omet qualsevol tipus
de valoració al respecte, i reitera l’agraïment del seu
Grup per tal que demà els sigui lliurat el document i el
puguin estudiar amb detall.

El Sr. Carnes manifesta que, si bé Barcelona ha
pujat en aquest rànquing, cal tenir en compte la
paritat dòlar/euro i, per tant, indica que han pujat totes
les ciutats europees en detriment de les nord-ame-
ricanes i altres que utilitzen el dòlar, tot demanant, en
aquest sentit, precisió tècnica al respecte i que no es
facin extrapolacions.

Finalment, queda a la disposició dels membres per
a comentar l’informe en una altra sessió de la co-
missió un cop l’hagin analitzat detingudament.

Es dóna per tractada.
9. Quines actuacions pensa prendre el Govern Mu-

nicipal per tal de eradicar la venda ambulant a la
ciutat de Barcelona?

La Sra. Balseiro, en relació a la pregunta del punt
anterior, confia rebre l’informe per a analitzar les
seves conclusions i així poder aclarir si Barcelona es
manté com a una de les ciutats més cares d’Espanya
pel motiu al·legat pel Sr. Carnes sobre el tipus de
canvi entre el dòlar i l’euro, o bé per l’encariment del
cost de vida en la mateixa.

A continuació, formula la pregunta d’aquest punt de
l’ordre del dia atès que, respecte l’any 2006, s’han
incrementat les denúncies sobre aquest problema, un
dels més greus que està patint l’activitat comercial de
la ciutat.

El Sr. Carnes indica que el control de la venda
ambulant és una competència delegada a la Guàrdia
Urbana i, en aquest sentit, manifesta que la Sra.
Escarp, regidora de Seguretat i Mobilitat, és qui
podria facilitar informació més precisa. En tot cas,
esmenta que, dels indicadors que conjuntament te-
nen, es desprèn que, en aquests moments, la venda
ambulant en la ciutat està continguda i, per tant, no
s’està en la fase d’increment del problema a què ha
fet referència la Sra. Balseiro.

La Sra. Balseiro considera que el Sr. Carnes no és
conscient de la realitat quotidiana de la ciutat ni dels
seus problemes i lamenta que no s’hagi assabentat
de les últimes dades publicades en els mitjans de
comunicació sobre l’increment d’un 25% de les de-
núncies per venda ambulant respecte l’any 2006. En
aquest sentit, considera greu el fet que el Sr. Carnes
consideri que aquest sigui un problema contingut,
atès que el primer pas per a resoldre’l és reconèixer
que existeix.

Tot seguit, posa en relleu que, malgrat que
aproximadament fa un parell d’anys que s’ha posat en
funcionament l’Ordenança que havia de garantir una
reducció de l’incivisme a la ciutat de Barcelona,
essent la venda ambulant una de les activitats incí-
viques, en aquests moments s’estan incrementant les
denúncies al respecte. En aquest punt, manifesta que
el govern municipal nega la realitat d’un problema
existent a la ciutat, la qual cosa evidencia que no farà
res per combatre’l, i prefereix aplicar altres fórmules,
fiscals o no, com el cànon digital, impulsat pels seus
companys de partit polític, castigant així els consu-
midors i consumidores en lloc de perseguir els qui
practiquen l’activitat il·legal de venda ambulant.

Per acabar, demana al Sr. Carnes que estudiï la
realitat i s’informi al respecte, i endegui les accions
oportunes per a controlar la venda ambulant a la
ciutat.

El Sr. Carnes manifesta que no s’ha de minimitzar
l’acció que el govern està fent en relació a aquest
tema, tot indicant que hi ha operacions especials i
dispositius per a combatre la venda ambulant en els
mercats de Bellcaire i de Sant Antoni, en l’entorn de
la plaça Catalunya, en el passeig de Gràcia, al Parc
Güell, la Sagrada Família, etc., tot ressaltant que la
Guàrdia Urbana està actuant i ho continuarà fent.

El Sr. Portabella, en relació a la primera intervenció
de la Sra. Balseiro en aquest punt, li demana que
s’atengui al Reglament.

Es dóna per tractada.
Del Grup Municipal ERC:
10. Quines mesures pensa dur a terme el govern

municipal per frenar l’encariment del cost de la vida a
la Ciutat?

El Sr. Portabella formula la pregunta tot indicant
que, tot i que és conscient de la dificultat de res-
pondre-la, pretén fer reflexionar sobre què es pot fer
per evitar una situació on, essent Barcelona la de-
marcació més cara de l’Estat, segons la renda fami-
liar ajustada, que inclou totes les rendes en espècies
per serveis públics, ocupa el lloc 24 de 52 demar-
cacions estudiades i, en aquest sentit, destaca que es
produeix un cert desequilibri que queda bastant
reflectit en l’informe Price and Earnings, un informe
molt acurat que encarrega la confederació bancària
suïssa (UBS), el qual és la base de l’informe de
l’Observatori Barcelona, i en el que s’estableixen
unes mitjanes ponderades de les que resulta que Bar-
celona és una de les ciutats on hi ha uns nivells de
preus més alts. Així, comenta que sovint s’està per
sobre de Roma i, sempre, de Madrid. També, posa
d’exemple que Barcelona és la segona ciutat del món,
de les estudiades, on es necessita treballar més per
comprar un Big Mac; la tercera per comprar un quilo
de pa; i la quarta per comprar un quilo d’arrós. En
aquest sentit, considera que, a escala estatal, caldria
abaratir el preu de l’ADSL atès que és clarament
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discriminatori i, si bé és evident que la responsabilitat
màxima no recau en l’àmbit municipal, sí que és
necessari que l’Ajuntament reflexioni al respecte.

El Sr. Carnes precisa que l’estudi d’UBS acota
territoris i, per tant, cal tenir en compte que no és el
mateix analitzar els preus en determinades zones
urbanes d’una ciutat que fer les mitjanes ponderades
del global de la ciutat, atès que pot donar lloc a
confusió. Així, diu que no és igual prendre un cafè en
un establiment del passeig de Gràcia de Barcelona
que en un dels districtes de Sant Andreu, Gràcia o
l’Eixample.

Per altra banda, comenta que, si bé és veritat que
hi ha un cost fruit de l’èxit de cada ciutat, en
determinats territoris hi ha hagut, hi ha i hi haurà, per
l’efecte de l’oferta i la demanda, un increment dels
preus. Així, considerant que és un aspecte vinculat a
la llei del mercat, tot referint-se als exemples que es
van veure la setmana passada en algun sector eco-
nòmic de la ciutat, diu que cal veure si és un fet
globalitzable en el conjunt de la ciutat i si s’està
reproduint en tots els establiments i indrets.

A continuació, manifesta que són pocs els ins-
truments que té una institució local per a fer front a
aquesta realitat, atès que ni els propis sectors són
capaços d’evitar aquestes situacions.

Per acabar, indica que Barcelona té indicadors més
competitius que altres ciutats respecte a les despeses
energètiques i de transport, les quals acaben confi-
gurant, en termes globals, la competitivitat d’una
ciutat, sense perjudici de les excepcions comentades
pel Sr. Portabella.

El Sr. Portabella manifesta que al seu Grup no li
preocupa si els preus a Barcelona són cars, sinó el fet
que els preus siguin cars i els salaris baixos. En
aquest sentit, els preocupa quina és la incidència pro-
porcional als ingressos que tenen les coses, de-
mostrant-se això en l’informe de Price and Earnings,
on s’evidencia que el grau d’assequibilitat que té la
vida a Barcelona és baix en relació al grau d’asse-
quibilitat que té, per exemple, a Nova York, on els
preus pels novaiorquesos, a diferència pels europeus,
són més cars atès que cobren i paguen amb dòlars.

En aquest punt, afirma que les ciutats europees són
les més cares, i Barcelona també és la més cara de
l’Estat espanyol i, en aquest sentit, indica que és en
relació a la renda familiar ajustada on hi ha el greuge
comparatiu.

Tot seguit, considera evident que en una ciutat
d’èxit hi hagi una demanda important i que l’oferta
apuja els preus en funció de la mateixa, però la llei de
l’oferta i la demanda no sempre es compleix atès que,
si fos així, els preus dels pisos ja haurien d’haver
baixat.

Per acabar, creu que s’ha de reflexionar per cercar
la manera d’evitar que els preus continuïn estant
desfassats respecte a la renda disponible, tot dient
que si s’acaba pagant 1,20 euros per un cafè però per
als salaris representa menys del que es paga ara no
seria preocupant, atès que és en la comparativa
preus-salaris on es produeix el desequilibri.

Per últim, demana que es reflexioni sobre aquest
tema més enllà de la pregunta.

El Sr. Carnes precisa que, respecte als preus
immobiliaris, el més normal i previsible és que no
baixin sinó que tinguin un creixement contingut i, per
tant, no hi ha previsió que entrin en una fase de
recessió, tal com comenten els diferents operadors.
Això no obstant, afirma que, en aquests moments,
s’està produint un sobre stock que està provocant un
retard en el temps de venda dels pisos.

Per acabar, comenta que la capacitat adquisitiva de
la ciutat de Barcelona continua essent la correcta en
relació al nivell de vida que està tenint la ciutat.

Es dóna per tractada.

e) Seguiment Proposicions / Declaracions de
Grup

VI) Mocions

No havent-hi altres assumptes per tractar, la Pre-
sidència aixeca la sessió a les dinou hores i vint-i-tres
minuts.
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Acta de la sessió celebrada el dia 20 de febrer de
2008 i aprovada el dia 9 d’abril de 2008

A la sala President Lluís Companys de la casa de
la ciutat, el 20 de febrer de 2008, s’hi reuneix la
Comissió de Presidència, Territori i Funció Pública,
sota la presidència de l’Im. Sr. Antoni Vives i Tomàs.
Hi assisteixen les Imes. Sres. i els Ims. Srs.: Carles
Martí i Jufresa, Ramon García-Bragado i Acín, Joa-
quim Forn i Chiariello, Sònia Recasens i Alsina, Án-
geles Esteller Ruedas, Javier Mulleras Vinzia, Emma
Balseiro i Carreiras, Imma Mayol i Beltran en subs-
titució de Ricard Gomà i Carmona i Ester Capella i
Farré, assistits pel secretari general de la Corporació,
Sr. Jordi Cases i Pallarès, que certifica.

També hi són presents els Srs.: Ignasi Cardelús i
Fontdevila, delegat de Presidència i Relacions Ins-
titucionals; Eduard Vicente i Gómez, gerent de Ser-
veis Generals; i Carles Arias i Casal, gerent de Re-
cursos Humans i Organització.

Excusen la seva absència les Imes. Sres. i els Ims.
Srs.: Jordi W. Carnes i Ayats, Assumpta Escarp i
Gibert, Itziar González i Virós, Guillem Espriu i
Avendaño, Jaume Ciurana i Llevadot.

S’obre la sessió a les nou hores i trenta minuts.

I) Aprovació de l’acta de la sessió anterior
S’aprova.

II) Part Informativa

a) Despatx d’ofici

En compliment de l’article 63.1 del Reglament
orgànic municipal, es comuniquen les resolucions
següents:

1. Districte de Ciutat Vella
Del gerent municipal, de data 6 de febrer de 2008,

que aprova el plec de clàusules i convoca concurs,
per adjudicar el contracte per l’acondicionament i bon
funcionament dels urinaris públics, per als exercicis
2008-2009, i per un import de 353.159,66 euros.

2. Districte de Ciutat Vella
Del gerent municipal, de data 6 de febrer de 2008,

que aprova el plec de clàusules i convoca concurs,
per adjudicar el contracte pel servei de vigilància i
seguretat dels urinaris públics, per als exercicis 2008-
2009, i per un import de 270.093,75 euros.

3. Districte de Sarrià-Sant Gervasi
Del gerent municipal, de data 11 de gener de 2008,

que aprova el plec de clàusules i convoca concurs,
per adjudicar les obres de manteniment dels edificis
adscrits al districte de Sarrià-Sant Gervasi, per als
exercicis 2008-2011, i per un import de 777.180
euros.

4. Districte de Sarrià-Sant Gervasi
Del gerent municipal, de data 11 de gener de 2008,

que aprova el plec de clàusules i convoca concurs,
per adjudicar el contracte de manteniment de la via
pública del districte de Sarrià-Sant Gervasi, per als
exercicis 2008-2011, i per un import d’1.348.717
euros.

5. Districte de Nou Barris
Del gerent municipal, de data 15 de gener de 2008,

que aprova el plec de clàusules i convoca concurs,
per adjudicar el contracte de manteniment dels
elements constructius, instal·lacions en general i
parallamps dels edificis adscrits al districte de Nou
Barris, per als exercicis 2008-2011, i per un import de
2.299.553 euros.

6. Districte de Sants-Montjuïc
Del gerent municipal, de data 25 de gener de 2008,

que adjudica a la societat Integración Social de
Minusválidos, S.L: el contracte del servei d’informació
i control d’accés dels equipaments i la seu del
Districte, per als exercicis 2008-2009, i per un import
de 293.109,96 euros.

7. Districte de Sant Martí
Del gerent municipal, de data 11 de febrer de 2008,

que adjudica a la societat NRG Group Spain, SA el
contracte del lloguer d’una fotocopiadora per al punt
juvenil del centre cívic Besòs, per als exercicis 2008-
2011, i per un import de 4.128 euros.

8. Sector de Serveis Generals
Del gerent municipal, de data 16 de gener de 2008,

que aprova les bases i la convocatòria per a la
provisió d’un lloc de treball de director/a de centre de
Serveis Socials.

9. Sector de Serveis Generals
Del gerent municipal, de data 16 de gener de 2008,

que aprova les bases i convoca concurs per a la
provisió d’un lloc de treball de responsable de
Comunicació i Qualitat dels serveis de Districte.

10. Sector de Serveis Generals
Del gerent municipal, de data 16 de gener de 2008,

que aprova les bases i convoca concurs per a la
provisió d’un lloc de treball de tècnic/a de Gestió i/o
Planificació de Serveis Personals.

11. Sector de Serveis Generals
Del gerent municipal, de data 16 de gener de 2008,

que aprova les bases i convoca concurs per a la
provisió d’un lloc de treball de tècnic/a de gestió i/o
planificació de Serveis Personals.

12. Sector de Serveis Generals
Del gerent municipal, de data 16 de gener de 2008,

que aprova les bases i convoca concurs per a la
provisió d’un lloc de treball de recepcionista de centre
de Serveis Socials.

Comissió de Presidència, Territori i Funció Pública
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13. Sector de Serveis Generals
Del gerent municipal, de data 23 de gener de 2008,

que aprova les bases i convoca concurs per cobrir
tres places de tècnic/a superior d’Informació.

14. Sector de Serveis Generals
Del gerent municipal, de data 23 de gener de 2008,

que aprova les bases i convoca concurs per cobrir
catorze places de tècnic/a superior d’Educació i
Psicologia.

15. Sector de Serveis Generals
Del gerent municipal, de data 23 de gener de 2008,

que aprova les bases i convoca concurs per cobrir
tres places de tècnic/a mitjà/na en Sanitat.

16. Sector de Serveis Generals
Del gerent municipal, de data 23 de gener de 2008,

que aprova les bases i convoca concurs per cobrir sis
places de tècnic/a mitjà/na d’Art i Història.

17. Sector de Serveis Generals
Del gerent municipal, de data 25 de gener de 2008,

que aprova les bases i convoca concurs per a la
provisió d’un lloc de treball d’assessor tècnic
secretari/a del Consell Municipal de Cooperació In-
ternacional per al Desenvolupament.

18. Sector de Serveis Generals
Del gerent municipal, de data 25 de gener de 2008,

que aprova les bases i convoca concurs per a la
provisió d’un lloc de treball de cap del servei de
Manteniment de Districte.

19. Sector de Serveis Generals
Del gerent municipal, de data 25 de gener de 2008,

que aprova les bases i convoca concurs per a la
provisió d’un lloc de treball de cap de projectes de
Serveis Tècnics.

20. Sector de Serveis Generals
Del gerent municipal, de data 4 de febrer de 2008,

que aprova les bases i convoca concurs per a
l’ampliació de la borsa de treball de tècnic/a mitjà/na
en Ciències Socials per a interinatges administratius.

21. Sector de Serveis Generals
Del gerent municipal, de data 6 de febrer de 2008,

que aprova les bases i convoca concurs, per a la
provisió d’un lloc de treball de cap de projectes de
Serveis Tècnics.

22. Sector de Serveis Generals
Del gerent municipal, de data 6 de febrer de 2008,

que aprova les bases i convoca concurs, per a la pro-
visió de tres llocs de treball de tècnic/a de gestió i/o
planificació de Serveis Personals.

23. Sector de Serveis Generals
De l’alcalde, de data 25 de gener de 2008, que

nomena el senyor Sergio Jerez Rico funcionari even-
tual per ocupar el lloc de treball de director executiu
d’administració, adscrit a la Gerència Municipal.

24. Sector de Serveis Generals
De l’alcalde, de data 25 de gener de 2008, que

nomena el senyor Jordi Vilalta Novell funcionari even-

tual per ocupar el lloc de treball de director de serveis
de control de gestió, adscrit a la Gerència Municipal.

25. Sector de Serveis Generals
De l’alcalde, de data 1 de febrer de 2008, que

nomena el senyor Roman Llagostera Pujol funcionari
eventual per ocupar el lloc de treball de director de
serveis del Cicle de l’Aigua, adscrit a la Gerència de
Medi Ambient.

26. Sector de Serveis Generals
De l’alcalde, de data 5 de febrer de 2008, que

nomena la senyora M. del Pilar Soldevila Garcia
funcionària eventual per ocupar el lloc de treball
d’assessora tècnica adscrita al Grup municipal de
Convergència i Unió.

27. Sector de Serveis Generals
De l’alcalde, de data 5 de febrer de 2008, que

nomena la senyora Marta Almirall Elizalde funcionària
eventual i la destina a l’Institut de Cultura de Barcelo-
na per desenvolupar les funcions de responsable del
Departament de Festes.

28. Sector de Serveis Generals
Del gerent de Recursos Humans i Organització, de

data 22 de gener de 2008, que nomena la senyora
Emilia Victoria Guitart Dabau per ocupar el lloc de
treball de cap de projectes de Serveis Tècnics de
Districte.

29. Sector de Serveis Generals
Del gerent de Recursos Humans i Organització, de

data 29 de gener de 2008, que nomena el senyor
Jaume Cuscó Valldeperas per ocupar el lloc de treball
de staff d’Imatge i Comunicació.

30. Sector de Serveis Generals
Del gerent de Recursos Humans i Organització, de

data 31 de gener de 2008, que nomena el senyor
Germán Alonso Cantorné per ocupar el lloc de treball
de tècnic de gestió i/o planificació de Serveis Per-
sonals.

31. Sector de Serveis Generals
Del gerent de Recursos Humans i Organització, de

data 7 de febrer de 2008, que nomena la senyora
Matilde Brotons Cabezas per ocupar el lloc de treball
de responsable del Servei d’Atenció al Domicili
(SAD).

Acords de la Comissió de Govern de 13 de febrer de
2008:

32. Autoritzar a la Sra. Nelia Ruano Jiménez (Mat.
26211) la comptabilitat sol·licitada entre la seva ac-
tivitat municipal com a funcionària interina amb la ca-
tegoria Tècnica mitjana en Ciències Socials en el lloc
de treball de Tècnica mitjana d’Assistència Social en
el Departament d’Atenció Primària del Sector d’Acció
Social i Ciutadania, i l’activitat privada de lectora per
compte propi que consisteix en donar una visió més
pedagògica de les diferents unitats didàctiques de
cursos “on line”, atès que aquesta activitat privada no
figura compresa en les causes d’incompatibilitat pre-
vistes pels articles 11 i 12 de la Llei 53/1984, de 26 de
desembre, d’incompatibilitats del personal al servei
de les Administracions públiques, de la Llei 21/1987,
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de 26 de novembre, sobre incompatibilitats del perso-
nal al servei de l’Administració de la Generalitat, i els
articles 329 i 330 del Reglament del personal al servei
de les Entitats locals, aprovat pel Decret 214/1990, de
30 de juliol, i no resulta afectat l’interès públic. La
seva dedicació professional privada no podrà superar
la meitat de la jornada laboral setmanal vigent a
l’Administració pública i en horari no coincident amb
el municipal. La present autorització està condiciona-
da a l’estricte compliment dels deures públics i res-
tarà sense efecte en els supòsits següents: si
l’activitat privada impedís o menyscabés l’estricte
compliment dels deures o en comprometés la seva
imparcialitat o independència; si l’activitat privada
tingués alguna relació amb els assumptes que la per-
sona autoritzada conegui per raó del càrrec; si la
dedicació horària de l’activitat privada coincidís amb
la jornada laboral; per canvi de lloc de treball munici-
pal; per variació de les seves circumstàncies; o per
raons sobrevingudes d’interès públic. Les excedèn-
cies per tenir cura d’un fill/a o de familiars i les
reduccions de jornada establertes per la Llei 8/2006,
de 5 de juliol, de mesures de conciliació de la vida
personal, familiar i laboral del personal al servei de
les Administracions públiques de Catalunya són in-
compatibles amb l’autorització de compatibilitat, que
resta suspesa d’ofici fins al finiment del termini de la
reducció o de l’excedència. Donar-ne compte a la
Comissió de Presidència, Territori i Funció Pública.

33. Autoritzar al Sr. Antoni Galiano Barajas (Mat.
25675) la comptabilitat sol·licitada entre la seva ac-
tivitat municipal com a funcionari interí amb la cate-
goria Tècnic superior en Dret en la Gerència de
Serveis Generals i Coordinació Territorial del Sector
de Serveis Generals, i l’activitat privada de professor
per compte propi a la Universitat Oberta de Cata-
lunya, atès que aquesta activitat privada no figura
compresa en les causes d’incompatibilitat previstes
pels articles 11 i 12 de la Llei 53/1984, de 26 de
desembre, d’incompatibilitats del personal al servei
de les Administracions públiques, de la Llei 21/1987,
de 26 de novembre, sobre incompatibilitats del perso-
nal al servei de l’Administració de la Generalitat, i pels
articles 329 i 330 del Reglament del personal al servei
de les Entitats locals aprovat pel Decret 214/1990, de
30 de juliol, i no resulta afectat l’interès públic. La
seva dedicació professional privada no podrà superar
la meitat de la jornada laboral setmanal vigent a
l’Administració pública i en horari no coincident amb
el municipal. La present autorització està condiciona-
da a l’estricte compliment dels deures públics i res-
tarà sense efecte en els supòsits següents: si
l’activitat privada impedís o menyscabés l’estricte
compliment dels deures o en comprometés la seva
imparcialitat o independència; si l’activitat privada
tingués alguna relació amb els assumptes que la per-
sona conegui per raó del càrrec; si la dedicació
horària de l’activitat privada coincidís amb la jornada
laboral; per canvi de lloc de treball municipal; per
variació de les seves circumstàncies; o per raons
sobrevingudes d’interès públic. Les excedències per
tenir cura d’un fill/a o de familiars i les reduccions de
jornada establertes per la Llei 8/2006, de 5 de juliol,
de mesures de conciliació de la vida personal, familiar
i laboral del personal al servei de les Administracions
públiques de Catalunya són incompatibles amb
l’autorització de compatibilitat, que resta suspesa

d’ofici fins al finiment del termini de la reducció o de
l’excedència. Donar-ne compte a la Comissió de
Presidència, Territori i Funció Pública.

34. Autoritzar a la Sra. Yolanda Mendía Garcia
(Mat. 26578) la compatibilitat sol·licitada entre la seva
activitat municipal en aquesta Corporació com a fun-
cionària interina, amb la categoria de Tècnica mitjana
d’Arquitectura i Enginyeria en el lloc de treball de
Tècnica de Llicències en el Departament de llicències
i Inspecció del Districte d’Horta-Guinardó, i l’exercici
lliure de la professió d’aparelladora per compte propi,
excloent qualsevol manifestació del seu exercici en el
terme municipal de Barcelona, per tal d’evitar possi-
bles coincidències entre l’activitat pública i la privada,
garantint d’aquesta manera l’objectivitat, la impar-
cialitat i la independència que ha de presidir la seva
actuació com a funcionari i per salvaguardar l’interès
públic que podria sortir perjudicat en cas de produir-
se aquella coincidència; tanmateix la seva dedicació
professional privada no podrà superar la meitat de la
jornada laboral setmanal vigent a l’Administració pú-
blica, tot això de conformitat amb allò que disposen
els articles 11 i 12 de la Llei 53/1984, de 26 de
desembre, d’incompatibilitats del personal de les
Administracions públiques, la Llei 21/1987, de 26 de
novembre, d’incompatibilitats del personal al servei
de l’Administració de la Generalitat, i d’acord amb allò
que disposa el Reglament del personal al servei de
les Entitats locals aprovat pel Decret 214/1990, de 30
de juliol, en els seus articles 329 i 330. La seva
dedicació professional privada no podrà superar la
meitat de la jornada laboral setmanal vigent a l’Ad-
ministració pública i en horari no coincident amb el
municipal. La present autorització està condicionada
a l’estricte compliment dels deures públics i restarà
sense efecte en els supòsits següents: si l’activitat
privada impedís o menyscabés l’estricte compliment
dels deures o en comprometés la seva imparcialitat o
independència; si l’activitat privada tingués alguna
relació amb els assumptes que la persona autoritzada
conegui per raó del càrrec; si la dedicació horària de
l’activitat privada coincidís amb la jornada laboral; per
canvi de lloc de treball municipal; per variació de les
seves circumstàncies; o per raons sobrevingudes
d’interès públic. Les excedències per tenir cura d’un
fill/a o de familiars i les reduccions de jornada es-
tablertes per la Llei 8/2006, de 5 de juliol, de mesures
de conciliació de la vida personal, familiar i laboral del
personal al servei de les Administracions públiques
de Catalunya són incompatibles amb l’autorització de
compatibilitat que resta suspesa d’ofici fins al finiment
del termini de la reducció o de l’excedència. Donar-ne
compte a la Comissió de Presidència, Territori i Fun-
ció Pública.

35. Autoritzar a la Sra. Nuria Gibert Ballester (Mat.
18881) la compatibilitat sol·licitada entre la seva
activitat municipal com a funcionària de carrera amb
la categoria de Professora d’Ensenyament Secundari
en el lloc de treball de Professora de música en
l’EMM Casa dels Nens de l’Institut Municipal d’Edu-
cació de Barcelona, i l’activitat privada de professora
en la Fundació Blanquerna de la Universitat Ramon
Llull per al curs 2007-2008, des de l’1 d’octubre de
2007 al 30 de setembre de 2008, atès que aquesta
activitat privada no figura compresa en les causes
d’incompatibilitat previstes pels articles 11 i 12 de la
Llei 53/1984, de 26 de desembre, d’incompatibilitats
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del personal al servei de les Administracions públi-
ques, de la Llei 21/1987, de 26 de novembre, sobre
incompatibilitats del personal al servei de l’Admi-
nistració de la Generalitat, i pels articles 329 i 330 del
Reglament del personal al servei de les Entitats
locals, aprovat pel Decret 214/1990, de 30 de juliol, i
no resulta afectat l’interès públic. La seva dedicació
professional privada no podrà superar la meitat de la
jornada laboral setmanal vigent a l’Administració pú-
blica i en horari no coincident amb el municipal. La
present autorització està condicionada a l’estricte
compliment dels deures públics i restarà sense efecte
en els supòsits següents: si l’activitat privada impedís
o menyscabés l’estricte compliment dels deures o en
comprometés la seva imparcialitat o independència;
si l’activitat privada tingués alguna relació amb els
assumptes que la persona autoritzada conegui per
raó del càrrec; si la dedicació horària de l’activitat pri-
vada coincidís amb la jornada laboral; per canvi de
lloc de treball municipal; per variació de les seves
circumstàncies; o per raons sobrevingudes d’interès
públic. Les excedències per tenir cura d’un fill/a o de
familiars i les reduccions de jornada establertes per la
Llei 8/2006, de 5 de juliol, de mesures de conciliació
de la vida personal, familiar i laboral del personal al
servei de les Administracions públiques de Catalunya
són incompatibles amb l’autorització de compatibilitat,
que resta suspesa d’ofici fins al finiment del termini de
la reducció o de l’excedència. Donar-ne compte a la
Comissió de Presidència, Territori i Funció Pública.

36. Autoritzar a la Sra. Araceli Cucala Velasco
(Mat. 22928) la compatibilitat sol·licitada entre la seva
activitat municipal com a funcionària de carrera amb
la categoria de Mestra en el CEIPM Arc Iris de
l’Institut Municipal d’Educació de Barcelona, i l’acti-
vitat privada de professora en la Fundació Blan-
querna de la Universitat Ramon Llull per al curs 2007-
2008, des del 15 de setembre de 2007 al 30 de
setembre de 2008, atès que aquesta activitat privada
no figura compresa en les causes d’incompatibilitat
previstes pels articles 11 i 12 de la Llei 53/1984, de 26
de desembre, d’incompatibilitats del personal al servei
de les Administracions públiques, de la Llei 21/1987,
de 26 de novembre, sobre incompatibilitats del perso-
nal al servei de l’Administració de la Generalitat, i pels
articles 329 i 330 del Reglament del personal al servei
de les Entitats locals, aprovat pel Decret 214/1990, de
30 de juliol, i no resulta afectat l’interès públic. La
seva dedicació professional privada no podrà superar
la meitat de la jornada laboral setmanal vigent a
l’Administració Pública i en horari no coincident amb el
municipal. La present autorització està condicionada
a l’estricte compliment dels deures públics i restarà
sense efecte en els supòsits següents: si l’activitat
privada impedís o menyscabés l’estricte compliment
dels deures o en comprometés la seva imparcialitat o
independència; si l’activitat privada tingués alguna
relació amb els assumptes que la persona autoritzada
conegui per raó del càrrec; si la dedicació horària de
l’activitat privada coincidís amb la jornada laboral; per
canvi de lloc de treball municipal; per variació de les
seves circumstàncies; o per raons sobrevingudes
d’interès públic. Les excedències per tenir cura d’un
fill/a o de familiars i les reduccions de jornada es-
tablertes per la Llei 8/2006, de 5 de juliol, de mesures
de conciliació de la vida personal, familiar i laboral del
personal al servei de les Administracions públiques

de Catalunya són incompatibles amb l’autorització de
compatibilitat, que resta suspesa d’ofici fins al fini-
ment del termini de la reducció o de l’excedència. Do-
nar-ne compte a la Comissió de Presidència, Territori
i Funció Pública.

37. Autoritzar al Sr. Xavier Criado Samora (Mat.
804181) la compatibilitat sol·licitada entre la seva
activitat municipal com a funcionari interí amb la
categoria de Professor de música en el CEIP de la
Concepció de l’Institut Municipal d’Educació de Bar-
celona, i l’activitat privada de músic per compte propi,
atès que aquesta activitat privada no figura compresa
en les causes d’incompatibilitat previstes pels articles
11 i 12 de la Llei 53/1984, de 26 de desembre, d’in-
compatibilitats del personal al servei de les Admi-
nistracions públiques, de la Llei 21/1987, de 26 de
novembre, sobre incompatibilitats del personal al
servei de l’Administració de la Generalitat, i pels
articles 329 i 330 del Reglament del Personal al Ser-
vei de les Entitats Locals aprovat pel Decret 214/90,
de 30 de juliol, i no resulta afectat l’interès públic. La
seva dedicació professional privada no podrà superar
la meitat de la jornada laboral setmanal vigent a
l’Administració Pública i en horari no coincident amb
el municipal. La present autorització està condiciona-
da a l’estricte compliment dels deures públics i
restarà sense efecte en els supòsits següents: si
l’activitat privada impedís o menyscabés l’estricte
compliment dels deures o en comprometés la seva
imparcialitat o independència; si l’activitat privada
tingués alguna relació amb els assumptes que la per-
sona autoritzada conegui per raó del càrrec; si la
dedicació horària de l’activitat privada coincidís amb
la jornada laboral; per canvi de lloc de treball munici-
pal; per variació de les seves circumstàncies; o per
raons sobrevingudes d’interès públic. Les excedèn-
cies per tenir cura d’un fill/a o de familiars i les
reduccions de jornada establertes per la Llei 8/2006,
de 5 de juliol, de mesures de conciliació de la vida
personal, familiar i laboral del personal al servei de
les Administracions públiques de Catalunya són in-
compatibles amb l’autorització de compatibilitat, que
resta suspesa d’ofici fins al finiment del termini de la
reducció o de l’excedència. Donar-ne compte a la
Comissió de Presidència, Territori i Funció Pública.

38. Autoritzar a la Sra. Elisabet Peñalver Albendea
(Mat. 804150) la compatibilitat sol·licitada entre la
seva activitat municipal com a funcionària interina
amb la categoria d’Educadora d’escola bressol en
l’Escola Bressol Municipal El Tren de l’Institut Munici-
pal d’Educació de Barcelona, i l’activitat privada de
venedora en l’empresa El Corte Ingles, SA, atès que
aquesta activitat privada no figura compresa en les
causes d’incompatibilitat previstes pels articles 11 i 12
de la Llei 53/1984, de 26 de desembre, d’incom-
patibilitats del personal al servei de les Adminis-
tracions públiques, de la Llei 21/1987, de 26 de no-
vembre, sobre incompatibilitats del personal al servei
de l’Administració de la Generalitat, i pels articles 329
i 330 del Reglament del personal al servei de les
Entitats locals, aprovat pel Decret 214/1990, de 30 de
juliol, i no resulta afectat l’interès públic. La seva
dedicació professional privada no podrà superar la
meitat de la jornada laboral setmanal vigent a l’Ad-
ministració pública i en horari no coincident amb el
municipal. La present autorització està condicionada
a l’estricte compliment dels deures públics i restarà
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sense efecte en els supòsits següents: si l’activitat
privada impedís o menyscabés l’estricte compliment
dels deures o en comprometés la seva imparcialitat o
independència; si l’activitat privada tingués alguna
relació amb els assumptes que la persona autoritzada
conegui per raó del càrrec; si la dedicació horària de
l’activitat privada coincidís amb la jornada laboral; per
canvi de lloc de treball municipal; per variació de les
seves circumstàncies; o per raons sobrevingudes
d’interès públic. Les excedències per tenir cura d’un
fill/a o de familiars i les reduccions de jornada esta-
blertes per la Llei 8/2006, de 5 de juliol, de mesures
de conciliació de la vida personal, familiar i laboral del
personal al servei de les Administracions públiques
de Catalunya són incompatibles amb l’autorització de
compatibilitat, que resta suspesa d’ofici fins al fini-
ment del termini de la reducció o de l’excedència. Do-
nar-ne compte a la Comissió de Presidència, Territori
i Funció Pública.

39. Autoritzar al Sr. David Fernández Solé (Mat.
803686) la compatibilitat sol·licitada entre la seva
activitat municipal com a funcionari interí amb la
categoria de Professor d’ensenyament secundari en
l’IESM Lluïsa Cura de l’Institut Municipal d’Educació
de Barcelona, i l’activitat privada d’animador socio-
cultural en la Fundació Privada Claror, atès que
aquesta activitat privada no figura compresa en les
causes d’incompatibilitat previstes pels articles 11 i 12
de la Llei 53/1984, de 26 de desembre, d’incom-
patibilitats del personal al servei de les Adminis-
tracions públiques, de la Llei 21/1987, de 26 de
novembre, sobre incompatibilitats del personal al
servei de l’Administració de la Generalitat, i pels
articles 329 i 330 del Reglament del personal al servei
de les Entitats locals, aprovat pel Decret 214/1990, de
30 de juliol, i no resulta afectat l’interès públic. La
seva dedicació professional privada no podrà superar
la meitat de la jornada laboral setmanal vigent a
l’Administració pública i en horari no coincident amb
el municipal. La present autorització està condiciona-
da a l’estricte compliment dels deures públics i
restarà sense efecte en els supòsits següents: si
l’activitat privada impedís o menyscabés l’estricte
compliment dels deures o en comprometés la seva
imparcialitat o independència; si l’activitat privada
tingués alguna relació amb els assumptes que la per-
sona autoritzada conegui per raó del càrrec; si la
dedicació horària de l’activitat privada coincidís amb
la jornada laboral; per canvi de lloc de treball munici-
pal; per variació de les seves circumstàncies relatives
al mateix; o per raons sobrevingudes d’interès públic.
Les excedències per tenir cura d’un fill/a o de
familiars i les reduccions de jornada establertes per la
Llei 8/2006, de 5 de juliol, de mesures de conciliació
de la vida personal, familiar i laboral del personal al
servei de les Administracions públiques de Catalunya
són incompatibles amb l’autorització de compatibilitat,
que resta suspesa d’ofici fins al finiment del termini de
la reducció o de l’excedència. Donar-ne compte a la
Comissió de Presidència, Territori i Funció Pública.

40. Autoritzar al Sr. German Vilallonga Garcia (Mat.
803882) la compatibilitat sol·licitada entre la seva
activitat municipal com a funcionari interí amb la
categoria de Professor de música en l’EMM Casa
dels Nens de l’Institut Municipal d’Educació de Barce-
lona, i l’activitat privada de professor de saxofon en
l’Escola de Música Creu Alta, atès que aquesta

activitat privada no figura compresa en les causes
d’incompatibilitat previstes pels articles 11 i 12 de la
Llei 53/1984, de 26 de desembre, d’incompatibilitats
del personal al servei de les Administracions públi-
ques, de la Llei 21/1987, de 26 de novembre, sobre
incompatibilitats del personal al servei de l’Adminis-
tració de la Generalitat, i pels articles 329 i 330 del
Reglament del personal al servei de les Entitats
locals, aprovat pel Decret 214/1990, de 30 de juliol, i
no resulta afectat l’interès públic. La seva dedicació
professional privada no podrà superar la meitat de la
jornada laboral setmanal vigent a l’Administració pú-
blica i en horari no coincident amb el municipal. La
present autorització està condicionada a l’estricte
compliment dels deures públics i restarà sense efecte
en els supòsits següents: si l’activitat privada impedís
o menyscabés l’estricte compliment dels deures o en
comprometés la seva imparcialitat o independència;
si l’activitat privada tingués alguna relació amb els
assumptes que la persona autoritzada conegui per
raó del càrrec; si la dedicació horària de l’activitat pri-
vada coincidís amb la jornada laboral; per canvi de
lloc de treball municipal; per variació de les seves
circumstàncies; o per raons sobrevingudes d’interès
públic. Les excedències per tenir cura d’un fill/a o de
familiars i les reduccions de jornada establertes per la
Llei 8/2006, de 5 de juliol, de mesures de conciliació
de la vida personal, familiar i laboral del personal al
servei de les Administracions públiques de Catalunya
són incompatibles amb l’autorització de compatibilitat,
que resta suspesa d’ofici fins al finiment del termini de
la reducció o de l’excedència. Donar-ne compte a la
Comissió de Presidència, Territori i Funció Pública.

41. Autoritzar a la Sra. Yolanda González Buceta
(Mat. 804099) la compatibilitat sol·licitada entre la
seva activitat municipal com a funcionària interina
amb la categoria de Professora de música en l’EMM
Sant Andreu i el CEIP de la Concepció de l’Institut
Municipal d’Educació de Barcelona i l’activitat privada
de professora de clarinet en l’Escola de música Seli
Music, SCP, atès que aquesta activitat privada no fi-
gura compresa en les causes d’incompatibilitat pre-
vistes pels articles 11 i 12 de la Llei 53/1984, de 26 de
desembre, d’incompatibilitats del personal al servei
de les Administracions públiques, de la Llei 21/1987,
de 26 de novembre, sobre incompatibilitats del perso-
nal al servei de l’Administració de la Generalitat, i pels
articles 329 i 330 del Reglament del personal al servei
de les Entitats locals, aprovat pel Decret 214/1990, de
30 de juliol, i no resulta afectat l’interès públic. La
seva dedicació professional privada no podrà superar
la meitat de la jornada laboral setmanal vigent a
l’Administració pública i en horari no coincident amb
el municipal. La present autorització està condiciona-
da a l’estricte compliment dels deures públics i res-
tarà sense efecte en els supòsits següents: si
l’activitat privada impedís o menyscabés l’estricte
compliment dels deures o en comprometés la seva
imparcialitat o independència; si l’activitat privada
tingués alguna relació amb els assumptes que la per-
sona autoritzada conegui per raó del càrrec; si la
dedicació horària de l’activitat privada coincidís amb
la jornada laboral; per canvi de lloc de treball munici-
pal; per variació de les seves circumstàncies; o per
raons sobrevingudes d’interès públic. Les excedèn-
cies per tenir cura d’un fill/a o de familiars i les
reduccions de jornada establertes per la Llei 8/2006,
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de 5 de juliol, de mesures de conciliació de la vida
personal, familiar i laboral del personal al servei de
les Administracions públiques de Catalunya són in-
compatibles amb l’autorització de compatibilitat, que
resta suspesa d’ofici fins al finiment del termini de la
reducció o de l’excedència. Donar-ne compte a la
Comissió de Presidència, Territori i Funció Pública.

42. Autoritzar al Sr. Jordi Gaig Sanglas (Mat.
802605) la compatibilitat sol·licitada entre la seva
activitat municipal com a funcionari interí amb la
categoria de Professor de música en l’EMM Casa
dels Nens de l’Institut Municipal d’Educació de Barce-
lona, i l’activitat privada de músic per compte propi,
atès que aquesta activitat privada no figura compresa
en les causes d’incompatibilitat previstes pels articles
11 i 12 de la Llei 53/1984, de 26 de desembre,
d’incompatibilitats del personal al servei de les
Administracions públiques, de la Llei 21/1987, de 26
de novembre, sobre incompatibilitats del personal al
servei de l’Administració de la Generalitat, i pels
articles 329 i 330 del Reglament del personal al servei
de les Entitats locals, aprovat pel Decret 214/1990, de
30 de juliol, i no resulta afectat l’interès públic. La
seva dedicació professional privada no podrà superar
la meitat de la jornada laboral setmanal vigent a
l’Administració Pública i en horari no coincident amb
el municipal. La present autorització està condiciona-
da a l’estricte compliment dels deures públics i
restarà sense efecte en els supòsits següents: si
l’activitat privada impedís o menyscabés l’estricte
compliment dels deures o en comprometés la seva
imparcialitat o independència; si l’activitat privada
tingués alguna relació amb els assumptes que la per-
sona autoritzada conegui per raó del càrrec; si la
dedicació horària de l’activitat privada coincidís amb
la jornada laboral; per canvi de lloc de treball munici-
pal; per variació de les seves circumstàncies; o per
raons sobrevingudes d’interès públic. Les excedèn-
cies per tenir cura d’un fill/a o de familiars i les
reduccions de jornada establertes per la Llei 8/2006,
de 5 de juliol, de mesures de conciliació de la vida
personal, familiar i laboral del personal al servei de
les Administracions públiques de Catalunya són in-
compatibles amb l’autorització de compatibilitat, que
resta suspesa d’ofici fins al finiment del termini de la
reducció o de l’excedència. Donar-ne compte a la
Comissió de Presidència, Territori i Funció Pública.

43. Autoritzar a la Sra. Iwona Burzyñska (Mat.
803700) la compatibilitat sol·licitada entre la seva
activitat municipal com a funcionària interina amb la
categoria de Professora de música en el Conservatori
de Música Municipal de Barcelona de l’Institut Munici-
pal d’Educació de Barcelona, i l’activitat privada de
professora de música en l’empresa Nou Art, SCP,
atès que aquesta activitat privada no figura compresa
en les causes d’incompatibilitat previstes pels articles
11 i 12 de la Llei 53/1984, de 26 de desembre,
d’incompatibilitats del personal al servei de les
Administracions públiques, de la Llei 21/1987, de 26
de novembre, sobre incompatibilitats del personal al
servei de l’Administració de la Generalitat, i pels
articles 329 i 330 del Reglament del personal al servei
de les Entitats locals aprovat pel Decret 214/1990, de
30 de juliol, i no resulta afectat l’interès públic. La
seva dedicació professional privada no podrà superar
la meitat de la jornada laboral setmanal vigent a
l’Administració pública i en horari no coincident amb

el municipal. La present autorització està condiciona-
da a l’estricte compliment dels deures públics i
restarà sense efecte en els supòsits següents: si
l’activitat privada impedís o menyscabés l’estricte
compliment dels deures o en comprometés la seva
imparcialitat o independència; si l’activitat privada
tingués alguna relació amb els assumptes que la per-
sona autoritzada conegui per raó del càrrec; si la
dedicació horària de l’activitat privada coincidís amb
la jornada laboral; per canvi de lloc de treball munici-
pal; per variació de les seves circumstàncies; o per
raons sobrevingudes d’interès públic. Les excedèn-
cies per tenir cura d’un fill/a o de familiars i les
reduccions de jornada establertes per la Llei 8/2006,
de 5 de juliol, de mesures de conciliació de la vida
personal, familiar i laboral del personal al servei de
les Administracions públiques de Catalunya són in-
compatibles amb l’autorització de compatibilitat, que
resta suspesa d’ofici fins al finiment del termini de la
reducció o de l’excedència. Donar-ne compte a la
Comissió de Presidència, Territori i Funció Pública.

44. Autoritzar al Sr. Manel Lobato Martínez (Mat.
26497) la compatibilitat sol·licitada entre la seva
activitat municipal com a funcionari de carrera amb la
categoria de Subaltern en el CEIP La Caixa de
l’Institut Municipal d’Educació de Barcelona, i l’ac-
tivitat privada d’animador de lleure en l’empresa Mes
Que Lleure, SL, atès que aquesta activitat privada no
figura compresa en les causes d’incompatibilitat
previstes pels articles 11 i 12 de la Llei 53/1984, de 26
de desembre, d’incompatibilitats del personal al
servei de les Administracions públiques, de la Llei
21/1987, de 26 de novembre, sobre incompatibilitats
del personal al servei de l’Administració de la Ge-
neralitat, i pels articles 329 i 330 del Reglament del
personal al servei de les Entitats locals, aprovat pel
Decret 214/1990, de 30 de juliol, i no resulta afectat
l’interès públic. La seva dedicació professional priva-
da no podrà superar la meitat de la jornada laboral
setmanal vigent a l’Administració pública i en horari
no coincident amb el municipal. La present auto-
rització està condicionada a l’estricte compliment dels
deures públics i restarà sense efecte en els supòsits
següents: si l’activitat privada impedís o menyscabés
l’estricte compliment dels deures o en comprometés
la seva imparcialitat o independència; si l’activitat pri-
vada tingués alguna relació amb els assumptes que
la persona autoritzada conegui per raó del càrrec; si
la dedicació horària de l’activitat privada coincidís
amb la jornada laboral; per canvi de lloc de treball
municipal; per variació de les seves circumstàncies; o
per raons sobrevingudes d’interès públic. Les ex-
cedències per tenir cura d’un fill/a o de familiars i les
reduccions de jornada establertes per la Llei 8/2006,
de 5 de juliol, de mesures de conciliació de la vida
personal, familiar i laboral del personal al servei de
les Administracions públiques de Catalunya són in-
compatibles amb l’autorització de compatibilitat, que
resta suspesa d’ofici fins al finiment del termini de la
reducció o de l’excedència. Donar-ne compte a la
Comissió de Presidència, Territori i Funció Pública.

45. Autoritzar al Sr. Vicente Calduch Arias (Mat.
804180) la compatibilitat sol·licitada entre la seva
activitat municipal com a funcionari interí amb la
categoria de Professor Tècnic en l’IES Mundet de
l’Institut Municipal d’Educació de Barcelona, i l’acti-
vitat privada de tècnic en la fabricació de sèrums i
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sutures en l’empresa B. Braun Medical, SA, atès que
aquesta activitat privada no figura compresa en les
causes d’incompatibilitat previstes pels articles 11 i 12
de la Llei 53/1984, de 26 de desembre, d’incom-
patibilitats del personal al servei de les Adminis-
tracions públiques, de la Llei 21/1987, de 26 de no-
vembre, sobre incompatibilitats del personal al servei
de l’Administració de la Generalitat, i pels articles 329
i 330 del Reglament del personal al servei de les
Entitats locals, aprovat pel Decret 214/1990, de 30 de
juliol, i no resulta afectat l’interès públic. La seva
dedicació professional privada no podrà superar la
meitat de la jornada laboral setmanal vigent a l’Admi-
nistració Pública i en horari no coincident amb el mu-
nicipal. La present autorització està condicionada a
l’estricte compliment dels deures públics i restarà
sense efecte en els supòsits següents: si l’activitat
privada impedís o menyscabés l’estricte compliment
dels deures o en comprometés la seva imparcialitat o
independència; si l’activitat privada tingués alguna
relació amb els assumptes que la persona autoritzada
conegui per raó del càrrec; si la dedicació horària de
l’activitat privada coincidís amb la jornada laboral; per
canvi de lloc de treball municipal; per variació de les
seves circumstàncies; o per raons sobrevingudes
d’interès públic. Les excedències per tenir cura d’un
fill/a o de familiars i les reduccions de jornada esta-
blertes per la Llei 8/2006, de 5 de juliol, de mesures
de conciliació de la vida personal, familiar i laboral del
personal al servei de les Administracions públiques
de Catalunya són incompatibles amb l’autorització de
compatibilitat, que resta suspesa d’ofici fins al fini-
ment del termini de la reducció o de l’excedència. Do-
nar-ne compte a la Comissió de Presidència, Territori
i Funció Pública.

46. Autoritzar a la Sra. Selene Prió Fernández
(Mat. 804119) la compatibilitat sol·licitada entre la se-
va activitat municipal com a funcionària interina amb
la categoria d’Educadora d’escola bressol en l’Escola
Bressol Municipal Mar Xica de l’Institut Municipal
d’Educació de Barcelona, i l’activitat privada de de-
pendenta d’herboristeria en l’empresa Komesano,
SCP, atès que aquesta activitat privada no figura
compresa en les causes d’incompatibilitat previstes
pels articles 11 i 12 de la Llei 53/1984, de 26 de
desembre, d’incompatibilitats del personal al servei
de les administracions públiques, de la Llei 21/1987,
de 26 de novembre, sobre incompatibilitats del perso-
nal al servei de l’Administració de la Generalitat, i pels
articles 329 i 330 del Reglament del personal al servei
de les Entitats locals aprovat pel Decret 214/1990, de
30 de juliol, i no resulta afectat l’interès públic. La
seva dedicació professional privada no podrà superar
la meitat de la jornada laboral setmanal vigent a
l’Administració Pública i en horari no coincident amb
el municipal. La present autorització està condiciona-
da a l’estricte compliment dels deures públics i resta-
rà sense efecte en els supòsits següents: si l’activitat
privada impedís o menyscabés l’estricte compliment
dels deures o en comprometés la seva imparcialitat o
independència; si l’activitat privada tingués alguna
relació amb els assumptes que la persona autoritzada
conegui per raó del càrrec; si la dedicació horària de
l’activitat privada coincidís amb la jornada laboral; per
canvi de lloc de treball municipal; per variació de les
seves circumstàncies; o per raons sobrevingudes
d’interès públic. Les excedències per tenir cura d’un

fill/a o de familiars i les reduccions de jornada es-
tablertes per la Llei 8/2006, de 5 de juliol, de mesures
de conciliació de la vida personal, familiar i laboral del
personal al servei de les Administracions públiques
de Catalunya són incompatibles amb l’autorització de
compatibilitat, que resta suspesa d’ofici fins al fini-
ment del termini de la reducció o de l’excedència. Do-
nar-ne compte a la Comissió de Presidència, Territori
i Funció Pública.

b) Mesures de govern

A la Comissió:
1. Actes commemoratius de la Guerra del francès.
El Sr. Cardelús explica que els actes s’emmarquen

dins dels que es realitzaran a tota Catalunya i que són
els determinats per la Comissió de la Guerra del
francès, formada per diferents departaments de la
Generalitat, l’Ajuntament de Barcelona i altres ajun-
taments; i que els que es faran a Barcelona comp-
taran amb la participació activa de diferents entitats
de la ciutat. Aclareix que la programació que presenta
és de tot l’any i que hi ha la possibilitat que hi hagi
variacions; i explica que l’acte inaugural de la Com-
memoració del bicentenari serà en el Saló de Cent
amb una conferència de l’historiador Sr. Lluís Maria
de Puig, en aquesta presentació conjunta dels actes
que es faran a tota Catalunya amb representants de
totes les institucions participants, i, com a tancament,
la trobada de Trabucaires a la plaça de Sant Jaume.

Les activitats de caire més cultural i acadèmic
consistiran en un acte participatiu de cultura popular i
tradicional a Montjuïc, dins de les jornades de portes
obertes del Castell de Montjuïc, previstes per a finals
de maig o principis de juny, i un cicle de conferències
organitzades per la Fundació Ernest Lluch i l’Institut
Ramon Muntaner; explica que s’arranjarà el conjunt
escultòric del Monument dels herois, d’en Llimona,
ubicat a la plaça Garriga i Bachs, dedicat als bar-
celonins executats el 3 de juny de 1809, i que quan
s’acabi es podria fer algun acte específic; que es
faran uns itineraris de la guerra, realitzats amb la
col·laboració de diferents centres d’estudis de la
Ciutat, explicant on van passar els fets històrics, que
bàsicament van ser a Montjuïc, a la Ciutadella i en el
nucli històric; que també hi haurà una sèrie de con-
ferències sobre la dona i la guerra; i que estan en
fase de programació de diferents activitats lúdiques i
acadèmiques però des de la visió francesa i que
s’està parlant amb el Consolat i l’Institut francès
perquè hi col·laborin.

Informa que l’Ajuntament de Barcelona, com a
membre de la Comissió, serà convidat als actes que
es realitzin fora de la ciutat.

El Sr. Forn creu que aquesta és una ocasió per do-
nar un enfocament propi de la Guerra del francès,
diferenciat del que, sembla, se li vol donar des d’Es-
panya i, entén que, pel tipus de conferències que es
faran, es recolliran els aspectes que van ser im-
portants per Catalunya. Reitera la petició feta en la
sessió anterior respecte a què es facin també actes
commemoratius similars als dels 800 anys de Jaume
I i d’altres efemèrides pròpies.

La Sra. Esteller expressa el suport del seu grup i
recorda que el seu grup ja va demanar la creació
d’aquesta comissió el 14 de desembre del 2006. Diu
que Barcelona va tenir un paper destacat en l’aixe-
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cament d’Espanya contra Napoleó i que, el 1908,
l’Ajuntament va recordar aquesta efemèride creant
una comissió similar encapçalada pel Sr. Garriga i
Bachs.

La Sra. Capella expressa el suport del seu grup
perquè entén que és important el record i perquè con-
sidera que fou una etapa transcendental de la història
de la península ibèrica en ser escenari de la lluita de
les correlacions de forces entre l’antic règim absolu-
tista i les tropes revolucionàries que va representar
Napoleó, posant en crisi el sistema monàrquic absolut
i prenent força les idees de la renovació liberal,
sorgint les Corts de Cadis i la primera Constitució li-
beral. Remarca, també, la seva importància a Cata-
lunya perquè va prendre força de nou la tradició de
revolta popular, recuperant-se els Miquelets del
Sometent, i perquè Napoleó va establir una regió au-
tònoma on el català va ser llengua oficial i el diari de
Barcelona va ser bilingüe, en català i francès; i consi-
dera que caldria fer èmfasi en allò que va diferenciar
Catalunya de la resta Espanya. Parla també de la
importància estratègica, tant del Castell de Montjuïc,
com de la Ciutadella; i recorda que d’aquella època
ens ha quedat el topònim del camp de la bota. Que se
n’alegra que també hi hagi una visió de dona però els
preocupa de quina manera es farà.

La Sra. Mayol expressa el seu suport.
Es dóna per tractada.

c) Informes
d) Compareixences Govern municipal

III) Propostes a dictaminar

a) Ratificacions
b) Propostes d’acord

2. Aprovar l’adhesió de l’Ajuntament de Barcelona
al Pla de concertació Xarxa Barcelona: Municipis de
Qualitat 2008-2011 d’acord amb el document adjunt
aprovat pel Ple de la Diputació de Barcelona el 20 de
desembre de 2007. Autoritzar l’adhesió dels ens de
dret públic i societats mercantils d’aquest Ajuntament
que mitjançant acord del seu òrgan competent apro-
vin formar part de l’esmentat Pla de concertació.

El Sr. Martí explica que és una adhesió genèrica
que es fa cada quatre anys.

Es dictamina amb el posicionament favorable del
PSC, ICV-EU i A, CIU i ERC i amb la reserva de vot
del PP.

IV) Part decisòria / Executiva

a) Propostes d’acord

3. Aprovar inicialment la modificació del Títol II de
les Normes reguladores del funcionament dels Dis-
trictes, relatiu a l’organització dels Districtes, segons
el text que consta com a document adjunt a l’ex-
pedient; i sotmetre’l a informació pública per un
termini de trenta dies, a partir del següent al de la
seva publicació en el Butlletí Oficial de la Província,
perquè puguin formular-s’hi al·legacions.

El Sr. Martí explica que la proposta té un doble
fonament, d’una banda, com a resultat dels acords de

tots els grups polítics en l’inici de la legislatura, tenint
en compte que no esgota el seu recorregut i que, per
tant, se’n continuarà parlant fins a l’aprovació definiti-
va en el Consell Plenari; i d’altra banda, com a
resultat de la voluntat de reforçar en tots els aspectes
els districtes municipals de Barcelona. Explica que en
aquesta legislatura s’ha fet l’esforç perquè els
regidors de districte dediquin fonamentalment la seva
activitat al districte; que s’han creat comissionats
específics per a determinats territoris sensibles de la
nostra ciutat com a suport a la tasca descentralitzada
dels districtes; i que s’ha reforçat la figura dels con-
sellers i conselleres de Districte amb més reconei-
xement, més drets, més capacitats per exercir les
seves tasques i destaca també la funció del conseller
de barri, un per a cadascun dels 73 barris barce-
lonins. Per això, es presenta aquesta ampliació de
l’articulat d’aquest Títol II, que passaria de 4 a 16
articles detallant aquest major rang dels consellers i
conselleres.

El Sr. Forn expressa el seu acord amb aquesta
exposició, confirma que a principis del mandat va
haver unanimitat per part dels grups polítics en
avançar en la dignificació del paper dels consellers
municipals, amb més protagonisme, resolent alguns
problemes com els de tipus protocol·lari o de drets
com el d’accés a la informació i creu que aquest
document, en què han col·laborat i participat, va en la
línia del que el seu grup demanava, tot i amb això, in-
forma que s’abstindran perquè volen que en aquest
termini d’exposició pública es puguin ajustar alguns
temes i arribar a una aprovació definitiva amb
unanimitat.

La Sra. Esteller explica que el seu grup valora
positivament aquesta ampliació de reconeixement
dels consellers ja que és necessari, per reforçar el
paper dels districtes, que a través dels consellers es
faci un treball més centrat en el barri i en les
preocupacions dels veïns. Agraeix l’actitud del govern
i del Sr. Martí en les negociacions i en la voluntat de
consens, informa que s’han acceptat algunes es-
menes del seu grup però diu que encara queden
matisos que, durant aquest temps, poden arribar a
acordar i per això s’abstindran amb el benentès
d’arribar a un acord.

La Sra. Capella expressa el vot en contra i matisa,
que si bé és cert que les modificacions d’aquests
articles van ser un acord unànime de tots els grups i
comparteixen la seva filosofia, el seu grup discrepa
d’alguns dels aspectes del projecte normatiu, perquè
diu que no hi ha res de nou respecte a la regulació
anterior que faci pensar que els consellers de districte
puguin assolir més competències de les que han
tingut fins ara. Informa que no hi hagut una modi-
ficació legal que permeti l’elecció directa dels con-
sellers, ni del mateix regidor de districte i, per tant, no
hi ha una descentralització efectiva del que repre-
sentaria una elecció directa dels consellers de dis-
tricte o del regidor de districte. Diu que sense aquesta
modificació legal no és disposa del marc normatiu de
descentralització per donar més competències als
Consells de districte, i que, per tant, els consellers de
districte no podran assolir més competències. Precisa
que és en aquest punt on discrepen, perquè el
projecte normatiu estableix una sèrie de dedicacions
que no són assumibles des del punt de vista legal ac-
tual, i en dóna exemples.
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La Sra. Mayol expressa el seu suport i el seu entu-
siasme perquè, encara que el projecte no assoleix el
que el seu grup voldria, és un pas més de reco-
neixement de la funció política dels districtes. Creu
que fer una aposta de reforçament polític no va en
detriment d’un reforçament tècnic, tot el contrari, i que
és una voluntat del govern que això es produeixi.
Quant a les remuneracions i a les dedicacions, diu
que està vinculat al paper que es vol fer jugar als
Consellers de districte i que si es vol un Ajuntament
que enforteixi el vincle de la ciutadania amb la funció
política, s’ha d’enfortir aquesta funció política de re-
presentació dels districtes. Diu que comparteix la idea
expressada pels grups del PSC, CiU i el PP de què
seria molt important arribar a un consens, ja que es
tracta d’una norma estructurant del que és l’orga-
nització municipal i diu que el seu grup treballarà per
aquest esperit.

El Sr. Martí agraeix la feina conjunta de tots els
grups i diu que està d’acord amb la Sra. Capella en el
fons de la qüestió i que per això s’ha canviat el títol
inicial. Explica que el desenvolupament de la figura i
de les capacitats polítiques dels consellers de dis-
tricte vindrà a partir de la seva elecció directa i, per
tant, d’un estatut de conseller que li donarà cohe-
rència. Precisa que aquesta modificació no parla de
retribució ja que aquest contingut li correspon a
l’Alcaldia i als acords que es puguin prendre al res-
pecte amb tots els grups, però obre la porta a millorar
les condicions dels consellers. Recorda, a la Sra.
Capella, que no són el mateix les funcions que les
competències, les primeres diu que estan descrites i
que les competències en aquest Ajuntament només
les tenen tres òrgans: el Consell Plenari, la Comissió
de Govern i l’alcalde, i que la resta funcionen per
delegació de l’alcalde i per tant els consellers són
susceptibles de tenir competències per delegació de
l’alcalde. Reafirma el que ha dit la Sra. Mayol, quant a
què no és incompatible reforçar l’estructura tècnica,
cosa que el govern farà, amb el reforçament de
l’estructura política. Finalment diu que espera poder
trobar el consens amb tots els grups.

La Sra. Capella respon al Sr. Martí que no vol en-
trar en el debat jurídic de cada articulat; que s’està
intentant parlar de descentralització quan l’art. 20 de
la Carta Municipal diu que “els Districtes són òrgans
territorials per a la desconcentració de la gestió i la
descentralització de la participació ciutadana” i que
només es poden delegar les funcions delegables. Diu
que el seu grup posa èmfasi en la necessitat de pri-
mar el que realment és la funció representativa i que
amb la descentralització actual els districtes no poden
assolir més competències de les legalment esta-
blertes. Explica que la discrepància està en saber si
realment hi ha d’haver gent alliberada al 100% i el
cost econòmic que suposarà per l’erari municipal.

El Sr. Martí diu que s’haurà de buscar la manera de
resoldre el punt de discrepància i es reafirma en què,
encara que la situació no sigui l’òptima, convé donar
passos endavant.

El Sr. Martí expressa el vot favorable del PSC, la
Sra. Mayol expressa el vot favorable d’ICV-EU i A, el
Sr. Forn expressa l’abstenció de CIU, la Sra. Esteller
expressa l’abstenció del PP i la Sra. Capella expressa
el vot contrari d’ERC. S’aprova.

b) Proposicions

V) Part d’impuls i control

a) Proposicions / Declaracions de Grup

Del Grup Municipal CIU:
4. Manifestar que la inserció en el mercat laboral de

les persones amb dificultats és un compromís i una
prioritat per a l’Ajuntament de Barcelona, que n’ha de
poder donar exemple en la seva contractació habi-
tual. Instar l’elaboració d’un pla municipal per a poder
extendre a tots els contractes municipals les clàu-
sules socials. Instar al rendiment de comptes anual
sobre l’abast d’aquesta mesura, tant des d’un punt de
vista quantitatiu (nombre de contractes amb clàusules
socials respecte al total de la contractació municipal),
com qualitatiu (tipus de lloc de treball ofertats i
adjudicats), i avaluació periòdica dels resultats del pla
municipal endegat.

La Sra. Recasens explica que el seu grup torna a
incidir en el tema de les clàusules socials i la seva
incorporació en els plecs de contractació pública de
l’Ajuntament perquè creuen que és important que les
administracions públiques siguin exemplars. Recorda
que el 2002, l’Ajuntament va presentar una mesura
de govern al respecte, que el 2004 es va explicar que
hi havia una comissió creada a tal efecte formada per
14 persones, però que, a partir de les preguntes fetes
sobre l’evolució d’aquesta comissió, han entès que
tenien un treball dificultós i que els resultats que
s’estaven produint eren bastant minsos, i que a finals
del 2005 només un 1% dels contractes municipals te-
nia incorporades clàusules socials. Diu que el Consell
Econòmic i Social va demanar que aquestes clàu-
sules tinguessin visibilitat en els plecs del contracte i
que es pogués avaluar el seu impacte. Explica que
se’ls va informar que amb el registre informàtic es
podria saber quants plecs de l’Ajuntament tindrien
aquestes clàusules socials incorporades, i demana la
quantitat, així com quantes persones es veurien
afectades. Fa referència a la nova llei de contractes
que entrarà en vigor l’1 de maig del 2008 on es
preveuen específicament mecanismes que permetran
introduir clàusules socials en la contractació pública i
enumera uns quants exemples. I llegeix la proposició
/ declaració de grup.

El Sr. Mulleras avança el vot favorable del seu
grup. Diu que aquesta proposició s’assembla a un
prec que va fer el PP, a la sessió de novembre de la
Comissió d’Acció Social i entén que, quan dos partits
diferents a l’oposició fan, en poc temps, peticions
similars és perquè el problema existeix i no se solu-
ciona. Recorda el contingut del seu prec i comenta
que l’Administració i les empreses públiques no han
assolit l’objectiu legal de reserva del 5 % de llocs de
treball per a persones amb discapacitat, que dues ter-
ceres parts d’aquestes persones de Barcelona estan
sense feina i que a l’Administració pública, que hauria
de donar exemple, no s’arriba al 5% d’aquest tipus
d’ocupació: IMEB, un 1,3%; ICUB, un 0,63 %; Institut
d’Assistència Sanitària, 1,8%; Serveis funeraris, 1,6%;
Mercabarna, un 1,7%; dades que diu són les donades
com a resposta a preguntes fetes pel PP. Entén que
falta compromís per part de l’Administració i aclareix
que la paraula reserva no vol dir ocupació real i efec-
tiva als llocs de treball però que el seu grup aposta
per aquesta ocupació real i efectiva. Demana que
s’assoleixi el 5 % i que, a més, siguin llocs de qualitat
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i afirma que si algú ha de fer acció social i ha de do-
nar exemple és, sobretot, l’Administració pública.

La Sra. Capella expressa el suport del seu grup
entenent que són els poders públics qui han de liderar
i abanderar les polítiques i iniciatives dirigides a fer
possible la plena igualtat de les persones.

El Sr. Martí expressa el suport favorable del govern
perquè explica que és el que han estat fent i el que
s’ha de seguir fent arran de la nova llei de contractes
del sector públic, que entra en vigor l’1 de maig, i in-
forma que l’Ajuntament s’està preparant i està re-
collint l’experiència de la comissió tècnica que es va
crear a partir de la mesura de govern del març de
2002, de clàusules socials, i que s’ha encarregat al
gerent del Sector de Serveis Generals, així com al
secretari delegat del sector, preparar tots aquests
aspectes de reforç en la contractació administrativa
d’aquest Ajuntament. Diu que es donarà compte de
com s’ha aprovat aquesta proposició, de quins són
els impactes quantitatius i qualitatius que ha tingut
tota aquesta feina, i que, ara, cal posar el màxim
esforç perquè tingui el seu impacte.

Finalment, diu al Sr. Mulleras que les clàusules
socials són moltes més coses que només un tant per
cent.

La Sra. Mayol assumeix la intervenció feta pel Sr.
Martí i afegeix que és bo que s’accepti aquesta
proposició, però comenta al Sr. Mulleras que l’Ajun-
tament no comença ara i posa com a exemple Parcs i
Jardins, on hi està treballant un 10% de persones
amb discapacitat, i ara s’està adequant l’oferta públi-
ca d’ocupació perquè pugui entrar el nombre
d’aquestes persones que haurien d’haver entrat en la
selecció anterior. Explica que aquest és un procés
evolutiu, que l’Ajuntament no comença avui, que no
és un procés fàcil i, diu que, no es pot fer una
intervenció dient que en 28 anys de democràcia no
s’ha fet res en polítiques per incorporar persones amb
dificultats al món laboral perquè això és injust i
demostra desconeixement de la feina feta ante-
riorment. D’altra banda, explica que l’impacte de les
clàusules mediambientals ha estat positiu, que no han
suposat un daltabaix en el món empresarial i, per
això, està segura que la intensificació de les clàu-
sules de tipus social contribuirà a millorar-ho tot.

La Sra. Recasens agraeix el suport unànime enca-
ra que comenta que, si des del 2002 s’ha anat portant
aquesta qüestió a diverses sessions i comissions és
perquè els resultats han estat minsos i s’ha anat lent,
ja que només l’1% dels contractes municipals incor-
poren clàusules socials, i que l’excepció és Parcs i
Jardins. Explica que hi ha dos aspectes a definir: el
nombre de contractes afectats per la incorporació de
clàusules públiques i les persones afectades, i
afegeix que aquestes clàusules són un estímul per a
les empreses. Demana que també es doni compte de
les clàusules mediambientals.

El Sr. Mulleras ressalta que les dades que ha
mencionat abans són les donades pel propi Ajun-
tament de Barcelona, i que, a banda de Parcs i
Jardins, estan molt lluny del 5 % que han d’aplicar.
Reitera que amb el prec del mes de novembre,
juntament amb aquesta proposició, el que es denota
és l’existència d’un problema que no s’ha resolt i
demana que el govern no el negui perquè, per re-
soldre’l, primer l’han d’assumir. Afegeix que el seu
grup el que ha posat de manifest, en aquesta Co-

missió i en la d’Acció Social, són els incompliments i
les contradiccions del govern, i recorda al Sr. Martí
que la Llei 53/2003 i del reial decret que la des-
envolupa que es va fer amb el PP en el govern
d’Espanya.

El Sr. Martí diu al Sr. Mulleras que s’ha equivocat
en l’enfocament perquè les clàusules socials són molt
més que les persones amb discapacitació.

A la Sra. Recasens, li comenta que s’ha avançat,
que no el suficient, que s’ha de millorar, i que aquesta
nova llei de Contractes del sector públic els ha forçat
a fer canvis, que la proposició de CiU els obligarà a
què s’expliqui, s’expliciti i donar-ne compte, i que és
una proposició complementària a l’acció del govern
que permetrà millorar i avançar més en aquesta
qüestió.

El Sr. Vives vol recordar la LISMI, la llei d’integració
social dels minusvàlids de l’any 82, altrament
anomenada la Llei Trias Fargas.

El Sr. Martí expressa el vot favorable del PSC, la
Sra. Mayol expressa el vot favorable d’ICV-EU i A, la
Sra. Recasens expressa el vot favorable de CIU, el
Sr. Mulleras expressa el vot favorable del PP i la Sra.
Capella expressa el vot favorable d’ERC. S’aprova.

b) Proposicions amb contingut de Declaració
Institucional

Del Grup Municipal PP:
5. La Comissió de Presidència, Territori i Funció

Pública acorda: 1) Instar al Govern de l’Estat que
respecti els acords adoptats pel Plenari del Consell
Municipal, en les sessions celebrades els dies 20 de
juliol i 26 d’octubre de 2007, i possibiliti el diàleg que
se li reclama. 2) Manifestar el rebuig per la gestió del
Govern de l’Estat en l’execució de les obres del Tren
d’Alta Velocitat que permetia la seva arribada a la
ciutat i pels perjudicis generats a milers de ciutadans
de l’Àrea Metropolitana; als usuaris de RENFE-Ro-
dalies i de Ferrocarrils de la Generalitat de Catalunya;
i a la mobilitat del trànsit rodat als accessos de Barce-
lona. 3) Exigir al Govern de l’Estat que garanteixi a
l’Ajuntament de Barcelona, que amb motiu de l’en-
trada en funcionament del servei, que s’han realitzat
totes les proves necessàries per garantir la seguretat
dels usuaris, l’eficàcia del servei, la no afectació del
bon funcionament del sistema ferroviari de RENFE-
Rodalies, els Ferrocarrils de la Generalitat de Ca-
talunya i de TMB, i que en cap cas siguin inferiors a
les realitzades en d’altres trams.

La Sra. Esteller, com a qüestió prèvia, assenyala
que l’AVE arriba a Barcelona dos mesos després de
la data compromesa pel president del govern de
l’Estat, 21 de desembre, i, encara que és una gran
notícia, diu que no es pot oblidar que arriba plena de
polèmica i vicisituds; i expressa la indignació del seu
grup per l’ús partidista i electoralista que ha fet el
govern de l’Estat. Quant la proposició / declaració de
grup, reclama que l’Ajuntament de Barcelona com-
pleixi els acords aprovats en Consells de Plenaris,
ressalta els aprovats el 20 de juliol i el 26 d’octubre on
es demana la paral.lització de l’actual traçat de l’AVE i
recorda que el Consell Plenari és el màxim òrgan de
la Ciutat i per això cal instar al govern de l’Estat
perquè respecti aquests acords. Diu que l’alcalde ha
estat subordinat al Govern de l’Estat i ha intentat que
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s’executés aquest tram, quan ha estat rebutjat rei-
teradament pel Consistori.

Respecte al punt dos diu que és conseqüència de
la negligent gestió de l’obra pública i del perjudici que
això ha causat a molts ciutadans; i, respecte el punt
tres, explica que hi ha hagut contradiccions respecte
als compliments dels períodes de prova, i que confia
en què s’hagin elaborat totes les proves necessàries
per garantir la màxima seguretat. Explica que se’ls ha
enganyat durant molt de temps, generant-se aquesta
desconfiança absoluta, respecte a l’obra pública i
l’arribada de l’AVE a Barcelona.

El Sr. Forn expressa el suport del seu grup i es
remet a les diferents intervencions que CiU ha fet al
respecte tant en comissions com en consells plenaris.

La Sra. Capella expressa el suport del seu grup, a
pesar de l’argumentari utilitzat per la representant del
PP, en coherència amb l’argumentari utilitzat per ERC
en les diferents comissions i consells plenaris. Res-
salta que no s’ha parlat d’un nou traçat de l’AVE i
demana que no es confonguin els termes i que no es
diguin les coses de forma diferent al que es va votar
en el seu dia. Comenta que estan contents que arribi
l’AVE a Barcelona encara que sigui amb molts anys
de retard, i observa que el PP també té alguna res-
ponsabilitat al respecte.

La Sra. Mayol expressa, també en congruència, el
vot en contra del seu grup. Creu que el govern ho
està fent millor del que ella creia perquè l’oposició
parla reiteradament del mateix tema en lloc d’intentar
trobar altres matèries que el govern no faci prou bé.
Desitja que el proper nou govern de l’Estat aprofiti
aquesta crisi per fer-ne una oportunitat i aposti i
reforci decididament les rodalies a Catalunya. Afirma
que avui cap grup gosa discutir que cal fer una aposta
per rodalies a fons, incloent les forces polítiques que
fa uns anys, entre elles el PP, es qüestionaven aques-
ta aposta i reitera el seu desig que, sigui quin sigui, el
nou govern de l’Estat es prenguin seriosament les
rodalies.

El Sr. García-Bragado expressa el vot contrari del
seu grup. Destaca, com a cosa important, que avui
està previst que ADIF adjudiqui les obres de Sant
Andreu, tant el bypass de les vies de rodalies per po-
der construir l’estació de la Sagrera com la de Sant
Andreu, projecte de més de tres-cents milions d’euros
en conjunt que permetrà la continuació del traçat de
l’AVE cap a França, i tenir infraestructures que donin
servei a catorze milions d’habitants. Explica que el
seu grup s’oposa a la proposta per les paraules aturar
o moratòria, perquè, remarca, per primera vegada en
la història recent de Catalunya el recurs escàs no és
l’econòmic, sinó, potser, que no s’aconsegueix l’acord
necessari, cosa que seria gravíssima. Diu que el
rebuig per la gestió del govern de l’Estat creu que és
un debat netament electoral i que no té més que el
posicionament dels partits en relació a un govern que
acaba el seu mandat i que es torna a presentar. Res-
pecte a les proves i la seguretat de les obres a Barce-
lona, explica que n’han fet un seguiment exhaustiu i
que estan fetes correctament, i quant al funcionament
estricte del servei, diu que en aquests moments
s’estan bellugant milers de persones i, per tant, s’han
fet els protocols i es reuneixen plenament les con-
dicions. Tanmateix, diu, que la titularitat del servei
ferroviari, quant a l’homologació del servei, de les
proves, de la maquinària, de les professions i dels

professionals, és de l’Estat. Es felicita que continuïn
les iniciatives de construcció d’aquesta important
línia, que travessarà Barcelona, i que permetrà la
remodelació del barri de la Sagrera i de Sant Andreu i
que connectarà les poblacions del nord de Barcelona
amb les del Sud en una estació que gairebé serà el
doble de la de Sants, i que es reequilibrarà la mo-
bilitat interna de la ciutat.

La Sra. Esteller rectifica a la Sra. Capella quant al
que es va aprovar va ser rebutjar l’actual traçat de
l’AVE pel centre de la ciutat i estudiar possibles
alternatives; a la Sra. Mayol li informa que si el nou
govern de l’Estat és del PP es paralitzarà aquest
traçat, i que creu que és l’única alternativa si es té en
compte la pèrdua de lideratge i confiança en l’alcalde
de Barcelona, que no defensa els acords del consell
de Plenari, sinó que accelera l’adjudicació del túnel
en perjudici de l’interès de la ciutat i d’aquest con-
sistori i, per això, confia en aquest canvi de govern; i
al Sr. García-Bragado li diu que les garanties de
l’Estat han perdut tota credibilitat, sobretot si vénen
del Ministeri de Foment, on la Sra. Àlvarez es des-
mentida sempre pels fets, i que la confiança que
tenen és més pels tècnics que pels polítics.

La Sra. Capella reitera a la Sra. Esteller que no es
va votar que es fes un traçat alternatiu al centre de la
ciutat, sinó que fos alternatiu, i que ERC sempre ha
dit que no està en contra de què passi l’AVE pel cen-
tre de la ciutat. Al Sr. García-Bragado li recorda que
avui hi ha hagut una línia de rodalies paralitzada i
retards en altres trens, i que el que està passant amb
l’AVE és per imprecisió i per manca de rigor alhora de
fer algunes de les obres.

La Sra. Mayol diu a la Sra. Esteller que és millor no
fer sentències a disset dies d’un resultat electoral
perquè, potser, s’han de penedir.

El Sr. García-Bragado diu que és molt sorprenent i
difícil liderar amb la paraula paral.litzar per endavant,
tal i com proposa el PP, i comenta que Barcelona sap
el que significa aquest verb perquè durant el mandat
del PP va ser una pràctica habitual. Convida els res-
ponsables que fan manifestacions respecte al que
faran després de les eleccions si són guanyadors, a
què recordin i reflexionin respecte els compromisos
que té assumits l’Estat amb Barcelona, i que haurà de
complir o rendir-ne comptes. Comenta a la Sra. Es-
teller que creu que té una confusió entre Estat i Go-
vern, i li aclareix que qui té les competències i les
exerceix és l’Estat, no el govern, i per tant és l’Estat
qui dóna les garanties dels protocols de les proves
dels serveis ferroviaris independentment de qui go-
verni.

El Sr. Vives aclareix que hi ha una comissió que és
la pertinent per fer els debats d’infraestructura, i
recorda que aquesta mena de proposicions s’enca-
beixen en aquesta comissió perquè es tracten as-
pectes relacionats amb les relacions institucionals, ho
recorda cara el futur perquè es contempli adequa-
dament.

El Sr. García-Bragado expressa el vot contrari del
PSC, la Sra. Mayol expressa el vot contrari d’ICV-EU
i A, el Sr. Forn expressa el vot favorable de CIU, la
Sra. Esteller expressa el vot favorable del PP i la Sra.
Capella expressa el vot favorable d’ERC. S’aprova.

El Sr. Vives comunica que s’ha avança la discussió
del punt dotze de l’ordre del dia, perquè sigui con-
testat pel Sr. García-Bragado que ha de marxar.
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e) Seguiment Proposicions / Declaracions de
Grup

Del Grup Municipal CIU:
12. Quines accions ha fet el Govern municipal per

donar compliment a la proposició-declaració de grup
aprovada per aquesta Comissió en sessió de 21 de
novembre de 2007 que indica: “Instar a l’empresa
RENFE operadora, ADIF o l’Administració de l’Estat
per arbitrar els mecanismes d’indemnització per les
pèrdues econòmiques, danys i perjudicis causats així
com indemnitzacions pel lucre cessant generades als
comerços de Sants afectats per les obres del TGV”.

La Sra. Recasens llegeix la petició.
El Sr. García-Bragado demana disculpes pel canvi

de l’ordre del dia. Informa que els acords van ser
traslladats formalment a RENFE i ADIF a través de
les notificacions pertinents de la Secretaria General;
que s’ha fet el seguiment i les inspeccions corres-
ponents; que al novembre del 2007 es va anunciar la
subvenció de la taxa de recollida d’escombraries per
al 2007 i el 2008 per a 200 comerços, 100 del mercat
i un centenar dels entorns i Riera Blanca, Que també
des de l’àmbit municipal juntament amb els co-
merciants del mercat es va arribar a l’acord d’avançar
les obres de reforma del mercat situant-les dintre del
2008 amb un acord per a la seva ubicació temporal;
finalment fa esment al compromís del Ministerio de la
Vivenda per la declaració d’Àrea especial de reha-
bilitació integral de Sants – Badal que es va mate-
rialitzar en la signatura del primer conveni l’onze de
febrer passat, i explica l’objectiu del conveni

La Sra. Recasens diu que no s’ha respost el que
plantejava, excepte en la part de notificació d’acords
que ha fet Secretaria, que s’entén de tràmit; que s’ha
refermat en les actuacions i accions del govern, les
quals només van dirigides a habitatges que han estat
afectats; que el que més s’apropa al que demanava
és l’explicació de la subvenció per la taxa de recollida
d’escombraries, mesura que creu ridícula en com-
paració amb les afectacions que aquests comerços
han sofert. Quant al que ha explicat del mercat re-
corda, al Sr. García-Bragado, que les botigues de
l’entorn van demanar també traslladar-se a la carpa i
diu que es podria aprofitar que avui ho expliqués, Tor-
na a llegir la proposició-declaració de grup i afirma
que el govern està obligat a complir un mandat
aprovat amb temps i forma pels òrgans competents
amb independència de les accions que el govern
realitzi.

El Sr. García-Bragado afirma que estan complint el
que es va acordar, recorda que no van entrar en el
debat d’aquesta mesura perquè no estaven definits
els processos de debat de les qüestions que es van
plantejar; i informa que s’han adreçat a l’administració
competent en l’impuls de les obres per tal d’arbitrar
les mesures necessàries per compensar el conjunt de
veïns afectats. Diu que ha explicat el que els veïns,
l’Administració de l’Estat i l’Ajuntament de Barcelona
ho han considerat més adient, per tal de compensar
els perjudicis soferts al llarg d’aquest temps. Conside-
ra que, en tot cas, el que hi ha és una discrepància
amb CiU per la manera en que es dóna compliment a
aquesta qüestió.

Es dóna per tractada.

c) Precs

Del Grup Municipal PP:
6. Que l’Ajuntament de Barcelona acordi: a) Sus-

pendre totes les campanyes institucionals de l’Ajun-
tament de Barcelona, els seus organismes i em-
preses depenents, en tots els suports publicitaris i per
tots els conceptes, fins a la celebració de les elec-
cions del proper 9 de març. b) Mantenir únicament les
campanyes que siguin estrictament imprescindibles
per al bon funcionament dels serveis públics, sempre
que siguin neutrals i no continguin cap tipus d’eslògan
o logotip que pogués contenir elements identificatius
de partits polítics o d’altres campanyes de propagan-
da institucional, susceptibles de generar confusió als
ciutadans.

La Sra. Esteller llegeix el prec i demana a l’Ajun-
tament que s’abstingui de promoure i desenvolupar
campanyes que destaquin accions o objectius de
govern, cosa que s’està fent, i posa com a exemple el
dossier adjuntat en La Vanguàrdia del diumenge
passat sobre els pressupostos de l’Ajuntament de
Barcelona, cosa que creu que és una publicitat en-
coberta de l’equip de govern. Reclama que es com-
pleixi l’acord d’aquesta Comissió de constituir una
comissió per regular la campanya institucional que
encara el govern no ha complert.

El Sr. Cardelús afirma que l’Ajuntament, les seves
empreses i instituts, compleixen la llei i, per això, creu
impropi aquest prec i explica quines són les cam-
panyes previstes, les quals diu que no tenen cap
relació directa ni amb colors, ni tipologies, ni logos
que se assemblin a les campanyes electorals dels
partits polítics.

La Sra. Esteller addueix que la manera de vendre
moltes d’aquestes campanyes implica, en ocasions,
confusions de la propaganda institucional amb l’acció
de govern, cosa que el govern sap molt bé com fer,
perquè ho han fet durant molt temps, i posa com a
exemple que el logo Barcelona batega està a tot arreu,
i demana que el govern s’abstingui d’incloure’l. Co-
menta que aquest prec l’han fet en moltes ocasions i
torna a reclamar neutralitat en les comunicacions i que
no utilitzin els diners públics en benefici de l’acció de
govern. Afirma que, a banda de les campanyes au-
diovisuals, regulades per llei i controlades pel CAC,
n’hi ha d’altres escrites, com alguns díptics dels Dis-
trictes on sí es difonen accions de govern.

El Sr. Cardelús explica que la llei estableix que
qualsevol publicitat institucional ha de portar l’iden-
tificatiu de qui la fa i, per tant, ha d’incloure els logos.
Diu que les campanyes que ha citat, que es refe-
reixen especialment a esport i cultura, han de fer-se
durant el període electoral perquè coincideixen amb
les dates de celebració, i que contindran els logos
pertinents.

Es dóna per tractat.
Del Grup Municipal ERC:
7. Que s’informi de quins i quants nomenaments de

funcionaris eventuals s’han realitzat des de l’inici de
la legislatura, i que es procedeixi a l’actualització del
llistat dels mateixos al web municipal.

La Sra. Capella modifica el prec amb la següent
redacció: “Que es procedeixi a l’actualització de la
web municipal, en el sentit d’incloure els funcionaris
eventuals nomenats des de l’inici de la legislatura
amb la seva retribució” perquè informa que encara hi
consten persones de l’anterior legislatura i algunes
s’han queixat.
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El Sr. Martí demana excuses per aquest error que
considera flagrant i diu que el Sr. Arias, gerent de Re-
cursos Humans, en pren nota immediatament per so-
lucionar-lo.

Es dóna per tractat.

d) Preguntes

Del Grup Municipal CIU:
8. Quants Comissionats de l’Alcaldia territorials i

sectorials ha creat el Govern municipal durant aquest
mandat municipal i qui són els seus responsables?
Quants Comissionats es van crear durant el mandat
anterior? Quines són les retribucions de cadascun
dels actuals Comissionats de l’Alcaldia?

El Sr. Forn llegeix la pregunta.
El Sr. Martí explica que la figura del Comissionat no

està regulada enlloc, que s’atribueix en funció d’un
determinat perfil. Informa que en aquesta legislatura
el govern ha cregut que s’havia d’atribuir a dues fun-
cions diferents: els comissionats d’Alcaldia són càrrecs
polítics que, per delegació de l’alcalde, exerceixen
funcions de representació, de diàleg institucional, de
lideratge d’equips tècnics i professionals de la Casa; i
els comissionats de Districte o territorials, que no són
càrrecs polítics, sinó responsables, de manera trans-
versal o global, d’una realitat concreta, especialment
aguda o sensible en algun territori més petit de l’àmbit
d’un districte. Informa que en el mandat anterior hi
havia tres comissionats d’Alcaldia: (d’infraestructures,
de cultura científica i de cooperació i solidaritat) i en
l’actualitat hi ha set (de relacions ciutadanes, de rela-
cions institucionals, d’innovació, d’immigració i diàleg
intercultural, de cooperació i solidaritat, de participa-
ció i de gent gran) i que no hi ha previsió de nomenar-
ne més. Quant als Comissionats territorials, en el
mandat passat n’hi havia cinc (Collserola, Zona Fran-
ca, Poble Sec, Carmel, Nou Barris), i en aquest man-
dat n’hi ha sis (Collserola, Zona Franca, Poble Sec,
Carmel, de la zona nord de Nou Barris, Barceloneta)
encara que no descarta que es pugui afegir-ne un o
dos més en algun altre territori singular vinculat al
desenvolupament de la llei de barris o amb alguna
altra zona amb alguna transformació molt intensa.

Diu que els comissionats d’Alcaldia tenen un nivell
30; que els comissionats territorials un nivell 26 o 28;
que les seves retribucions varien en funció de cir-
cumstàncies laborals; i dóna els noms dels comis-
sionats.

El Sr. Forn pregunta pel comissionat de l’AVE, que
actua en el districte de l’Eixample. Demana que se li
faci arribar, si no es pot contestar ara, la comparació,
amb el mandat anterior, de les dues partides pres-
supostàries que van destinades a les nòmines
d’aquestes dues figures; i que siguin regulades en
ares a la transparència i el control, ja que tenen unes
atribucions, una incidència i una representativitat molt
importants.

El Sr. Martí creu que ha estat explícit en respondre
la pregunta, i que li pot fer arribar per escrit el que ha
explicat. Respecte a la regulació dels Comissionats
diu que no estava dins la pregunta, i que estaria
emmarcada dins del debat general sobre el catàleg
de llocs de treball. Quant al Comissionat de l’Ei-
xample diu que no respon a la idea d’un comissionat,
i que és un error de la denominació, que és un fun-
cionari eventual amb unes tasques assignades però

no responen al mateix criteri dels altres, que s’hauria
d’haver dit director, encarregat o responsable, però
no comissionat.

Es dóna per tractada.
9. Quin reglament d’usos lingüístics s’ha emprat a

l’hora de redactar el document explicatiu “Pressupost
2008, primer les persones” difós en diversos diaris de
la ciutat el cap de setmana del 9 i 10 de febrer?

El Sr. Forn explica que, fa dos mesos, el ple de
l’Ajuntament va aprovar una proposició d’ERC per
respectar les previsions de la llei de política lingüísti-
ca en tots els àmbits de gestió, relació i comunicació
municipals, i que l’Ajuntament de Barcelona priorit-
zaria l’ús de la llengua catalana en la comunicació
amb la ciutadania i en l’edició de publicacions; però
que el full informatiu dels pressupostos de l’Ajun-
tament de Barcelona 2008, repartit a través dels
mitjans de comunicació, era bilingüe i que es traduïen
conceptes innecessaris com medi ambient, mobilitat o
cultura, i que la normativa catalana no recomana
aquest bilingüisme en les publicacions escrites. Diu
que la pregunta és per clarificar si la utilització de
criteris diferents als aprovats ha estat un error o és un
criteri de permanència.

El Sr. Martí respon que l’Ajuntament de Barcelona
no té un reglament d’usos lingüístics i, per tant, no
han aplicat cap Reglament. Diu que el compromís
que va contraure el govern és fer-lo i que tenen
propostes dels diferents grups.

El Sr. Forn explica que saben que no hi ha
Reglament d’usos lingüístics però que hi ha lleis que
diuen com s’ha d’actuar i que s’han de complir i creu
que no s’està complint la llei. Pregunta si a partir d’ara
el butlletí Barcelona Informació es farà bilingüe,
perquè uns documents sí i altres no. Demana que es
compleixi la llei, que s’aclareixi com s’ha de publicar i
que es faci el Reglament d’usos.

El Sr. Martí diu que si s’han incomplert lleis s’ha
d’anar als Tribunals. Demana rigurositat perquè no
s’està incomplint cap llei i que s’ha de fer un
Reglament perquè la llei no ho diu tot. Diu que aquest
producte és la primera vegada que surt i que s’ha
plantejat d’aquesta manera però que es pot re-
plantejar i discutir com hauria d’escriure’s.

Es dóna per tractada.
Del Grup Municipal PP:
10. Quines són les previsions del Govern municipal

respecte al Pla d’Inversions Municipals de l’Ajunta-
ment de Barcelona pel període 2008-2011?. Detallis
tramitació i cronologia prevista.

La Sra. Esteller explica que volen conèixer el Pro-
grama d’Inversions Municipal que, el 25 de gener, va
anunciar el govern que havia aprovat.

El Sr. Martí explica que el Programa d’Inversions
Municipal segueix el mateix procediment que el Pro-
grama d’Actuació Municipal; el govern té l’obligació
de fer la proposta i sotmetre-la als òrgans col·legiats
de l’Ajuntament per a la seva aprovació. Informa que
el mes passat es van aprovar els dos documents i
que es negociarà amb els diferents grups fins que es
puguin sotmetre als òrgans col·legiats amb la se-
guretat que siguin aprovats. Comenta que, si després
d’uns quants mesos de negociació amb diferents
grups de l’oposició no s’aconsegueix la majoria, el
govern haurà de presentar el seu Programa d’Inver-
sions Municipal i declarar que no el pot aprovar, però
confia que això no arribi a passar. Mentrestant, infor-
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ma que, es governarà en base a les competències
que té el govern, presentant independentment cadas-
cuna de les propostes del Programa d’Inversions Mu-
nicipal per trobar el suport individualment, i comenta
que totes les inversions per al 2008 recollides en el
Programa d’Inversions Municipal, les aniran execu-
tant perquè l’aprovació del Pressupost ho permet.

La Sra. Esteller agraeix la resposta perquè diu que
hi havia confusió en com es deia la notícia, tant en la
nota de premsa de l’Ajuntament de Barcelona com en
les declaracions de l’alcalde, que semblava que
s’aprovava el Programa d’Inversions Municipal en lloc
de què s’iniciava el procés per aprovar-lo. Creu que
van ser unes declaracions precipitades, perquè el
Programa d’Actuació Municipal encara no està apro-
vat, i una falta de respecte a l’Ajuntament. Recorda
que el passat mandat van sol·licitar que el Programa
d’Inversions Municipal s’aprovés en el Consell Plenari
i no es va fer, però que ara, l’art. 56 de la Carta Muni-
cipal, així ho exigeix i, d’aquí, la sorpresa del seu grup
quan s’anunciava que el govern havia aprovat un Pro-
grama d’Inversions Municipal com si ja hagués passat
per tots els tràmits. Reclama un màxim diàleg amb
tothom per aprovar el Programa d’Actuació Municipal
i el Programa d’Inversions Municipal.

El Sr. Martí informa que el Programa d’Inversions
Municipal i el Programa d’Actuació Municipal s’apro-
varan a l’hora, seguint un mateix procediment perquè
són dos documents absolutament interrelacionats;
atès que no hi ha credibilitat d’un Programa d’Ac-
tuació Municipal si no hi ha un Programa d’Inversions
Municipal, i no hi ha objectius d’un Programa d’In-
versions Municipal si no hi ha un Programa d’Ac-
tuació Municipal. Recorda que el ROM diu que cal
presentar, i que s’aprovin, el Programa d’Inversions
Municipal i el Programa d’Actuació Municipal, però no
diu que hagi d’haver aquesta aprovació global per po-
der executar els seus continguts. Explica que són
diferents el procés de reconeixement polític de formar
majoria al voltant d’un programa general de legislatu-
ra en termes d’accions i d’inversions, i el procés
d’execució de les competències atribuïdes als dife-
rents òrgans; i que, per a la gestió de les inversions,
una a una, el Consell Plenari no té competència,
excepte per determinats traspassos entre partides, i
que un cop estan les partides consignades en els
pressupostos anuals el govern, en virtut de les lleis,
pot executar. Creu que el que es va deduir de la
intervenció de l’alcalde és que en termes d’inversions,
un cop aprovades i consignades en les partides del
pressupost pel Consell Municipal, l’execució concreta
només és competència de l’alcalde i de la Comissió
de Govern. Es compromet a lliurar el document del
Programa d’Inversions Municipal, encara que diu que
la informació està totalment disponible perquè els
documents que aprova la Comissió de Govern són
públics i estan a l’abast de qui els demani.

El Sr. Vives comenta que algun dia caldrà reflexio-
nar sobre la capacitat que té el govern municipal
d’anar executant el que li compet, però, com queda
demostrat, hi ha mesures- anunci que no comporten
cap mena d’obligació, malgrat que tenen una gran
divulgació institucional, però que a l’hora de la veritat
no serveixen per a res.

Es dóna per tractada.

Del Grup Municipal ERC:
11. Quantes persones estan contractades per part

de l’empresa Clear Channel per a la prestació del
servei del Bicing?

La Sra. Capella explica que uns treballadors del
Bicing es van adreçar al grup d’ERC per formular les
seves queixes; que hi ha alguna reclamació judicial
en el Jutjat Social en relació a les condicions laborals,
i que, tenint en compte les disfuncions que s’han
produït en la prestació del servei i que han estat
exhaustivament examinades en la Comissió de
Mobilitat, i atès també el vessant tècnic del plec
administratiu, fan aquesta pregunta.

El Sr. Martí demana excuses per ser ell qui respon en
nom d’altres regidors, com és en aquest cas. Explica
que la informació que li han fet arribar al respecte és
que hi ha 115 treballadors contractats per Clear Channel
per prestar aquest servei i que el fan en base a tres
grans grups: mobilitat, atenció telefònica i manteniment
informàtic del sistema, a banda de la subcontractació
que té pel manteniment de les bicicletes.

La Sra. Capella creu que al Sr. Martí li han donat
una informació incorrecta. Explica que té una carta de
Clear Channel als treballadors que presten el servei
de Bicing on els diu que no té cap vinculació amb ells;
diu que la carta li ha facilitat un dels treballadors que
es va posar en contacte amb ERC, i que seria bo sa-
ber si és veritat que l’empresa adjudicatària de la
contracta té treballadors al seu càrrec, o no, ja que
aquest fet té conseqüències laborals per a les perso-
nes que presten el servei i, també, pot tenir una certa
responsabilitat BSM en el cas que la demanda laboral
prosperés.

El Sr. Martí explica que desconeix per quin pro-
cediment estan contractats aquests treballadors, però
que ha de ser d’acord amb la llei i que l’obligació de
l’administració municipal, a través, en aquest cas,
d’una empresa 100 % participada, és de vetllar perquè
això sigui així. Li informen que aquests treballadors
han estat contractats conforme a llei, però una altra
cosa són les negociacions sindicals, o les reclama-
cions que puguin tenir amb l’empresa, i no correspon a
l’Ajuntament entrar a dirimir-ho, sí que ha d’entrar
tanmateix en què l’empresa compleixi la llei i facilitar
els drets de negociació als treballadors de l’empresa.

El Sr. Vives comenta que hi ha alguna regidora de
govern que d’una manera reiterada no fa presència
en la Comissió, i prega que si els regidors volen ser-
hi, prenguin les mesures adients per evitar que un
altre regidor, sense tenir la capacitat per respondre,
hagi de fer-ho. Demana cura en assistir a les ses-
sions perquè l’absència, a més, reflecteix una certa
manca de respecte vers la mateixa Comissió.

Es dóna per tractada.

f) Seguiment i control mitjans de comunicació

f.1)Precs
f.2)Preguntes

VI) Mocions

No havent-hi altres assumptes per tractar, la Pre-
sidència aixeca la sessió a les onze hores i quaranta
minuts.
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Acta de la sessió celebrada el dia 20 de febrer de
2008 i aprovada el dia 9 d’abril de 2008

A la sala President Lluís Companys de la casa de
la ciutat, el 20 de febrer de 2008, s’hi reuneix la
Comissió de Sostenibilitat, Serveis Urbans i Medi
Ambient, sota la presidència de la Ima. Sra. Imma
Mayol i Beltran. Hi assisteixen les Imes. Sres. i els
Ims. Srs.: Xavier Florensa i Cantons, Francesc Nar-
váez i Pazos, Carmen Andrés i Añón, Guillem Espriu i
Avendaño, Montse Sánchez i Yuste, Sara Jaurrieta
i Guarner, Joan Puigdollers i Fargas, Jaume Ciurana i
Llevadot, Raimond Blasi i Navarro, Mercè Homs i
Molist, Emma Balseiro i Carreiras, Alberto Villagrasa
i Gil, assistits per la tècnica jurídica, Anna Martori i
Salichs, qui actua per delegació del secretari general
i certifica.

També hi són presents els Srs.: Jordi Campillo i
Gámez, gerent de Medi Ambient, Antoni Alarcón
Puerto, vicegerent de Barcelona Regional.

Excusen la seva absència els Ims. Srs.: Ramon
García-Bragado i Acín, Jordi Cornet i Serra.

S’obre la sessió a les divuit hores i nou minuts.

I) Aprovació de l’acta de la sessió anterior
S’aprova.

II) Part Informativa

a) Despatx d’ofici

En compliment de l’article 63.1 del Reglament or-
gànic municipal, es comuniquen les resolucions se-
güents:

1. Àrea de Medi Ambient
Del gerent municipal, de data 27 de desembre de

2007, que aprova el plec de clàusules, mitjançant
procediment negociat, del contracte de lloguer a llarg
termini amb opció de compra de quatre vehicles
auxiliars per medi ambient, per als exercicis 2008-
2011, i per un import de 86.400 euros.

2. Districte de Nou Barris
Del gerent municipal, de data 15 de gener de 2008,

que aprova el plec de clàusules i convoca concurs,
per adjudicar el contracte de manteniment dels ele-
ments constructius i d’altres elements de la via públi-
ca i els espais públics adscrits al districte de Nou
Barris, per als exercicis 2008-2011, i per un import de
2.589.549 euros.

3. Àrea de Medi Ambient
Del gerent municipal, de data 31 de desembre de

2007, que adjudica a la societat Darzal Consultoria y
Prevención, SL el contracte que té per objecte les
tasques de coordinació en matèria de seguretat i
salut, dels treballs de neteja i conservació de la xarxa
de clavegueram i manteniment de fonts, per als
exercicis 2008-2009, i per un import de 130.000
euros.

4. Àrea de Medi Ambient
Del gerent municipal, de data 6 de febrer de 2008,

que ajudica a la societat Thyssenkrupp Elevadores,
SL el contracte de manteniment de les escales
mecàniques i ascensors situats a diferents llocs de la
ciutat de Barcelona, zona A, per als exercicis 2008-
2009, i per un import d’1.948.163,98 euros.

5. Àrea de Medi Ambient
Del gerent municipal, de data 6 de febrer de 2008,

que adjudica a la societat Kone Elevadores, SA el
contracte de manteniment de les escales mecàniques
i ascensors situats a diferents llocs de la ciutat de
Barcelona, zona B, per als exercicis 2008-2009, i per
un import d’1.012.372,20 euros.

b) Mesures de govern
c) Informes

A la Comissió:
1. Pla de Manteniment de l’Espai Públic 2008-2011.

Estat actual.
La Sra. Mayol dóna la paraula al Sr. Campillo

perquè exposi aquest informe.
El Sr. Campillo comenta que el desplegament

d’aquest Pla està previst per al període 2008-2011,
tot indicant que en ell s’hi ha incorporat tota l’ex-
periència del treball realitzat en el període 2004-2007,
així com totes les qüestions que, juntament amb els
districtes i els instituts implicats, poden esdevenir
criteris d’actuació per a l’actual mandat. Així, indica
que el procés d’actuacions es regeix per dos enfo-
caments: per una banda, per incorporar tota l’ex-
periència quant a les operacions d’intensitat i quant a
la idoneïtat de fer un tractament integral de l’espai i,
per altra banda, pel fet de no contemplar les actua-
cions de petit format dins el manteniment integral. En
aquest sentit, es manté la qüestió de visió integral i
les actuacions amb significació pròpia. Al respecte,
indica que s’han fixat els següents objectius: 1. Inten-
sificar la renovació del parc de l’enllumenat; 2. Lluitar
contra la contaminació lumínica, en funció de l’apli-
cació del reglament; 3. Facilitar l’accessibilitat en els
carrers de vorera estreta; 4. Continuar amb els pro-
jectes que intenten lluitar contra el manteniment de
les línies aèries i fer el seu soterrament; 5. Renovar el
clavegueram de la xarxa local dels barris; 6. Renovar
les voreres; 7. Mantenir el paviment sonoreductor; i 8.
Millorar les infraestructures de parcs. Tenint en comp-
te totes aquestes qüestions, comenta que s’ha fet una
primera selecció de carrers i, d’acord amb els re-
sultats de la primera volta i, també de la segona, que
s’està fent, comunica que, a priori, i de forma provi-
sional, amb l’actual Pla de manteniment de l’espai
públic 2008-2011 està previst fer un tractament inte-
gral del voltant de 190 carrers, fent el soterrament de
línies, d’enllumenat, de clavegueram, de pavimen-
tació i senyalització, de manteniment o substitució
d’arbrat, i les qüestions de plataforma única o eixam-
plament de voreres. També, es preveu una inter-
venció a 1.200 carrers per a la renovació de l’enllu-
menat o per la lluita contra la contaminació lumínica;
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una altra a 130 carrers per a la renovació i cons-
trucció de clavegueram; una actuació a 250 carrers
de barri pel tractament d’accessibilitat; una altra a 53
carrers amb paviment sonoreductor; i una intervenció
en les infraestructures i millores internes de 15 parcs.
En aquest punt, reitera que aquest és un balanç pro-
visional, tot destacant que es tracta d’una actuació de
substitució de 23.000 lluminàries, de renovació de
7.000 punts de llum, d’actuació en 18 quilòmetres de
clavegueram nou, de soterrament de 30 kilòmetres
de línies aèries, i de renovació de paviment sono-
reductor i convencional de 600.000 metres quadrats.

Finalment, indica que, en relació al seu desple-
gament, s’ha previst que en el primer semestre del
2008 es finalitzin els projectes i plecs dels contractes
per a poder iniciar les actuacions el tercer trimestre
d’aquest any.

La Sra. Mayol entén que no només s’ha referit al
balanç, sinó també als criteris a aplicar en aquest nou
mandat atès que, com li ha comentat el Sr. Florensa,
en l’informe no queda prou clar si es tracta del balanç
de la feina feta o dels criteris de futur. Així, precisa
que s’han explicat els criteris de futur per enfocar
aquest nou mandat a partir de la valoració de feina
feta.

El Sr. Campillo li respon afirmativament.
El Sr. Puigdollers considera pertinent que, abans

de plantejar el nou Pla de manteniment de l’espai
públic 2008-2011, es presenti el balanç del Pla 2004-
2007 atès que, en aquests moments, el seu Grup
desconeix el seu estat d’execució. En aquest sentit,
demana que se’ls faciliti informació concreta sobre
cadascuna de les actuacions previstes en el Pla
2004-2007, sobretot de les que no s’han realitzat.

A continuació, i com a criteri general, demana que
no es confongui la participació dels districtes amb la
dels Consells de districte perquè, com a President del
Consell del districte de Sarrià-Sant Gervasi, desco-
neix cap tipus de contacte entre l’àrea de mante-
niment i el districte sobre aquest tema. En aquest
sentit, demana informació de la primera volta realit-
zada a l’octubre de 2007, districte per districte.

Tot seguit, manifesta la preocupació del seu Grup
respecte a les voreres de la ciutat de Barcelona,
considerant que és una de les grans assignatures
pendents, atès que és per on caminen les persones. A
tal efecte, demana una especial implicació del nou Pla
de manteniment de l’espai públic en aquesta qüestió.

Seguidament, expressa la profunda discrepància
entre el seu Grup i el govern municipal respecte
l’enllumenat públic, tot destacant que el reglament del
govern de la Generalitat que desenvolupa la llei con-
tra la contaminació lumínica està suspès per un tribu-
nal i, per tant, entén que no és vigent i que no és
d’aplicació en aquest tema.

Per acabar, fa avinent que el problema de Barcelo-
na no és un problema de contaminació lluminosa,
sinó aconseguir que l’espai pel qual circulen els
vianants estigui ben il·luminat, cosa que actualment
no és així. En aquest sentit, reitera la seva profunda
discrepància amb el criteri del govern municipal sobre
aquest tema i, en conseqüència, avança que, quan es
presentin mesures de govern relatives a les voreres o
a l’enllumenat públic, les discutiran a fons.

La Sra. Balseiro indica que en l’anterior sessió
d’aquesta comissió el seu Grup va presentar un prec
on demanava que se’ls informés de l’estat d’execució

del Pla de Millora Integral de l’espai públic del període
2004-2007. Això no obstant, explica que en llegir el
primer punt de l’ordre del dia d’aquesta comissió, i
veure que es feia referència al Pla pel període 2008-
2011, no ho van avisar perquè van pensar que era un
error en el redactat però, un cop escoltat el seu
contingut, els ha sobtat que s’hagi anunciat el futur
Pla de manteniment de l’espai públic i no l’estat
d’execució de l’anterior.

La Sra. Mayol precisa que en el redactat del prec
presentat pel Grup municipal del Partit Popular en
l’anterior sessió no figura l’expressió “període 2004-
2007”, si bé accepta que, per un malentès, la infor-
mació presentada pot no ser exactament la requerida
per la Sra. Balseiro.

La Sra. Balseiro considera que si demana l’estat
d’execució del Pla de Millora Integral de l’espai públic
és obvi que fa referència el del període 2004-2007 i, a
tal efecte, llegeix la transcripció de l’acta de la sessió
anterior, que diu: “La Sra. Balseiro comenta que fa
uns anys es va anunciar que s’impulsava un Pla de
Millora Integral de l’espai públic de la ciutat de Barce-
lona, que si bé va aprovar-se per al període 2004-
2007, va acabar concretant-se en un parell d’anys i, a
la vista de la important reducció del Pressupost per a
l’any 2008 a l’efecte, formula el present prec”. Per
tant, sense saber si s’ha fet intencionadament, mani-
festa que el document que se’ls ha presentat no res-
pon al prec del Partit Popular, sinó que anuncia les
futures tasques a desenvolupar en els propers anys,
la qual cosa li suscita un cert paral·lelisme respecte
l’anterior Pla, atès que en el mes de febrer de l’any
2004, uns dies abans de les eleccions generals, es va
fer un anunci sobre totes les actuacions que es volien
desenvolupar i els carrers que es pensaven remo-
delar.

La Sra. Mayol no té cap inconvenient a reconèixer
que hi ha hagut una confusió, i li proposa retirar
aquest informe i presentar, en la propera sessió, un
balanç de l’estat d’execució del Pla anterior, junta-
ment amb els criteris de futur.

La Sra. Balseiro accepta aquesta proposta i, tor-
nant a la intervenció anterior, comenta que li agra-
daria saber en quants dels carrers que en el seu mo-
ment van prometre fer actuacions, aquestes s’han dut
a terme.

Respecte a l’actuació anterior, indica que es dife-
rencia de l’actual pel fet que, en aquell moment, la va
presentar el Sr. Narváez, juntament amb el Sr. Clos,
i ara, la Sra. Mayol. I també, perquè aleshores van
prometre una actuació de cent trenta milions, que al
final es van reduir a la meitat, i ara es promet una
actuació de mil milions d’euros, segons els mitjans
de comunicació, sense saber però quina serà la
quantitat final.

Per acabar, espera que en la propera comissió es
presenti el balanç de l’estat d’execució del Pla de
Millora que acabava l’any 2007, respecte al qual indi-
ca que només cal passejar per la ciutat per adonar-se
que la tasca realitzada en manteniment i en actua-
cions de millora de l’espai públic deixa molt que
desitjar, tot ressaltant l’estat lamentable de moltes
voreres i les mancances en l’enllumenat públic.

El Sr. Florensa demana que s’aclareixi quin és el
pla que ha estat vigent en el període de temps com-
près entre la fi de vigència del Pla de manteniment
2004-2007 i l’inici de la vigència del nou Pla, tenint en
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compte que el primer acabava el 2007 i el nou es
posarà en funcionament a partir del segon semestre
de l’any 2008, com s’ha dit en l’informe. En tot cas,
agrairà que la informació que se’ls faciliti sobre el
balanç de l’anterior Pla, així com de les línies a seguir
en els propers anys, tingui un major grau de con-
creció respecte l’exposada en aquest informe.

El Sr. Narváez considera molt poc correcte dubtar
de la intencionalitat de l’equip de govern quan hi ha
hagut una confusió respecte una demanda d’un Grup
municipal, i manifesta que, si per explicar un tema
s’han d’afegir aspectes no inclosos en la demanda,
potser és el Grup del Partit Popular el que vol
confondre, no sap si de forma interessada, respecte
la seva demanda. En contra, li sembla correcta que la
Presidenta estableixi la possibilitat de presentar la
resposta d’aquest prec en la propera comissió.

Per acabar, recorda a la Sra. Balseiro que quan ell
va ser regidor de manteniment en l’anterior mandat
va presentar dos informes sobre l’estat d’execució del
Pla Integral de Manteniment, un dels quals pràcti-
cament en acabar el mandat.

La Sra. Mayol manifesta que una part de la con-
fusió es deu a què tenia tota la consciència que el Sr.
Narváez ja havia presentat, a fons, el balanç del Pla
de manteniment integral 2004-2007.

Per altra banda, per a donar resposta al Sr. Flo-
rensa, indica que les inversions van ser 2004-2007, la
major part de les quals es van acabar abans de
finalitzar el mandat i, en aquests moments, s’està
treballant per a tenir la planificació detallada i poder
convocar el concurs, tot esmentant que, qualsevol pla
d’inversons té un temps de planificació. Així, precisa
que sí s’ha interrumput el Pla de manteniment integral
perquè és quelcom que comença i que acaba, i no és
el manteniment de detall que es fa quotidianament,
de manera que hi ha uns mesos en què s’està
planificant el que es farà en aquest nou mandat.

Per acabar, indica que li és més fàcil presentar en
la propera comissió un balanç de la feina feta que no
pas de la de futur, atès que no està totalment concre-
tada. Per tant, no té cap inconvenient a completar el
balanç de l’anterior Pla, que ja fou presentat, així com
la proposta de futur, amb el màxim nivell de con-
creció.

La Sra. Balseiro precisa que els dos balanços que
es van presentar van ser a instància del seu Grup, i
indica que l’últim no es pot considerar com a tal atès
que, en tractar-se d’una modificació dels contractes
de manteniment de la ciutat, presentada en una
sessió extraordinària el dia 2 de maig de 2007, uns
vint dies abans de les eleccions municipals, es van in-
formar de les tasques realitzades fins aleshores. En
aquest sentit, posa en relleu que queda pendent infor-
mar de l’estat d’execució de les actuacions derivades
de l’esmentada modificació i, per tant, afirma que no
tenen tota la informació que correspon a l’execució
del Pla anterior.

Es dóna per tractat.
2. Estudi dels impactes ambientals associats a la

paralització de les línies de Rodalies afectades per
les obres de l’AVE a Bellvitge.

La Sra. Mayol indica que aquest informe fa refe-
rència a l’estudi sol·licitat pel Grup municipal de
Convergència i Unió a aquesta comissió sobre l’im-
pacte ambiental associat a la paralització de les línies
de Rodalies afectades per les obres de l’AVE a

Bellvitge. Seguidament, dóna la paraula al Sr. Campi-
llo perquè en faci la presentació.

El Sr. Campillo comenta que aquest estudi s’ha
realitzat amb la col·laboració de Barcelona Regional i
de l’Àrea de Mobilitat, entre d’altres, tot indicant que
es tracta d’un estudi sobre l’impacte atmosfèric i
acústic arran de les incidències per la paralització de
les línies de Rodalies afectades per les obres de
l’AVE.

En relació a l’impacte atmosfèric, manifesta que
l’objecte de l’estudi ha estat determinar l’increment
d’emissions atribuïdes a l’aturada dels serveis de
Rodalies de Barcelona. En aquest punt, indica que és
un estudi que s’ha delimitat en el terme municipal de
Barcelona i comprèn el període entre el 22 d’octubre i
el 30 de novembre de 2007, essent els paràmetres
analitzats, els següents: els òxids de nitrogen, les
partícules en suspensió, el CO2 i els equivalents.
Seguidament, indica que es tracta d’estudis motivats
per les emissions derivades de l’increment de l’ús de
vehicles privats, del servei d’autobusos, havent tingut
en compte la reducció d’emissions per la falta de
funcionament dels trens de Rodalies.

A continuació, indica que s’han analitzat tres punts
principals d’entrada a la ciutat: 1. La Gran Via, entre
la plaça Cerdà i la plaça Espanya; 2. La Ronda Lito-
ral, amb la Zona Franca; i 3. La Ronda de Dalt, a
l’alçada de Pedralbes. En tot cas, comenta que s’ha
tingut en compte, com a punt de referència, la situació
existent la setmana de l’1 al 5 d’octubre i, també, la
del 15 al 19 i la primera de l’estudi, la del 22 al 26
d’octubre, en la qual hi havia un major nombre de
vehicles en circulació. En aquest punt, destaca que la
primera setmana hi havia un total de 351.000 vehi-
cles; la setmana del 15 al 19, un total de 358.000
vehicles; i, la del 22 al 26 d’octubre, 359.000 vehicles,
amb unes diferències setmanals de més de 7.000
vehicles.

Quant a la circulació d’autobusos, esmenta que
s’ha tingut en compte el nombre de viatges i la seva
distància, la qual s’ha concretat en la que transcorre
dins el terme municipal de Barcelona, i l’afectació de
vehicles quilòmetre/dia. Així, es remet al gràfic de la
presentació en power point on assenyala que entre el
22 d’octubre i el 16 de novembre hi va haver un total
de 12.000 vehicles quilòmetres/dia i un increment de
10.000 en la setmana del 27 al 30 de novembre.

Pel que fa a les emissions no produïdes per la falta
de circulació dels trens de Rodalies, comenta que
s’han tingut en compte el nombre de dies que no han
funcionat i els trajectes, entre d’altres aspectes.

Respecte a les conclusions de l’estudi atmosfèric,
destaca que, si bé hi ha hagut un increment dels
òxids de nitrogen, les partícules en suspensió i el
CO2, donada la limitació temporal de l’aturada, l’in-
crement d’emissions no representa un augment sig-
nificatiu respecte a les emissions anuals globals
d’emissions derivades de vehicles de Barcelona. En
aquest sentit, precisa que l’increment de vehicles
diaris ha significat un 2,2%; l’increment de vehicles
quilòmetre/dia, un 0,5%; i l’increment d’emissions,
essent aquest un dels objectius de l’estudi, ha sig-
nificat un 0,02% d’òxids de nitrogen, un 0,01% de
partícules en suspensió, i un 03% de CO2. Segui-
dament, ressalta que la major part de l’increment
d’emissions es deu als autobusos substitutoris i no
pas a l’increment de l’ús dels vehicles privats, tot
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remetent-se al document lliurat als membres on es
pot veure clarament tot el que ha exposat.

Quant a l’estudi de l’impacte acústic, indica que ha
estat elaborat per l’Àrea de Medi Ambient, en concret,
pel Departament de Control i Reducció de la Con-
taminació Acústica, essent el seu objectiu determinar
els nivells sonors ambientals de diversos punts de la
ciutat afectats pel pas d’autobusos i autocars que van
prestar servei a Renfe per la restricció dels trens de
Rodalies, havent-se realitzat els dies 27, 28 , 29 i 30
de novembre.

Tot seguit, comenta que s’han fet mesures en 14
punts de la ciutat, havent-se pres uns nivells sonors
tal com estableix l’ordenança i s’han comparat aques-
tes mesures amb el nivell/dia de cada zona i amb el
nivell ambiental, tot precisant que aquest es va mesu-
rar el dia 4 de novembre en els mateixos punts.
També, indica que totes les mesures s’han realitzat
segons estableix l’Ordenança general de medi am-
bient i, en el gràfic, assenyala el circuit dels punts de
mesura de cadascuna de les peces de referència,
havent-se seguit la ruta de tots els autobusos que
prestaven el servei.

A continuació, destaca que, com a resultats, s’ob-
serva que el nivell sonor obtingut de les mesures
realitzades durant la circulació dels autobusos ha
estat, pel matí, d’entre el 0,2 i 3,8 dB (A), superiors
als nivells sonors ambientals en tots els punts,
excepte en un. Seguidament, comenta que en la
gràfica mostrada, els membres podran comprovar
que, en lloc d’haver-hi 14 punts n’hi ha 13, atès que
un d’ells no ha donat un resultat significatiu i, per tant,
s’ha desestimat. I en el cas de les tardes, explica que
hi ha hagut entre 0,4 i 4,1dB (A), superiors als nivells
sonors ambientals en tots els punts, excepte en tres.

Com a conclusió, manifesta que els nivells sonors
obtinguts els dies que circulaven els autobusos se-
gons les mesures realitzades en els diferents punts
de mesura han estat de 63 i 78, tot indicant que, quan
no circulen autobusos, normalment són entre 64,5 i
74,2. En aquest sentit, fa avinent que, si bé els nivells
sonors obtinguts de les mesures realitzades estan,
majoritàriament, per sobre dels nivells/dia mesurats
pel mapa de sorolls, la població exposada en l’iti-
nerari per on transitaven els autobusos era molt baixa
i, per tant, les persones directament afectades han
estat molt poques.

El Sr. Puigdollers agraeix la realització d’aquest
estudi, però indica que només s’ha pogut estudiar el
document lliurat a Secretaria, sense haver tingut
accés a la resta de dades i, per tant, només podrà re-
ferir-se a les conclusions que s’han exposat.

En primer lloc, diu que no li queda clar si, per
realitzar l’estudi, s’han tingut en compte només els
trens de Rodalies, o també els Ferrocarrils de la
Generalitat de Catalunya, considerant que aquests
van ser el més afectats per les obres a Bellvitge.
També, li crida l’atenció que l’estudi es fa fins al 30 de
novembre quan el tall de Rodalies va durar fins al
mes de desembre i el dels Ferrocarrils de la Gene-
ralitat de Catalunya fins el mes de febrer. Així, pre-
gunta si ha d’interpretar que les dades facilitades, que
corresponen a les dues setmanes que s’han estudiat,
són extrapol·lables a les setmanes que comprenen
des del 30 de novembre fins al desembre, en el cas
de Rodalies, i fins al febrer, en el cas dels Ferrocarrils
de la Generalitat de Catalunya. En aquest punt, consi-

dera que l’afectació que se’ls ha presentat no és la to-
tal, sinó la de les dues setmanes estudiades, la del 15
al 19 d’octubre i la del 22 al 26 del mateix mes. I, per
tant, manifesta que s’ha presentat un estudi abso-
lutament parcial respecte l’afectació total.

Per altra banda, recorda els col·lapses que van
produir-se els primers dies de l’aturada dels trens de
Rodalies, així com les imatges de cotxes oficials
circulant per les voreres retransmeses pels mitjans de
comunicació, i manifesta que li costa de creure que
només representin un increment d’entre 7.000-8.000
vehicles a la setmana, i no cada dia.

A continuació, respecte a l’increment d’emissions
de contaminació atmosfèrica, manifesta que és una
contradicció dir que “la majoria de l’increment de les
emissions es deu als autobusos substitutoris i no a
l’increment de l’ús de vehicles privats” quan, fins ara,
s’ha estat defensat aquesta proposta com a una de
les formes d’eliminar l’impacte de contaminació at-
mosfèria i, en aquest sentit, demana explicacions al
respecte.

Per últim, quant a la contaminació acústica, precisa
que cal tenir en compte que és un tipus de conta-
minació que es mesura a escala logarítmica, no amb
números naturals i, per tant, un increment de 3
decibels significa doblar la potència sonora del focus.
A tal efecte, en relació als increments que consten al
document, tant pel dia com per la nit, destaca que
l’efecte de contaminació acústica dels autobusos
substitutoris ha estat, pràcticament, el doble que en
condicions normals, tot ressaltant que estan per so-
bre dels nivells/dia, els marcats com a objectiu de
compliment, i, per tant, hi ha hagut un incompliment
des del punt de vista d’impacte acústic.

El Sr. Villagrasa agraeix la presentació d’aquest in-
forme i, atesa la seva complexitat tècnica, demana
que també se li facilitin les dades a què s’ha referit el
Sr. Puigdollers.

Quant al dany ocasionat per les obres a la imatge
de Barcelona i a la seva Àrea Metropolitana, així com
la desconfiança que ha generat als ciutadans respec-
te l’obra pública, indica que també s’han afectat els
accessos de la ciutat, tant la Zona Franca com la
Gran Via, les quals han quedat molt més saturades
del que estaven habitualment. En aquest sentit, dubta
que només hi hagi hagut un increment d’uns 8.000
vehicles privats per setmana. També, com ha co-
mentat el Sr. Puigdollers, considera que és un estudi
que no abasta tot el període de duració de les obres,
tot precisant que l’increment de 7.000-8.000 vehicles
no coincideix amb les dades de la pèrdua de transport
públic, atès que Rodalies havia perdut més del 20%
d’usuaris al dia, la qual cosa no es correspon amb
l’augment de transport privat d’accés a Barcelona,
tenint en compte que la resta de transports públics no
han augmentat. En aquest sentit, consdiera que les
dades de l’estudi que s’ha presentat no són clares.

Pel que fa a la contaminació atmosfèrica, si bé ce-
lebra que, com s’ha dit, ha augmentat poc, pregunta
amb quines dades es compara per a fer aquesta
afirmació, i així poder fer una valoració al respecte.

Quant als nivells acústics, tenint en compte que
s’han sobrepassat tots els límits previstos en les
ordenances, pregunta quines són les mesures correc-
tores que va adoptar l’Ajuntament per a aconseguir
que l’impacte acústic dels autobusos substitutoris fos
menor.
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Respecte a l’impacte sobre la ciutadania, si bé s’ha
esmentat que no ha resultat molt afectada, posa en
relleu que sí s’ha afectat el barri del Polvorí on, sense
voler debatre sobre l’estat i manteniment dels seus
carrers, hi ha un encreuament entre les carrers Segu-
ra i Guadalquivir, per on creu que circulaven els
autobusos, el sistema semafòric del qual no funciona
des del mes de maig.

Per acabar, manifesta que hagués estat pertinent
que l’estudi en qüestió s’hagués referit a tot l’impacte
que han ocasionat les obres de l’AVE i els problemes
de Rodalies a la ciutat de Barcelona per poder veure
els nivells de contaminació acústica i atmosfèrica que
realment s’han produït.

El Sr. Florensa agraeix la presentació del present
estudi tot indicant que, igual que en l’informe anterior,
la complexitat tècnica de la seva informació queda
força reduïda en el document que se’ls ha lliurat, on
pràcticament només consten les conclusions de
l’estudi i, per tant, costa analitzar, a fons, les dades.

Per altra banda, li sobta la concreció tan reduïda de
les dates en les quals es basa l’estudi, tenint en
comtpe el llarg període de temps en què els ciutadans
s’han vist perjudicats pel mal funcionament de les
infraestructures i, sobretot, pel servei de Rodalies.
També, els ha sorprès molt, l’augment tan reduït de
l’ús de vehciles privats quan, sobretot en les dates
més assenyalades, es va estar a punt del col·lapse i,
si bé s’ha informat que va suposar un increment
d’entre 7.000 i 8.000 vehicles a la setmana, posa en
relleu que això representa només un augment que no
arriba als 2.000 vehicles diaris, no essent aquesta la
sensació que es té de la situació, tot i ser difícil
comptar-los.

Respecte al cost ambiental, considera que és un
aspecte col·lateral, un més dels aspectes que es deri-
ven d’aquesta crisi d’infraestructures, que és impor-
tant i, per tant, cal analitzar, mesurar i comprovar
quins han estat els seus efectes, tot destacant que,
més enllà de les dades i xifres d’aquest estudi, hi ha
el patiment i l’alteració de la vida quotidiana de moltes
persones, així com el perjudici sofert per la ciutat a
nivell ambiental.

El Sr. Narváez considera que l’informe que s’ha
presentat respon a la petició formulada, atès que ex-
plica quina ha estat l’afectació atmosfèrica i circu-
latòria arran de la paralització de les línies de Roda-
lies afectades per les obres de l’AVE, sense que
s’entri a avaluar l’impacte social, tenint en compte
que tots estan d’acord amb què va ser greu.

Pel que fa als sistemes de comptar, indica que hi
ha un sistema informàtic, automàtic i matemàtic, que
permet comptar els cotxes de manera absolutament
fiable, el qual està col·locat en diferents carrers de la
ciutat, entre ells la Gran Via.

En relació al col·lapse que es produeix a l’entrada
de la ciutat en hora punta, indica que no és cap
novetat sinó que, lamentablement, és una constant de
fa molts anys, respecte a la qual l’Ajuntament s’ha
queixat moltes vegades. Això no obstant, indica que
sempre s’ha escoltat la mateixa explicació, que es
deu al creixement desorganitzat de l’Àrea Metropolita-
na, estenent-se el territori i la població, però no el
transport públic. En aquest punt, comenta que l’en-
renou que va suposar aquesta afectació va obligar a
utilitzar altres mijtans de transport, tot destacant que,
per observança dels agents de trànsit, es va tenir la

sensació que la major part de vehicles anaven més
ocupats del que és habitual. També, posa en relleu
que les persones van matinar més davant l’alerta de
possibles col·lapses per part de les autoritats i mitjans
de comunicació, la qual cosa va provocar que, durant
molts dies, no hi haguéssin tantes cues en hores on
habitualment es produeixen, llevat del dia en què es
va produir el caos pel carril segregat, però que es va
saber rectificar. Així, quan es diu que hi va haver
poca afectació ciutadana, precisa que es fa referència
a què la via elegida perquè els autocars fessin els seu
recorregut va ser la no col·lapsada i que no té veïns a
prop.

Per acabar, reitera que l’estudi presentat respon a
la petició sol·licitada, tot precisant que els seus
resultats s’han obtingut a partir de dos elements com-
parables, setmana tipus amb setmana tipus, i no pas
setmana tipus amb setmana especial.

La Sra. Mayol, abans de donar la paraula als tèc-
nics, comenta que no té cap problema en facilitar-los
totes les dades que sol·liciten els diferents Grups, tot
indicant que el motiu de no haver-ho fet és perquè és
una documentació d’un considerable volum, respecte
a la qual ressalta que no s’ha alterat cap conclusió
dels resultats obtinguts.

Quant als decibels, afirma que 3 és un índex molt
alt, tant si es redueixen a partir del paviment sono-
reductor, com si s’incrementen davant una situació
excepcional com aquesta.

Tot seguit, dóna la paraula al Sr. Alarcón perquè
respongui les qüestions plantejades.

El Sr. Alarcón comenta que l’informe que s’ha
presentat és un resum dels resultats de l’estudi ela-
borat, tot oferint als membres de la comissió que, un
cop acabada aquesta sessió, els pot explicar tota la
metodologia utilitzada, feixuga i complicada.

Tot seguit, ressalta que hi ha hagut un error quan
s’ha dit que l’increment d’uns 7.000-8.000 vehicles
privats era a la setmana, perquè es tracta de l’incre-
ment diari.

Per altra banda, indica que per a valorar els factors
d’emissió han partit del parc mòbil mitjà de Barcelona
l’any 2006 i, per tant, cal tenir en compte que tots els
cotxes no emeten el mateix segons les seves carac-
terístiques. En aquest punt, precisa que la mitjana de
factor d’emissió, quant a Nox, partícules i tones equi-
valents a CO2, entre un vehicle tipus i els autobusos
susbtitutoris, que eren convencionals, era més elevat
el d’aquests últims. També, indica que el recorregut
dels autobusos més contaminants era superior que el
dels vehicles privats.

Tot seguit, precisa que l’aportació dels autobusos
en Nox i partícules ha estat més important que la de
tots els vehicles privats i, respecte a les tones de
CO

2
, cadascun n’ha aportat el 50%.

Per últim, destaca que l’entrada de 7.000-8.000
vehicles privats a la ciutat de Barcelona en unes ho-
res determinades suposa una congestió molt impor-
tant, tot precisant que, en determinades entrades de
Barcelona, valors molt menors d’entrada superior a
un dia, en les hores punta, tindria aquesta influència.

Per acabar, manifesta que per elaborar l’estudi s’ha
agafat una setmana blanc, i una de les més conflic-
tives, quan va haver-hi el col·lapse de totes les línies
ferroviàries. En aquest punt, indica que no s’ha fet,
però que pot fer-se, aplicant la mateixa metodologia,
en la setmana que hi va haver l’aturada del metro del
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Baix Llobregat, quan el nombre d’autobusos era molt
menor, tot reiterant que l’estudi presentat s’ha referit
a les setmanes més conflictives.

La Sra. Mayol, en relació a l’increment de 7.000-
8.000 vehicles de més, reitera que es refereix a
vehicles/dia, i precisa que en el document lliurat es
parla de “diferència respecte a setmana normal”, que
no significa vehicles/setmana.

El Sr. Puigdollers manifesta el seu interès a parlar
amb el Sr. Alarcón per analitzar, a fons, les dades, i
reconeix que aquest no és un estudi fàcil de fer i que
no en coneix molts d’aquest estil.

Tot seguit, posa en relleu que amb les dades facilita-
des és difícil concloure que l’increment de 7.000-8.000
vehicles es refereix a cada dia, tenint en compte que
en el document diu “diferència respecte setmana nor-
mal” i no “diferència respecte dia normal”. En aquest
punt, manifesta que no sap fins a quin punt la set-
mana de l’1 al 5 d’octubre es pot considerar normal
en la mesura que, si bé tota la problemàtica de
Rodalies va esclatar en el moment que va produir-se
l’enfonsament del túnel a Bellvitge, el mes de se-
tembre ja hi havia una situació a partir de la qual les
persones s’havien acostumat a agafar el seu vehicle
per entrar a la ciutat.

Per últim, tenint en compte que s’han analitzat la
Gran Via, la Ronda Litoral i la Ronda de Dalt, creu
que també debien produir-se entrades de vehicles en
d’altres zones, com el túnel de Vallvidrera i els carrers
de la Zona Franca, els quals no s’han tingut en
compte en l’estudi.

Per acabar, agraeix la realtizació de l’estudi i
manifesta que el seu Grup hi continuarà treballant,
atès que el consideren molt interessant.

El Sr. Villagrasa indica que ell s’ha referit al nivell
mitjà de contaminació que hi ha en un dia normal per
saber quin ha estat l’increment, i insisteix que, sense
dubtar que l’estudi estigui ben fet, -tot felicitant als
tècnics que l’han realitzat-, en relació a les entrades
de vehicles, hi ha algun desajust en les dades tenint
en compte que Rodalies va perdre més d’un 20%
d’usuaris, que representaven unes 50.000-60.000
persones, i es diu que només en van entrar 8.000
amb vehicle privat. També, en aquest punt, posa en
relleu que, tenint en compte que un autocar mitjà té
unes 50-60 places, haurien d’haver fet 35-40 viatges
cadascun per assumir la pèrdua d’usuaris de Ro-
dalies, considerant que, en aquelles dates, la resta de
transports públics no van augmentar el nombre d’usu-
aris. En aquest sentit, posa en relleu que el nombre
d’usuaris que es diu que van entrar a la ciutat amb
vehicle privat o autocar no es correspon amb la pèr-
dua d’usuaris de Rodalies, la qual tampoc es corres-
pon amb l’augment d’altres mitjans de transport públic
i, per tant, considera que hi deu haver alguna dada
que no s’ha tingut en compte.

El Sr. Florensa agraeix l’aclariment respecte l’incre-
ment de vehicles/setmana a vehicles/dia, atès que fa
variar substancialment les dades. També, atesa la
complexitat tècnica de l’estudi, demana poder dispo-
sar-ne per a fer el seguiment d’aquest tema tan
interessant.

La Sra. Mayol comunica que se’ls enviarà l’estudi
en format electrònic per tal que ells elegeixin què
volen imprimir-se.

Es dóna per tractat.

d) Compareixences Govern municipal

Del Grup Municipal CIU:
3. Que comparegui el responsable polític de

PATSA per tal que informi a aquesta Comissió dels
efectes ambientals que comporta la construcció de la
muntanya russa, al cim del Tibidabo.

La Sra. Mayol presenta aquest punt de l’ordre del
dia sobre la sol·licitud de compareixença, del Grup
Municipal de Convergència i Unió, del responsable
polític de PATSA.

La Sra. Jaurrieta indica que la seva intervenció està
estructurada en tres apartats: 1. Els antecedents; 2.
Les actuacions medi ambientals a l’entorn de la
instal·lació de la muntanya russa; i 3. El conjunt
d’actuacions medi ambientals que s’estan realitzant
des de PATSA.

Quan als antecedents, destaca el Pla Director que
va ser aprovat pel Consell d’Administració de PATSA
l’any 2004, els objectius del qual són els següents:
conservar i millorar el patrimoni de la ciutat; fer que el
Tibidabo sigui un espai obert a tothom; tenir una ofer-
ta permanent del conjunt dels seus serveis; acon-
seguir que s’autofinanci amb les activitats que ofereix;
emocionar amb les seves atraccions a totes les
edats; i integrar-se en l’entorn del cim on està ubicat.
Tot seguit, mostra el mapa del Pla Director en la pan-
talla, on assenyala la ubicació de la muntanya russa
així com els camins oberts a la ciutadania. En aquest
punt, comenta que l’any 2006 es va aprovar la modi-
ficació del Pla General Metropolità per definir la titu-
laritat pública del Parc, sense modificar la qualificació
dels terrenys. En el següent any, el 2007, indica que
es va aprovar el Pla Especial on es diferencien tres
tipus de terrenys: un terç es destina a espai lliure d’ús
públic, passant de 305 m2 a 28.420 m2, augmentant
així la superfície d’accés lliure; un segon terç, que re-
presenta 24.700 m2, es destina a espai de tractament
i gestió com a zona forestal; i, l’últim terç, de 26.500
m2, que representa el 33% sobre el total, es qualifica
d’equipament i, per tant, és l’espai on s’ubiquen totes
les atraccions. Seguidament, diu que aquest Pla Es-
pecial va acompanyat d’un Pla de Mobilitat, amb me-
sures que fomenten el transport públic, i d’un estudi
mediambiental, on s’ha comptat amb l’assessorament
extern d’un grup de biòlegs. Aquí, mostra un mapa on
poden observar-se, amb diferents colors, els diferents
espais que ha comentat.

Respecte al Pla de Mobilitat, destaca que el seu
objectiu ha estat canviar de tendència en el repar-
timent modal, és a dir, aconseguir que un 60% de les
persones que accedeixen al Parc ho facin amb trans-
port públic i, la part restant, que representa un 40%,
ho faci amb transport privat. D’entre les actuacions
realitzades per aconseguir l’objectiu esmentat, desta-
ca les següents: millorar el transport públic; implantar
nous sistemes tarifaris; realitzar campanyes publi-
citàries que promocionin el transport públic al cim del
Tibidabo; regular el trànsit; i controlar els accessos.
En aquest punt, precisa que hi ha tres tipus d’accés al
Tibidabo amb transport públic que s’han reforçat: el
bus de barri 111, des de Vallvidrera; el bus 195 fins al
peu del Funicular; i el Tibibus de plaça Catalunya fins
al Cim del Tibidabo, que és gratuït amb l’entrada al
Parc d’atraccions. Tot seguit, indica que amb aques-
tes millores s’ha incrementat el nombre d’usuaris del
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transport públic en tots els itineraris, respecte al 2006,
tot destacant que l’increment d’ús del funicular ha
estat espectacular, atès que ha doblat el nombre
d’usuaris. També, indica que una altra de les ac-
tuacions previstes és millorar els accessos al Parc
d’atraccions fent tres trams, l’últim del qual per a
vianants perquè sigui un espai de passeig per a les
persones.

En relació a les qüestions ambientals de l’entorn
del parc d’atraccions, indica que l’estudi realitzat per
diferents biòlegs distingeix entre què hi ha dins i a
l’entorn del mateix. Així, pel que fa a l’entorn del parc
d’atraccions, mostra una fotografia de la parcel·la on
s’ha fet l’estudi d’estructura forestal i en la que pot ob-
servar-se que no hi ha sotabosc al voltant de les
alzines, podent apreciar-se que són alzines de rebrot.
Per contra, dins del parc d’atraccions, mostra una
fotografia d’alzines amb un sotabosc important, que
es desenvolupen a partir d’un aglà, amb reg i amb un
tractament de jardí que limita la competència i, per
tant, poden assolir desenvolupaments importants
amb un gran valor visual. En aquest punt, mostra un
seguit de fotografies d’un jardí amb alzines i vege-
tació ornamental, tot precisant que el reg i la protecció
que comporta un jardí ha permès l’aparició d’es-
pècies, com la viola blanca, que no apareixen en
altres llocs de solell del Tibidabo. Seguidament, posa
en relleu que s’han estudiat i tractat tots els arbres de
l’interior del parc d’atraccions, als quals s’han posat
etiquetes en funció del seu estat, així com també s’ha
estudiat la fauna, fent un estudi ornitològic, tant dels
ocells de dins com de fora del recinte, una de les
conclusions del qual és que les aus van on poden
trobar aliments amb independència de què hi hagi
presència de persones i, per tant, és factible el
disseny d’estratègies que optimitzin la càrrega topo-
gràfica dels ocells. També, indica que una actuació
que afavoriria el desenvolupament d’ocells és l’acla-
rida del bosc, atès que afavoreix tant la reproducció
com la supervivència del propi bosc i la dels ocells.
Tot seguit, comenta que el projecte també preveu
diferents punts d’aigua sense mosquits, i destaca que
una altra conclusió és que es troben menys ocells en
aquells indrets on hi ha sòl sense vegetació, tot
ressaltant que totes les actuacions previstes van
acompanyades de sòl amb vegetació. Respecte a
l’estudi dels mamífers, estableix que dins del recinte
del parc d’atraccions només s’hi troben gats i gui-
neus. També, posa en relleu que existeix un protocol
de control en tots els projectes que té el parc
d’atraccions per tal de reduir l’impacte ambiental.

Per altra banda, indica que hi ha un conjunt de
projectes i intervencions en els espais forestals a
proposta dels biòlegs, com seria la poda de pins,
nova plantació, recollida de brossa, etc., per a poten-
ciar les actuacions en l’entorn, tot destacant que
aquestes propostes, juntament amb les esmentades
anteriorment, evidencien la voluntat de lligar el parc
amb el seu entorn.

Quant al cas concret de la muntanya russa, es-
menta que hi ha un programa de seguiment ambien-
tal, en el qual es preveuen les actuacions següents:
definir el trasplantament de violes i d’algunes alzines;
protegir el sotabosc; delimitar les zones on es rea-
litzarà l’obra amb maquinària adequada per a no
malmetre el seu entorn; i fer una comissió ambiental
tècnica on un biòleg extern faci el seguiment de les

obres, la qual cosa és una novetat. També, diu que
existeix un protocol d’actuació en la fase prèvia, la
fase d’obra i la fase final d’instal·lació de la muntanya
russa que té per objecte protegir el sòl i la vegetació,
així com permetre el creixement de nous arbres,
havent previst cadascuna de les variables amb el seu
circuit de resposta.

Pel que fa a l’emplaçament de la muntanya russa,
recorda que s’ubicarà en un terreny qualificat d’equi-
pament de parc d’atraccions previst en el Pla Direc-
tor, en concret, on actualment hi ha l’atracció “Trans-
mòbil”, un trenet que connecta dos desnivells, tot
conservant l’atracció “La Mina d’Or”. En aquest punt,
precisa que la muntanya russa estarà integrada en el
seu entorn, els arbres del qual han estat qualificats en
4 categories diferents: A, B, C i D, en funció de la
seva major o menor qualitat, que es medeix pel volum
del tronc en base als anys i de si estan sans. En total,
comenta que hi ha 58 arbres afectats, dels quals 8
són de categoria A, que es trasplantaran. També,
posa en relleu que, una vegada instal·lada la mun-
tanya russa en el seu perímetre, es plantaran 190
arbres, la qual cosa triplica els existents actualment
(58), i comunica que els biòlegs han recomanat plan-
tar diferents tipus d’arbres, a més de les alzines, per a
donar diversitat en aquest indret. En aquest sentit, i
per acabar, ressalta que de les 250 espècies que es
plantaran, 60 seran arbustos i 190 seran arbres de
diferents tipus i mides.

El Sr. Puigdollers destaca que aquesta no és la pri-
mera vegada, i suposa que tampoc serà l’última, que
es debat aquest tema. Seguidament, indica que el
seu Grup té diverses consideracions al respecte, tot
recordant que la tramitació de tots els temes que
afecten el Parc d’Atraccions del Tibidabo, excepte el
Pla especial, s’han produït, únicament i exclusiva-
ment, en el si del consell d’administració de PATSA
sense informacions públiques. En aquest sentit, afir-
ma que la muntanya russa està adjudicada sense
que, prèviament, s’hagi aprovat el seu projecte cons-
tructiu.

En relació al Pla especial, indica que quan es va
aprovar l’any 2007 en el Plenari de l’Ajuntament els
Grups del Partit Popular i de Convergència i Unió hi
van votar en contra mentres que el Grup d’Esquerra
Republicana de Catalunya hi va votar a favor perquè
el Sr. Carles Martí va assegurar, com consta en
l’acta, que en aquell moment no s’estava aprovant la
muntanya russa. Per tant, ressalta que tota la tra-
mitació de la muntanya russa s’ha fet a esquenes del
Plenari de l’Ajuntament de Barcelona i dels regidors
que no són del Grup del Partit dels Socialistes de
Catalunya.

A continuació, posa en relleu que la gran diferència
entre el Grup de Convergència i Unió i el Grup del
Partit dels Socialistes de Catalunya radica en el
model de parc, si bé coincideixen en establir, com a
objectiu, que no hi hagi una freqüentació que superi
les 600.000 persones l’any, atesa la seva ubicació en
una zona que properament serà declarada parc natu-
ral. En aquest punt, destaca que aquest objectiu ja
s’ha aconseguit l’any 2007 sense la muntanya russa i,
per això, pregunta per què s’ha de violentar el cim del
Tibidabo.

Quant a l’impacte paisatgístic, manifesta que en
l’informe presentat no s’ha dit que la muntanya russa
canviarà l’skyline del cim del Tibidabo perquè passa
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per sobre de la cota superior de la Serra de Collserola
en aquest punt.

Per últim, destaca que l’informe presentat per la
Sra. Jaurrieta avala les afirmacions del catedràtic de
Botànica, Sr. Josep Vigo, que estableixen: “El gran
valor que té l’actual alzinar, bosc, que no jardí, madur,
amb una varietat de sotabosc molt important i únic
per la seva situació a el vessant de solell de Barcelo-
na”. Seguidament, ressalta que el Sr. Vigo acaba la
seva intervenció dient: “L’exuberitat biològica i am-
biental dels transplantaments contemplats en l’infor-
me de l’Ajuntament així com la plantació de roures
(...). L’alzinar s’ha de protegir i no destruir”. En aquest
punt, considera absolutament kafkià que es plantegi
plantar roures, arbres de fulla caduca, en una zona de
solell de la muntanya.

Per acabar, reitera la petició al Grup del Partit dels
Socialistes de Catalunya de què es replantegi aquest
tema, atès que considera absurd construir la mun-
tanya russa al cim del Tibidabo, espai especialment
estimat pels ciutadans i ciutadanes de Barcelona,
indicant que el seu Grup està disposat a parlar per
fer-la en un altre lloc.

Finalment, demana saber quina és la situació exac-
ta de l’aprovació dels dos projectes, d’obra civil i de la
pròpia estructura de la muntanya russa, la informació
pública dels quals va acabar el mes de desembre, tot
destacant que l’estructura física ja està adjudicada.

La Sra. Mayol informa als membres que s’ha
acordat que la duració de les comissions no superi les
dues hores i mitja i, en aquests moments, quan enca-
ra falten molts punts de l’ordre del dia per tractar, ja
ha passat una hora i mitja. En aquest sentit, els
demana un esforç per no allargar-se en les seves
intervencions.

La Sra. Balseiro demana l’informe presentat per la
Sra. Jaurrieta per a estudiar-lo amb més deteniment.
Tot seguit, posa en relleu que la instal·lació de la
muntanya russa ha estat impulsada per una empresa
municipal quan és un tema de ciutat, tot destacant
l’impacte que tindrà en el seu entorn i per als veïns i
veïnes de Sarrià-St. Gervasi, dels barris de Vall-
vidrera o Les Planes.

A continuació, recorda que fa unes setmanes se
celebrava l’acord entre l’Ajuntament de Barcelona i la
Conselleria de Medi Ambient i Habitatge de la
Generalitat de Catalunya per desencallar el que
finalment acabarà essent la declaració de la Serra de
Collserola com a parc natural, tot sorprenent-se que,
en paral·lel, l’Ajuntament de Barcelona vulgui conti-
nuar amb la construcció d’una gran muntanya russa,
que considera un “atemptat” per a la muntanya, atès
l’impacte que suposarà per a la flora, amb la tala de
136 alzines, i per la fauna de la zona. En aquest punt,
si bé s’ha comentat que en l’espai immediat on es
construirà la muntanya russa no hi ha fauna, pregunta
si n’hi ha en la zona de Vallvidrera i del Tibidabo atès
que, un cop construïda l’atracció, és possible que
s’afecti a la fauna del seu radi d’influència.

A més de l’impacte paisatgístic, destaca l’impacte
acústic de la muntanya russa per l’afluència de
visitants i pel funcionament de l’atracció, suposant, tot
plegat, un impacte brutal per al futur Parc natural de
Collserola.

Per altra banda, ressalta que fa més d’un any que
s’està debatent aquest tema i que s’han recollit mil
signatures en contra de la construcció de la muntanya

russa, per la qual cosa no entén la insistència del
govern municipal per tirar endavant una obra ab-
solutament impopular, no només per als veïns i veïnes,
sinó també per als ciutadans i ciutadanes de Barcelona
i, en contra, encara no s’hagin iniciat les obres per a la
millora de l’espai públic dels barris de Vallvidrera, Les
Planes, etc. En aquest punt, manifesta que la conclusió
a què ha arribat el seu Grup és que al govern munici-
pal li interessa més la rendibilitat econòmica de
l’empresa PATSA que no pas un benefici social per a
tota la ciutat. En aquest sentit, considera que els plans
de mobilitat elaborats últimament i les millores efec-
tuades en el transport públic només són per garantir
l’arribada al parc d’atraccions.

Per acabar, demana que el govern municipal re-
consideri la seva decisió tenint en compte els acords
en contra d’aquest projecte adoptats en el Consell del
districte de Sarrià-Sant Gervasi, i es faci cas al veïnat
i a la ciutadania.

El Sr. Florensa agraeix la informació facilitada per
la Sra. Jaurrieta, tot indicant que el seu Grup no
comparteix els plantejaments que ha exposat. Tot
seguit, recorda que, com s’ha dit, en el Plenari del
mes de març de l’any 2007 es va aprovar el Pla Espe-
cial d’Urbanisme i Concreció d’Usos del Tibidabo, que
el seu Grup va votar a favor perquè contenia mesures
positives, com la voluntat d’ordenar el Cim del
Tibidabo, planificar la seva mobilitat, reduir l’accés del
vehicle privat, millorar el transport públic d’accés al
Tibidabo, a banda d’obrir-se zones del parc per a ús
públic. En aquest punt, destaca que el Sr. Martí va
separar molt bé l’aprovació del Pla urbanístic i la de la
construcció de la muntanya russa, tot llegint una part
de la seva intervenció que consta en l’acta d’aquella
sessió, que diu: “La muntanya russa està en el Pla Di-
rector però no en el document sotmès ara a aprovació
–entenent que fa referència al Pla urbanístic– i, per
tant, subjecte a un debat posterior en el qual es
podran expressar les diferents opinions sobre aques-
ta qüestió abans de prendre una determinació”. En
aquest sentit, considera que hi ha hagut un incom-
pliment clar per part del Sr. Martí respecte al que va
comprometre’s en aquell Plenari, tot recordant que el
16 d’octubre de 2007 es va publicar, pràcticament
amb total nocturnitat i traïdoria, un anunci al BOP
signat pel gerent d’Urbanisme que autoritzava la
construcció de la nova muntanya russa. Així, mani-
festa que, al final, aquest tema no s’ha debatut en els
òrgans que pertoquen ni s’ha fet en el marc del Pla
Director, sinó que, directament, s’ha procedit a la
construcció de la muntanya russa. A tal efecte, i en
nom del seu Grup, demana la retirada del projecte
perquè entén que té un impacte ambiental molt
important a la zona, el qual afectaria greument
l’alzinar que hi ha, i indica que va participar en una
taula rodona organitzada per SOS Tibidabo, junta-
ment amb el Dr. Vigo, i en la que cap tècnic municipal
va voler participar-hi per explicar les raons que
sustentaven aquest projecte, on persones acredita-
des en l’àmbit de la biologia van explicar el valor am-
biental de l’alzinar. Li costa, per tant, entendre com es
pot mantenir l’ecosistema de la zona amb una infra-
estructura tan agressiva com la muntanya russa,
sense perjudici del seu impacte visual, no només des
del punt de vista de la ciutat, sinó també per construir-
se en una zona tant propera a un espai que, ben
aviat, serà declarat com a parc natural.
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A continuació, manifesta que aquest és un tema
prou important com perquè s’hagi de debatre en els
òrgans democràtics del consistori atès que, si bé
PATSA gestiona el Cim del Tibidabo i el seu parc
d’atraccions, entén que hi ha decisions que són
polítiques perquè tenen un impacte elevat per la
ciutat, les quals no s’han de prendre en el si d’una
empresa municipal, sinó que cal debatre en les
comissions plenàries i en el mateix Plenari de l’Ajun-
tament. A més, recorda que el seu Grup va presentar
al·legacions en contra del projecte que encara no han
estat contestades.

Per últim, pregunta com pot ser que en un ajun-
tament democràtic es pugui tirar endavant un projecte
que només té el suport d’un dels cinc Grups muni-
cipals que hi ha i de catorze dels seus quaranta
regidors. Considera un contrasentit, per tant, que el
projecte es faci quan una immensa majoria de re-
gidors s’hi oposen i, a tal efecte, destaca la manca de
qualitat democràtica en el funcionament d’aquest
ajuntament, de la que se n’hauria de prendre nota.

Per acabar, a banda del debat d’avui sobre la
muntanya russa i del seu impacte paisatgístic, consi-
dera que hi ha d’haver una discussió de fons sobre el
model de parc que es vol de cara al futur. En aquest
sentit, si bé creu que un parc d’atraccions ha d’in-
corporar noves atraccions per competir i per atraure
nous usuaris, tot i que actualment les xifres de
visitants són satisfactòries, manifesta que el parc
d’atraccions del Tibidabo està ubicat en un entorn
sensible i que, per tant, té un creixement limitat. A tal
efecte, pregunta què passarà quan la muntanya russa
hagi passat de moda i es vulguin instal·lar noves
atraccions, motiu pel qual, recorda que el seu Grup,
en campanya, va proposar traslladar el parc d’atrac-
cions del Tibidabo al Fòrum, deixant-hi però les
atraccions més simbòliques.

Finalment, reitera la necessitat de reflexionar sobre
el model de parc que es vol i de fins on s’està dis-
posat a crèixer i, en aquest sentit, a perjudicar la
muntanya de Collserola.

El Sr. Narváez manifesta que des que l’Ajuntament
de Barcelona gestiona el parc d’atraccions del Tibi-
dabo s’han produït dues situacions absolutament ad-
mirables. Per una banda, destaca que s’ha garantit
l’estabilitat laboral dels seus treballadors i, per altra
banda, s’ha recuperat i millorat el valor paisatgístic de
la zona, tot indicant que partits polítics i mitjans de
comunicació van reclamar que Barcelona no deixés
perdre el parc d’atraccions del Tibidabo. En contra,
està convençut que si Barcelona hagués estat gover-
nada per partits polítics de la dreta, com Conver-
gència i Unió, que considera que és el partit de la
dreta nacionalista, el que haguéssin fet és comprar el
parc d’atraccions del Tibidabo per després vendre’l a
una empresa privada, tot considerant que aquesta és
la gran diferència amb el Partit Socialista de Cata-
lunya, més enllà de les respectives visions respecte
al tema del Tibidabo.

Pel que fa a la gestió del parc d’atraccions del
Tibidabo per part de l’equip de govern, recorda als
regidors del Grup municipal del Partit Popular la seva
gestió de Terra Mítica, des del punt de vista laboral,
mediambiental, paisatgístic, de negoci, etc., tot consi-
derant que són els menys indicats per fer crítiques en
aquest sentit.

A continuació, com a regidor i veí del districte de
Sant Martí, li molesta que es proposi traslladar les

atraccions del Tibidabo al Fòrum per tal de no moles-
tar als veïns i veïnes dels districtes de Sarrià-St. Ger-
vasi i de Gràcia, atès que suposa distingir entre
ciutadans de primera i ciutadans de segona, tot des-
tacant que l’equip de govern sempre ha considerat i
considera que només hi ha ciutadans de primera.

La Sra. Jaurrieta es dirigeix al Sr. Puigdollers per
recordar-li que el Consell d’administració de PATSA,
del qual ell forma part, té capacitat per decidir sobre
els equipaments i infraestructures que es volen im-
plantar al Tibidabo, com és el cas de la muntanya
russa, la qual cosa és diferent de l’obra civil que s’ha
de realitzar, que segueix el procediment legalment
establert. En aquest sentit, li demana que no generi
confusions.

Per altra banda, referent a l’adjudicació de l’obra,
precisa que, en aquests moments, s’ha acabat el
procés d’exposició pública de l’obra civil, que després
s’haurà de licitar i llavors adjudicar i, per tant, encara
no s’ha fet.

Tot seguit, reafirma les declaracions del Sr. Martí
que consten en l’acta, atès que amb el pla especial
del Tibidabo no s’estava aprovant la muntanya russa,
i indica que el parc d’atraccions del Tibidabo, tot i es-
tar envoltat de verd i del futur parc natural de la Serra
de Collserola, està en una zona urbana i, per tant, no
és parc natural.

Quant al model de parc, el seu Grup aposta per
una innovació constant del parc i, tot i considerar
adient la xifra de 600.000 visitants, indica que no és
una limitació per deixar que el Tibidabo vagi quedant
antic.

Respecte a l’impacte paisatgístic, indica que també
té informes de diverses universitats, així com de
l’Institut de Ciència i Tecnologia Ambiental, tutelat pel
catedràdic Martí Boada de la Universitat Autònoma
de Barcelona, del que destaca la següent frase: “Con-
seqüentment, i donades les implicacions constatades
d’origen, morfologia i dinàmica ecològia actual, aquest
espai –el Tibidabo- té caràcter de plantació-jardí en
un àmbit d’abast i qualificació urbana i no pot consi-
derar-se com un bosc”.

En referència a l’skyline de Barcelona, pregunta
què s’entén per skyline d’una ciutat, tot qüestionant si
la Torre Agbar o la Torre Foster en formen part i, en
aquest punt, posa en relleu que informes d’experts
diuen que en l’skyline de la ciutat no s’hi veurà la
muntanya russa.

Pel que fa la plantació de roures, es remet a la
proposta dels biòlegs, atès que creu en la diversitat
que ha comentat.

Dirigint-se a la Sra. Balseiro, li recorda que no ha
dit “tala de 135 alzines” sinó que hi ha 50 arbres
afectats, dels quals 8 es trasplantaran i, en lloc de 58
n’hi haurà 190.

Respecte a l’impacte acústic de la muntanya russa,
manifesta que serà menor atès que les noves
tecnologies permeten reduir el soroll, així com també
es disminuirà el consum energètic. També, destaca
que serà una muntanya russa accessible.

Tot seguit, indica que des de PATSA s’han proposat
tres zones del parc d’atraccions, que són urbanes, per
a ser incorporades en el futur parc natural.

Quant a l’expressió “gran muntanya russa”, indica
que no és així, sinó que és una muntanya russa per a
nens de cinc anys, acompanyats per adults.

Pel que fa a les mesures de mobilitat, explica que
aquestes s’han comentat amb els veïns de la zona,
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als quals protegeix perquè el fet de reforçar tot el
transport públic i fer una actuació contundent amb els
vehicles que estiguin mal estacionats al voltant del
Tibidabo el què farà és treure cotxes dels seus barris,
a part que s’han posat pilones per impedir que cotxes
aliens a les urbanitzacions puguin entrar-hi per a es-
tacionar.

Per acabar, comenta que les al·legacions no con-
testades a què ha fet referència el Sr. Florensa ara
s’estan treballant, atès que fa poc que s’ha acabat el
termini d’exposició al públic. I, finalment, li demana
que no utilitzi qualificacions com “manca de qualitat
democràtica del govern” perquè no procedeix.

Per últim, manifesta que el seu Grup aposta per un
parc d’atraccions que sigui proper per la ciutat i amb
un preu raonable per a les persones sense que
tinguin la necessitat de marxar fora de Barcelona; que
sigui públic i de qualitat, per a totes les edats, amb
atraccions antigues i modernes perquè no quedi en el
record.

La Sra. Mayol demana als membres que siguin
breus en les seves intervencions.

El Sr. Puigdollers diu a la Sra. Jaurrieta que demani
al conseller delegat de PATSA l’expedient d’adjudi-
cació de la muntanya russa del Tibidabo, tot des-
tacant que va adjudicar-se el 26 d’abril de 2006 i va
signar-se el contracte el 3 de maig de 2006. Segui-
dament, li demana que es fixi en la projecció que hi
ha a l’expedient on podrà veure que la muntanya
russa vola per sobre de la cota màxima de la serra de
Collserola en aquest punt.

Per altra banda, considera que no té la suficient
qualitat democràtica un ajuntament on els seus regi-
dors i regidores, en cap moment, han pogut pronun-
ciar-se en vot sobre la muntanya russa, tot indicant
que és intolerable que la decisió de construir aquesta
atracció al cim del Tibidabo no es pugui debatre en el
Plenari de l’Ajuntament de Barcelona tenint en comp-
te que, en aquest tema, hi ha 14 vots a favor dels 41
en total. En aquest sentit, demana al Grup municipal
del Partit dels Socialistes de Catalunya que no sigui
tant prepotent i que reflexioni sobre aquest tema.

A continuació, i dirigint-se al Sr. Narváez, manifesta
que ell, en cap moment, s’ha referit a uns veïns
determinats que puguin resultar afectats per viure al
costat del parc d’atraccions, atès que es tracta d’un
tema que afecta tots els ciutadans i ciutadanes, no
només de Barcelona, sinó també de l’Àrea Metropoli-
tana de Barcelona, i recorda que ha estat el Grup del
Partit dels Socialistes de Catalunya qui ha decidit
convertir l’espai del Fòrum en la zona de “juerga” de
la ciutat de Barcelona de manera que, en aquest punt,
demana que no es traspassi aquesta responsabilitat
als altres Grups Municipals.

Per acabar, en relació al model de parc d’atrac-
cions, si bé està d’acord en que es modernitzi i, per
això, indica que han recolzat aquelles modernitza-
cions que són lògiques en el Consell d’administració
de PATSA, manifesta que el Tibidabo, històricament,
representa un model de parc d’atraccions que res té a
veure amb una gran muntanya russa, sinó que està
molt lligat a un concepte pedagògic del lleure. En
aquest sentit, estan disposats a discutir a fons el
model de parc del Tibidabo, i prega al Grup del Partit
dels Socialistes de Catalunya que reflexioni aquest
tema perquè no sempre tenen la raó.

La Sra. Balseiro puntualitza que quan ha parlat de
“gran muntanya russa” es referia a la dimensió de

l’atracció i no a les edats dels seus usuaris. I quan ha
comentat el tema de l’accessibilitat, precisa que es
referia al fet que la muntanya de Collserola sigui
accessible als ciutadans i ciutadanes de Barcelona i a
la inversa, és a dir, que els ciutadans que viuen a la
muntanya tinguin accessibilitat a la ciutat.

A continuació, si bé s’ha destacat l’activitat social
del parc d’atraccions del Tibidabo, no considera
raonables ni socials els preus de les entrades al parc
que han de pagar les famílies de la ciutat, el qual és,
de mitjana, 24 euros per als adults i de 14 euros per
als nens i nenes.

Dirigint-se al Sr. Narváez, afirma que el seu Grup
defensa que les empreses privades han de fer negoci
i no pas els ajuntaments, els quals han de protegir els
serveis públics i socials i, en aquest sentit, no està
d’acord amb què l’Ajuntament de Barcelona, apro-
fitant-se de la seva titularitat, es dediqui a optimitzar
un negoci que no li correspon, perquè hauria de cen-
trar-se en altres tasques. En aquest punt, li pregunta
quina seria la postura del govern municipal si PATSA
fos una empresa privada i plantegés la barbaritat de
construir una gran muntanya russa en el futur parc
natural de Collserola. Respecte a aquesta qüestió,
manifesta que al seu Grup li agradaria que el negoci,
no pas les instal·lacions, fos privatitzat, però si una
empresa privada els demanés fer aquest projecte el
negarien en rotunditat perquè suposa un impacte bru-
tal en el medi ambient de Collserola. Així, considera
que és el Grup del Partit dels Socialistes de Cata-
lunya el que pot donar lliçons de negoci, tot referint-se
a la quanitat de negocis que són propis de la iniciativa
privada i que desenvolupen el grup d’empreses a les
que pertany PATSA, com per exemple, hotels de
luxe.

Per acabar, posa en relleu que, en cap moment, ha
parlat de traslladar el parc d’atraccions del Tibidabo al
districte de Sant Martí, i es dirigeix al Sr. Narváez per
dir-li que la diferència entre el Grup del Partit Popular
i el Grup del Partit dels Socialistes de Catalunya és
que ells defensen a tots els ciutadans i ciutadanes de
Barcelona, visquin on visquin. En aquest punt, tal com
ha recordat el Sr. Puigdollers, ressalta que va ser el
Grup del Partit dels Socialistes de Catalunya el que
volia desplaçar els radicals incívics que venien a fer
malbé la ciutat en el recinte del Fòrum i que, per ga-
rantir que això no passés, el seu Grup va presentar
un prec en el Consell de districte, el qual fou rebutjat.

Per acabar, reitera que la construcció d’una gran
muntanya russa en el cim del Tibidabo és incompati-
ble amb la futura declaració de parc natural de la
Serra de Collserola, tot puntualitzant que, si bé la Sra.
Jaurrieta ha insistit en què és zona urbana, de l’acord
adoptat entre l’Ajuntament de Barcelona i la Con-
selleria de Medi Ambient i Habitatge de la Generalitat
de Catalunya s’evidencia que es tracta d’una zona
condicionada a un règim especial, raó per la qual
entén que els corri pressa construir l’atracció.

La Sra. Mayol demana a la Sra. Balseiro que no es
confongui, atès que no s’està parlant d’una zona que
sigui parc natural ni que estigui previst que ho sigui,
tot deixant clar que es tracta d’una zona urbana
qualificada d’equipament.

El Sr. Florensa es dirigeix al Sr. Narváez per dir-li
que, si bé pot reivindicar-se com a polític d’esquerres,
és important que això ho apliqui a les seves actua-
cions i a les del seu Grup, atès que en el tema de la
muntanya russa no ho sembla. Seguidament, mani-
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festa que no està d’acord amb què, quan el seu Grup
i altres volen defensar el patrimoni natural, se’ls digui
que volen retrocedir al segle XIX o XVIII, essent
aquest el discurs que sol fer la dreta quan es parla de
protegir certs espais naturals i, en aquest sentit, li
sorprèn el discurs que ha fet la Sra. Jaurrieta.

Tot seguit, no posa en dubte l’aportació de l’Ajun-
tament de Barcelona al Parc d’Atraccions del Tibi-
dabo tot considerant un encert que l’adquirís perquè
sigui un parc públic i no privat, la qual cosa s’hauria
de reflectir no construint una infrastructura com la
muntanya russa.

A continuació, demana al Sr. Narváez que no
s’ofengui quan es parla del Fòrum i de Sant Martí, i
no entén per què s’indigna tant davant la proposta
d’ubicar-hi un parc d’atraccions i no quan s’hi fan
altres esdeveniments que altres zones de la ciutat no
volen com ara la Feria de Abril, que dura deu dies. En
aquest punt, posa en relleu que mai ha defensat la
seva postura des de l’òptica dels veïns, sinó des de
l’ambiental.

Finalment, li sobta que la Sra. Jaurrieta reiteri les
paraules del Sr. Carles Martí atès que, si bé queda
clar que la muntanya russa no estava inclosa en el
Pla especial aprovat, el Sr. Martí es va comprometre
a discutir aquest tema en el marc del Pla director i en
els òrgans competents, la qual cosa no s’ha produït i,
per tant, denuncia l’incompliment de la paraula del Sr.
Martí.

Per últim, li queda clar que es tracta de zona urba-
na i que no forma part del futur parc natural però,
precisament per això, considera que es pot escollir
entre preservar aquest espai o omplir-lo de ciment. I,
tenint en compte que aquesta és una decisió
important, considera que no s’hauria de prendre en el
si del Consell d’administració d’una empresa, sinó en
els òrgans democràtics d’aquest ajuntament, tot
destacant que la raó per la qual no s’ha portat aquest
projecte en el Plenari és perquè no s’aprovaria. A tal
efecte, reitera la necessitat de que hi hagi qualitat
democràtica i demana als membres del Grup del
Partit dels Socialistes de Catalunya que reflexionin al
respecte atès que aquesta no és una bona forma de
governar la ciutat.

El Sr. Narváez posa en relleu que el Plenari de
l’Ajuntament de Barcelona, com a ens local, té major
capacitat de fiscalització en temes de compra de
béns, obres i serveis, que no pas el Parlament de
Catalunya, tot remetent-se a la normativa aplicable,
que es va aprovar en el seu moment, per saber què
es pot fer.

Tot seguit, manifesta que si no s’ha portat aquest
assumpte al Plenari de l’Ajuntament de Barcelona és
per un aspecte de competència dels òrgans de
l’ajuntament i no pas per les minories o majories que
hi puguin haver. En aquest sentit, destaca que a
PATSA no s’està cometent cap il·legalitat, atès que el
seu consell d’administració té la competència per a
debatre i aprovar el projecte de la muntanya russa.

Pel que fa a la gestió del parc d’atraccions, recorda
als membres del Grup del Partit Popular que els
comptes de l’Ajuntament de Barcelona són públics i,
per tant, tots els ciutadans i ciutadanes saben on es
reinverteixen els beneficis obtinguts del parc d’atrac-
cions del Tibidabo des del moment que va ser adquirit
per l’ajuntament, a diferència del que va passar amb
Terra Mítica. En aquest sentit, considera que no són
ells qui han de donar lliçons al respecte.

Finalment, comenta que la decisió de l’equip de
govern de descentralitzar els esdeveniments de la
ciutat és una bona decisió tot i que pot generar certes
molèsties als veïns del voltant, però d’aquesta manera
es reparteixen equitativament pel conjunt de la ciutat.
Posa en relleu que no està gens d’acord amb les
declaracions fetes en algun mitjà de comunicació part
d’algun partit polític que diu que els veïns del voltant
del Tibidabo no volen que hi pugin més ciutadans de la
ciutat o de l’àrea metropolitana perquè, en haver de
passar pels seus carrers, els molesten.

La Sra. Mayol considera que es perd la mesura
quan es parla de la muntanya russa del Tibidabo,
atès que és absolutament desproporcionat acusar el
govern de manca de qualitat democràtica, tenint en
compte que cadascun dels òrgans té les seves com-
petències. Així, manifesta que és perfectament demo-
cràtic que un consell d’administració d’un organisme
pugui decidir sobre aquelles qüestions que tingui
atribuïdes, l’agradi o no.

Tot seguit, sense reiterar la postura del seu Grup
en aquest tema, expressa que, en cap cas, han
dramatitzat aquesta qüestió com sí fan els altres
Grups municipals. Diu que el projecte que hi ha per al
parc d’atraccions del Tibidabo és interessant perquè
es guanya espai públic i espai verd, i, si bé han dit
que la muntanya russa no aporta especialment valor,
fa avinent que tampoc dramatitzen la seva presència.
Per tant, afirma que el seu Grup no té una postura
exactament idèntica a la del Grup del Partit dels
Socialistes de Catalunya en aquest tema, tot des-
tacant que això no significa que estiguin d’acord amb
el que defensen els altres Grups municipals, atès que
estan dramatitzant aquesta qüestió i la posen fora de
lloc. A més, tal com ha explicat la Sra. Jaurrieta, pre-
cisa que s’ha arribat a uns acords sobre com s’ins-
tal·larà la muntanya russa, tenint en compte que el
problema no rau en la seva existència sinó en la seva
instal·lació, respecte la qual s’han pres unes cauteles
que faran que la muntanya russa s’instal·li d’una ma-
nera molt especial.

Per últim, es dirigeix a la Sra. Balseiro per dir-li que
no està d’acord amb ella quan, en parlar d’empresa
privada i d’empresa pública, manifesta que s’han de
socialitzar les pèrdues i prioritzar els beneficis, atès
que cadascuna té el seu sentit i ambdues han de bus-
car un nivell de rendiment econòmic, els beneficiaris
dels quals són els accionistes i el conjunt de la
ciutadania, respectivament. Per tant, destaca que no
només han d’obtenir beneficis les empreses privades.

La Sra. Jaurrieta, per tal d’evitar confusions, res-
salta la distinció entre l’adjudicació de l’obra civil de la
muntanya russa, que està pendent perquè tot just ha
acabat la seva exposició pública, i l’acord del consell
d’administració de PATSA que va autoritzar l’ad-
quisició d’una muntanya russa.

En relació a l’skyline, no nega que la muntanya
russa pugui sobrepassar algun arbre en un punt
determinat, però indica que, en base els estudis rea-
litzats, no es veurà des de la ciutat, com sí passa, per
exemple, amb la Torre Foster.

Tot seguit, explica que la instal·lació de la mun-
tanya russa respon a una de les qualitats que es
tenen en compte a l’hora de decidir instal·lar una
atracció en el parc d’atraccions, com és la de generar
emocions, a diferència de les que generen aprenen-
tatge o entreteniment. En aquest sentit, indica que la
muntanya russa forma part d’aquell tipus d’atraccions
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que generen emocions, les quals han de ser tingudes
en compte en qualsevol parc d’atraccions perquè, si
no, perderien la seva raó de ser.

Respecte als preus comentats per la Sra. Balseiro,
fa avinent que hi ha un ventall de preus de les
entrades al parc d’atraccions del Tibidabo accessibles
per a la ciutadania. Així, diu que l’entrada dels adults
costa 24 euros però, la dels nens, és gratuïta si són
més petits de noranta centímetres, o costa 9 euros si
medeixen entre noranta i cent-vint centímetres, igual
que les persones de més de seixanta anys; la de les
persones amb discapacitat costa 5 euros i inclou la de
l’acompanyant; i les de grups costen 19 euros, etc. A
més, diu que són preus que fomenten la utilització del
transport públic perquè es retorna el cost del bitllet del
funicular.

A continuació, reitera que no es tracta d’una gran
muntanya russa, tot indicant que no és de les grans
del mercat internacional de muntanyes russes.

També, destaca que en tractar-se d’una zona urba-
na, que no és incompatible amb el futur parc natural,
no hi ha cap pressa en instal·lar la muntanya russa
atès que, es faci ara o més endavant, no s’han de
demanar permisos a la Generalitat de Catalunya.

Finalment, es dirigeix al Sr. Florensa per dir-li que,
al seu parer, un exemple de política d’esquerra és
convertir un parc de 300 metres quadrats d’accés
lliure a un de 27.000 metres quadrats, tot indicant que
aquest increment va ser aprovat per tots amb el Pla
especial, i ha permès socialitzar l’entorn del parc del
Tibidabo.

Per acabar, respecte a la compra de les atraccions,
no entén per què s’hauria de portar al Plenari la com-
pra de la muntanya russa i no la dels “caballitos” quan
PATSA vol adquirir-los, tot ressaltant que no és una
qüestió de voluntats, sinó de compliment de la norma-
tiva.

Es dóna per tractada.

III) Propostes a dictaminar

a) Ratificacions
b) Propostes d’acord

4. Aprovar inicialment el plec de clàusules ad-
ministratives particulars i el plec de prescripcions
tècniques que hauran de regir el contracte de gestió
dels serveis de neteja de l’espai públic i recollida de
residus municipals a la ciutat de Barcelona, que
s’executarà dividit en les quatre zones següents:
Zona Centre: formada pels districtes de Ciutat Vella,
Eixample i Gràcia; Zona Nord: formada pels districtes
d’Horta-Guinardó i Nou Barris; Zona Est: formada
pels districtes de Sant Andreu, Sant Martí i les platges
de Barcelona i Zona Oest: formada pels districtes de
Sants-Montjuïc, Les Corts i Sarrià-Sant Gervasi, de
conformitat amb allò que estableix l’article 68.3 del
Reial Decret Legislatiu 2/2000, de 16 de juny, pel que
s’aprova el Text refós de la Llei de contractes de les
Administracions públiques (TRLCAP), per un preu to-
tal màxim de 2.022.338.889,57 euros i una durada de
vuit anys, mitjançant gestió indirecta en règim de con-
cessió, conforme prescriu l’article 156.a) del TRLCAP
i l’article 249.3.a) del Decret legislatiu 2/2003, de 28
d’abril, pel qual s’aprova el Text refós de la Llei muni-
cipal i de règim local de Catalunya (TRLMRLC). Obrir

un període d’informació pública pel termini màxim de
vint dies hàbils, atès allò que disposa l’article 227.1
del Text refós de la Llei municipal i de règim local de
Catalunya, i si no s’hi formulen al·legacions o recla-
macions, tenir per elevat automàticament el present
acord d’aprovació inicial a definitiva. Autoritzar la
despesa de 2.022.338.889,57 euros que anirà a
càrrec dels Pressupostos dels anys 2009 a 2017,
d’acord amb el desglossament pressupostari indicat
en el document comptable annex, i convocar el
corresponent concurs per a la seva adjudicació, un
cop l’aprovació dels plecs sigui definitiva.

La Sra. Mayol manifesta que aquest punt de l’ordre
del dia fa referència a una qüestió importantíssima
–molt treballada entre tots–, com és el plec de
clàusules administratives particulars i el plec de
prescripcions tècniques de la nova contracta de
neteja. En aquest sentit, els dóna les gràcies per les
seves aportacions i pel diàleg que hi ha hagut entre
tots els Grups, el qual ha fet possible arribar a una
posició molt favorable de cara a la seva aprovació ini-
cial, tot desitjant que quan sigui el moment de la seva
aprovació definitiva, sigui per unanimitat.

El Sr. Puigdollers expressa que el seu Grup infor-
ma favorablement aquesta proposta.

La Sra. Balseiro manifesta l’abstenció del seu Grup
atès que, si bé reconeix que s’han tingut en compte
moltes de les seves aportacions, encara queden
pendents certs aspectes tècnics que espera poder
aprofundir en el proper Plenari. En aquest punt, indica
que es tracta d’una abstenció en positiu, tot confiant
que es puguin incorporar aquests aspectes tècnics
abans de l’aprovació definitiva.

El Sr. Florensa expressa el vot favorable del seu
Grup.

El Sr. Narváez expressa el vot favorable del seu
Grup i felicita la presidenta per la feina feta en aquest
contracte, atès que el considera “el contracte de
l’Ajuntament” i, per tant, té molt de mèrit que es pugui
arribar a aprovar amb la unanimitat de tots els Grups.

La Sra. Mayol agraeix els comentaris dels mem-
bres i indica que es debatrà amb més profunditat en
el Plenari.

Es dictamina amb el posicionament favorable del
PSC, ICV-EU i A, CIU i ERC i amb l’abstenció del PP.

IV) Part decisòria / Executiva

a) Ratificacions
b) Propostes d’acord
c) Proposicions

V) Part d’impuls i control

a) Proposicions / Declaracions de Grup

Del Grup Municipal CIU:
5. La Comissió de Sostenibilitat, Serveis Urbans i

Medi Ambient, acorda: Demanar al govern municipal:
1. Que impulsi un sistema municipal d’inspecció que
vetlli per l’acompliment de les Ordenances de Medi
Ambient en aquells aspectes que fan referència a la
neteja de la ciutat i als residus dipositats als carrers i
places de la ciutat. 2. Que intensifiqui la política muni-
cipal per obtenir espais de titularitat municipal que
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serveixin per a ser utilitzats com a parcs de neteja a
nivell de districte i de barri, per tal de disposar del
material el més pròxim possible a la zona a netejar. 3.
Anualment i durant el primer trimestre de l’any es
presentarà davant aquesta Comissió un balanç de les
activitats del Centre de Coordinació en la Gestió del
Servei, que inclourà el subministrament de totes les
dades econòmiques i contractuals de la seva gestió
durant l’exercici anterior.

El Sr. Puigdollers presenta aquesta iniciativa tot
indicant que és com a conseqüència de l’acord sobre
la contracta de neteja, atès que hi havia una sèrie
d’aspectes relacionats amb l’autoorganització interna
de l’Ajuntament, els quals han estat pactats amb la
Presidenta i, per tant, té per objecte acabar el pacte
de la contracta de neteja.

La Sra. Balseiro manifesta la seva sorpresa davant
d’aquesta proposta del Grup de Convergència i Unió
perquè pensava que era un dels aspectes fruit de
l’acord entre totes les forces polítiques. També, no
entén perquè quan el govern va anunciar l’acord de la
contracta de neteja i recollida d’escombraries en els
mitjans de comunicació, on es va dir que fruit de les
aportacions de Convergència i Unió i d’Esquerra Re-
publicana de Catalunya s’incorporava la posada en
marxa d’un sistema municipal d’inspecció per a vetllar
per l’estat de neteja de la ciutat, així com la posada
en marxa de la recollida orgànica en l’any 2009, entre
d’altres, el seu Grup no les va trobar en el plec de
condicions i, a tal efecte, pregunta si hi estan in-
corporades.

Per acabar, expressa el vot favorable del seu Grup
a aquesta proposta, atès que per a ells ja era un
aspecte fonamental que hi hagués el control i la
garantia d’un estat de neteja òptim per la ciutat de
Barcelona.

La Sra. Mayol aclareix que en el diàleg entre els
diferents Grups hi va haver algunes qüestions que,
clarament, eren incorporables en el plec de con-
dicions, tècnic i administratiu, però també n’hi havia
d’altres que no s’hi podien incloure perquè no
pertocava. Això no obstant, com que pel Grup de
Convergència i Unió era important el tema del siste-
ma d’inspecció, així com també per al Grup del Partit
Popular, la proposta presentada a través d’aquesta
proposició/declaració de Grup, si bé no està inclosa
en el plec de condicions, sí fa referència a la política
del contracte i, en aquest sentit, considera pertinent
formalitzar l’acord a partir d’aquesta fórmula.

El Sr. Florensa expressa el vot favorable del seu
Grup a aquesta proposta tot considerant lògic que no
consti en la contracta atès que és de competència
municipal.

La Sra. Mayol expressa el vot favorable del govern
municipal.

El Sr. Narváez expressa el vot favorable del PSC,
la Sra. Mayol expressa el vot favorable d’ICV-EU i A,
el Sr. Puigdollers expressa el vot favorable de CIU, la
Sra. Balseiro expressa el vot favorable del PP i el Sr.
Florensa expressa el vot favorable d’ERC. S’aprova.

Del Grup Municipal PP:
6. Atès la necessitat de millorar i condicionar el

Front Marítim, la Comissió de Sostenibilitat, Serveis
Urbans i Medi Ambient acorda: 1) Instar al Govern
municipal a procedir a realitzar les obres de millora i
manteniment del passeig Marítim del Poblenou fins a
rambla Prim, per tal de dignificar l’estètica del nostre

front litoral. 2) Instar al Govern municipal a paralitzar
la construcció d’un nou polisportiu municipal al Com-
plex Esportiu de la Mar Bella i remodelar el ja
existent, sense ampliar en cap cas el seu volum, per
tal de minimitzar el seu impacte paisatgístic, tot con-
ciliant la seva façana amb l’entorn, i sense ampliar en
cap cas el seu volum.

La Sra. Balseiro presenta aquesta iniciativa tot
dient que fa referència al tram del front marítim, entre
el Poblenou i la Rambla Prim, on considera necessari
que s’efectuïn obres de millora i condicionament en el
sentit d’instal·lar mobiliari urbà que garanteixi un
espai sostenible per al conjunt de veïns i veïnes i per
a tothom que accedeixi a aquesta zona de la platja,
tenint en compte les limitacions que estableix la Llei
General de Costes. Seguidament, llegeix la Pro-
posició/Declaració de Grup i recorda que ja s’ha
aprovat inicialment i s’han presentat al·legacions al
projecte de remodelació de l’actual complex esportiu
de la Mar Bella per a triplicar el seu espai, tot
qüestionant que aquesta ampliació quedi emparada
en la Llei General de Costes.

El Sr. Puigdollers expressa el vot favorable del seu
Grup a aquesta iniciativa per estar en la línia política
que el Grup de Convergència i Unió està seguint en
aquest tema. En aquest sentit, indica que el Sr.
Eduard García, regidor adscrit al districte de Sant
Martí, i la Sra. Maite Fandos, responsable dels temes
d’esport en el seu Grup, reiteradament s’han ma-
nifestat en contra del complex esportiu de la Mar Be-
lla i, per tant, el sentit del seu vot és coherent amb
amb aquesta posició expressada al llarg del temps.

El Sr. Florensa expressa el vot contrari del seu
Grup a aquesta iniciativa atès que, si bé compar-
teixen la necessitat que es realitzin obres de millora
en determinades zones del passeig marítim del
Poblenou, per la qual cosa considera que més en-
davant podria presentar-se una altra iniciativa sobre
aquest tema si no s’aprova aquesta, que la podrien
votar conjuntament, no estan d’acord amb què es
paralitzi la construcció d’un poliesportiu municipal a la
Mar Bella, tenint en compte que el seu Grup ha
expressat reiteradament la seva posició favorable a la
seva ampliació perquè és tracta d’un equipament
públic important i necessari per al barri. En aquest
sentit, tot i entendre els veïns que, legítimament, pu-
guin oposar-se al projecte, considera que, per la
separació entre l’equipament i els edificis, així com
per la funció que tindrà per al barri en el futur, és
necessari.

El Sr. Narváez expressa el vot contrari del govern a
aquesta iniciativa tot indicant que aquest és un
projecte consensuat amb la Coordinadora d’Entitats
del Poblenou i amb les entitats esportives que fan ús
del poliesportiu. També, precisa que el sòl on es vol
fer l’ampliació del poliesportiu està qualificat d’equi-
pament des d’abans de la construcció del front
marítim i, per tant, des d’abans de la construcció dels
habitatges, si bé no comparteix l’opinió que el veïnat
té al respecte, i que legítimament s’oposa al projecte.
A més, destaca que es tracta d’una actuació ja previs-
ta en el Pla d’Actuació Municipal del mandat anterior,
durant el qual es va debatre aquest tema en pro-
funditat per intentar arribar a un acord amb tothom, la
qual cosa s’ha aconseguit excepte amb la minoria de
veïns que viuen a 80 metres de distància del lloc on
vol construir-se l’ampliació del poliesportiu, els quals
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demanaven que se soterrés, però això és impossible
tenint en compte la seva proximitat amb el mar.

Tot seguit, manifesta que aquest poliesportiu forma
part de la demanda de serveis esportius que, en el
seu conjunt, fa el Poblenou, la qual fou incorporada
per l’Ajuntament en el Pla d’Actuació Municipal, tot
comunicant que, en aquests moments, les obres del
poliesportiu estan en fase de licitació.

Quant al passeig marítim, comenta que el projecte
d’ampliació del poliesportiu inclou una part de millora
del passeig marítim i, l’altra part, la resta que queda
entre la construcció del poliesportiu i la construcció
del zoo marí, està encarregada a Bimsa, l’empresa
municipal de gestió urbanística.

Per acabar, manifesta que el poliesportiu serà
finalment una realitat, prevista en el Pla d’Actuació
Municipal, de la qual està convençut que n’estaran
orgullosos la immensa majoria.

La Sra. Balseiro lamenta el posicionament del
govern i del Grup municipal d’Esquerra Republicana
de Catalunya, i agraeix el suport del Grup municipal
de Convergència i Unió.

Tot seguit, considera que votar en contra d’aquesta
proposta, tot i declarar que s’aposta per millorar
l’espai públic d’aquella zona, significa no estar a favor
de la instal·lació de l’enllumenat i mobiliari urbà ne-
cessaris ni de garantir l’accessibilitat en la zona, com
també negar-se a complir la Llei General de Costes.
En aquest sentit, si bé el terreny on s’ublica el
poliesportiu està qualificat d’equipament esportiu, in-
dica que per fer l’ampliació prevista, que triplica el
seu volum, ha estat necessari un informe de la
Direcció General de Costes on consten les condicions
a complir perquè s’ajusti a la Llei General de Costes.
En concret, diu que l’esmentada llei estableix: “La or-
denación territorial urbanística sobre terrenos inclui-
dos en una zona cuya anchura se determinará en los
instrumentos correspondientes y que será, como mí-
nimo, de 500 metros a partir del límite interior de la ri-
bera del mar, respetará las exigencias de la protec-
ción de dominio público marítimo-terrestre a partir de
los siguientes criterios”. En aquest punt, indica que la
llei estableix les construccions que es poden fer en un
espai que sigui inferior de la mencionada distància.
Així, segueix llegint el següent: “Las construcciones
habrán de adaptarse a lo establecido en la legislación
urbanística y se deberá evitar la formación de panta-
llas arquitectónicas y la acumulación de volúmenes” ,
tot precisant que l’ampliació del poliesportiu que es
vol dur a terme és una pantalla arquitectònica d’im-
portants dimensions. A més, destaca que la llei
exigeix que els usos a què es destinin aquests
equipaments estiguin relacionats, exclusivament, amb
el món marí, el qual no té res a veure amb una
instal·lació esportiva.

A continuació, manifesta que tots volen equipa-
ments per al barri del Poblenou, inclosos els es-
portius, però demana que s’ubiquin al centre del barri
i no en la seva frontera per tal de donar major
accessibilitat als veïns.

Per acabar, dubta que aquesta mesura encaixi amb
la Llei General de Costes, i pensava que podria
haver-hi una nova oportunitat per a reconsiderar
aquesta decisió, amb la intenció de dignificar el front
litoral de la ciutat, atès que només queda aquesta
part. En aquest punt, manifesta que el projecte, si el
tenen, dista molt del que van anunciar en el moment

que impulsaven els projectes de Diagonal Mar, on no
apareixia el complex esportiu.

Finalment, tot i haver-se rebutjat aquesta proposta,
demana que es reconsideri aquesta decisió.

El Sr. Narváez reitera que l’equip de govern, de
comú acord amb la Coordinadora d’Entitats del
Poblenou, ha pres la decisió de dur a terme l’am-
pliació del poliesportiu, tot precisant que no triplica el
seu volum sinó que representa un terç del mateix.

Tot seguit, posa en relleu que l’Ajuntament de Bar-
celona sempre ha actuat i actua d’acord amb la llei,
com en aquest cas.

Finalment, indica que en el Pla d’Actuació Munici-
pal es preveu la construcció del poliesportiu com
també la urbanització d’una part del front marítim, tot
destacant que l’esborrany de projecte de la part que
queda per urbanitzar es posarà a consideració dels
veïns i veïnes del barri, tant els que visquin davant
com els que no, perquè expressin la seva opinió, a
partir de la qual es tancarà un acord sobre aquest
tema tenint en compte el que digui la immensa
majoria.

La Sra. Balseiro demana que se li faciliti el projecte
relatiu al passeig marítim que sembla que s’ha donat
a conèixer als veïns i veïnes.

El Sr. Narváez puntualitza que el projecte del
poliesportiu inclou una modificació del front marítim,
en concret, de la part que el rodeja, i que Bimsa ja
està treballant en l’elaboració de l’avantprojecte de la
part restant. Per tant, encara no li pot facilitar perquè
no en disposa.

El Sr. Narváez expressa el vot contrari del PSC, la
Sra. Mayol expressa el vot contrari d’ICV-EU i A, el
Sr. Puigdollers expressa el vot favorable de CIU, la
Sra. Balseiro expressa el vot favorable del PP i el Sr.
Florensa expressa el vot contrari d’ERC. Es rebutja.

Del Grup Municipal ERC:
7. La Comissió de Sostenibilitat, Serveis Urbans i

Medi Ambient acorda que s’endegui un pla d’actuació
que reculli els compromisos del Pla d’Acció de Bali
aprovat a la Conferència de Nacions Unides sobres el
Canvi Climàtic del desembre de 2007.

La Sra. Mayol, abans de donar la paraula al Sr.
Florensa, indica que es fa arribar als diferents Grups
una proposta transaccionada perquè s’hi puguin pro-
nunciar.

El Sr. Florensa comenta que el mes de desembre
de l’any passat es va celebrar a Bali la Conferència
de Nacions Unides sobre Canvi Climàtic que marca el
full de ruta de les polítiques ambientals fins a l’any
2009, quan està prevista una altra conferència a
Copenhague. Tot seguit, indica que l’Ajuntament va
participar-hi i que en ella van sorgir unes directrius,
més o menys genèriques, com la reducció de les
emissions, la reducció de la desforestació, cercar
sinèrgies entre la societat civil i el sector privat, etc., i
precisa que en moltes d’elles s’hi està treballant des
de l’Ajuntament de Barcelona. En aquest sentit, for-
mula la proposta transaccionada i demana que consti
en acta el compromís que, en uns mesos, es presenti
un informe on es detalli l’aplicació dels compromisos
de la Conferència en l’àmbit de les polítiques am-
bientals de la ciutat.

El Sr. Puigdollers expressa el vot favorable del seu
Grup.

La Sra. Balseiro expressa el vot favorable del seu
Grup.
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La Sra. Mayol expressa el vot favorable del govern
municipal.

El Sr. Narváez expressa el vot favorable del PSC,
la Sra. Mayol expressa el vot favorable d’ICV-EU i A,
el Sr. Puigdollers expressa el vot favorable de CIU, la
Sra. Balseiro expressa el vot favorable del PP i el Sr.
Florensa expressa el vot favorable d’ERC. S’aprova
amb nou redactat:

La Comissió de Sostenibilitat, Serveis Urbans i
Medi Ambient acorda que s’incorporin a les polítiques
ambientals de l’Ajuntament els compromisos aplica-
bles a les ciutats aprovats a la Conferència de Na-
cions Unides sobre el Canvi Climàtic del desembre de
2007.

De tots els Grups municipals:
Impulsar la constitució d’un grup de treball integrat

per un membre de cada grup municipal que periò-
dicament faci el seguiment de les actuacions muni-
cipals en relació a la situació de sequera.

La Sra. Mayol indica que aquest punt de l’ordre del
dia es refereix a una Proposició/Declaració de Grups
que ha estat signada per tots els Grups municipals,
tot comentant que, estant en una situació d’excep-
cionalitat II per risc de sequera, li va semblar adequat
plantejar-los que es constituís un grup de treball
integrat per un membre de cada força política, que
periòdicament es reuneixi per fer el seguiment del pla
que, a nivell tècnic, s’està treballant en relació a la
situació de sequera. Seguidament, destaca que
aquest és un tema delicat que afecta el país i la ciutat
i, per això, considera adient que hi hagi un treball
conjunt de col·laboració que, sense afectar la pos-
sibilitat que tenen els Grups municipals de plantejar
altres iniciatives en relació a aquest tema, políti-
cament és interessant que hi hagi un espai de relació
per a conèixer el dia a dia del que succeeix en
matèria de sequera, que ens afecta molt a tots i, per
tant, s’ha de trobar la fórmula de debatre-ho col·lec-
tivament.

El Sr. Narváez expressa el vot favorable del PSC,
la Sra. Mayol expressa el vot favorable d’ICV-EU i A,
el Sr. Puigdollers expressa el vot favorable de CIU, la
Sra. Balseiro expressa el vot favorable del PP i el Sr.
Florensa expressa el vot favorable d’ERC. S’aprova.

b) Proposicions amb contingut de Declaració ins-
titucional

c) Precs

Del Grup Municipal CIU:
8. Demanar que el govern municipal iniciï els

tràmits i les modificacions pertinents per tal d’adaptar
el vigent contracte de servei de conservació i man-
teniment de les instal·lacions d’enllumenat públic a
les necessitats actuals de la ciutat, garantint la
suficiència de mitjans personals per a la correcta
prestació del servei.

El Sr. Puigdollers llegeix el prec tot indicant que és
la continuació del debat que es va tenir en l’anterior
sessió d’aquesta comissió, on el seu Grup va presen-
tar una documentació sobre la situació de l’enllu-
menat públic a una determinada zona de la ciutat de
Barcelona. En aquest punt, agraeix que s’hagi
contestat el document que va fer arribar al govern
municipal, així com els compromisos que s’adqui-
reixin sobre les mesures a adoptar per part de l’Àrea
de Medi Ambient que, en concret, són les següents:

1. Revisar els cablejats aeris existents per a dictami-
nar solucions d’urgència, si així es considera ne-
cessari; 2. Demanar a l’empresa concessionària una
relació exhaustiva del personal subcontractat; 3. Po-
tenciar la informació i documentació complementàries
a càrrec de la contracta; 4. Potenciar els cursos en
les àrees no cobertes per la formació permanent; 5.
Fer un seguiment exhaustiu del servei durant els caps
de setmana; i 6. Fer una visita d’inspecció a les
instal·lacions de l’empresa per a corroborar les
magnituds i condicions de l’espai als equipaments i
estocs de recanvi.

Entén que amb aquest compromís adquirit per la
Sra. Tinenta d’Alcalde es dóna compliment al seu
prec i, atès que en l’inici de la sessió s’ha presentat el
Pla de Manteniment de l’Espai Públic, essent l’en-
llumenat públic un dels seus punts clau, insisteix que
per al seu Grup hi ha un problema en l’enllumenat
públic de la ciutat, quant al seu manteniment i a la
seva intensitat. Per aquest motiu, i tenint en compte
que la ciutadania té la percepció que l’espai públic
està fosc, demana que es faci compatible la reducció
de la contaminació lumínica amb més il·luminació de
l’espai públic de la ciutat.

Per acabar, posa en consideració de la Sra. Mayol
la possibilitat d’incloure en el nou Pla de Manteniment
de l’Espai Públic alguns d’aquests plantejaments, tot
manifestant la seva disposició per a seguir-ne parlant
i poder-los concretar.

La Sra. Mayol indica que, com ha comentat el Sr.
Puigdollers, el govern municipal dóna resposta a
aquest prec en la mesura que es compromet a efec-
tuar un conjunt d’actuacions que es deriven del do-
cument que se li ha enviat i, al mateix temps, ma-
nifesta que no té cap inconvenient a parlar d’aquesta
situació quan es faci el debat sobre el Pla de
Manteniment de l’Espai Públic atès que, si bé el
govern municipal no té la mateixa percepció de la
ciutadania pel que fa als dèficits de l’enllumenat
públic, hi ha previstes unes inversions de 60 milions
d’euros per a millorar les condicions de l’enllumenat.

Es dóna per tractat.
Del Grup Municipal PP:
9. Que s’informi sobre les instal·lacions i obres de

millora en el clavegueram públic realitzades a la ciutat
de Barcelona.

La Sra. Balseiro demana que sigui contestat per
escrit.

La Sra. Mayol contesta que així es farà.
Es contestarà per escrit.
Del Grup Municipal ERC:
10. Que es presenti al llarg de l’any 2008 el Pla Di-

rector del Parc Güell.
El Sr. Florensa comenta que el Parc Güell va ser

notícia fa uns mesos per fets poc positius com ara
problemes de seguretat o de brutícia, la qual cosa va
generar un debat a fons sobre quin ha de ser el seu
futur i paper estratègic dins la ciutat. En aquest punt,
recorda que en la sessió d’aquesta comissió del juliol,
el seu Grup va formular una pregunta sobre quines
mesures s’havien pres en relació al Parc Güell durant
aquest any i la Presidenta va informar de moltes de
les actuacions que s’havien anat fent i que s’estava
treballant en l’elaboració del seu Pla Director amb la
previsió que estaria acabat el mes de novembre per a
començar a debatre’l. En aquest sentit, atès que ja
han passat uns mesos, pregunta en quina fase està
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l’elaboració del Pla Director del Parc Güell i si serà
presentat properament.

La Sra. Mayol manifesta que, en aquell moment, va
ser optimista quant al termini, tot indicant que se-
gueixen treballant amb el districte per a desenvolupar
el Pla de Desenvolupament Integral del Parc Güell, i
que s’han volgut fer diferents estudis per a intentar
objectivar algunes de les preocupacions que hi ha
respecte al parc, els quals han fet allargar el termini.
Això no obstant, comenta que serà al llarg d’aquest
any que es disposarà del document del Pla de
Desenvolupament Integral del Parc Güell.

El Sr. Florensa demana, si és possible, que es
concreti una mica més el termini.

El Sr. Espriu comenta que s’han fet reunions amb
el pla comunitari de La Salut i amb el col·lectiu de
veïns del Coll-Vallcarca, als quals se’ls va comunicar
que, a mitjans de març, disposarien d’un document
que, mes d’abril, es traspassaria a les dues zones
principalment afectades pel parc per fer una de-
volució dels elements d’anàlisi objectius que s’ex-
posen.

El Sr. Florensa pregunta si es presentarà el mes
d’abril.

El Sr. Espriu diu que s’estan acabant de recollir les
dades, però creu que sí serà a primers d’abril.

La Sra. Mayol entén que no hi ha cap inconvenient
perquè el Sr. Florensa pugui disposar del document-
proposta que es presentarà als veïns, sobre el qual hi
haurà un debat abans de ser aprovat definitivament.

El Sr. Florensa hi està d’acord.
La Sra. Mayol conclou que a l’abril, quan en

disposin, li faran arribar.
Es dóna per tractat.

d) Preguntes

Del Grup Municipal CIU:
11. Quines mesures correctores ha activat l’Ajun-

tament de Barcelona per aplicar les mesures d’estalvi
d’aigua apta per al consum humà en aplicació de la
situació d’excepcionalitat de nivell II del Decret i
quines actuacions adopta per controlar-ne la correcta
aplicació.

El Sr. Puigdollers demana que la pregunta li sigui
contestada per escrit.

La Sra. Mayol respon afirmativament.
Es contestarà per escrit.
Del Grup Municipal PP:
12. Quina ha estat la repercussió mediambiental

per a la nostra ciutat de la mesura de limitar la
velocitat a 80 km/h a l’àrea metropolitana durant la
prova pilot del mes de gener?

El Sr. Villagrasa demana que se li enviï còpia de la
resposta a la pregunta del Grup de Convergència i
Unió i formula la seva pregunta.

La Sra. Mayol indica que en la sessió d’aquesta
comissió del desembre passat va contestar un prec
del Grup de Convergència i Unió sobre aquest tema,
tot recordant que la mesura de limitar la velocitat a 80
km/h imposada pel Govern de la Generalitat està en
fase d’estudi durant un any, i no només durant un
mes. Per tant, comunica que l’han informada que les
dades sobre balanç no s’obtenen mes a mes, sinó
que estan pendents d’establir si s’obtindran pel ter-
mini de mig any o d’un any. En aquest sentit, ma-
nifesta que no està en condicions de donar una

resposta perquè l’etapa experimental s’allarga un any
i no només un mes.

El Sr. Villagrasa entén que han de presentar
aquesta pregunta més endavant però, atès que el pla
d’actuació contra la contaminació atmosfèrica defi-
neix tres zones molt concretes de la ciutat, com la
Meridiana, la Gran Via i la Diagonal, en les quals
estableix que s’han de dur a terme actuacions per a
reduir la contaminació atmosfèrica, pregunta quines
han estat.

La Sra. Mayol demana al Sr. Narváez si pot contes-
tar aquesta pregunta, atès que no té res a veure amb
la que el Sr. Villagrasa ha formulat.

El Sr. Narváez reitera que són dues preguntes
totalment diferents.

La Sra. Mayol manifesta que si té informació prèvia
els la farà arribar tot i considerar que tardarà un
temps.

Es dóna per tractada.
Del Grup Municipal ERC:
13. S’estan duent a terme batudes de senglars a la

zona de Collserola?
El Sr. Florensa formula la pregunta.
La Sra. Mayol comunica que durant la darrera

quinzena s’han dut a terme 4 sessions de captura de
senglars a la zona de Barcelona i Collserola, amb un
resultat de 10 exemplars capturats, en les quals hi
han intervingut els agents rurals, el consorci de
Collserola, que ha liderat aquestes actuacions, la
guàrdia urbana i el Mossos d’Esquadra. També, indi-
ca que s’ha dut a terme una campanya informativa de
sensibilització als barris fronterers amb el parc,
especialment en els de Montbau, Sant Genís i la Font
del Gos, on s’ha incrementat la vigilància de la
guàrdia urbana per comprovar si era o no procedent
sancionar els veïns per incomplir les recomanacions
que s’han fet, la qual cosa no ha estat necessària. A
més, s’ha informat a l’associació de veïns de Mont-
bau sobre les accions iniciades i previstes, tot pre-
cisant que es compta amb la seva col·laboració.

Per acabar, reitera que s’han sacrificat 10 porcs
senglars atès que, segons s’ha informat des del Parc
de Collserola, l’experiència històrica és que no és
possible reubicar-los en altres zones perquè tornen a
l’original, com s’havia insistit. En aquest punt, destaca
que només s’han capturat i sacrificat aquells exem-
plars que estaven absolutament domesticats, és a dir,
els que baixaven a la zona urbana de dia, atès que es
tracta d’una mesura molt costosa a tots els nivells.

El Sr. Florensa manifesta que el seu Grup ha
presentat aquesta pregunta perquè, sovint, hi ha
hagut estudis que aconsellen no fer batudes per limi-
tar la presència de senglars, atès que no pot conside-
rar-se que hi hagi sobrepoblació a Collserola. En
aquest sentit, considera més útil incidir en les tasques
de sensibilització a la població i estudiar altres
mesures alternatives a les batudes per controlar la
població de senglars i evitar que s’acostin a les zones
urbanes.

La Sra. Mayol comenta que, si bé es pot aprofundir
en aquest tema, tots els professionals, tant del Parc
de Collserola, del Departament de Medi Ambient,
com de l’Ajuntament, l’han informada que hi ha una
alta sobrepoblació de senglars, essent necessari
algun sistema de batudes per a poder fer-hi front. No
obstant, reitera que la mesura de sacrificar només
s’ha aplicat a 10 exemplars, els quals estaven abso-
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lutament domesticats. I pel que fa a mesures com-
plementàries, indica que s’estan aplicant per dissu-
adir i no tenir aquest problema.

Es dóna per tractada.

e) Seguiment Proposicions / Declaracions de
Grup

Del Grup Municipal CIU:
14. Es requereix al govern municipal que informi

sobre les gestions realitzades i l’estat d’execució de la
proposició següent: Demanar al Govern de la Ge-
neralitat que amb la màxima urgència tramiti l’avant-
projecte de Llei per tal que el Parlament de Catalunya
atorgui la figura de protecció de Parc Natural a la
Serra de Collserola (data aprovació 12 de juliol de
2007).

El Sr. Puigdollers llegeix aquest punt de l’ordre del
dia tot recordant que, en quatre sessions conse-
cutives d’aquesta comissió, el seu Grup ha requerit a
la Presidenta informació sobre l’estat de negociació
d’aquest tema, la qual els va respondre que no els hi
podia facilitar però, atès que van assabentar-se de
l’acord adoptat a través dels mitjans de comunicació,
suposa que ara sí poden ser informats de l’acord a
què han arribat el govern de la Generalitat i l’Ajun-
tament de Barcelona.

La Sra. Mayol diu que li respondrà aquesta pregun-
ta però, atès el seu nivell de detall, indica que va
demanar al Sr. García-Bragado que li fes arribar la
documentació sobre aquesta qüestió.

Respecte a l’acord adoptat, comenta que ha estat
fruit d’un treball conjunt entre l’Ajuntament de Barce-
lona i el Departament de Medi Ambient i Habitatge de
la Generalitat on s’ha analitzat la zona fronterera en-
tre el Parc de Collserola i la ciutat, i en el qual han
participat tècnics d’ambdues institucions. Seguida-
ment, diu que l’esmentat acord estableix protegir 51
hectàrees més en el futur Parc Natural i que es crea-
ran 8 espais periurbans de regulació especial de 132
hectàrees, amb un règim diferent segons tres tipo-
logies, que globalment representen 1.697 hectàrees
protegides. En aquest punt, indica que la Generalitat
està treballant per arribar acords amb altres ajun-
taments sobre els límits del parc i, una vegada

adoptats, es tramitarà per decret la declaració de parc
natural de la Serra de Collserola abans d’acabar
l’any, segons el Departament de Medi Ambient.

El Sr. Puigdollers pregunta en quin moment de la
tramitació del decret de declaració de parc natural de
la Serra de Collserola, que suposa que se sotmetrà a
informació pública, els regidors i regidores de l’Ajun-
tament de Barcelona podran tenir accés al projecte de
decret i manifestar la seva opinió al respecte.

La Sra. Mayol manifesta que no té cap incon-
venient en què tinguin coneixement de l’acord adop-
tat, i creia que ja disponien de la documentació.

El Sr. Puigdollers precisa que la documentació que
els ha facilitat el Sr. García-Bragado consisteix en un
plànol i tres pàgines. En aquest sentit, manifesta que
desconeixen la normativa que ha de configurar el
decret que es vol tramitar i, per tant, formalment,
demana conèixer el document jurídic que en el seu
dia aprovarà el govern de la Generalitat com a decret
de declaració de parc natural de la Serra de Coll-
serola.

La Sra. Mayol fa avinent que s’informarà del
moment en què, formalment, els regidors i regidores
de l’Ajuntament podran opinar sobre aquest tema, tot
considerant pertinent que coneguin a fons la pro-
posta.

La Sra. Balseiro demana que se li faciliti la do-
cumentació lliurada al Grup de Convergència i Unió
sobre aquest tema per tal de tenir la mateixa
informació. També, sol·licita que, ja sigui en una
sessió d’aquesta comissió o en un Plenari, s’expliqui
a bastament el contingut d’aquest acord.

La Sra. Mayol li farà arribar la documentació i es
compromet a trobar la fórmula més adequada,
parlant-ho amb el Sr. García-Bragado, per tal que, per
una banda, es conegui i es debati la informació més a
fons i, per altra banda, els membres puguin intervenir
formalment per a opinar sobre aquest tema, com ha
demanat el Sr. Puigdollers.

Es dóna per tractada.

No havent-hi altres assumptes per tractar, la Pre-
sidència aixeca la sessió a les vint-i-una hores i trenta
minuts.
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Acta de la sessió celebrada el dia 21 de febrer de
2008 i aprovada el dia 10 d’abril de 2008

A la sala President Lluís Companys de la casa de
la ciutat, el 21 de febrer de 2008, s’hi reuneix la
Comissió de Seguretat i Mobilitat, sota la presidència
de la Ima. Sra. Emma Balseiro Carreiras. Hi assis-
teixen les Imes. Sres. i els Ims. Srs.: Assumpta
Escarp i Gibert, Francesc Narváez i Pazos, Mont-
serrat Sánchez i Yuste, Sara Jaurrieta i Guarner,
Immaculada Moraleda i Pérez, Guillem Espriu i
Avendaño, Raimond Blasi i Navarro, Joaquim Forn i
Chiariello, Eduard García i Plans, Francina Vila i
Valls, Alberto Villagrasa Gil, Gloria Martín Vivas,
Joaquim Mestre i Garrido i Ricard Martínez i Monte-
agudo, assistits pel tècnic d’administració general, Sr.
Alfonso Lozano Anaya, que certifica.

S’obre la sessió a les nou hores i trenta-cinc minuts

I) Aprovació de l’acta de la sessió anterior
S’aprova.

II) Part Informativa

a) Despatx d’ofici

En compliment de l’article 63.1 del Reglament
orgànic municipal, es comuniquen les resolucions
següents:

1. Àrea de Prevenció, Seguretat i Mobilitat
Del gerent municipal, de data 27 de desembre de

2007, que aprova el plec de clàusules i convoca
concurs, per adjudicar el contracte de neteja, des-
infecció i descontaminació del vestuari d’intervenció
del personal de bombers, per als exercicis 2008-
2009, i per un import de 75.000 euros.

2. Àrea de Prevenció, Seguretat i Mobilitat
Del gerent municipal, de data 27 de desembre de

2007, que aprova el plec de clàusules i convoca
concurs, per adjudicar el contracte per a l’adquisició
de 600 parells de botes d’intervenció per al personal
de bombers, per als exercicis 2008-2009, i per un
import de 82.128 euros.

3. Àrea de Prevenció, Seguretat i Mobilitat
Del gerent municipal, de data 27 de desembre de

2007, que aprova el plec de clàusules i convoca
concurs, per adjudicar el contracte d’inspecció, ne-
teja, desinfecció, descontaminació i reparació dels
EPI (Equip de Protecció d’Intervenció), jaqueta i pan-
taló del personal d’intervenció de bombers, per als
exercicis 2008-2009, i per un import de 80.098 euros.

4. Àrea de Prevenció, Seguretat i Mobilitat
Del gerent municipal, de data 27 de desembre de

2007, que aprova el plec de clàusules, mitjançant
procediment negociat, del contracte d’adquisició de
725 parells de sabates de parc per al personal del
SPEIS, per als exercicis 2008-2009, i per un import
de 29.014,50 euros.

5. Àrea de Prevenció, Seguretat i Mobilitat
Del gerent municipal, de data 31 de desembre de

2007, que aprova el plec de clàusules i convoca
concurs, per adjudicar el contracte d’adquisició de
diverses peces de vestuari consistent en polos,
samarretes, pantalons i camisoles d’intervenció i
equipament d’esport, per al personal de bombers de
l’Ajuntament de Barcelona, per als exercicis 2008-
2009, i per un import de 215.347,50 euros.

6. Àrea de Prevenció, Seguretat i Mobilitat
Del gerent municipal, de data 31 de gener de 2008,

que aprova el plec de clàusules i convoca concurs,
per adjudicar el contracte d’adquisició de 640 parells
de guants d’intervenció per al personal del servei de
prevenció, extinció d’incendis i salvament de l’Ajunta-
ment de Barcelona, per als exercicis 2008-2009, i per
un import de 41.574,40 euros.

7. Àrea de Prevenció, Seguretat i Mobilitat
Del gerent municipal, de data 6 de febrer de 2008,

que aprova el plec de clàusules i convoca concurs,
per adjudicar el contracte d’assistència i defensa
jurídiques dels membres de la guàrdia urbana i el
servei de prevenció, extinció d’incendis i salvament,
per als exercicis 2008-2010, i per un import de
504.000 euros.

8. Àrea de Prevenció, Seguretat i Mobilitat
Del gerent municipal, de data 27 de desembre de

2007, que adjudica a la societat Autobar Spain, SA la
pròrroga del contracte per a la instal·lació, gestió i
explotació de màquines d’autoservei expenedores de
begudes calentes i fredes i d’aliments sòlids i mixtes,
a les seves dependències, per un període d’un any, a
partir del 10 de gener de 2008, i per un cànon anual
de 12.000 euros.

9. Àrea de Prevenció, Seguretat i Mobilitat
Del gerent municipal, de data 11 de febrer de 2008,

que adjudica a la societat SGS Tecnos, SA el con-
tracte de consultoria i assistència per a la direcció fa-
cultativa del contracte del projecte per al manteni-
ment, reparació i modificació d’equips i sistemes de
control del trànsit a les rondes de Barcelona, per als
exercicis 2008-2009, i per un import de 173.025,60
euros.

10. Àrea de Prevenció, Seguretat i Mobilitat
Del gerent municipal, de data 11 de febrer de 2008,

que declara desert el contracte de manteniment
preventiu i correctiu dels vehicles Mercedes Benz
adscrits al Servei de Prevenció, Extinció d’Incendis i
Salvament, durant els exercicis 2008-2009, en no
haver-se admès a concurs l’únic licitador presentat,
per manca de classificació empresarial requerida en
el plec de clàusules regulador del contracte.

11. Àrea de Prevenció, Seguretat i Mobilitat
Del gerent municipal, de data 11 de febrer de 2008,

que declara desert el contracte del manteniment
preventiu i correctiu dels vehicles Iveco i dels carros-
sats de la resta de vehicles adscrits al Servei de Pre-

Comissió de Seguretat i Mobilitat
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venció, Extinció d’Incendis i Salvament, durant els
exercicis 2008-2009, en no haver-se admès a con-
curs l’únic licitador presentat, per manca de classi-
ficació empresarial requerida en el plec de clausules
regulador del contracte.

b) Mesures de govern
c) Informes
d) Compareixences Govern municipal

III) Propostes a dictaminar

a) Ratificacions
b) Propostes d’acord

1. Desestimar les al·legacions presentades pel
Grup Municipal de Convergència i Unió i les for-
mulades pels Srs. Frederic Marimon Carvajal de la
Universitat Politècnica de Catalunya i Santiago Rovira
Vallhonesta, enginyer industrial, pels motius que figu-
ren als informes del Cap de la Divisió de Protecció Ci-
vil i Prevenció de 18 de desembre de 2007, que cons-
ten a l’expedient i es donen per reproduïts en els seus
exactes termes. Rectificar l’apartat i) de l’art. 4 d
l’Ordenança reguladora de les condicions de Pro-
tecció contra incendis, en el sentit d’afegir la lletra h)
al final d’aquest paràgraf i aprovar-la definitivament
amb aquesta rectificació, de conformitat amb l’art.
114 del Reglament orgànic municipal.

La Sra. Escarp presenta aquest punt d’aprovació
definitiva de l’ordenança reguladora de les condicions
de protecció contra incendis, amb la incorporació de
criteris del Codi tècnic d’edificació i del Reglament de
seguretat, de la mateixa manera que posa molt
d’èmfasi en els aspectes de protecció i d’auto-
protecció del servei de bombers.

El Sr. Blasi avança el vot favorable del seu grup tot
que i remarca que les al·legacions que hi va presentar
no han estat acceptades; de tota manera, però, vol
deixar constància que feien referència a la reducció
dels terminis en la tramitació de les llicències i de
l’informe preceptiu, que els han estat denegades per
l’existència d’una llei de rang superior que regula
aquests terminis. Afegeix que feien una aposta per
reduir-los a base de millorar la dotació dels serveis
d’inspecció dels EPI i demanaven, igualment, que el
seu informe fos vinculant atès que, a la pràctica, ja
n’és. I confia que, en base a l’avantprojecte de llei del
Parlament de Catalunya que tracta d’aquest as-
sumpte, es pugui incidir en les al·legacions del seu
grup.

Es dictamina amb el posicionament favorable del
PSC, ICV-EU i A, CIU i ERC i amb la reserva de vot
del PP.

IV) Part decisòria / Executiva

a)  Ratificacions
b) Propostes d’acord

2. Aprovar l’Avantprojecte per a la construcció d’un
aparcament públic subterrani per a vehicles en el
subsòl del terreny de domini públic municipal, situat a
la plaça de Salvador Allende, i el plec de clàusules

administratives particulars que regula el contracte de
concessió administrativa per a la construcció,
conservació i explotació de l’esmentat aparcament;
sotmetre a informació pública l’esmentat avantpro-
jecte pel termini de trenta dies; i, en cas de no presen-
tar-s’hi al·legacions, tenir-lo per aprovat definiti-
vament. Convocar concurs per a l’adjudicació de la
corresponent concessió.

El Sr. Narváez expressa el vot favorable del PSC,
el Sr. Mestre expressa el vot favorable d’ICV-EU i A,
el Sr. García expressa el vot favorable de CIU, el Sr.
Villagrasa expressa el vot favorable del PP i el Sr.
Martínez expressa el vot favorable d’ERC. S’aprova.

3. Aprovar l’Avantprojecte per a la construcció d’un
aparcament públic subterrani per a vehicles en el
subsòl del terreny de domini públic municipal, situat al
carrer d’Arenys, i el plec de clàusules administratives
particulars que regula el contracte de concessió admi-
nistrativa per a la construcció, conservació i explo-
tació de l’esmentat aparcament; sotmetre a infor-
mació pública l’esmentat avantprojecte pel termini de
trenta dies; i, en cas de no presentar-s’hi al·legacions,
tenir-lo per aprovat definitivament. Convocar concurs
per a l’adjudicació de la corresponent concessió.

El Sr. Narvaez sol·licita a la presidenta poder
tractar conjuntament els punts 2 i 3 atès que fan
referència a la construcció i explotació de dos
aparcaments al districte d’Horta-Guinardó: un a la
plaça Salvador Allende, de 165 places distribuïdes en
tres plantes; i un segon al carrer Arenys, de 290
places.

El Sr. Garcia pregunta, d’entrada, per què aquests
aparcaments s’adjudiquen en règim de concessió i no
és BSM qui directament fa l’execució de l’obra; i
demana que se’ls aclareixi, també, el motiu pel qual
en ambdós expedients hi consta el mateix informe
d’Intervenció que ressalta el fet que hi manca l’estudi
econòmico-financer que justifiqui la viabilitat econò-
mica de la concessió.

El Sr. Villagrasa, després d’avançar el vot favora-
ble, coincideix amb la pregunta del Sr. Garcia, sobre
per què no és BSM qui se n’encarrega, atès que és
un organisme especialitzat en aparcaments públics.

El Sr. Martínez entén que el tema dels aparca-
ments és complex, i que BSM arriba fins a un límit
d’inversió en aparcaments, a partir del qual, si se’n
volen fer més, cal que intervingui l’empresa privada.
Remarca el fet que, com en aquests casos concrets,
els aparcaments en terrenys muntanyosos tenen una
viabilitat econòmica difícil de precisar atesa la
complicació constructiva.

El Sr. Narvaez respon al Sr. Garcia que hi ha una
gran demanda d’aparcaments als barris, especial-
ment en aquest districte.

Recorda, tot seguit, que alguns grups municipals
van proposar que l’Ajuntament de Barcelona, a través
de BSM, no fos l’únic operador del sector dels pàr-
quings, i es va acceptar que una part pogués sortir a
concurs públic de comú acord amb el Gremi de
garatges, els gestors d’aparcaments de l’Ajuntament
a fi de repartir la feina. En aquests dos casos con-
crets s’ha pres la decisió de treure’ls a concurs públic
perquè hi ha empreses interessades.

En aquests dos casos, els informes previs han
estat positius, atès que no es treu a concurs cap
aparcament que no disposi d’un informe previ positiu
basat en una anàlisi de les necessitats del barri.
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Finalment, fa avinent que s’incorporaran als expe-
dients els informes a què s’ha referit el Sr. Garcia en
la seva primera intervenció.

El Sr. Garcia avança que votaran favorablement en
els dos punts perquè és cert que les zones on s’han
d’ubicar els aparcaments són deficitàries en places
per a residents, però els continua preocupant que hi
manquin els estudis econòmico-financers de viabilitat
econòmica. De tota manera, però, confia en el
compromís d’incloure’ls que ha expressat el Sr.
Narváez.

Conclou considerant que la possibilitat de manca
de viabilitat econòmica de l’explotació d’ambdós apar-
caments provoqués que el concurs quedés desert i,
tenint en compte aquest supòsit, demana que
s’encarregui la construcció directament a BSM a fi de
garantir que es construeixin. En aquest línia observa
que, en consultar els plànols, a pogut veure que tots
estaven segellats per Regesa, i pregunta si és una de
les possibles empreses licitadores.

El Sr. Narvaez aclareix que a Regesa només se li
ha encarregat el projecte.

El Sr. Narváez expressa el vot favorable del PSC,
el Sr. Mestre expressa el vot favorable d’ICV-EU i A,
el Sr. García expressa el vot favorable de CIU, el Sr.
Villagrasa expressa el vot favorable del PP i el Sr.
Martínez expressa el vot favorable d’ERC. S’aprova.

c) Proposicions

V) Part d’impuls i control

a) Proposicions / Declaracions de Grup

Del Grup Municipal CIU:
4. La Comissió de Seguretat i Mobilitat manifesta la

voluntat de donar suport a la demanda de veïns i
comerciants de facilitar la mobilitat i connectivitat a la
zona i per això es demana tornar a restituir el gir a
l’esquerra en sentit mar del Passeig de la Zona Fran-
ca.

El Sr. Garcia comunica que presenten aquesta
declaració de grup arran de les modificacions que
s’estan produint al passeig de la Zona Franca, fruit de
les obres que s’hi duen a terme, on s’han suprimit els
tradicionals girs a l’esquerra, que solucionaven en
gran mesura la mobilitat interna del barri, i que feien
que el passeig no fos una barrera. Demanen, doncs,
que la Comissió de Seguretat i Mobilitat manifesti la
voluntat de donar suport a la demanda dels veïns i
comerciants de la zona de facilitar la connectivitat en-
tre ambdues bandes del passeig tornant a restituir els
girs a l’esquerra en sentit mar.

El Sr. Villagrasa avança el vot favorable a la decla-
ració perquè el seu Grup considera que la supressió
dels girs a l’esquerra s’ha fet sense un estudi previ de
mobilitat i la consulta amb els veïns. Remarca que,
segons sembla, la causa d’aquesta supressió és la
instal·lació d’un carril-bici, i entenen que aquest fet no
pot condicionar la vida interna d’un barri i perjudiqui
les activitats de càrrega i descàrrega del comerç.
Entén que es poden estudiar alternatives al carril bici i
buscar solucions que convinguin al veïnat.

El Sr. Martínez observa, d’entrada, que el passeig
de la Zona Franca no és només una via de pas
important que connecta polígons i barris, sinó que hi

ha la pretensió, amb la reforma de la Zona Franca,
que es converteixi en una via amb trànsit més
pacificat i tingui un ús més ciutadà. Igualment, desta-
ca que la distància mínima a recórrer des d’alguns
punts amb possibilitat de gir de canvi de sentit és de
450 metres, per la qual cosa consideren força lògica
la declaració del grup de CiU, malgrat que defensen
l’existència del carril bici i, en conseqüència, la
impossibilitat de fer alguns girs a l’esquerra, motiu pel
qual voten a favor de la declaració però no en la seva
literalitat, sinó contemplant que sigui possible fer girs
de canvi de sentit en distàncies menors.

El Sr. Narvaez remarca que el passeig de la Zona
Franca és una via vital, tant per al barri com per a la
mobilitat de la ciutat, i recorda que l’actuació que s’hi
està duent a terme ha estat impulsada per la deman-
da veïnal, que entre altres aspectes inclou un carril-
bus i un carril bici, a més de dos carrils per a la
circulació. Amb aquesta distribució no és possible
restablir els girs a l’esquerra en sentit mar.

Manifesta, tanmateix, que estan d’acord amb la
proposició, sempre que no inclogui la demanda ta-
xativa de restitució del gir, i que es faci un estudi que
valori una altra possibilitat de fer els girs, que no
impliqui, com ja s’ha apuntat, la supressió del carril
bici.

El Sr. Garcia es referma en la demanda taxativa de
la restitució del gir a l’esquerra atès que la proposició
ja s’ha aprovat, tal i com es desprèn de els inter-
vencions dels grups. Remarca, també, que no adjun-
ten cap plànol amb com han de ser aquests girs i on
han d’estar situats, per la qual cosa demana a l’equip
de govern que encarregui l’estudi de com fer-ho. I
quant a la supressió del carril bici per permetre el gir
a l’esquerra, observa que no és condició imprescindi-
ble i que es pot trobar una solució com la de la rambla
Guipúscoa. Tampoc no els convenç l’argument que la
supressió d’aquests girs significaria un augment de la
seguretat, atès que abans no havien generat pro-
blemes als veïns.

Manifesta, doncs, que l’objectiu d’aquesta petició
és que, una vegada feta la reforma, aquest passeig
no esdevingui una barrera que parteixi en dos el barri,
i els demana que l’acompleixin.

La Sra. Moraleda apunta que, segons la proposta
tancada que presenta el grup de CiU, el gir a l’es-
querra només es pot fer des del carril de l’esquerra, i
això suposa la supressió del carril bici, que no es pot
situar en l’extrem dret de la calçada perquè ja està
ocupat pel carril bus. Observa, igualment, que en els
dos anys que han durat les obres del passeig, els girs
han estat prohibits, i tanmateix això no ha ocasionat
cap greuge que no s’hagi pogut resoldre amb altres
solucions.

Conclou que no es pot perdre de vista que aquesta
via, a banda de ciutadana i de barri, és un eix molt
important que condueix a polígons industrials i
logístics, cosa que implica el pas intensiu de camions,
cosa que fa encara menys aconsellables els girs a
l’esquerra que, d’altra banda, tampoc no es fan en
trama urbana a tot Europa i se solucionen mitjançant
els bucles. Admet, tanmateix, que potser seria con-
venient fer algun canvi de sentit en els carrers per-
pendiculars, a fi que no estiguin tan allunyats entre si
els punts de canvi de sentit.

El Sr. Narváez expressa el vot contrari del PSC, el
Sr. Mestre expressa el vot contrari d’ICV-EU i A, el
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Sr. García expressa el vot favorable de CIU, el Sr.
Villagrasa expressa el vot favorable del PP i el Sr.
Martínez expressa el vot favorable d’ERC. S’aprova.

Del Grup Municipal PP:
5. Atesa la necessitat de vetllar per la seguretat

viària i per la reducció del número de persones
víctimes d’accidents a la ciutat de Barcelona, la
Comissió de Seguretat i Mobilitat acorda: Instar al
Govern Municipal a aprovar, en el termini de tres
mesos, un pla de xoc per tal de vetllar per la
seguretat viària a la ciutat de Barcelona, amb particu-
lar incidència en el col·lectiu de conductors de
motocicletes.

El Sr. Villagrasa fa notar, en presentar la pro-
posició, que malgrat que es pot constatar la dada po-
sitiva de la disminució del nombre de víctimes no és
així en el nombre d’accidents, que augmenta,
sobretot els de vehicles de dues rodes. Observa que
les dades són importants, sobretot perquè cada
vegada circulen més motocicletes, fet que té, d’altra
banda, una incidència positiva perquè descongestio-
nen el trànsit.

El Sr. Narvaez demana poder intervenir per fer
avinent que han arribat a l’acord amb el grup del PP
d’incloure en el redactat “durant l’any 2008" i “en el
marc del Pla de seguretat viària”, proposta de
transacció que considera convenient explicar abans
que els grups es posicionin.

El Sr. Garcia manifesta que donen suport a la
proposició perquè també consideren preocupant
l’increment de víctimes d’accidents de trànsit, espe-
cialment entre els conductors de motocicletes. Obser-
va que hi ha un component que cal acarar amb espe-
cial atenció que és la incorporació important de
conductors de motocicleta sense cap experiència que
ho poden fer gràcies a què ara ho permet estar en
possessió del permís de conduir de classe B.
Igualment, entenen que els vianants també s’han
d’incloure en aquesta campanya de sensibilització,
atès que és significatiu el nombre de casos en què
estan implicats en els accidents.

El Sr. Martínez avança el vot a favor perquè troben
la iniciativa encertada. Entén, però, que no es tracta
només d’un aspecte de conscienciació, ja que les
dades d’accidentalitat demostren que són les perso-
nes amb poca experiència en la conducció de moto-
cicletes, però també cal tenir en compte altres
aspectes com les tipologies de casc, una dinàmica
caòtica dels vianants i del trànsit, així com un
augment de la velocitat mitjana dels vehicles que són
factors, entre altres, que intervenen molt directament
en l’increment de l’accidentalitat.

El Sr. Mestre manifesta que el seu grup també
comparteix la preocupació que expressa aquesta
proposició i la voluntat d’una actuació municipal deci-
dida en aquest àmbit. Així doncs, vist que la trans-
acció proposada pel govern municipal ha estat
acceptada pel grup del PP també hi votaran favo-
rablement.

Finalment, el Sr. Narvaez addueix que els aspectes
de seguretat viària ja fa força temps que estan ben
enfocats en el sentit que ha esdevingut una ciutat de
referència en aquest àmbit. Recorda que Barcelona
va ser la primera ciutat d’Espanya que va tenir un Pla
de seguretat viària, que va inspirar el que va fer
posteriorment la Generalitat de Catalunya. Igualment,
la valoració anual de les dades d’accidentalitat donen

uns resultats positius pel que fa la disminució subs-
tancial del nombre de morts i el nombre d’accidentats,
malgrat aquest repunt, des del 2004, provocat per la
incorporació de conductors de moto sense expe-
riència.

El Sr. Villagrasa agraeix la valoració positiva de la
proposició per part de tots els grups.

El Sr. Narváez expressa el vot favorable del PSC,
el Sr. Mestre expressa el vot favorable d’ICV-EU i A,
el Sr. García expressa el vot favorable de CIU, el Sr.
Villagrasa expressa el vot favorable del PP i el Sr.
Martínez expressa el vot favorable d’ERC. S’aprova
amb el redactat següent:

Atesa la necessitat de vetllar per la seguretat viària
i per la reducció del número de persones víctimes
d’accidents a la ciutat de Barcelona, la Comissió de
Seguretat i Mobilitat acorda: Instar al Govern Munici-
pal a aprovar, durant l’any 2008 i en el marc del Pla
de Seguretat Viària, un pla de xoc per tal de vetllar
per la seguretat viària a la ciutat de Barcelona, amb
particular incidència en el col·lectiu de conductors de
motocicletes.

Del Grup Municipal ERC:
6. La Comissió de Seguretat i Mobilitat acorda: 1.

Prèviament a qualsevol iniciativa relacionada amb
l’ampliació dels túnels de Vallvidrera, s’haurà de
realitzar un Pla de Mobilitat de la seva zona d’influ-
ència, així com dels possibles efectes d’augment de
trànsit rodat en el conjunt viari de la ciutat. 2.
Qualsevol actuació en aquest sentit haurà de ser in-
formada al Pacte per la Mobilitat i consensuada a la
Comissió Especial de Desenvolupament d’Infraes-
tructures.

El Sr. Martínez apunta que formulen aquesta
proposició atès que, periòdicament circulen rumors
en relació a l’ampliació dels túnels de Vallvidrera o la
necessitat del túnel d’Horta; concretament, darrera-
ment, ha corregut la notícia que Tabasa tenia la
voluntat de fer un nou túnel paral·lel a l’actual a
l’entrada dels túnels de Vallvidrera des de la ciutat, i
voldrien esbrinar si és una voluntat política seriosa o,
simplement, es tracta d’ un globus sonda per valorar
l’estat d’opinió sobre aquest supòsit.

En aquesta línia, el seu grup entén que aquesta
ampliació no fa falta, ni tampoc és la prioritat, i en la
seva opinió les quotes d’entrada i de pas a la ciutat
han de prioritzar les rodalies i no l’augment de la
circulació de vehicles.

Consideren, per tant, que abans d’endegar qual-
sevol proposta d’ampliació cal fer un estudi del
conjunt de la mobilitat de la ciutat i de l’entrada en
qüestió i dels carrils d’entrada al barri de Sarrià i
consensuar-ho al Parc per la mobilitat i la Comissió
Especial d’Infraestructures.

El Sr. Blasi manifesta que el posicionament del seu
Grup és favorable, bàsicament per la mateixa qüestió
que esgrimeix el Sr. Martínez, i és que, davant d’una
situació d’increment del trànsit pel túnel de Vallvi-
drera, caldria fer els estudis pertinents de mobilitat; i
afegeix que, provablement, ja s’haurien d’estar fent
perquè el túnel ha estat mal resolt des del seu
plantejament ja que, en desembocar a la Via Augusta
sempre ha provocat problemes greus de mobilitat en
aquesta zona. En aquest sentit, recorda que no es va
solucionar amb el plantejament de fer el túnel d’enllaç
amb el carrer Numància, cosa que hauria suposat
una millora en l’afluència del trànsit.
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El Sr. Villagrasa avança que votaran a favor de la
proposició perquè entén que els túnels de Vallvidrera
tenen puntes de congestió importants i, si cal fer una
actuació en aquest sentit, és molt millor elaborar un
Pla de mobilitat que abasti aquesta zona d’influència i
aprofitar l’oportunitat per millorar el servei d’accessos
a la ciutat.

El Sr. Mestre observa que si l’ampliació dels túnels
de Vallvidrera fos un assumpte en marxa caldria,
evidentment, fer el que demana la proposició d’ERC i,
per tant, cal donar suport a la proposició malgrat que
ara no és el cas.

El Sr. Narvaez està d’acord amb el Sr. Martínez i
diu que qualsevol ampliació del túnel de Vallvidrera
hauria d’afectar la boca sud.

El Sr. Narváez expressa el vot favorable del PSC,
el Sr. Mestre expressa el vot favorable d’ICV-EU i A,
el Sr. Blasi expressa el vot favorable de CIU, el Sr.
Villagrasa expressa el vot favorable del PP i el Sr.
Martínez expressa el vot favorable d’ERC. S’aprova.

b) Proposicions amb contingut de Declaració
Institucional

c) Precs

Del Grup Municipal CIU:
7. Atès la detenció a la ciutat d’un presumpte grup

de terroristes islàmics. Sol·licitem a l’alcalde de Bar-
celona la convocatòria extraordinària de la Junta Lo-
cal de Seguretat, per tal que s’informi sobre els fets
esmentats.

El Sr. Forn formula el prec que presenta el seu
grup arran dels incidents que van ocórrer ja fa un mes
llarg a propòsit de la detenció d’un grup de pre-
sumptes terroristes islàmics. Vol remarcar que, trans-
corregut aquest període de temps, els grups munici-
pals, representants d’una bona part de la ciutadania,
encara no han rebut cap mena d’informació en
referència al cas. Recorda que en la darrera sessió
del plenari de Consell Municipal, el Sr. Xavier Trias va
preguntar quins eren els criteris que s’empraven per
facilitar informació als diversos grups municipals.
Entenen que la informació ha de ser confidencial,
però creuen que tenen tot el dret a saber determinats
aspectes sobre els quals, i en comptagotes, s’assa-
benten pels mitjans de comunicació.

Creuen, doncs, que la seva demanda és de sentit
comú i no fan altra cosa que usar un dels meca-
nismes de la Junta Local de Seguretat com és infor-
mar sobre les característiques de l’operació que es va
dur a terme, l’avaluació del grau de risc potencial o
informar de les possibles mesures de prevenció que
cal prendre.

Malgrat tot, vol deixar constància que en altres
ocasions, com l’apagada del juliol de 2007, aquesta
Junta els va mantenir puntualment informats en tot
moment, i voldrien que ara fos igual, especialment en
el seguit de mesures que corresponen directament a
l’Ajuntament, sense que això signifiqui que tinguin cap
ganes de crear alarma social.

La Sra. Escarp no dubta en cap moment la res-
ponsabilitat dels grups municipals en assumptes tan
importants com aquests, que assoleixen un abast in-
ternacional. Entén, però, que una cosa és la potestat i
la convocatòria de la Junta Local de Seguretat, les
seves competències, que atenyen al que, com a
ciutat, es pot fer i tirar endavant, com ara mesures

preventives o de coordinació, i, una altra cosa, la
informació que reclamen com a grups municipals so-
bre uns fets que han succeït. En aquest sentit, voldria
puntualitzar, en referència a la demanda del Sr. Trias
en el darrer Plenari, que una cosa és una convo-
catòria de la Junta Local de Seguretat, que és un
organisme que l’alcalde convoca periòdicament i, de
forma extraordinària quan es requereix, però no és
l’òrgan que ha de proporcionar la informació sol·li-
citada.

No obstant això, es compromet a parlar amb
l’alcalde i, si no hi ha cap inconvenient, es podrà fer
una reunió amb qui determinin els grups, com s’ha fet
en moltes altres ocasions, però repeteix que la Junta
Local de Seguretat no és el marc idoni per fer-ho.

El Sr. Forn precisa que ha reiterat la demanda feta
al Plenari perquè d’ençà que el Sr. Trias la va formular,
ja fa pràcticament un mes, no han rebut cap resposta.
Òbviament es pot discutir si la Junta Local és
l’organisme adient per donar-los la informació que
sol·liciten, malgrat que, remarca, és l’organisme per
tractar els aspectes de seguretat i és l’alcalde qui la
presideix. Insisteix que només demanen que, en
aquest àmbit absolutament reconegut, que té unes
competències clares atorgades per la llei com són
l’anàlisi i la valoració de la situació de seguretat pública
a Barcelona, els donin una resposta i, si no, pregunta
on és que els la poden donar. Entén, igualment, que
l’alcalde hauria de donar-se per assabentat d’aquesta
demanda, atès que fa un mes la van portar al Plenari.

La Sra. Escarp manifesta que intentaran trobar la
fórmula per poder respondre aquesta demanda.

Es dóna per tractat.
Del Grup Municipal PP:
8. Instar al Govern Municipal a incrementar el nom-

bre de controls d’alcoholemia preventius, especial-
ment per les nits, en les zones d’oci.

El Sr. Villagrasa formula el prec en referència a
l’increment dels controls preventius d’alcoholèmia, i
que es basa en què, respecte al 2006, s’ha disminuït
en, aproximadament, mil nou cents controls de
menys. Remarca que el perfil de l’infractor correspon
al d’un home, entre 21 i 45 anys, que comet el delicte
entre dijous i diumenge, entre les 3 i les 6 de la
matinada. Entenen que aquestes dades indiquen que
cal prendre altres mesures, entre les quals l’augment
del transport públic nocturn –sobretot a partir de la nit
dels dijous–, essencialment del metro; i incrementar
els controls d’alcoholèmia a fi d’augmentar la por a la
sanció, cosa que suposa un mètode dissuasiu im-
portant.

La Sra. Escarp manifesta que comparteixen amb el
Sr. Villagrasa la preocupació de l’Ajuntament i el
compromís de lluitar contra l’accidentalitat amb totes
les mesures de seguretat viària que puguin incidir en
evitar-la i, entre aquestes mesures, hi ha els controls
d’alcoholèmia preventius i les campanyes específi-
ques en zones d’oci. En aquesta línia, informa que el
2007 es van realitzar un total de 8.106 controls
d’alcoholèmia, xifra que significa una dinàmica pro-
gressiva en aquestes actuacions. Lamenta, però, el
nombre d’alcoholèmies positives que es detecten, de
tota manera, destaca com a positiu que el 2007 hi
hagi hagut una disminució d’un 14% de positius res-
pecte a l’any anterior, i està convençuda que la
modificació del Codi Penal en aquest sentit també
tindrà un potent efecte dissuasiu de cara al futur.
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Quant a les campanyes específiques, concreta-
ment a les zones d’oci, es fan en moltes ocasions
actuacions conjuntes amb els mossos d’esquadra.
Precisa que ja se n’han fet vàries, algunes de les
quals han sortit publicades perquè consideren que
això també té un efecte dissuasiu i preventiu.

El Sr. Villagrasa puntualitza que, si bé és cert que
han disminuït els positius d’alcoholèmia, també n’és
que han disminuït el nombre de controls preventius, i
que ha augmentat el nombre de persones que es
neguen a sotmetre’s a aquest control.

Demana, doncs, que no s’abaixi la guàrdia en
aquest sentit, i que els controls vagin acompanyats
d’altres alternatives, una de les quals és l’augment del
transport públic nocturn, on el metro ha de tenir la
preponderància.

La Sra. Escarp vol fer avinent que, només el gener
d’enguany, s’han fet un 41% més de controls d’alco-
holèmia en relació al gener de l’any 2007 –s’ha pas-
sat de 8.400 a 11.900.

Pel que fa a la demanda d’ampliació dels horaris de
transport públic, recorda que ja s’ha ampliat el dels
dijous, a més de les ampliacions existents els
divendres i els dissabtes, així com també hi ha una
aposta important pel transport de superfície com per
exemple el Nitbus.

Es dóna per tractat.
Del Grup Municipal ERC:
9. Que s’instal·lin escales mecàniques a la sortida

Boqueria de l’estació de metro de Liceu.
La Sra. Escarp respon al prec formulat pel Sr.

Martínez que, quan es va fer la reforma de l’estació de
metro de Liceu, es van treballar prioritàriament els
aspectes d’accessibilitat, per la qual cosa es van ubicar
els ascensors a la boca mar de la Rambla que queda
davant del teatre del Liceu. L’espai de la boca nord, la
que queda davant de la Boqueria, presenta el proble-
ma que és molt estreta per poder instal·lar-hi una esca-
la mecànica, i no és possible substituir l’escala d’obra
atès que s’han de mantenir els dos accessos de la
banda nord perquè cadascun correspon a una direcció
de la línia. Observa, però, que una escala mecànica és
un element de comoditat, que no d’accessibilitat, i
remarca que entre la boca nord i la sud, la que disposa
d’ascensor, hi ha molt poca distància.

El Sr. Martínez precisa que no parlava tant d’ac-
cessibilitat, que ja està coberta amb l’ascensor, sinó
del fet que un mercat de la importància del de la Bo-
queria, que l’Associació Internacional de Mercats defi-
neix com el més important del món, no té una escala
mecànica directa d’accés des del metro, i considera que
molt probablement s’hi podria trobar una solució que
no passés perquè obligatòriament s’hagi d’instal·lar
l’escala mecànica en la part central de la Rambla.

La Sra. Escarp entén que és molt possible que hi
hagi altres solucions, però, d’entrada, s’ha prioritzat
l’accessibilitat de l’estació que s’inclou dins en el pro-
grama d’accessibilitat de totes les estacions de metro.
Conclou, tanmateix, que totes les solucions possibles
es poden estudiar.

Es dóna per tractat.

d) Preguntes

Del Grup Municipal CIU:
10. Atès que el proper 4 de març tenen lloc a Bar-

celona els octaus de la Lliga de Campions, que en-

fronta el Futbol Club Barcelona i el Cèltic Futbol Club.
Quines gestions està realitzant el Govern Municipal
per evitar que no es produeixi incompliment de
l’Ordenança de Civisme? Quin pla a previst el Govern
Municipal per evitar aquest incompliment?

La Sra. Vila apunta que els grans esdeveniments
lúdics que es produeixen a la ciutat, culturals o es-
portius, pateixen manca de previsió per part del
govern local quant a la seguretat dels ciutadans, la
convivència o el respecte al paisatge urbà. En aques-
ta línia, formulen la pregunta arran de la celebració, el
proper 4 de març, dels octaus de final de la Lliga de
Campions que enfronten el Futbol Club Barcelona
amb el Cèltic Futbol Club.

La Sra. Escarp puntualitza que una cosa és parlar
d’esdeveniments en general, i una altra cosa són els
que la ciutat pot preveure, com ara les festes de la
Mercè, la Marató o altres, en què hi ha protocols
perfectament establerts.

Concretament, pel que fa al partit del 4 de març, in-
forma que s’han previst uns dispositius d’acord amb
el que es va decidir a la sessió de Comissió de Go-
vern del novembre i que es va fer públic el mateix dia,
i també segons es va acordar en el Plenari del mateix
mes.

Precisa que, a fi d’evitar el fenomen de la violència
generada pels esdeveniments esportius, la Llei contra
la violència en l’esport ha estat molt contundent en
l’interior dels estadis i recintes on se celebren aquests
esdeveniments, però no ha sabut abordar el que
succeeix al carrer. Barcelona ha posat aquest proble-
ma damunt la taula, a través de la UEFA i dels clubs
de futbol, un debat important sobre les repercussions
a les ciutats de les grans manifestacions esportives.

Manifesta que en aquesta ocasió han involucrat
tots els actors implicats entre els quals hi ha la UEFA,
el Barça i el Cèltic, Turisme de Barcelona, Turisme de
la Generalitat, el consolat del Regne Unit, els ope-
radors turístics, els aeroports de Barcelona, Reus i
Tarragona, els representats del teixit comercial i so-
cial de la ciutat i amb tots els serveis municipals que
intervenen en l’espai públic. Aquest treball transversal
es fa a fi d’obtenir, d’entrada, la màxima informació
sobre el nombre de seguidors del Cèltic que vindran,
els dies d’arribada i de sortida, la tipologia dels se-
guidors i els hotels on pernoctaran, a banda de tots
aquells que vinguin des d’altres indrets o en transport
privat, que són més difícils de controlar però tampoc
són un nombre molt significatiu. També s’està fent
una campanya d’informació en origen, amb la col·la-
boració del Barça i del Cèltic, i que es s’inclou en els
diaris locals de gran tiratge amb missatges dissuasius
de les conductes incíviques en l’espai públic amb
eslògans com ara “la festa és a dins del camp i no a
la ciutat” i “guanyi qui guanyi, que la ciutat no perdi”.
Com a reforç d’aquests missatges, a la web del Cèltic
es penjarà informació sobre les normes de convivèn-
cia a la ciutat i les conductes que no estan permeses.
Igualment, aquesta mateixa setmana enviaran docu-
mentació sobre aquestes normes als agents oficials
de viatges, que la distribuiran als seguidors juntament
amb la resta de documentació del viatge; i, també, es
desplegarà un dispositiu informatiu en els punts de
trobada i les zones de benvinguda. Igualment, es
reforça la informació als operadors de la ciutat com
els bars o els supermercats per recordar-los que no
poden servir begudes alcohòliques per ser consu-
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mides en l’espai públic, i aprofita per remarcar que
moltes d’aquestes mesures ja es van aplicar en el
partit de l’Stuttgart, tot i que té una afició tradicio-
nalment molt més tranquil·la i, com en aquella ocasió,
en arribar a l’aeroport se’ls dóna un fulletó explicatiu en
anglès de l’ordenança de convivència i, en aquest cas,
s’hi afegeix l’obertura d’un espai de benvinguda –mee-
ting point– al Palau VII de la Fira on s’ofereixen un
seguit d’activitats esportives i culturals, a fi que els
seguidors no es vegin obligats a estar deambulant per
la ciutat, on també s’habilita un aparcament per als
autocars i des d’on poden sortir per anar al camp di-
rectament. S’ha previst que hi hagi informadors a la
Rambla i a la plaça de Catalunya per animar els segui-
dors a desplaçar-se a la zona de benvinguda; s’ins-
tal·larà senyalització addicional a la Rambla de línies
de metro per anar al camp del Barça o al meeting point
i es reforçaran els serveis de lavabos públics, pape-
reres i contenidors. Es refereix, també, a l’assumpte de
la revenda d’entrades, que s’ha tractat àmpliament
amb el Futbol Club Barcelona a fi que ho eviti.

A banda de totes aquestes mesures, s’està pla-
nificant el dispositiu de seguretat, liderat pels mossos
d’esquadra, amb els quals treballarà coordinadament
la guàrdia urbana, i es comptarà, també, amb la
col·laboració de personal de seguretat del Cèltic.

La Sr. Vila es mostra satisfeta perquè les coses
s’estan fent molt ben fetes, tal com es desprèn de
l’explicació exhaustiva de la Sra. Escarp, a la qual
agreix també la voluntat de transparència. Considera
molt positiu que l’Ajuntament prevegi un seguit d’ac-
tivitats més enllà del partit mateix, atès que si
s’hagués fet en ocasions anteriors s’haurien evitat
molts problemes.

Tot seguit, pregunta si han fet la previsió de quanta
gent arribarà; si saben el nombre d’aficionats que arri-
baran sense entrada; i si han previst algun dispositiu
especial contra la venda ambulant de begudes alco-
hòliques. Demana també que se’ls aclareixi com es
farà el trasllat de tots aquests aficionats al meeting
point.

La Sra. Escarp precisa que, ara com ara, no tenen
coneixement del nombre precís de persones que
vindran, tot i que la xifra es mou entorn dels nou mil
aficionats. Sí que coneixen que el Barça té l’obligació
de posar a disposició de la UEFA aproximadament
sis mil entrades per a l’equip visitant. Informa, també,
que estan treballant perquè el Barça endureixi la seva
posició quant a amenaçar amb sancions i amb la reti-
rada de carnet de soci els qui posin entrades a la
revenda que, segons ha informat algun mitjà arriben a
les vint mil, tot i que els sembla un xifra excessiva.

Quant a la venda ambulant de llaunes, indica que
s’hi destinaran dispositius de seguretat per controlar-
la, però observa que un problema important rau en la
compra directa per part dels consumidors de grans
quantitats de llaunes als supermercats, motiu pel
qual, com ja ha esmentat més amunt, se’ls ha fer arri-
bar la informació a fi de convènce’ls que no facin ven-
des massives.

Es dóna per tractada.
Del Grup Municipal PP:
11. En quin moment es troben els treballs de

revisió del Pla Director de Bombers de Barcelona,
detallat per actuacions?

El Sr. Villagrasa presenta la pregunta, i recorda
que, segons el Pla director de Bombers, de les sis

casernes que hi havia a la ciutat el 1996, més la
dotació de Vallvidrera, el 1999 només n’havien de
quedar cinc; mentre que, a llarg termini, hi havia la
precisió que només hi hagués quatre casernes:
Eixample, Nord, Port i Llevant. Tanmateix, la situació
actual és que s’ha tancat la caserna del Poble Sec, al
carrer Lleida, però continua havent-hi sis casernes,
més la dotació esmentada a Vallvidrera.

Observa que l’objectiu teòric del Pla director és
millorar els temps d’arribada i d’actuació, però el cert
és que del 2001 al 2006, per agafar un període sig-
nificatiu, aquests temps no han variat i, en ocasions,
fins i tot han empitjorat. És a dir, el temps d’arribada
pràcticament no ha millorat gens i, quant al temps
d’extinció, en percentatge ha empitjorat tot i que el
nombre d’incendis ha disminuït en aquest període.
Entén, per tant, que en deu anys no s’han aconseguit
els objectius.

La Sra. Escarp precisa que actualment s’està
treballant, més que no pas en una revisió del Pla Di-
rector, en la redacció d’un de nou que incorpora la
renovació del parc mòbil, la millora tecnològica, l’in-
crement dels paràmetres de seguretat, o la poten-
ciació de la prevenció operativa. En aquest moment
es treballa, amb unes línies estratègiques clares i
amb la incorporació d’una nova metodologia, l’àmbit
social que inclou el cos de bombers, els sindicats o
els grups polítics a fi que aquest pla sigui consensuat.
Igualment, s’ha decidit incorporar-hi la presència de la
divisió de protecció civil i prevenció, de manera que
s’estableixi una interacció clara entre aquesta divisió i
la d’operacions en la definició del model de bombers.

Conclou, per tant, que es treballa en la línia de con-
solidar la xarxa de sis parcs, el manteniment dels
estàndards de la plantilla, potenciar l’estructura tèc-
nica i de direcció, renovar l’estructura operativa de
comandament, la millora dels aplicatius per a la
gestió de les urgències i la gestió conjunta a través
del 112 i la Sala conjunta de comandament. Igual-
ment, com ja ha esmentat, es renova el parc mòbil i
els equips de protecció, així com l’actualització del
compromís de resposta d’arribada amb una mitjana
de 5 minuts en els serveis d’urgència i inferior als 10
minuts en el 90% de les intervencions.

El Sr. Villagrasa interpreta, per les paraules de la
regidora, que el Pla director del 1996 ha quedat en
desús, i coincideix amb què cal renovar-lo ateses les
noves necessitats de la ciutat, que ha incorporat
zones com el 22@ o el Fòrum. Entén que els sis
parcs actuals es consolidaran i demana que, a mesu-
ra que vagi redactant el nou pla director, se’ls man-
tingui informats.

La Sra. Escarp referma la proposta de treballar
conjuntament aquest pla amb la voluntat que sigui
consensuat pels àmbits social i polític.

Es dóna per tractada.
Del Grup Municipal ERC:
12. Per què a les zones 30 de la ciutat de Barcelo-

na no s’aplica el catàleg d’elements presentat al Pac-
te per la Mobilitat?

El Sr. Martínez es refereix, concretament, a les
denominades zones 30 on, a banda d’aplicar-s’hi el
límit de velocitat màxima en 30 km/hora, hi ha, a més,
una certa intervenció en l’espai públic a fi de garantir
que aquesta velocitat es respecti, i que faci evident
que s’entra en una àrea semiprotegida amb una
pacificació total del trànsit.



NÚM. 13 a 30-IV-2008a GASETA MUNICIPAL DE BARCELONA 1279

Acta de la sessió celebrada el dia 21 de febrer de
2008 i aprovada el dia 10 d’abril de 2008

A la sala President Lluís Companys de la casa de
la ciutat, el 21 de febrer de 2008, s’hi reuneix la Co-
missió d’Hisenda i Pressupostos, sota la presidència
de l’Im. Sr. Jordi W. Carnes i Ayats. Hi assisteixen les
Imes. Sres. i els Ims. Srs.: Emma Balseiro i Carreiras,
Sara Jaurrieta i Guarner, Gemma Mumbrú i Moliné,
Montse Ballarín i Espuña, Francesc Narváez i Pazos,
Antoni Vives i Tomàs, Sònia Recasens i Alsina,
Francina Vila i Valls, Javier Mulleras Vinzia, Joaquim
Mestre i Garrido, Xavier Florensa i Cantons, assistits
per la lletrada de la Corporació, Sra Míriam Cabruja i
Escobedo que certifica.

També hi són presents l’Im. Sr. Ramon García-Bra-
gado i Acín, quart tinent d’alcalde; i la Sra i els Srs.:
Antonio Sorolla i Edo, delegat d’Habitatge; Antoni
Muñoz i Juncosa, interventor general; Andreu Puig i
Sabanes, gerent municipal; Pilar Solans i Huguet,
gerent de Finances; Eduard Vicente i Gómez, gerent
de Serveis Generals; i Josep M. Rius i Medina, direc-
tor de Patrimoni.

Excusen la seva absència l’Ima. Sra. Carmen An-
drés i Añón, i els Ims. Srs.: Eduard García i Plans, i
Jordi Cornet i Serra.

S’obre la sessió a les dotze hores.

Així doncs, la seva pregunta es refereix al motiu pel
qual no s’aplica en determinades zones 30 de la
ciutat el Catàleg d’elements presentats al Pacte per la
mobilitat, que recull, alhora, algunes de les propostes
del catàleg general previst en alguns països de la
Unió Europea.

El Sr. Narvaez respon que per una raó òbvia i és
que des que van presentar el catàleg amb el Pacte
per la mobilitat fins a dia d’avui encara no s’ha fet una
nova zona trenta. Assegura, però, que en tots els
nous projectes executius en què es treballa incorpo-
ren tots els elements recomanables per a aquestes
zones.

El Sr. Martínez vol recordar el debat que es va
produir entorn del Pla de mobilitat del districte de
Gràcia en relació a l’oportunitat de la incorporació de
zones 30 i, ja en aquell temps, circulava un catàleg de
zones 30 –desconeix si aprovat o no– que, en part, es
va aplicar en alguns carrers de Sant Andreu.

Insisteix que una zona 30 és una àrea on s’aplica
un determinat tractament de l’espai públic, altrament,
no ho és, i en aquest sentit opina que l’Ajuntament fa
bandera d’aquestes zones, quan, en realitat només

són vies on la circulació està limitada, per normativa,
a 30 km/hora i, per tant, l’adient és denominar-les
zones de pacificació del trànsit.

El Sr. Narvaez reitera que el catàleg dels elements
que han de configurar una zona 30 es va presentar al
Pacte per la Mobilitat el desembre del 2007, i del
desembre fins ara no s’ha fet cap nova zona 30. Pre-
cisa que els elements que s’hi han incorporat són els
que han funcionat bé en les dues últimes zones 30
que s’han fet i, per tant, tot allò que la tecnologia i el
sector dedicat la senyalització ètica ha posat damunt
la taula com a recomanable.

Conclou, per tant, que no hi ha discrepàncies res-
pecte a aquest assumpte, tal i com pretén el Sr.
Martínez.

Es dóna per tractada.

VI) Mocions

No havent-hi altres assumptes per tractar, la Pre-
sidència aixeca la sessió a les onze hores i cinc
minuts.

Comissió d’Hisenda i Pressupostos

I) Aprovació de l’acta de la sessió anterior.
S’aprova.

II) Part Informativa

a) Despatx d’ofici

En compliment de l’article 63.1 del Reglament
orgànic municipal, es comuniquen les resolucions
següents:

1. Àrea d’Hisenda i Promoció Econòmica
Del tercer tinent d’alcalde, de data 24 de desembre

de 2007, que aprova modificacions de crèdit del
Pressupost 2007 (Generació de crèdits per ingres-
sos), per un import de 3.189.021,66 euros.

2. Àrea d’Hisenda i Promoció Econòmica
Del tercer tinent d’alcalde, de data 24 de desembre

de 2007, que aprova modificacions de crèdit del
Pressupost 2007 (Generació de crèdits per ingres-
sos), per un import de 87.771,26 euros.

3. Àrea d’Hisenda i Promoció Econòmica
Del tercer tinent d’alcalde, de data 24 de desembre

de 2007, que aprova modificacions de crèdit del
Pressupost 2007 (Generació de crèdits per ingres-
sos), per un import de 12.000 euros.
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c) Informes
d) Compareixences Govern municipal

III) Propostes a dictaminar

a) Ratificacions
b) Propostes d’acord

1. Constituir un dret real de superfície a favor del
Patronat Municipal de l’Habitatge sobre la finca, de
propietat municipal, situada en l’avinguda del Carde-
nal Vidal i Barraquer, núm. 47, i carrer de Berruguete,
núms. 28-30, grafiada en el plànol annex, per a la
construcció dels locals destinats a equipaments
públics i privats que formaran una unitat física i cons-
tructiva amb l’edifici d’habitatges per a gent gran que
promou, com a superficiari, el dit organisme en la fin-
ca de propietat municipal, contigua situada en el
carrer de Can Travi, núm. 30LB; sotmetre l’expedient
a informació pública durant un termini de trenta dies i,
si no s’hi formulen reclamacions o al·legacions pro-
cedir a constituir el dret; formalitzar-lo d’acord amb
les condicions del document annex, que s’aproven;
inscriure’l en el Registre de la Propietat; i facultar
l’Alcaldia per a la realització de totes les actuacions
encaminades a concretar, clarificar i executar el
present acord.

El Sr. Vives precisa que, respecte a l’informe de
Gerència de Serveis Generals, té les següents pre-
guntes a fer: si els equipaments s’estan fent sense
tenir el dret de superfície; si el dret de superfície que
se sol·licita és per fer equipaments públics i privats; i
quins són aquests equipaments.

El Sr. Mulleras, amb la confirmació per part del Sr.
Carnes que l’expedient s’està referint a Can Travi, ex-
plica que, de les dues parcel·les, el 2006 es va
aprovar el dret de superfície de la que està a l’exterior
per destinar-la a habitatges per a gent gran, i que ara
s’està parlant de la que està a l’interior i que està des-
tinada a equipaments. Pregunta a quins equipaments,
públics i privats, es destinaran; què vol dir que es
construirà de forma conjunta tenint en compte que el
conveni es va iniciar el 2004 i dura fins al 2010 i que
encara no s’ha construït res-; per què no s’ha
constituït un dret de superfície des d’un principi, i no
un el 2006 i un altre el 2008; si s’ha valorat i
consensuat amb els veïns afectats per les alçades
dels edificis. Pensa que l’expedient podria haver
contingut el conveni amb el PMH i diu que estan en
contra de la subrogació d’hipoteques que el govern
aplica en aquest tipus d’equipament.

El Sr. Vicente diu que els habitatges dotacionals
per a gent gran s’estan construint. Explica que el dret
de superfície es va fer per separat perquè quedava
pendent de definir el contingut dels equipaments i qui
els construiria, cosa que el districte ha anat lligant
durant els últims mesos i que, finalment, també els
farà el PMH. Informa que els dos equipaments seran,
el públic, un casal de barri municipal que està pactat
amb els veïns del barri de la Vall d’Hebron, i, el privat,
seran espais de tallers per a disminuïts físics, petició
feta per l’organització sense ànim de lucre “Grupdem”
que actualment té seu a Horta i que es va articular
amb la Generalitat, perquè rep subvenció, per poder-
los inquivir-hi. Aclareix que aquesta part encara no
s’ha construït.

4. Sector de Serveis Generals
Del tercer tinent d’alcalde, de data 31 de desembre

de 2007, que aprova modificacions de crèdit del
Pressupost 2007 (Generació de crèdits per ingres-
sos), per un import de 57.742,62 euros.

5. Sector de Serveis Generals
Del tercer tinent d’alcalde, de data 31 de desembre

de 2007, que aprova modificacions de crèdit del
Pressupost 2007 (Generació de crèdits per ingres-
sos), per un import de 35.824.500,45 euros.

6. Sector de Serveis Generals
Del tercer tinent d’alcalde, de data 31 de desembre

de 2007, que aprova modificacions de crèdit del
Pressupost 2007 (Generació de crèdits per ingres-
sos), per un import de 800.000 euros.

7. Sector de Serveis Generals
Del tercer tinent d’alcalde, de data 31 de desembre

de 2007, que aprova modificacions de crèdit del
Pressupost 2007 (Generació de crèdits per ingres-
sos), per un import de 86.048 euros.

8. Sector de Serveis Generals
Del tercer tinent d’alcalde, de data 31 de desembre

de 2007, que aprova modificacions de crèdit del
Pressupost 2007 (Generació de crèdits per ingres-
sos), per un import de 85.500 euros.

9. Sector de Serveis Generals
Del tercer tinent d’alcalde, de data 31 de desembre

de 2007, que aprova modificacions de crèdit del
Pressupost 2007 (Generació de crèdits per ingres-
sos), per un import de 145.550,61 euros.

10. Del gerent municipal, de data 4 de febrer de 2008,
que concerta l’arrendament del local situat al carrer
Ali Bei, 94-96 amb la Fundació Privada Sagrada
Família i Benestar social, per un termini de quatre
anys i una renda mensual de 936 euros més 16%
d’IVA, per als exercicis 2008-2011, i per un import de
52.116,48 euros.

El Sr. Vives demana la documentació de tots els
punts del despatx d’ofici.

b) Mesures de govern

El Sr. Carnes informa que s’ha de votar la urgència
d’un nou punt de l’ordre del dia, referent a constituir
un dret real de superfície a favor de l’Administració
General de l’Estat, per si es pot introduir en l’apartat
de propostes d’acord.

El Sr. Mulleras comenta que només fa mitja hora
que els han donat aquest expedient i demana saber
per què és urgent.

El Sr. Carnes informa que està pendent que el Sr.
García-Bragado arribi per explicar-ho, però que
demana que es voti ara la urgència per motius de
procediment.

El Sr. Mulleras diu que si és per un motiu de
seguretat estan d’acord, però que si és per mala
planificació no.

El Sr. Carnes recull l’acceptació de la urgència dels
grups i respon al Sr. Mulleras que ell entén que el
motiu és de seguretat.
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El Sr. Mulleras, d’una banda, diu que no entén en-
cara el tema de la unitat constructiva i, d’altra, pre-
gunta si hi haurà més equipaments.

El Sr. Vicente explica que la unitat constructiva és
deu a que hi ha un desnivell de cota i per aprofitar
l’existència d’un operador que ja està construint i que
és qui ho va projectar; i contesta que només hi haurà
aquests dos equipaments.

Es dictamina amb el posicionament favorable del
PSC, ICV-EU i A i ERC i amb la reserva de vot de
CIU i PP.

S’afegeix el dictamen següent:
Constituir un dret real de superfície a favor de

l’Administració General de l’Estat- Ministeri de Treball
i Afers Socials respecte la finca de propietat municipal
situada al carrer Veneçuela, núms. 30-40, entre els
carrers de Provençals i Selva de Mar, grafiada en el
plànol annex, per un termini de noranta-nou anys i
amb caràcter gratuït, per a la construcció d’un edifici
que s’integrarà en el Patrimoni Sindical; sotmetre
l’expedient a informació pública durant un termini de
trenta dies i, si no s’hi formulen reclamacions o
al·legacions procedir a constituir el dret; formalitzar-lo
d’acord amb les condicions del document annex, que
s’aproven; inscriure’l en el Registre de la Propietat; i
facultar l’Alcaldia per a la realització de totes les
actuacions encaminades a concretar, clarificar i exe-
cutar el present acord.

El Sr. García-Bragado, després de demanar discul-
pes per la urgència, explica que aquest punt s’estava
treballant de manera ordinària i que volien portar-lo a
la propera sessió de la Comissió, però que ha estat el
reajustament dels calendaris del Plenari que els ha
obligat a presentar-lo ara. Explica que el Ministerio de
Trabajo, com a tutor del Patrimonio Sindical, i els
agents socials, els sindicats CCOO, UGT i la patronal
Foment del Treball han demanat a l’Ajuntament de
Barcelona un espai per poder construir, amb càrrec al
Patrimonio sindical, un edifici destinat a la seu de
CCOO, que els permetrà actuar sobre la seva seu ac-
tual de Via Laietana; que aquestes negociacions
s’han establert, des de fa temps, a tres i quatre
bandes, i que s’acaben concretant amb aquest punt.
Que han demanat que s’agiliti la cessió perquè el
Ministeri pugui adoptar les seves decisions amb la
màxima rapidesa, i que es vol presentar en el Consell
Plenari del proper dia 29. Diu que per al govern és
procedent que hi hagi equipaments d’aquesta natu-
ralesa en aquest àmbit de la ciutat, i puntualitza que
aquest dret s’integrarà en el Patrimoni Sindical i no en
el de l’Estat. I passa a llegir la proposta d’acord.

El Sr. Vives expressa el vot a favor del seu grup
amb el benentès que vetllaran perquè l’edifici de la Via
Laietana tingui també un ús acceptable per a la ciutat.

El Sr. Mulleras agraeix les explicacions, però diu
que com l’expedient els ha estat lliurat fa només mitja
hora i no l’han pogut estudiar, el seu grup farà reserva
de vot.

Es dictamina amb el posicionament favorable del
PSC, ICV-EU i A i CIU i amb la reserva de vot de PP i
ERC.

IV) Part decisòria / Executiva

a) Ratificacions
b) Propostes d’acord
c) Proposicions

V) Part d’impuls i control

a) Proposicions / Declaracions de Grup

Del Grup Municipal CIU:
2. La Comissió d’Hisenda i Pressupostos acorda:

Manifestar la voluntat de trobar els mecanismes
adients per tal d’aplicar d’ofici les bonificacions de
l’impost sobre Béns Immobles que ostenten els
titulars de família nombrosa des del moment que
aquests acrediten l’esmentada condició.

La Sra. Recasens recorda que seu grup no està
d’acord amb què les famílies nombroses tinguin una
bonificació fixa i lineal. D’altra banda, informa que les
famílies que adquireixen la condició de nombroses
durant l’any no poden gaudir de la bonificació de
l’impost sobre Béns Immobles perquè l’acreditació de
família nombrosa es demana a principis d’any i que
per aquest motiu plantegen aquesta proposició / de-
claració de grup.

El Sr. Mulleras expressa el vot a favor del seu grup
ja que es protegeix la família, i més encara a la
nombrosa i la monoparental. Diu que el seu grup ha
denunciat el tracte fiscal que fa l’Ajuntament a la
família i que han presentat diverses al·legacions per
demanar bonificacions per a elles en funció de
diferents paràmetres. Recorda que és en el nucli de
les famílies on primer es fa l’acció social –amb la gent
gran, els fills, les persones amb discapacitats– molt
abans que en qualsevol administració i que les raons
per les quals donen suport a la proposició / declaració
de grup són pels costos que han de suportar les
famílies nombroses, i perquè no són ben tractades
fiscalment.

El Sr. Florensa expressa el vot a favor del seu grup
perquè afecta un col·lectiu sensible de la ciutat, i
recorda que el seu grup també ha presentat inicia-
tives semblants quant a les famílies monoparentals.
Creu que aquesta proposició és raonable i positiva
pel fet que es va adaptant a les diferents casuístiques
i perquè es donin facilitats a uns col·lectius sensibles,
que necessiten un suport també en l’àmbit fiscal.

El Sr. Mestre explica que el seu grup entén i
comparteix la finalitat de la proposició, i informa que
d’ofici ja s’apliquen les bonificacions però que, ate-
nent a la Llei reguladora de les hisendes locals i al
seu article 75 que regula els períodes impositius,
aquests coincideixen amb els anys naturals i, per tant,
les bonificacions sempre es fan en l’any natural se-
güent a l’acreditació de la família nombrosa i de la
seva comunicació, i que no es poden fer de forma
immediata com sembla que és la voluntat de la pro-
posició de CiU. Diu que des del govern s’ha procurat
trobar un acord amb CiU per obrir una via de solució
favorable a aquest problema i que la Sra. Ballarín
expressarà la posició dels dos grups del govern.

La Sra. Ballarin expressa l’acceptació del govern
d’aquesta proposta-declaració de grup si bé amb al-
guna matisació. Explica com s’ha anat aplicant
aquesta bonificació des de l’entrada en vigor de la
Llei 51/2002, que ho permet; que el 2004 es va signar
un conveni amb el Departament d’Acció Social per
poder aplicar-la d’ofici, i informa que el 2007 són
7.805 famílies nombroses les que s’han beneficiat
d’aquestes reduccions, un 97 % aplicades d’ofici.
Quant a la proposició-declaració de grup, matisa, pri-
mer, que no podrà tractar-se d’una bonificació en
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sentit formal perquè el règim jurídic de l’obligació neix
el dia 1 de gener, i, per tant, s’hauria d’articular una
subvenció, i en segon lloc, demanar una ampliació del
conveni amb el Departament d’Acció Social perquè
comuniquin les dades d’una manera més continuada
al llarg de l’any i no com fins ara anualment, i així es
podrà aplicar la subvenció d’ofici i és amb aquestes
matisacions que acceptarien la proposició-declaració.

La Sra. Recasens agraeix la unanimitat en aquesta
mesura i aclareix que la Llei preveu que es pugui bo-
nificar fins al 90 % del rebut de l’impost i que l’Ajun-
tament aplica només una bonificació fixa i lineal que
no representa aquest tant per cent, i avança que tor-
naran a demanar que aquesta bonificació sigui varia-
ble i que en alguns casos es pugui assolir aquest 90%
el rebut de l’impost. Diu que estan d’acord amb què el
mecanisme sigui la subvenció, demana que es faci el
més aviat possible i que la via d’informació sigui tant
d’ofici com a petició de l’interessat, sense esperar
que la informació que arribi del Departament d’Acció
Social.

La Sra. Ballarin diu que la Sra. Recasens està
plantejant una tercera modificació / matisació en de-
manar que també sigui a instància de part. Afegeix
que per al govern, la linealitat i la petició d’ofici és una
garantia de major justícia tributària que el de la pro-
porcionalitat, i explica que, segons la seva informació,
l’única ciutat que també l’aplica d’ofici és Màlaga.

La Sra. Ballarín expressa el vot favorable del PSC,
el Sr. Mestre expressa el vot favorable d’ICV-EU i A,
la Sra. Recasens expressa el vot favorable de CIU, el
Sr. Mulleras expressa el vot favorable del PP i el Sr.
Florensa expressa el vot favorable d’ERC. S’aprova.

Del Grup Municipal PP:
3. Atesa la necessitat de compensar els veïns i els

comerciants per l’afectació de les obres de l’AVE, la
Comissió d’Hisenda i Pressupostos acorda: Establir,
d’acord amb els procediments legalment establerts,
un pla de compensacions fiscals per als veïns i
comerciants afectats per les obres de l’AVE en el cen-
tre de la ciutat, durant tots els anys en què es realitzin
les mateixes, que inclogui, com a mínim, una sub-
venció del valor de l’IBI i les taxes corresponents als
comerciants per la recollida comercial de residus, a
més d’establir compensacions econòmiques als ma-
teixos per impossibilitat d’aparcament en els zones
afectades des de Sants fins a Sagrera.

El Sr. Mulleras informa que, arran de les converses
mantingudes amb els grups polítics, modifiquen la
seva proposició-declaració, que llegeix. Explica que
estan intentant prevenir, sobretot a la Sagrera, els
problemes que puguin haver-hi i volen que es comenci
ja a planificar i fer un pla perquè els veïns afectats
tinguin una correspondència amb el que pugui fer
l’Ajuntament com per exemple, una compensació fiscal
per als veïns que patiran aquestes obres.

El Sr. Vives explica que aquesta proposició-de-
claració és una continuació d’algunes proposicions
presentades anteriorment, en aquesta i altres co-
missions, i per aquest motiu i pels canvis introduïts,
expressa el vot a favor del seu grup.

El Sr. Florensa expressa el vot a favor del seu grup
ja què el PP ha incorporat literalment la transacció
proposada per ERC que va en la línia de concretar
qui són els afectats de les obres i que l’Ajuntament
ofereixi una sèrie de bonificacions un cop passades
les obres i quan els afectats hagin demostrat els
perjudicis soferts.

El Sr. Mestre expressa el vot contrari del seu grup
perquè no està d’acord ni amb què les compen-
sacions siguin per a tothom ni amb què siguin totes
les compensacions que es proposen.

El Sr. Carnes expressa el vot contrari del seu grup
perquè, d’entrada, encara que tots estan d’acord a
donar suport als veïns i comerciants, hi ha moltes obres
de gran envergadura a Barcelona i no veu aquests
excés de preocupació sobre una sola obra; en segon
lloc creu que no correspon plantejar aquesta boni-
ficació en l’àmbit de l’IBI, perquè el valor de la pro-
pietat no es qüestiona i algunes, en finalitzar les
obres, podran haver incrementat el seu valor. Re-
corda que a Sants ja hi ha una subvenció a la taxa de
brossa del Mercat i que, per tant, el govern sí que
està fent coses concretes i està actuant amb els
instruments legals que pot i alguns dels elements que
planteja el PP no corresponen a possibilitats jurídi-
ques, i alguns dels elements que es volen introduir
distorsionen l’objecte de taxació i l’objecte fiscal.

El Sr. Mulleras agraeix el suport i les aportacions
fetes per CiU i ERC. Explica que ara és el moment de
planificar i que després serà tard, i que als comer-
ciants se’ls recolza de moltes maneres i encara que
l’acció municipal sigui limitada, s’ha d’aprofitar el que
es té, i que l’Ajuntament té capacitat d’intervenir en
impostos, en taxes, en preus públics, en fomentar els
ajuts als comerciants i a les persones. Diu que els
tècnics d’ADIF, en la Comissió de seguiment de
l’AVE, han pronosticat problemes perquè es tallaran
carrers cosa que dificultarà la vida quotidiana de
veïns i comerciants, i esperen que amb aquesta pro-
posició-declaració de grup s’ajudi a què, com a mí-
nim, aquests veïns i comerciants afectats puguin
suportar millor aquests costos en la seva vida quoti-
diana que els portaran aquestes obres.

El Sr. Carnes agraeix l’esperit de planificació del
PP però recorda que l’Ajuntament ha recolzat i dóna
recolzament a qualsevol operador econòmic, però
sempre amb els instruments legals de què disposa i
que una gran part d’aquesta infraestructura tindrà
anirà soterrada.

El Sr. Carnes expressa el vot contrari del PSC, el
Sr. Mestre expressa el vot contrari d’ICV-EU i A, el
Sr. Vives expressa el vot favorable de CIU, el Sr.
Mulleras expressa el vot favorable del PP i el Sr.
Florensa expressa el vot favorable d’ERC. S’aprova
amb el redactat següent:

Atesa la necessitat de compensar els veïns i els
comerciants per l’afecció de les obres de l’AVE, la
Comissió d’Hisenda i Pressupostos acorda: Establir,
d’acord amb els procediments legalment establerts, un
pla de compensacions fiscals per als veïns i co-
merciants, que hagin estat directament afectats per les
obres de l’AVE i que així ho acreditin, durant els anys
en què es realitzin les mateixes, que inclogui, com a
mínim, una subvenció del valor de l’IBI i de la recollida
comercial de residus dels comerciants, a més d’es-
tablir compensacions econòmiques als mateixos per
impossibilitat d’aparcament a les zones afectades de
Sants i Sagrera.

b) Proposicions amb contingut de Declaració
Institucional

Del Grup Municipal ERC:
4. La Comissió d’Hisenda i Pressupostos acorda

instar el govern de l’Estat per tal que les despeses
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derivades de l’ús del Palauet Albèniz per part de la
Casa Reial en les seves estades a Barcelona vagin a
càrrec de la partida assignada a tal efecte dins els
Pressupostos Generals de l’Estat.

El Sr. Florensa explica que el seu grup no s’oposa
a la cessió del Palau a la Casa Reial, sinó a que
l’Ajuntament hagi de pagar les seves despeses
derivades de l’ús privat del palau. Fa esment de l’art.
65 de la Constitució, i informa que actualment el
pressupost, que s’ha incrementat un 4 % respecte
l’any anterior, ascendeix a 8.663.020 euros a banda
dels 140 milions d’euros que es destinen a Patrimoni
Nacional i del qual el Palauet Albéniz no en forma
part. Explica que l’Ajuntament i la Generalitat sufra-
guen les despeses de representació reials quan hi ha
actes, trobades oficials en el Palauet Albéniz; l’Ajun-
tament sufraga el manteniment del Palau i dels seus
Jardins, però que no saben quines són les xifres con-
cretes quan es fa l’ús privat perquè no estan des-
glossades en el pressupost municipal

El Sr. Mulleras expressa el vot contrari del seu grup
perquè vol que la família reial així com dignataris
d’altres països vinguin a Barcelona i entenen que és
un tema d’hospitalitat del municipi. Afirma que hi ha
uns costos, que segurament aniran a més per la
importància que està adquirint Barcelona, i proposa
que aquestes despeses s’incloguin en els costos de
capitalitat que algun dia pagaran les altres admi-
nistracions.

El Sr. Mestre reafirma que el seu grup és republicà
però que l’Ajuntament ha de continuar rebent al Cap
d’Estat i a la seva família i tractar-los com a convidats
i en les condicions que s’ha estat fent fins ara. Diu
que avui el Cap d’Estat és un Rei i espera que en un
futur pugui ser un president/a de la República. Re-
marca que aquesta proposició es presenta en la
vigília d’una campanya electoral i diu que li dóna un
cert aire d’electoralisme i manifesta a ERC que al seu
grup no li agrada i que no ha ajudat a donar-li el seu
vot favorable a la proposició i per tant fan un vot
d’abstenció.

El Sr. Carnes afirma que el Palauet Albéniz és de
propietat municipal, que ha estat i és utilitzada per
mandataris tant en visites oficials com no oficials i,
per tant, no és desenraonat donar el mateix tracte
d’hospitalitat al Cap de l’Estat Espanyol.

El Sr. Florensa diu que la voluntat del seu partit és
que vingui qui vulgui a Barcelona. Lamenta l’abs-
tenció de CiU, que no ha donat cap argument per po-
der rebatre’l, i el d’Iniciativa per Catalunya, que ha
expressat una abstenció que no és coherent amb el
que prediquen. Comenta que la seva proposta és
defensable, fins i tot, des de les conviccions mo-
nàrquiques perquè només qüestionen qui ha d’assu-
mir aquestes despeses, si el Rei o la ciutat, i que no
creu que sigui una proposta electoralista. Li sobta que
el PP, que sempre insisteix en la millora dels recur-
sos, apliqui un altre criteri en aquest cas, que no és
gaire raonable l’argument del convit, perquè, primer,
la ciutat ja cedeix l’espai a la Casa Reial i, segon, que
els seus ingressos no vénen del seu treball sinó de
l’erari públic, dels pressupostos de l’Estat destinats al
seu manteniment, per tant, volen que no s’estigui
doblant el pressupost públic per ús de la família reial i
es reafirma en la seva posició.

El Sr. Mulleras contesta que fent una anàlisi de
raonament econòmic posen sobre la taula que

aquestes despeses s’incloguin en el càlcul de les
despeses de capitalitat, i que les administracions
pertinents paguin aquests costos.

El Sr. Mestre explica que encara que el seu grup és
republicà no pretén establir una tercera república a la
resta de l’Estat, principalment perquè el seu àmbit
d’actuació és estrictament el territori de Catalunya i
que la seva força política ha demanat sempre els
comptes de la Casa Reial al lloc on s’ha de fer, que
és el Congrés dels Diputats, i en el moment adient
que és en la discussió dels pressupostos generals de
l’Estat.

El Sr. Carnes fa referència a la pràctica internacio-
nal de la cortesia institucional per la qual la ciutat que
rep a una autoritat acostuma a fer-se càrrec de les
despeses d’aquesta visita.

El Sr. Carnes expressa el vot contrari del PSC, el
Sr. Mestre expressa l’abstenció d’ICV-EU i A, la Sra.
Recasens expressa l’abstenció de CIU, el Sr. Mu-
lleras expressa el vot contrari del PP i el Sr. Florensa
expressa el vot favorable d’ERC. Es rebutja.

c) Precs

Del Grup Municipal CIU:
5. Atès el cost dels lloguers de les dependències

municipals ascendeix a 13 milions d’euros anuals.
Que es procedeixi de forma imminent a reordenar les
dependències municipals per tal de millorar l’eficàcia i
l’eficiència de la gestió municipal i dels seus recursos
humans i materials.

La Sra. Recasens comenta que aquest prec forma
part del conjunt d’iniciatives que CiU ha anat duent a
terme en aquesta Comissió per esbrinar quina és la
política de lloguers de l’Ajuntament, i que per la
informació que els han donat han sabut que la
despesa de lloguer de les seves seus o dependències
municipals és d’un total de 13 milions d’euros per 98
locals, i que es paga una mitjana de 16,92 euros el
m2, quan a Barcelona la mitjana és de 12,64 euros el
m2. Que són sabedors que la Generalitat de Cata-
lunya vol reordenar les seves dependències perquè
per la totalitat d’oficines que ocupa a Tarragona,
Lleida i Girona, paga un total de 2 milions d’euros
l’any, i que, per tant, l’Ajuntament hauria de reflexio-
nar i reordenar també els seus espais per tal
d’aconseguir un estalvi tant econòmic com d’eficàcia i
eficiència a l’hora de compartir serveis i tràmits
municipals.

El Sr. Carnes demana a la Sra. Recasens que
compari els volums de les oficines de la Generalitat
amb les que té la ciutat de Barcelona, perquè les
xifres poden donar peu a equívoc. Respecte al
lloguer, comenta que s’opta pel lloguer quan encara
no està disponible l’espai amb les característiques
necessàries o quan el possible ús és provisional i no
fa necessària una compra; creu que l’Administració
ha de tenir flexibilitat per optar entre compra o lloguer
en funció de cada circumstància. Respecte a la
racionalització de la gestió de l’Ajuntament de Barce-
lona, informa que s’ha fet sempre, explica quins són
els espais que estan en marxa per reforçar-la, com
ara l’edifici ONA o el de la Plaça Pi i Sunyer, i diu que
l’Ajuntament de Barcelona és modèlic a l’hora d’es-
tablir els processos d’eficàcia que puguin corres-
pondre en cada moment.
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La Sra. Recasens entén que s’accepta el prec
perquè s’estaran aplicant polítiques de racionalització
en els espais de lloguer. Comenta que, evidentment,
s’han de tenir en compte els volums, però que potser
98 locals són molts, però que cal fer una reflexió
perquè l’Ajuntament s’ha fet molt gran. Aclareix que
no parla dels menjadors socials ni d’aquest tipus
d’espais municipals, i que amb la reflexió vol saber
quins són els locals que es podran reordenar. Explica
que, tal i com està el mercat de compra-venda, les
fórmules de lloguer estan sent prioritàries, però que
un cop s’agafa aquesta fórmula s’ha d’aplicar la
racionalització. D’altra banda, diu que no entendria
l’eficàcia i l’eficiència si no va associada amb un
estalvi econòmic.

El Sr. Carnes explica que no és feina d’ara, que ja
fa temps que s’està treballant en els projectes que ha
mencionat abans i que aquest és l’esperit d’aquest
Ajuntament des de fa temps.

Es dóna per tractat.

d) Preguntes

Del Grup Municipal CIU:
6. Atès que l’Ajuntament de Barcelona té arrendats

nou locals situats en edificis d’habitatges dotacionals
de lloguer promoguts pel Patronat Municipal de
l’Habitatge. Quines són les adreces d’aquest nou lo-
cals? Per quin motiu l’Ajuntament ha llogat cadascun
dels nou locals al PMH? Des de quina data estan
llogats per l’Ajuntament? Quina quantitat paga men-
sualment l’Ajuntament en concepte de lloguer per
cadascun d’ells? Quin ús es té previst per cadascun
dels locals?

La Sra. Recasens explica que fa poc han sabut que
l’Ajuntament, durant un any, ha estat pagant 5.714
euros mensuals al PMH pel lloguer d’un local buit, al
que no s’ha donat cap ús, i que davant la pregunta del
seu grup es va respondre que es pagava per guardar
l’espai i, així, no posar-lo al mercat de lloguer, i que
és surrealista pagar una renda al PMH, que és 100%
municipal, perquè guardi un local a l’Ajuntament, i que
aquest exemple contradiu el que s’ha debatut en el
punt anterior.

El Sr. Sorolla explica que el PMH és una entitat pú-
blica empresarial 100% municipal, amb la singularitat
que no té aportació municipal per a despesa corrent;
que s’autofinancia primer per l’aportació del sòl, que
és indirecta i que la fa l’Ajuntament; segon, per al
finançament del Pla de l’Habitatge, sobretot per als
ajuts que dóna el propi Pla; tercer, en tot el que no és
habitatge, és a dir els locals comercials, el PMH actua
com un operador més i els beneficis compensen la
despesa corrent; i en quart lloc, per la bona gestió de
les finques que administra, més de 5 mil habitatges.
Comenta que el PMH com a entitat de gestió cobra el
que s’ha de cobrar pel que administra sigui qui sigui,
altra cosa és que hi ha gent que no pot pagar i reben
ajut de Serveis Personals. Diu que PMH és una
referència a molts llocs; Diu que en aquest context,
una de les explicacions del cert dèficit que tenen des
de fa dos anys és perquè s’han fet molts habitatges i
no venda de locals perquè s’ha de mantenir la
propietat i destinar-los a equipaments, però que, amb
les previsions que tenen, s’anirà recuperant. Informa
que es va pactar amb l’Ajuntament que el pagament
dels locals que havia construït el PMH destinats a

oficines, a serveis públics, es faria mitjançant un
lloguer i no a través d’una subvenció; que fa anys que
funciona així i que el preu es va augmentant anual-
ment amb l’IPC, sent ara 9 euros; que el preu està per
sota del mercat perquè la voluntat és ajudar al PMH,
sobretot quant a compensar els costos de construcció
d’aquests equipaments; que és el conjunt de la políti-
ca municipal i no el PMH qui defineix a quin tipus
d’equipaments es destinen els baixos. Enumera els
usos i superfície dels nou locals i diu que l’únic local
que no té l’ús definit és el del carrer Carders Mon-
tanyans del districte de Ciutat Vella. Comenta que el
PMH, com a operador, avança els diners, fa els
projectes i que els lloguers responen estrictament a
aquest criteri, que pot compensar-se en lloguer o
econòmicament pel valor de la construcció.

La Sra. Recasens agraeix la informació i el seu de-
tall. Explica que no comparteix la manera com el
PMH finança les seves despeses corrents i insisteix
en què s’ha de reflexionar com s’està fent perquè
s’està presionant el mercat de lloguer a la ciutat. Pre-
gunta des de quan es paga el lloguer d’aquests
locals, des que estan construïts fins que se’ls dóna
l’ús; i si un cop es tanquen els convenis amb la
Generalitat, aquesta assumeix el cost dels lloguers.

El Sr. Sorolla pensa que el model de finançament
de les despeses corrents és bo perquè el que es fa és
encarregar una feina específica a l’instrument que es
té, que és el PMH, que té aquesta feina, i demana
que no es generin confusions al respecte. Comenta
que els usos dels locals són raonables i que no es
pressiona el mercat de lloguer perquè els preus estan
per sota de mercat i destinats a equipaments; i que li
passarà per escrit des de quan estan en funcio-
nament. Quant a si la Generalitat assumeix els costos
del lloguer, explica que ell no li pot respondre i que en
tot cas li podria contestar el gerent de Serveis Ge-
nerals o el de Patrimoni.

El Sr. Vicente respon que els lloguers que ha
avançat l’Ajuntament els acaba pagant la Generalitat.

El Sr. Carnes comenta que la informació també es
farà arribar a la resta de grups municipals.

Es dóna per tractada.
Del Grup Municipal PP:
7. Atesa l’edició de la publicació de l’Ajuntament de

Barcelona sobre el Pressupost 2008, anomenat “Pri-
mer, les persones” i la seva divulgació. Quin és el
cost global i unitari (cost global/nombre de publica-
cions), detallat per a tots els conceptes (edició,
disseny, impressió, confecció, distribució,...) d’aques-
ta publicació, i especificant l’import suportat per
aquesta campanya en cada mitjà de comunicació?

El Sr. Mulleras observa que la publicació va sortir
en els mitjans de comunicació el cap de setmana del
10 de febrer.

El Sr. Carnes confirma que va sortir a La Vanguar-
dia el 10 de febrer. Informa que el nombre d’exem-
plars editats van ser de 127.500; el cost desglossat
per conceptes és el següent: disseny, 14.557 euros;
impressió i distribució, 64.728 euros; i, per tant, el
cost unitari per fulletó és de 0,62 euros.

El Sr. Mulleras, per les dades donades, calcula que
la despesa total ha estat uns 78 mil euros, i diu que
es torna a estar davant una la polèmica bipolar, pri-
mer es pregunta si és necessari que en plena pre-
campanya electoral es faci aquesta despesa per in-
sertar un fulletó, que pràcticament és part de la
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campanya electoral del PSC, quan just una setmana
abans l’Ajuntament va enviar a tots els veïns de Bar-
celona, a través d’una revista municipal, aquesta
mateixa informació i amb les mateixes fotografies.
Demana que es tingui més cura en la informació
perquè s’informa, per exemple, que es farà, amb
pressupost 2008, la Biblioteca de Sant Antoni o la de
la Sagrada Família quan ja estan inaugurades. Afirma
que ha estat una despesa totalment improductiva i
innecessària; que amb aquests 80 mil euros es
podrien haver fet moltes altres coses per servir a les
persones; i torna a denunciar els milions d’euros
anuals que es gasten en publicitat i remarca que
aquestes despeses són les que s’haurie d’eliminar de
la política municipal.

El Sr. Carnes reitera que el govern persistirà en
aquesta política. Creu que l’Ajuntament de Barcelona
no està sotmès a cap procés electoral i respecte a la
difusió de la informació, comenta que com s’està
parlant del mateix tema té el mateix contingut.

Es dóna per tractada.
8. Quina opinió en concret li mereix el fet que la

Sindicatura de Comptes de Catalunya consideri no
ajustades a l’enunciat les memòries presentades per
l’Ajuntament de Barcelona corresponents a l’exercici
2004 i quina valoració global fa d’aquest informe?

El Sr. Mulleras fa la pregunta tenint en compte l’art.
211 del text refós de la Llei reguladora de les
hisendes locals, on s’estableix l’obligació de la
redacció de memòries concretes, i l’informe fet per la
Sindicatura de Comptes de Catalunya.

La Sra. Solans aclareix que l’informe de la
Sindicatura de Comptes, diu que l’Ajuntament de Bar-
celona no fa les memòries com la Sindicatura creu
que s’haurien fer; que només 2 dels 23 Ajuntaments
que estan avaluant ho fan correctament des del seu
punt de vista; que el criteri que apliquen és subjectiu
perquè no hi ha cap llei ni reglamentació que
desenvolupi com s’han de fer les memòries que
estableix l’art. 211 del text refós; i que l’Ajuntament de
Barcelona les elabora seguint els criteris de la
Instrucció del model normal de comptabilitat local.

El Sr. Mulleras agraeix l’explicació tècnica de la
Sra. Solans, però expressa la seva decepció perquè
el que volia amb la pregunta era una valoració política
de l’informe, valoració que no es vol o no es pot fer.
Comenta que en l’informe la Sindicatura de Comptes
posa “sota el seu criteri”, i entén que aquest criteri ha
de ser acceptat per tothom; que el propi Ajuntament
no compleix el que diu perquè en les mateixes
memòries, com a nota prèvia, informen que els

indicadors utilitzats són els definits en l’apartat 21 del
model de memòria establert per la instrucció del
model normal de comptabilitat local, però en canvi no
posen tots els indicadors que estableix l’apartat i dóna
exemples del que falta. Afirma que l’informe de la
Sindicatura de Comptes, no és qualsevol informe,
que és com una auditoria sobre com s’apliquen els
comptes generals de les corporacions locals, i que
aquest informe deixa en evidència no només l’Ajun-
tament de Barcelona sinó també a la Fundació Mies
Van der Rohe, i a diferents Instituts municipals, que
no compleixen amb l‘entrega de la documentació
necessària per a la Sindicatura de Comptes, i el cas
més sagnant diu que és l’Institut Barcelona Esports
perquè no ha entregat cap ni un dels documents que
demana la Sindicatura de Comptes. Entén que
l’Ajuntament de Barcelona ha de vetllar per la trans-
parència per evitar sospites infundades.

El Sr. Carnes comenta que els informes públics
han avalat, reiteradament i històricament, la gestió
dels comptes públics de l’Ajuntament de Barcelona.
Explica que el govern té un debat permanent al res-
pecte; que els comptes de la ciutat de Barcelona són
públics i estan ben avalats; que l’Ajuntament, per do-
tar-se de criteris, es remet i es reforça amb una nor-
ma que li ajuda a interpretar-los en no haver cap
referència legal de com interpretar l’esmentat article
211; i que l’Ajuntament de Barcelona és i seguirà sent
curós amb els seus comptes públics.

Es dóna per tractada.
Del Grup Municipal ERC:
9. Quin és el capteniment del govern municipal

entorn l’edifici de Torre Jussana?
El Sr. Florensa explica que fa uns tres anys que els

serveis de l’edifici de Torre Jussana han estat tras-
lladats per obres, i volen saber quan està previst que
finalitzin aquestes obres i quan tornarà ha estar en
funcionament aquest servei en aquest edifici.

El Sr. Carnes confirma que aquests serveis estan
al c/ Llacuna, 161 i que la previsió és que durant els
mesos de maig i abril es faci el trasllat dels serveis a
Torre Jussana per, immediatament, iniciar les obres
d’urbanització de l’entorn.

Es dóna per tractada.

VI) Mocions

No havent-hi altres assumptes per tractar, la Pre-
sidència aixeca la sessió a les tretze hores i cin-
quanta minuts.
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Acta de la sessió celebrada el dia 21 de febrer de
2008 i aprovada el dia 10 d’abril de 2008

A la sala President Lluís Companys de la casa de
la ciutat, el 21 de febrer de 2008, es reuneix la
Comissió d’Urbanisme, Infraestructures i Habitatge,
sota la presidència de l’Im. Sr. Ramon García-Braga-
do i Acín. Hi assisteixen les Imes. Sres. i els Ims.
Srs.: Raimond Blasi i Navarro, Itziar González i Virós,
Imma Moraleda i Pérez, Montse Sánchez i Yuste,
Assumpta Escarp i Gibert, Francesc Narváez i Pazos,
Eduard García i Plans, Antoni Vives i Tomàs, Joan
Puigdollers i Fargas, Jordi Cornet i Serra, Javier
Mulleras Vinzia, Alberto Villagrasa Gil, Elsa Blasco i
Riera i Ricard Martínez i Monteagudo, assistits pel
secretari general de la Corporació per delegació, Sr.
Joan Caparrós i Hernández, que ho certifica.

També hi són presents els Srs.: Antoni Sorolla i
Edo, delegat d’Habitatge; Juan Carlos Montiel i Díez,
director de Barcelona Regional; Ramon Massaguer i
Meléndez, gerent d’Urbanisme i Infraestructures.

S’obre la sessió a les 16.36 h.

I) Aprovació de l’acta de la sessió anterior

El Sr. Martínez pregunta si ja s’ha corregit l’error de
l’acta de l’anterior Comissió en relació amb la pro-
posició del seu grup sobre l’aprovació d’una comissió
de seguiment de protecció de la Torre del Fang.

El Sr. Caparrós, secretari per delegació, afirma que
a l’acta d’aquesta comissió ja apareix com a
aprovada i que ja ha donat l’ordre perquè es pengi a
la llista d’acords. El Sr. García-Bragado mira l’acta i
confirma que l’error ja s’ha corregit.

S’aprova.

II) Part Informativa

a) Despatx d’ofici

En compliment de l’article 63.1 del Reglament
orgànic municipal, es comuniquen les resolucions
següents:

1. Àrea d’Habitatge, Urbanisme i Règim Interior
Del gerent municipal, de data 27 de desembre de

2007, que aprova el plec de clàusules i convoca
concurs, per adjudicar les obres de reparació i
conservació del Parc Güell, per als exercicis 2008-
2011 per un import d’1.528.879,53 euros.

2. Àrea d’Habitatge, Urbanisme i Règim Interior
Del gerent municipal, de data 31 de desembre de

2007, que aprova el plec de clàusules per les obres
de reparació i conservació del Reial Monestir de San-
ta Maria de Pedralbes, per als exercicis 2008-2011
per un import d’1.528.880,37 euros.

3. Àrea d’Habitatge, Urbanisme i Règim Interior
Del gerent municipal, de data 31 de desembre de

2007, que aprova el plec de clàusules per les obres

de reparació i conservació dels monuments de la
ciutat, per als exercicis 2008-2011 per un import de
3.796.325,75 euros.

4. Àrea d’Habitatge, Urbanisme i Règim Interior
Del gerent municipal, de data 31 de desembre de

2007, que aprova el plec de clàusules per les obres
de reparació i conservació dels edificis i instal·lacions
artístics, per als exercicis 2008-2011 per un import de
3.788.964,50 euros.

5. Àrea d’Habitatge, Urbanisme i Règim Interior
Del gerent municipal, de data 31 de desembre de

2007, que aprova el plec de clàusules per les obres
de reparació i conservació dels elements ornamentals
de la ciutat, per als exercicis 2008-2011 per un import
de 2.658.921,93 euros.

6. Àrea d’Habitatge, Urbanisme i Règim Interior
Del gerent municipal, de data 19 de desembre de

2007, que adjudica al senyor Santiago Vives Sanfeliu
el contracte de la redacció del Pla de Millora Urbana
per a la ubicació d’un equipament assistencial i d’un
equipament local a l’illa de Can Farreró, al districte de
Sants-Montjuïc, per als exercicis 2007-2008 per un
import de 29.990 euros.

7. Àrea d’Habitatge, Urbanisme i Règim Interior
Del gerent municipal, de data 27 de desembre de

2007, que adjudica a la Sra. Lluïsa Morao Iglesias el
contracte per a la col·laboració en els treballs i estudis
urbanístics per a la formulació dels treballs de des-
envolupament dels àmbits de planejament i gestió de
la modificació del PGM dels Tres Turons, per als
exercicis 2007-2008 per un import de 10.700 euros.

8. Districte de Sarrià-Sant Gervasi
Del gerent municipal, de data 31 de desembre de

2007, que adjudica a la societat Gestión Integral de
Instalaciones, SA el contracte de les obres de cli-
matització a la Casa Sagnier, carrer Brusi, 51-61, per
als exercicis 2007-2008 per un import de 214.990,25
euros.

9. Districte d’Horta-Guinardó
Del gerent municipal, de data 27 de desembre de

2007, que adjudica a la societat Gestió Integral de
Instalaciones, SA i auxiliar de Obra Civil, SA UTE el
contracte per al condicionament de l’edifici Casernes
com a nova OAC, per als exercicis 2007-2008 per un
import d’1.071.784,05 euros.

10. Àrea d’Habitatge, Urbanisme i Règim Interior
Del gerent municipal, de data 16 de gener de 2008,

que autoritza a Cànon España, SA el contracte de
lloguer i manteniment d’una fotocopiadora Cànon per
al Departament de Reprografia d’Urbanisme i Infra-
estructures, per un import de 78.240 euros.

11. Àrea d’Habitatge, Urbanisme i Règim Interior
Del gerent municipal, de data 16 de gener de 2008,

que autoritza a la societat Cànon España, SA a la

Comissió d’Urbanisme, Infraestructures i Habitatge
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contractació del lloguer i manteniment d’una màquina
fotocopiadora Cànon per a l’Àrea d’Urbanisme i
Infraestructures, per un import de 78.240 euros.

12. Districte d’Horta-Guinardó
Del gerent municipal, de data 27 de desembre de

2007, que modifica la resolució d’adjudicació a la
societat Gestión Integral de Instalaciones, SA i auxi-
liar de Obra Civil, SA UTE de les obres de con-
dicionament de l’edifici Casernes com a nova OAC,
en el sentit de traslladar l’import fixat per a l’exercici
2007 (6000 euros) al pressupost de 2008, amb càrrec
al qual anirà el total de l’adjudicació, per un import
d’1.071.784,05 euros.

Acords de la Comissió de Govern de 13 de febrer de
2008:

13. Aprovar, a l’empara de l’article 87.6 del Decret
legislatiu 1/2005, de 26 de juliol, pel qual s’aprova el
text refós de la Llei d’urbanisme, el Projecte segregat
complementari d’urbanització de desviament de ser-
veis afectats de telefonia i electricitat previ a l’exe-
cució de l’edifici B, al barri de Trinitat Nova, promogut
per Bagursa, amb un pressupost, per a coneixement
de l’Administració, de 449.528,83 euros, el 16% de
l’impost del valor afegit inclòs; publicar aquest acord
en el Butlletí Oficial de la Província i en el Diari Oficial
de la Generalitat de Catalunya i a la Gaseta Municipal
i donar-ne compte a la Comissió d’Urbanisme, Infra-
estructures i Habitatge

14. 1r) Aprovar definitivament el Projecte de la
urbanització i infraestructura del carrer de la Llacuna.
Fase 1: Llacuna muntanya entre l’avinguda Diagonal i
el carrer de Pere IV, d’iniciativa pública, per un import
d’1.281.273,79 euros, el 16% impost del valor afegit
inclòs, formulat per 22@ BCN, SA. 2n) Publicar
aquesta resolució en el Butlletí Oficial de la Província
i en un diari dels de més circulació de Catalunya. 3r)
Donar-ne compte a la Comissió d’Urbanisme, Infra-
estructures i Habitatge.

15. 1r) Aprovar definitivament el Projecte comple-
mentari 1 del Projecte de la urbanització i infraestruc-
tura del carrer de Sancho d’Àvila, entre els d’Àvila i de
Pamplona, i del carrer Pamplona, entre els de Sancho
d’Àvila i dels Almogàvers, d’iniciativa pública, per un
import de 291.760,96 euros (el 16% impost del valor
afegit inclòs), formulat per 22@ BCN, SA. 2n) Publi-
car aquesta resolució en el Butlletí Oficial de la
Província i en un diari dels de més circulació de Ca-
talunya. 3r) Donar-ne compte a la Comissió d’Ur-
banisme, Infraestructures i Habitatge.

16. Aprovar definitivament el Projecte constructiu
de la Central de recollida pneumàtica de residus
sòlids urbans de Lesseps i equipament de les xarxes
de la plaça de Lesseps i de la ronda del General Mitre
entre els carrers d’Homer i de Puig-Reig, per un
import de 4.472.345,45 euros, el 16% de l’impost del
valor afegit inclòs, formulat per Barcelona d’Infra-
estructures Municipals, SA (BIM/SA); resoldre l’al·le-
gació presentada per l’Im. Sr. Jordi Cornet i Serra, en
qualitat de regidor del Grup Municipal del Partit Popu-
lar de Catalunya; publicar aquest acord al Butlletí Ofi-
cial de la Província i en un diari dels de més circulació
de Catalunya; notificar-lo als interessats en aquest
procediment; i donar-ne compte a la Comissió d’Ur-
banisme, Infraestructures i Habitatge.

c) Informes

A la Comissió:
1. Sobre el desenvolupament del Pla Territorial

Metropolità de Barcelona.
El Sr. Montiel exposa que el Pla Territorial Metro-

polità de Barcelona té una normativa i un procediment
d’elaboració diferent perquè la Comissió d’Ordenació
Territorial de Barcelona és, per llei, la responsable de
la seva aprovació. Explica que aquesta comissió, pre-
sidida pel conseller de Política Territorial i Obres Pú-
bliques, està formada per 22 membres: 11 de la Ge-
neralitat i 11 de l’àmbit local. Aquesta composició
mixta ha fet que es constitueixi una ponència tècnica
per elaborar els documents que s’han de presentar a
la Comissió d’Ordenació.

Informa que aquesta Ponència Tècnica, que es va
reunir per primera vegada a començaments del 2006,
està formada per 8 membres: 4 membres de la
Generalitat i 4 de l’àmbit local, dels quals dos són
representants de la Federació Catalana de Municipis,
un és de l’Associació Catalana de Municipis i un altre
és de l’Ajuntament de Barcelona. Explica que el que
va fer aquesta Ponència va ser recollir, en primer lloc,
tota la informació que s’havia elaborat al llarg del
temps sobre el Pla Territorial i el sistema territorial en
conjunt, i a partir d’aquí va estructurar els treballs de
la manera següent: primer, el sistema d’espais lliures;
segon, el sistema d’assentaments urbans, i finalment,
el sistema d’infraestructures de mobilitat. Afegeix
que, com que s’ha tingut en compte un document so-
bre qüestions mediambientals, s’hi incorpora un quart
sistema d’infraestructures mediambientals.

Comunica que durant el primer semestre del 2006
es va elaborar un document d’avanç de propostes per
a la Comissió. Aquest document presentava sintè-
ticament una sèrie de consideracions explicatives so-
bre l’encaix del Pla Territorial Metropolità dins el Pro-
grama de Planejament Territorial de Catalunya, tenint
en compte que fins aleshores s’havien treballat
bàsicament les propostes referents als sistemes
d’espais oberts i d’espai urbà. Fa saber que les in-
fraestructures de mobilitat s’han afegit posteriorment,
sobretot tenint present que el Pla d’Infraestructures
del Transport de Catalunya remet al Pla Territorial
Metropolità quant a l’àmbit territorial. Aquest docu-
ment inclou també una explicació succinta de sis
plànols que expliquen els tres sistemes i dos plànols
més sobre les infraestructures de mobilitat.

Remarca que aquest Pla va alentir la programació
de les seves reunions arran de les eleccions a la
Generalitat de Catalunya, però passades les elec-
cions i constituït el nou Govern de la Generalitat de
Catalunya, les reunions es van reprendre i fins avui
s’han fet ja trenta reunions. Comunica que el proper
dimecres la Ponència Tècnica presentarà un do-
cument a la Comissió Política que, si bé no és pre-
ceptiu dins de la formalització legal de la tramitació,
tindrà la forma d’avantprojecte amb la finalitat que
pugui servir com a referent per a la participació tant
del món local com de la societat civil.

Comenta el darrer esborrany del document que ha
lliurat als assistents. En el capítol primer, s’emmarca
el Pla Territorial en el planejament territorial de
Catalunya tant pel que fa referència al marc legal com
als criteris bàsics. En el capítol segon, s’exposa el
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marc físic i l’administratiu, tenint en compte que bà-
sicament quan es parla de marc físic en un territori
tan complex com el que abasta aquest Pla Territorial,
s’està parlant del sistema d’espais lliures, que és la
condició bàsica per poder parlar de la implementació
tant del sistema d’assentaments urbans com d’infra-
estructures. Explica que hi inclou també tot un seguit
de reflexions que formen part d’aquest marc de
referència o memòria general, com ara l’estudi de
dinàmiques de creixement, de l’evolució de la po-
blació i de l’activitat, i, en definitiva, la interrelació en-
tre unes i d’altres amb la mobilitat i les infraes-
tructures de transport.

Exposa que a la segona part del Pla s’esmenten
els escenaris, reptes i alternatives que són la base
sobre la qual s’elaboren les propostes que van
delimitant els diferents usos del sòl. Afirma que les
propostes tenen a veure amb el sistema d’espais
oberts i amb els criteris de delimitació més explicitats.
Fa avinent que el mateix succeeix amb el sistema
d’assentaments urbans i les infraestructures de
mobilitat, així com amb tot allò que té a veure amb el
desplegament del Pla. A més, afegeix que també hi
apareix un esborrany de normes d’ordenació territo-
rial amb deu plànols d’informació gràfica i un
document sobre l’avaluació ambiental estratègica;
d’aquesta manera, es vincula amb l’estructura nodal
del territori, que té un paper bàsic en les infra-
estructures de transport, tant les de transport ferro-
viari i viari com les de transport públic i privat.

Conclou dient que aquest Pla intenta ser coherent
amb el que pot ser la revisió del PDI que està en
marxa, però assegura que va més enllà, sobretot pel
que fa a la xarxa viària que queda una mica al marge
en el Pla Director d’Infraestructures del Transport
Públic de Catalunya. Fa saber que aquest Pla conté
també la proposta i les actuacions agregades perquè
es puguin llegir d’una manera més clara, i també hi
apareix allò que determina els àmbits dels diferents
plans directors urbanístics posteriors. Constata que ja
s’hi esmenten qüestions a les quals s’haurà d’atendre
en el Pla Director Urbanístic de l’Àrea Metropolitana
Central.

Finalment, comenta que té sentit parlar d’un
avantprojecte sempre que es tingui en compte que,
bàsicament, el criteri de revisió de l’avantprojecte,
més enllà dels criteris participatius o de les propostes
participatives de diferents àmbits de la societat civil,
té una pròpia lògica interna de revisió, que pel que fa
a l’avaluació ambiental estratègica, es fa en col·la-
boració amb el Departament de Medi Ambient.

El Sr. García-Bragado pregunta si aquesta és la
informació bàsica de l’estat dels treballs. El Sr.
Montiel li respon que una vegada la Comissió d’Or-
denació doni el vistiplau, el text d’aquest document ja
es podrà distribuir i ser objecte de les converses, de
les explicacions i de les discussions que calguin. El
Sr. García-Bragado entén que s’ha explicat la situació
d’avançament dels treballs al llarg d’aquests anys i in-
terpreta que ara els treballs es troben en un moment
en què es pot fer una publicació específica d’aquí a
uns dies. El Sr. Montiel li ho confirma.

El Sr. Puigdollers recorda que aquest informe arri-
ba a la Comissió com a conseqüència de la petició
que el seu Grup Municipal va fer a l’última reunió de
la Comissió atès que els havien arribat notícies que la
Ponència Tècnica estava a punt d’acabar els treballs i

ells no en tenien cap informació. Pregunta quants
representants de l’Ajuntament de Barcelona hi ha a la
Comissió d’Ordenació Territorial Metropolitana de
Barcelona i a la Ponència Tècnica. Vol saber quins
han estat els criteris del representant que ha actuat
en nom de l’Ajuntament de Barcelona en l’elaboració
d’aquest Pla i qui els ha aprovat, ja que afirma que en
cap moment s’ha debatut aquest tema en el Plenari
de l’Ajuntament de Barcelona. Reclama que els donin
tota la documentació que l’Ajuntament té sobre
aquest Pla, atès que considera que l’han de tenir tots
els regidors i regidores de l’Ajuntament de Barcelona.
A més, demana explicacions sobre per què en la
Comissió Especial que es va crear pel tema de les
infraestructures no es va debatre el Pla Territorial, ja
que el considera clau en un pla d’infraestructures.

El Sr. Villagrasa coincideix amb el Sr. Puigdollers
quant a vincular el Pla Territorial a les infraes-
tructures. Fa la pregunta sobre quin pes pot tenir
l’opinió del consistori en els treballs de la Comissió
Especial d’Infraestructures, si el Pla Territorial ja
s’aprova ara. Considera que el Pla Territorial ha de
tenir en compte l’opinió de l’Ajuntament de Barcelona,
atès que aquest té un pes important dins l’àrea metro-
politana. Demana poder debatre el document final del
Pla Territorial a la Comissió, al Ple i també a la
Comissió Especial d’Infraestructures, ja que conside-
ra que d’aquest Pla depèn el futur de l’àrea metropoli-
tana en infraestructures, comunicacions, energia i
protecció ambiental, així com també en depèn
l’equilibri econòmic per evitar el tancament o la
deslocalització d’empreses.

El Sr. Martínez considera que el seu Grup Munici-
pal no està vinculat a aquest document, ja que no
s’ha aprovat enlloc, però entén que qualsevol decisió
que afecti la ciutat de Barcelona ha de passar pel
Plenari i que això requereix unes majories de con-
sens. Per tant, manifesta que quan es debati aquest
tema, ja diran el que han de dir. Puntualitza que es
diu «avanç de Pla», però afirma que aquesta figura
no és objecte de cap aprovació, sinó que això és la
manera d’empaquetar un document per posar-lo a
l’abast de les institucions.

El Sr. Montiel fa saber que no s’està començant
cap tramitació, sinó que es fan públics els treballs
d’una comissió, en la qual ell ha representat a
l’Ajuntament de Barcelona durant trenta sessions
amb els quatre membres de la Generalitat, el senyor
Juli Esteban, Josep M. Carrera, Jordi Julià i Eduard
Rosell en representació i substitució del senyor Oriol
Nel·lo; dos membres de la Federació Catalana de
Municipis, Jaume Vendrell i Pere Muntanya, i un
membre de l’Associació Catalana de Municipis, Genís
Calbot. Remarca que no ha hagut cap voluntat
d’amagar informació, sinó de fer un treball amb una
estructura interna suficient perquè pugui tenir
solvència per poder ser criticat per tothom. Entén que
totes les reflexions de la Comissió Especial d’Infra-
estructures són un bon arsenal conceptual i de
propostes per analitzar també de manera col·lectiva.

El Sr. García-Bragado subratlla que és un do-
cument que se sotmetrà a debat en què intervindran
les institucions que formem part de la regió, els partits
polítics i persones i col·lectius professionals. Conside-
ra que és ben evident que aquesta qüestió s’haurà de
discutir en les institucions on s’hauran d’aconseguir
majories i consensos i que, per tant, entre tots
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s’hauran de perfilar quines són les línies que després
permetran trobar a cada municipi, fent ús de la seva
autonomia, el marc regulador necessari que garan-
teixi el seu desenvolupament d’acord amb els prin-
cipis que el Pla prevegi.

Aclareix que ara s’està fent un debat polític de
màxima importància per al país sobre quina serà
l’estructura institucional que actuarà en el plane-
jament i afirma que això és responsabilitat del Govern
de la Generalitat. Creu deduir que els grups muni-
cipals entenen que la Comissió Especial d’Infra-
estructures és un lloc adequat per debatre aquesta
qüestió amb caràcter previ a la seva presentació als
òrgans de govern de l’Ajuntament. Per tant, es com-
promet a enviar aquest document a tots els grups,
però concretament als membres de la Comissió, i a
convocar una reunió en què s’informarà exactament
de quins són els punts que s’han anat desenvolupant
al llarg de tot el procés. Conclou dient que la infor-
mació es donarà ràpidament, i que els consensos i els
compromisos s’assumiran quan calgui assumir-los.

El Sr. Puigdollers entén per la resposta que acaba
de rebre que el Sr. Montiel és el representant de
l’Ajuntament de Barcelona a la Ponència Tècnica. El
Sr. García-Bragado li ho confirma. El Sr. Puigdollers
qüestiona, aleshores, el fet que el Sr. Montiel no es
vinculi amb el Pla i, d’acord amb el que deia també el
portaveu d’Esquerra Republicana, afirma que el seu
Grup tampoc se sent vinculat amb un document en
què no hi han participat. De tota manera, vol conèixer
quins són els criteris que ha defensat el Sr. Montiel,
com a representant de l’Ajuntament de Barcelona, i
per encàrrec de qui els ha defensat, perquè argumen-
ta que, tot i que és veritat que com a institució no se
senten vinculats amb aquest tema, el que és evident
és que quan algú participa en una ponència tècnica,
el que com a institució no es pot fer és contradir el
que el teu representant a la Ponència Tècnica ha
posat sobre la taula.

El Sr. Villagrasa comparteix amb el Sr. García-Bra-
gado que el lloc més adient per debatre aquest Pla és
la Comissió Especial d’Infraestructures, però admet
que això no impedeix que també es faci un debat en
el Plenari. Vol saber també quins són els criteris que
ha defensat el Sr. Montiel.

La Sra. Blasco declara que li sembla oportú també
que es faci aquest debat a la Comissió d’Infra-
estructures i, a més, pensa que els criteris per fer la
proposta municipal s’han de debatre entre tots
plegats. De tota manera, es congratula perquè final-
ment existeix un text de Pla territorial per debatre.

El Sr. García-Bragado fa saber que l’Ajuntament de
Barcelona té una veu importantíssima, però que no té
la capacitat de decidir fora del seu terme municipal.
Assegura que s’ha posat una atenció especial perquè
les tesis amb què es treballi no contradiguin les
polítiques, antigues o actuals de l’Ajuntament de Bar-
celona, revalidades pel Plenari.

Es dóna per tractat.

d) Compareixences Govern municipal

Del Grup Municipal CiU:
2. Que comparegui el responsable polític de

Bagursa per tal que informi a aquesta Comissió del
desplegament d’oficines d’habitatge a Barcelona, i pel
sorteig i gestió dels 1500 habitatges de protecció.

El Sr. García argumenta que demanen aquesta
compareixença perquè Bagursa és l’empresa munici-
pal que es dedica, entre altres coses, a gestionar les
oficines d’habitatge de Barcelona i ells volen saber
exactament en quin procés està l’adjudicació final
dels pisos que es van sortejar la passada legislatura i
en quin procés es troba la solució de les anomalies
que es van produir en el transcurs del sorteig.
Finalment, pregunta també quin és el calendari
concret d’obertura de les oficines d’habitatge als
districtes que encara no en tenen.

El Sr. Sorolla puntualitza que no té cap consciència
que el problema de les anomalies s’hagi fet més gran.
Reconeix que han tingut converses amb els afectats i
que aquestes converses no estan tancades, però
manifesta que tampoc hi ha cap solució.

Quant a les oficines d’habitatge fa avinent que hi ha
vuit oficines i que en falten a les Corts i Sarrià, on hi
estan treballant. Explica que el model parteix d’una
gestió integral en la qual, d’una banda, es reconeixen
les singularitats territorials i la possibilitat que les
oficines puguin plantejar temes estrictes d’aquell
territori i, d’una altra, que alguns temes funcionin de
forma unificada, de manera que els ciutadans tinguin
la garantia que se’ls dóna la mateixa informació res-
pecte a quatre temes: l’ajut a la rehabilitació, que ja
està molt avançat i que properament ho presentaran
a la Comissió; l’accés a l’habitatge protegit i al regis-
tre; els ajuts al lloguer i les borses de mediació
d’habitatge, i el suport a les problemàtiques vin-
culades al mercat privat, que és un tema que ara han
començat a treballar i que, per tant, està en un estat
més embrionari.

Fa saber que ja estan treballant de forma unificada
en alguns conceptes. Comunica que en els ajuts a
l’emancipació ja han treballat totes les oficines amb
un cert suport, direcció i coordinació de Bagursa i afir-
ma que, gràcies a això, s’han pogut tramitar els
gairebé 4.000 ajuts a l’Ajuntament de Barcelona, tot i
que ara estan encallats a causa de la tramitació que
posteriorment han de fer la Generalitat i l’Estat.
Remarca que el model és molt senzill ja que les
oficines han de tenir un catàleg de serveis, uns
protocols d’atenció, un únic aplicatiu informàtic, i han
de gestionar o registrar tots aquells aspectes rela-
cionats amb l’habitatge. D’altra banda, fa avinent que
hi haurà quatre centres de resolució més especia-
litzats corresponents als quatre temes que ha indicat.
Recorda que es pot aprofitar la infraestructura i
l’experiència de Paisatge Urbà perquè sigui el centre
de resolució de temes de rehabilitació, i que també
s’estan muntant els altres centres aprofitant els
potencials que té l’Ajuntament.

Pel que fa al calendari, assegura que de moment
s’està complint. Informa que la previsió era: el primer
trimestre es destinava a fer un model teòric i això
pràcticament ja està fet; el segon trimestre es
dedicava a precisar els requeriments, els processos,
la definició dels aplicatius necessaris; i en el segon
semestre es preveia la construcció, la definició dels
manuals, dels aplicatius i la definició de recursos, és
a dir, articular-ho i posar-ho en marxa amb la intenció
que fos una implantació feta ja a partir de l’any vinent.

Comenta que es van sortejar 25 promocions i
d’aquestes, 13 estan acabades i en 4 d’aquestes
tretze, que són de lloguer, ja s’han lliurat les claus.
Explica que la diferència de temps de lliurament entre
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unes promocions i les altres és perquè quan una obra
està acabada, comença el procés administratiu de la
qualificació definitiva d’habitatge protegit que dóna la
Generalitat, que és lent i, a més, quan és una venda,
cal el vistiplau dels bancs previ al de Madrid, mentre
que el lloguer és més senzill perquè no passa per
Madrid ni pels bancs i només ho ha de visar la
Generalitat. Confirma que nou més estan acabades i
assegura que abans de l’estiu s’hauran lliurat les
claus. De la resta de promocions comenta que les
obres de set més estaran acabades abans de l’estiu,
però no l’adjudicació, que possiblement es farà
després de l’estiu; de tres més es farà l’adjudicació
cap a finals d’any, cosa que vol dir que durant el
segon semestre s’acabaran tres promocions més. Ex-
plica que queden pendents per a l’any vinent les
obres de dues promocions: l’una és la que fa l’Incasol
a causa de l’endarreriment de l’inici i l’altra és una
obra en què hi va haver un problema amb Fecsa. En
tot cas, vol subratllar que la importància rau en el fet
que totes les 25 promocions amb 1.500 habitatges
estan en obres.

Finalment, exposa les accions de futur que cal fer
per evitar els errors i per millorar el sistema de gestió.
Una primera acció és fer un registre únic de
sol·licitants d’habitatge. Aprofita l’avinentesa per
agrair a tots els grups municipals que, a petició del
tinent d’alcalde, van ajudar a posar una disposició
addicional en què es reconeixen les competències
que diu la Carta a efectes de tenir un registre munici-
pal i que no sigui el de Catalunya. Destaca que el
reglament hi fixa les normes, els criteris i els
procediments, i comenta que el treball intern de
l’Ajuntament està pràcticament acabat i que ara ho
estan treballant també amb la Generalitat. Es com-
promet que en la propera reunió de la Comissió, tant
si s’ha pogut tancar el tema amb la Generalitat com si
no, es presentarà un document que, encara que l’hagi
d’aprovar el Consorci de l’Habitatge, prèviament hi
haurà un període d’exposició pública durant el qual es
podrà debatre.

El Sr. Villagrasa planteja dos dubtes sobre el
funcionament de l’Oficina d’Habitatge: primer, qui
gestiona els ajuts de rehabilitació, si ho fa l’Oficina de
l’Habitatge o Paisatge Urbà; i segon, vol saber si en
temes de mobbing l’assistència jurídica inclourà
també la defensa jurídica o no.

El Sr. García es queixa perquè el seu Grup volia
que a la compareixença vingués un responsable molt
més directe del dia a dia de l’empresa, perquè
manifesta que el que volien era entrar en dinàmiques
molt del dia a dia de la gestió de les oficines, arran de
les queixes rebudes de ciutadans que no hi han estat
ben atesos. Té la sensació que se’ls ha contestat el
que se’ls havia contestat ja altres vegades i per això
diu que no insistiran més. Només vol conèixer el
calendari concret de l’obertura de les oficines de les
Corts i de Sarrià.

El Sr. Sorolla respon al Sr. Villagrasa dient que
quan parlen d’unes noves bases de rehabilitació, la
idea és que a Paisatge Urbà hagin tots els ajuts que
es donen, ja sigui de la Generalitat, de l’Estat o de
l’Ajuntament. El Sr. Villagrasa torna a preguntar si en
els casos de mobbing l’assistència jurídica inclourà
també la defensa jurídica. El Sr. Sorolla manifesta
que hi estan treballant. Assegura que es basen en
l’experiència de l’Oficina del Consumidor i en els

treballs i experiència que, sobretot, s’han fet a Ciutat
Vella. De tota manera, reconeix que a aquesta pre-
gunta no li pot respondre perquè no ho sap, ja que
encara hi estan treballant.

Es dóna per tractat.

III) Propostes a dictaminar

b) Propostes d’acord

Districte de l’Eixample

3. Aprovar definitivament, de conformitat amb l’ar-
ticle 68 de la Carta Municipal de Barcelona, la
Modificació del Pla Especial d’ordenació i deter-
minació del tipus d’equipament del sector delimitat
pels carrers de Tarragona, de la Diputació, de la Gran
Via de les Corts Catalanes, de Llança i el seu entorn
Plaça de Braus de Les Arenes, promoguda per Com-
pañía Nueva Plaza de Toros de Las Arenas; i
resoldre les al·legacions presentades en el tràmit
d’informació pública de l’aprovació inicial, de confor-
mitat amb l’informe de la Direcció de Serveis de
Planejament que consta a l’expedient i, a efectes de
motivació, s’incorpora a aquest acord.

El Sr. Massaguer confirma que estan en tràmit
d’aprovació definitiva al Districte de l’Eixample. Expli-
ca que l’objectiu de la proposta és modificar la
superfície comercial de restauració i d’oficines, que
en l’actual planejament abastava el 25%, per arribar
al percentatge del 33%, percentatge que inclou la
planta soterrani primera i, a la vegada, permet la
implantació directa d’una activitat musical-cultural
com ara el museu del rock. Manifesta que aquest
canvi és d’usos dins el mateix edifici, cosa que ja
preveia el Pla Especial.

En el tràmit hi ha hagut una al·legació del Grup Po-
pular relacionada amb una manca d’impacte en teixit
econòmic i comercial i amb una modificació també del
Programa de Mobilitat. S’aclareix l’al·legació dient
que la modificació percentual, en iniciar l’estudi de
mobilitat per implantació del centre en un punt
neuràlgic i per les comunicacions que tenien, no patia
alteració.

El Sr. Garcia expressa la reserva de vot del seu
Grup, ja que volen que els clarifiquin tot un seguit de
propostes que no tenen res a veure amb el pla-
nejament actual, però que van molt lligades al que ara
se’ls proposa, perquè considera que aquesta modi-
ficació de la plaça Les Arenes, en comptes de ser una
amenaça pel teixit comercial de l’entorn, ha de ser
una oportunitat per a aquest teixit. Argumenta que
perquè sigui una oportunitat, primer s’ha de garantir la
connexió entre el futur centre de Les Arenes amb el
que en aquests moments és un centre consolidat que
constitueix el sistema de la Creu Coberta i la carrete-
ra de Sants.

D’altra banda, reprèn una antiga reivindicació dels
comerciants de la zona i exigeix que a la sortida del
metro hi hagi indicadors que anunciïn el centre co-
mercial obert dels comerços de la Creu Coberta i de
la carretera de Sants. Finalment, demana que
aquestes obres es coordinin amb les actuacions que
es fan a la plaça de Sants, de manera que quan això
estigui obert, realment hi hagi una continuïtat del
carrer Diputació, la Creu Coberta, fins al final dels
comerços del Sants Establiments Units.
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El Sr. Villagrasa reitera les al·legacions del seu
Grup perquè, d’alguna manera, s’intenti comunicar
els dos eixos comercials.

El Sr. Cornet demana que la Comissió d’Urbanisme
garanteixi que es farà realitat la connexió. Afirma que
el seu vot està en funció d’aquest compromís polític i
vol que això consti en l’acta de la Comissió.

El Sr. Martínez es congratula que una ciutat que va
ser declarada antitaurina fa uns anys, ara destini una
plaça de braus a diversos elements que no sigui ma-
tar toros. Manifesta que el que s’està aprovant avui és
una redistribució de la part comercial en relació amb
un projecte que pot ser emblemàtic, com ara el mu-
seu del rock. Recorda que ells van votar en contra
perquè el projecte urbanístic no els agrada, però atès
que finalment aquest projecte inclou l’esmentat mu-
seu, ara votaran a favor.

La Sra. Blasco expressa el seu vot positiu, tot i que
reconeix que no els entusiasma el fet d’augmentar
l’espai comercial, però entenen que gràcies a això es
pot instal·lar l’esmentat museu, cosa que fa viable el
projecte.

El Sr. Massaguer puntualitza que el punt 34 de
l’ordre del dia fa referència justament a l’obertura del
carrer Diputació que han esmentat els grups muni-
cipals del Partit Popular i de Convergència i Unió.

Es dictamina amb el posicionament favorable del
PSC, ICV-EUiA, PP i ERC i amb la reserva de vot de
CiU.

A continuació es tractarà la pregunta d’ERC que fi-
gura com a punt 34 de l’ordre del dia.

d) Preguntes

Del Grup Municipal ERC:
34. Quan es produirà l’obertura del carrer Diputació

al seu pas per Creu Coberta?
El Sr. Massaguer recorda que quan el 4 de maig de

2007 es va aprovar la modificació del Pla General a
l’àmbit de la UA5 de la modificació per reordenar les
afectacions viaries al barri d’Hostafrancs, el procedi-
ment de gestió de l’obertura del carrer Diputació
estava ja força avançat, amb un ritme, més o menys,
paral·lel al de l’actuació de Les Arenes. Però el que
es va decidir en aquell moment va ser invertir la
posició residencial amb una d’equipament. Així, la
posició residencial quedava darrere de l’hotel de la
plaça d’Espanya, i la posició d’equipament quedava a
l’altra vorera. Aquesta modificació de planejament va
afectar directament el procediment de gestió de l’altre
planejament, cosa que ha provocat que s’hagués
d’ajustar la gestió a aquesta nova posició. Això
suposa un retard, perquè les finques resultants de la
reparcel·lació, de caràcter voluntari, han de ser unes
altres. Fa saber que, en aquest moment, de les sis
parcel·les hi ha cinc d’alliberades i la sisena està pre-
vista per al primer semestre d’aquest any 2008. Això
pel que fa a l’actuació aïllada número 7.

Quant a l’actuació número 5, que seria també en
aquest àmbit mateix, informa que es faria l’aprovació
amb aquesta reparcel·lació voluntària i hi hauria una
tramitació i adaptació d’aquest document al llarg del
2008, mentre que l’execució d’aquesta reparcel·lació
es faria pràcticament en els dos primers terços del
2009. Per tant, conclou que l’execució física, l’alli-
berament i l’inici de la urbanització es durien a terme
entre finals del 2009 i inicis del 2010.

El Sr. Puigdollers pregunta si existeix un conten-
ciós sobre aquest tema. El Sr. Massaguer li confirma
que hi ha un contenciós sobre la reparcel·lació antiga.
El Sr. Puigdollers vol saber si aquest contenciós afec-
ta la nova reparcel·lació. El Sr. Massaguer respon
que no, però que això no vol dir que no hi hagi un nou
contenciós.

El Sr. Martínez constata el canvi de l’ordre del dia.
Expressa consternació perquè l’Ajuntament va fer
propaganda de l’obertura del carrer Diputació abans
d’hora. Agraeix, però, la sinceritat del Sr. Massaguer
sobre la data del 2010.

El Sr. Cornet afegeix que, per coincidència d’ob-
jectius, votaran favorablement perquè entenen que,
finalment, l’Ajuntament ha adquirit el compromís d’in-
tentar agilitar aquest procés per aconseguir que això
sigui un motor paral·lel a l’obertura de Les Arenes,
amb la Creu Coberta i el Sants Establiments Units.

Es dóna per tractada.

Districte de Sants-Montjuïc

4. Aprovar provisionalment, de conformitat amb els
articles 11.1.j i 66.3 de la Carta Municipal de Barcelo-
na, la Modificació puntual del Pla General Metropolità
en l’àmbit discontinu delimitat pel carrer de la Feixa
Llarga, núm. 14-20, i els carrers K i 50, de la Zona
Franca de Barcelona (Factoria Akzo Nobel), d’inicia-
tiva municipal, amb les modificacions a què fa refe-
rència l’informe de la Direcció de Serveis de Plane-
jament; resoldre les al·legacions presentades en el
tràmit d’informació pública de l’aprovació inicial, de
conformitat amb l’informe de l’esmentada Direcció de
valoració de les al·legacions; informes, tots dos, que
consten a l’expedient i, a efectes de motivació, s’in-
corporen a aquest acord; i trametre l’expedient a la
Subcomissió d’Urbanisme del municipi de Barcelona
per a la seva aprovació definitiva.

El Sr. Massaguer recorda que es tracta d’acoblar el
que podria ser un eventual trasllat d’una factoria de
l’empresa Akzo Nobel a Sant Adrià del Besòs, però
que finalment ha trobat el seu acoblament en l’am-
pliació d’una factoria existent en el territori del Con-
sorci de la Zona Franca. Explica que els objectius de
la modificació són adaptar i modificar un àmbit que
estava qualificat de zona verda, al costat de la par-
cel·la que actualment ocupa la factoria existent, per
permetre la seva ampliació i resituar aquesta zona
verda a altres zones del territori del Consorci de la
Zona Franca.

Hi ha una al·legació del Partit Popular arran del
procediment de la qualitat dels espais verds. S’acla-
reix l’al·legació dient que, en realitat, l’espai verd
preexistent era ja un espai verd molt constret i el que
es fa és deixar encara una porció d’espai verd en una
part de la parcel·la i compensar específicament aquesta
superfície de 23.000 metres a altres zones del Con-
sorci de la Zona Franca.

El Sr. Villagrasa reitera les seves discrepàncies per
la nova situació de l’espai verd. De tota manera, vota
a favor.

El Sr. Martínez puntualitza i explica que tant en el
marc del Consorci de la Zona Franca com en el de la
futura Fundació de la Zona Franca es va acceptar
d’incorporar el tractament del verd a l’espai públic en
el conjunt de les àrees industrials de la Zona Franca i



 a GASETA MUNICIPAL DE BARCELONA aa NÚM. 13 a 30-IV-20081292

assegura que, bàsicament, hi ha el compromís d’assu-
mir això.

Es dictamina amb el posicionament favorable de
tots els Grups.

5. Aprovar definitivament, de conformitat amb l’arti-
cle 68 de la Carta Municipal de Barcelona, la Modi-
ficació del Pla Especial d’ordenació i concreció de les
determinacions urbanístiques del Pla General Metro-
polità a l’illa delimitada pels carrers de Puig Xoriguer,
d’Albareda, de Carrera i de Vila i Vilà, a l’àmbit del
solar d’equipament del carrer de Vila i Vilà, núm. 16,
promoguda per la Fundació Hospital Sant Pere Cla-
ver.

El Sr. Massaguer manifesta que es troba en el
tràmit d’aprovació definitiva. Explica que l’objectiu
d’aquesta proposta és donar cobertura legal, amb la
modificació d’alguns paràmetres del Pla Especial
vigent, a fi de poder realitzar l’ampliació necessària
del compliment del programa funcional d’assistència
d’aquest centre.

El Sr. Martínez manifesta que el seu Grup s’absté
perquè es tracta d’una fundació, ja que si fos un altre
tipus d’entitat votarien en contra. Consideren que
l’alçada és desproporcionada pel carrer Puig i Xori-
guer i que els edificis frontals estan retranquejats
gairebé 18,5 m. Constata que el conjunt de les peces
són d’equipament i d’espai verd i, per tant, consideren
que això està hipotecant futures ampliacions del
conjunt de la peça.

Es dictamina amb el posicionament favorable del
PSC, ICV-EUiA, CiU i PP i amb l’abstenció d’ERC.

Districte de Sarrià-Sant Gervasi

6. Aprovar definitivament, de conformitat amb l’arti-
cle 68 de la Carta Municipal de Barcelona, la Modi-
ficació puntual del Pla Especial Urbanístic d’orde-
nació volumètrica del Club de Tennis Barcino (plaça
de Narcisa Freixas, núm. 2-3), promoguda pel Club
de Tennis Barcino, amb les modificacions a què fa
referència l’informe de la Direcció de Serveis de
Planejament que consta a l’expedient i, a efectes de
motivació, s’incorpora a aquest acord.

El Sr. Massaguer informa que es troba en tràmit
d’aprovació definitiva. Explica que l’objecte d’aquesta
proposta és resoldre un problema de fragmentació i
dispersió de les instal·lacions, amb la finalitat de con-
solidar volumètricament el perímetre més irregular i
millorar l’accessibilitat. Bàsicament, és fer la con-
nexió, a través d’una passarel·la elevada, per anar
del costat de les instal·lacions de piscines a l’altre
costat. Conclou que és una modificació puntual molt
específica.

Es dictamina amb el posicionament favorable de
tots els Grups.

7. Aprovar definitivament, de conformitat amb l’arti-
cle 68 de la Carta Municipal de Barcelona, el Pla Es-
pecial Urbanístic d’ordenació volumètrica per a la im-
plantació d’un nou equipament docent i adequació
d’una part de l’existent, a la Via Augusta, núm. 138-
154, promogut pel Departament d’Educació de la
Generalitat de Catalunya; i resoldre les al·legacions
presentades en el tràmit d’informació pública de
l’aprovació inicial, de conformitat amb l’informe de la
Direcció de Serveis de Planejament, que consta a
l’expedient i, a efectes de motivació, s’incorpora a
aquest acord.

El Sr. Massaguer explica que l’objectiu de la
proposta és establir les condicions d’edificació per
construir la nova seu de l’Institut Obert de Catalunya i
l’adequació d’una part de l’edifici de l’IES Menéndez
Pelayo per dotar-lo d’un nou gimnàs i d’una nova sala
d’actes. Conclou que és una remodelació molt im-
portant, ja que del sostre actual de 6.800 m es
passaria a un de 10.200 m.

Es dictamina amb el posicionament favorable de
tots els Grups.

8. Aprovar definitivament, de conformitat amb l’arti-
cle 68 de la Carta Municipal de Barcelona, la Modi-
ficació del Pla Especial Urbanístic per a la concreció
de l’ús i ordenació de l’equipament Club Esportiu Ar-
senal, situat en la finca del carrer de Pomaret, núm.
49-55, i carrer d’Anglí, núm. 90, promoguda per
l’Esportiu Squash Arsenal, SL.

El Sr. Massaguer explica que l’objectiu de la
proposta és no fer la intervenció en l’edifici modern,
sinó fer la intervenció de pàrquing i d’instal·lació de
les oficines del club en el que seria alineat a la pròpia
tanca de tota la finca. La posició els sembla millorada
i per això s’ha tramitat aquesta modificació puntual.
No hi ha al·legacions en el tràmit d’informació pública.

Es dictamina amb el posicionament favorable del
PSC, ICV-EUiA, CiU i ERC i amb la reserva de vot del
PP.

9. Aprovar definitivament, de conformitat amb
l’article 68 de la Carta Municipal de Barcelona, la
Modificació del Pla Especial Urbanístic d’ordenament
volumètric i canvi d’ús al passeig de Manuel Girona,
núm. 23, promoguda per CIMA, Centro Internacional
de Medicina Avanzada, SA.

El Sr. Massaguer explica que es tracta d’una
modificació puntual d’un Pla Especial que ja va
passar per la Comissió i que ara, en l’execució del
projecte, cal adaptar, al costat de l’església de Sant
Ot i davant de l’actual emplaçament de la clínica
CIMA, un ascensor exterior per millorar l’accessibilitat
dels pacients de traumatologia i, per tant, considera
que és fer una adaptació a la llicència de la
intervenció. No hi ha hagut al·legacions tampoc en el
tràmit d’informació pública.

Es dictamina amb el posicionament favorable de
tots els Grups.

10. Aprovar definitivament, de conformitat amb
l’article 68 de la Carta Municipal de Barcelona, el Pla
Especial Urbanístic i de millora urbana de concreció
de la titularitat, ús, ordenació de volums i ajustament
de límits per a l’equipament del Mas Sauró (camí del
Mas Sauró, núm. 2-40), promogut per Departament
d’Acció Social i Ciutadania de la Generalitat de
Catalunya; i resoldre les al·legacions presentades en
el tràmit d’informació pública de l’aprovació inicial, de
conformitat amb l’informe de la Direcció de Serveis de
Planejament que consta a l’expedient i, a efectes de
motivació, s’incorpora a aquest acord.

El Sr. Massaguer informa que es troba en procés
d’aprovació definitiva. Explica que l’objectiu del
PEMU és la concreció de la titularitat de l’equipament,
la definició de paràmetres i d’edificació, i l’ajustament
dels límits de les zones per permetre el correcte
accés al recinte. Assegura que l’actuació es fa en la
part de parcel·la més plana. Comenta que la inter-
venció consisteix a fer tres mòduls d’uns 4.000 m de
sostre dedicats a equipament d’assistència per a per-
sones amb disminució de la capacitat intel·lectual i
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que aquesta actuació s’inclou en el marc del conveni
entre el Departament de Benestar i l’Ajuntament de
Barcelona.

Hi ha al·legacions del Partit Popular i de Con-
vergència i Unió que coincideixen quant a la preo-
cupació per l’accessibilitat al centre. S’efectua l’acla-
riment a les dues intervencions dient que l’accés dóna
a un carrer que té una llargada de 250 m que consi-
deren suficient i que està perfectament previst i resolt
el tema de l’accessibilitat. Afegeix que també l’al·le-
gació de Convergència i Unió sobre el tractament de
l’arbrat s’aclareix amb la intervenció de l’Institut de
Parcs i Jardins respecte a la conservació d’alguns
exemplars que inicialment estaven afectats.

El Sr. Puigdollers demana que hi hagi un pla
d’evacuació prou ben pensat en cas que fos ne-
cessària una evacuació urgent, tot i que recorda que
van informar favorablement en el Districte de Sarrià-
Sant Gervasi i que, per tant, també ara votaran afir-
mativament. El Sr. Massaguer puntualitza que quan
s’hagi de donar la llicència de l’activitat, s’exigirà un
pla d’evacuació específic. Pren nota, però insisteix
que això és una qüestió òbviament vinculada a l’au-
torització de la llicència d’activitats.

Es dictamina amb el posicionament favorable del
PSC, ICV-EUiA, CiU i ERC i amb la reserva de vot del
PP.

Districte d’Horta-Guinardó

11. Aprovar definitivament, de conformitat amb
l’article 68 de la Carta Municipal de Barcelona, el Pla
de Millora Urbana de la zona d’actuació LCR, La
Clota-Reordenació, promogut per la Junta de Com-
pensació Provisional de La Clota-Reordenació, amb
les modificacions a què fa referència l’informe de la
Direcció de Serveis de Planejament; resoldre les
al·legacions presentades en el tràmit d’informació pú-
blica de l’aprovació inicial, de conformitat amb
l’informe de l’esmentada Direcció, de valoració de les
al·legacions; informes, tots dos, que consten a
l’expedient i, a efectes de motivació, s’incorporen a
aquest acord; requerir el promotor per tal que, en el
termini màxim de tres mesos a comptar des del dia
següent a la notificació del present acord, constitueixi
la garantia corresponent al 12% del valor de les obres
d’urbanització, per un import de 782.340,08 euros, als
efectes establerts a l’article 101.3 del Text refós de la
Llei d’urbanisme, aprovat per Decret legislatiu 1/2005,
de 26 de juliol, i com a requisit previ a la publicació de
l’anunci d’aquest acord; i publicar el present acord i la
normativa del Pla al Butlletí Oficial de la Província de
Barcelona als efectes de la seva execució, un cop
s’hagi acreditat el compliment del requeriment indicat.

El Sr. Massaguer exposa que aquest és un dels
planejaments derivats de la modificació del Pla Gene-
ral de la Vall d’Hebron. Explica que l’objectiu d’aquest
Pla de Millora Urbana és la reordenació i desen-
volupament del sector del barri de la Clota més pro-
per a l’avinguda de l’Estatut amb les finalitats de fer la
nova plaça de la Clota, de crear el parc de la Clota i
de donar continuïtat al carrer Jorge Manrique. Asse-
gura que els paràmetres bàsics d’aquest Pla de
Millora Urbana són assolir un àmbit d’actuació de
52.000 m2; d’aquest, el sostre d’habitatge previst és
de 36.000 m, 18.029 dels quals són en règim protegit
i 18.358 en règim lliure. Per tant, és una proporció

17.781 de terciari, i que donarien un sostre total de
54.168 m2. Conclou que, des d’un punt de vista
d’actuació, l’ordenació és molt important tant per
crear habitatges nous de règim lliure i protegit, com
especialment per obtenir una zona verda pràcti-
cament de 24.000 m de sòl.

Hi ha hagut al·legacions de Convergència i Unió
respecte a la ubicació d’un edifici de 48 m d’alçada.
S’aclareix l’al·legació, entenent que, des d’un punt de
vista d’ordenació i del tractament urbanístic, un vial
de les característiques i de la importància de l’avin-
guda de l’Estatut admet perfectament un edifici
d’aquesta alçada; afegeix que la resta d’edificis que-
darien alineats amb l’avinguda de l’Estatut. Finalment,
reitera la implantació del que seria tot l’accés al nou
parc de la Clota.

La Sra. Blasco qualifica el moment d’històric per al
barri de la Clota i assegura que amb aquest PEMU de
la Clota reordenació, juntament amb el de conser-
vació que es presentarà en el proper Plenari, hi ha la
solució definitiva a la necessitat de cosir aquest teixit
urbà amb tot el seu entorn. Considera que això
suposa una oportunitat de nous espais verds, d’equi-
paments, d’habitatge protegit i lliure i d’oficines en
una zona on és interessant que hi pugui venir alguna
activitat econòmica que hi creï llocs de treball. Fa sa-
ber que s’ha fet un procés molt participatiu amb un alt
grau de consens.

El Sr. Puigdollers fa reserva de vot perquè comenta
que ells havien estat sempre convençuts que l’apro-
vació dels plans de millora urbana que desenvolupen
el Pla de la Clota anirien junts, i els crida l’atenció que
el d’iniciativa municipal sigui el que s’endarrereix
més. Finalment, manifesta que en el Plenari ja acaba-
ran de discutir sobre aquest tema.

El Sr. Martínez expressa el vot en contra del seu
Grup, argumentant, primer, la manca d’un pla per fer
el planejament; segon, no veuen que un edifici de 48
m sigui una peça idònia per lligar tres barris; tercer,
creuen que aquest edifici de 48 m esgota el terciari de
la zona, ja que és un tipus de terciari que afavoreix
una determinada concentració que des d’un punt de
vista de la mobilitat i de l’urbanisme no és convenient.
Afegeix que hi ha una excessiva concentració dels
edificis adjacents a la zona.

La Sra. Blasco aclareix que si s’ha retardat el Pla
de la Clota conservació és perquè s’han acceptat
moltes al·legacions i que és complicat de tornar-lo a
elaborar perquè és un espai que no és gens fàcil. No
obstant això, insisteix que el compromís polític es
manté. Exposa que aquest PEMU procedeix de la
modificació del Pla General Metropolità, a la qual van
donar i van dotar d’uns paràmetres de terciari i d’uns
paràmetres d’habitatge, de zona verda i d’equipament
que s’han de complir. Fa palès que el terciari que s’ha
instal·lat en el Districte és un terciari que no funciona i
acaba sent una realitat de locals buits. Per tant,
complint aquell tant per cent que en el seu dia es va
votar i es va aprovar, comenta que els ha semblat
més oportú que sigui realment un terciari que hi porti
activitat econòmica i llocs de treball. Afegeix que
aquesta és una zona que està enganxada a la parada
del metro i que, per tant, el tema de mobilitat està
molt resolt i no creuen que això sigui cap incon-
venient.

El Sr. Martínez li replica que l’Ajuntament no té un
model de ciutat aplicable i homogeni en tota la ciutat i
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que, en canvi, el seu Grup sí que el té i que per això
voten en contra.

El Sr. Massaguer aporta una dada sobre l’àmbit
d’actuació. Afirma que estan parlant d’un àmbit de
superfície de 52.000 m. El sostre edificable final és de
54.000 m, cosa que vol dir que l’opció urbanística
permet un gran espai públic i que la densitat i l’índex
d’edificació final és realment més que raonable.

Es dictamina amb el posicionament favorable del
PSC i ICV-EUiA, amb la reserva de vot de CiU i PP i
amb el posicionament contrari d’ERC.

Districte de Sant Andreu

12. Aprovar definitivament, de conformitat amb
l’article 68 de la Carta Municipal de Barcelona, el Pla
Especial Urbanístic d’ordenació volumètrica de la
subestació elèctrica Baró de Viver situada en el Nus
de la Trinitat de Barcelona, d’iniciativa municipal.

El Sr. Massaguer explica que l’objectiu d’aquest Pla
Especial és la concreció dels usos amb una peça
qualificada de protecció de sistemes (clau 9) en el
propi Nus del territori de la Trinitat, per instal·lar-hi
una estació transformadora per al servei del tren
d’alta velocitat. Exposa que la ubicació ha estat un
procés complex pels condicionaments de la infraes-
tructura de l’anella viària del Nus i per les infra-
estructures soterrades, però que, finalment, ha que-
dat perfectament i serveix únicament i exclusivament
per al subministrament elèctric del tren d’alta velo-
citat. Fa saber que no hi ha hagut al·legacions en el
tràmit d’informació pública.

Es dictamina amb el posicionament favorable de
tots els Grups.

13. Aprovar definitivament, de conformitat amb
l’article 68 de la Carta Municipal de Barcelona, el Pla
Especial Urbanístic de concreció del tipus d’equi-
pament i ordenació de la parcel·la del passeig de
Maragall, núm. 130-132, promogut per la Fundació
Via Guasp.

El Sr. Massaguer explica que l’objectiu d’aquesta
proposta és la implantació en aquesta parcel·la d’una
residència per a malalts mentals de la Fundació Pri-
vada Via Guasp. Comenta que es tracta d’una am-
pliació de l’actual centre sanitari amb un increment de
sostre d’uns 1.700 m per permetre la ubicació d’uns
quaranta-cinc llits nous. Fa avinent que és una fun-
dació inclosa en l’àmbit dels concerts amb la sanitat
pública catalana. Afegeix que no hi ha hagut al·le-
gacions en el tràmit d’informació pública.

El Sr. Martínez manifesta que el seu Grup s’absté,
argumentant que no saben quantes peces d’aquest
tipus queden al passeig Maragall. Pensa que no s’hi
ha reflexionat i, per tant, demana que es faci una
reflexió sobre el tema.

Es dictamina amb el posicionament favorable del
PSC, ICV-EUiA, CiU i PP i amb l’abstenció d’ERC.

Districte de Sant Martí

14. Rectificar l’errada material referent al percen-
tatge d’ocupació de les instal·lacions en planta co-
berta, existent en la normativa del Pla de Millora Ur-
bana de l’illa delimitada pels carrers de Lope de
Vega, de Bilbao, del passeig de Taulat i de Gracia
Faria, d’iniciativa municipal, aprovat definitivament pel
Plenari del Consell Municipal en sessió celebrada el

20 de juliol de 2007, (BOPB núm. 200 de 21 d’agost
de 2007), d’acord amb l’informe de la Direcció Jurídi-
ca d’Urbanisme i Infraestructures, que, a efectes de
motivació, es dóna per reproduït, en el següent sentit:
Article 9. Regulació del sòl qualificat d’equipaments
comunitaris i dotacions (clau 7b), apartat 5. Instal·la-
cions: On diu: “Dins de l’envoltant del perfil regulador
hauran d’estar inclosos els espais de servei i els
elements tècnics de les instal·lacions. Tots aquests
espais i elements hauran de preveure’s en el projecte
arquitectònic com a composició conjunta amb tot
l’edifici, no podran ocupar més del 15% de la
superfície de la coberta i hauran de recular, com a
mínim, dos metres del pla de la façana. També
s’admetrà en el subsòl de la zona 7-b la ubicació de
pous per a la captació d’aigua del nivell freàtic”, ha de
dir: Dins de l’envoltant del perfil regulador hauran
d’estar inclosos els espais de servei i els elements
tècnics de les instal·lacions. Tots aquests espais i
elements hauran de preveure’s en el projecte ar-
quitectònic com a composició conjunta amb tot
l’edifici, no podran ocupar més del 75% de la su-
perfície de la coberta i hauran de recular, com a
mínim, dos metres del pla de la façana. També
s’admetrà en el subsòl de la zona 7-b la ubicació de
pous per a la captació d’aigua del nivell freàtic; publi-
car el present acord en el Butlletí Oficial de la
Província de Barcelona.

El Sr. Massaguer manifesta que aquesta proposta
és la rectificació d’una errada material. Explica que en
el moment de la tramitació d’aquest Pla Especial la
normativa marcava que es dedicava el 15% a ubicar-
hi les instal·lacions del Banc de Sang quan, en
realitat, ha de ser el 75%.

El Sr. Garcia expressa el vot a favor del seu Grup,
argumentant que es tracta de corregir una errada ma-
terial, però afegeix que també els agradaria que tard
o d’hora corregissin una errada conceptual de pla-
nejament perquè es pogués destinar tot l’edifici al
Banc de Sang.

Es dictamina amb el posicionament favorable de
tots els Grups.

15. Aprovar definitivament, de conformitat amb
l’article 68 de la Carta Municipal de Barcelona, la
Modificació del Pla Especial de Protecció del Pa-
trimoni Arquitectònic Històricoartístic del Districte X a
l’àmbit de les Cases Baixes del carrer del Clot, núm.
2A a 34 de Barcelona, d’iniciativa municipal; condicio-
nar l’execució i consegüent publicació en el corres-
ponent diari oficial, d’aquest Pla, a l’entrada en vigor
de la Modificació del Pla General Metropolità en
relació a la protecció del conjunt de les Cases Baixes
del carrer del Clot núm. 2A a 34, d’acord amb les
determinacions de l’informe de la Direcció Jurídica
d’Urbanisme i Infraestructures, que consta a l’expe-
dient i es dóna per reproduït.

El Sr. Massaguer recorda que aquesta modificació
del Pla General ja va permetre la desafectació per
conservar l’edifici. Explica que ara el que es fa, en
aquest planejament derivat, és adequar el que seria
el nivell de protecció d’aquest conjunt de cases de
l’actual nivell D al nivell C, i establir les condicions
concretes de la rehabilitació que ja s’esmenten en els
convenis pertinents. Afegeix que no hi ha hagut
al·legacions en el tràmit d’informació pública.

Es dictamina amb el posicionament favorable de
tots els Grups.
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16. Aprovar definitivament, de conformitat amb
l’article 68 de la Carta Municipal de Barcelona, el Pla
de Millora Urbana de l’illa delimitada pels carrers de
Sancho de Ávila, d’Àlaba, dels Almogàvers i de Pam-
plona –Districte d’activitats 22@bcn–, promogut per
Metrovacesa amb les modificacions a què fa refe-
rència l’informe de la societat municipal 22@ BCN,
SA; resoldre les al·legacions presentades en el tràmit
d’informació pública de l’aprovació inicial, de confor-
mitat amb l’esmentat informe que conté, també, la
valoració de les al·legacions presentades; informe
que consta a l’expedient i, a efectes de motivació
s’incorpora a aquest acord; requerir el promotor per
tal que, en el termini màxim de tres mesos a comptar
des del dia següent a la notificació del present acord,
constitueixi la garantia, per un import de 27.079,02
euros, corresponent al 12% del valor de les obres
d’urbanització, als efectes establerts a l’article 101.3
del Text refós de la Llei d’urbanisme, aprovat per
Decret legislatiu 1/2005, de 26 de juliol, i com a
requisit previ a la publicació de l’anunci d’aquest
acord; i publicar el present acord i la normativa del
Pla al Butlletí Oficial de la Província de Barcelona als
efectes de la seva execució, un cop s’hagi acreditat el
compliment del requeriment indicat.

El Sr. Massaguer recorda que en l’àmbit del 22@
del Districte de Sant Martí Metrovacesa SA promou el
Pla de Millora Urbana. Explica que l’objectiu d’aquest
Pla és la transformació de l’illa delimitada pels carrers
Sancho de Àvila, Almogàvers, Pamplona i comenta
que el que es proposa és la delimitació dels sòls
privats i de cessió, destriant ja les qualificacions i els
usos concrets. A més, s’estableixen també la confi-
guració volumètrica de l’edificació i les directrius per
ubicar les infraestructures. L’àmbit concret d’actuació
és d’uns 32.000 m.

Fa saber que hi ha hagut al·legacions del Partit Po-
pular que demanen que en el Pla es justifiqui la des-
tinació d’espai lliure. S’aclareix el contingut d’aques-
tes al·legacions, incloent en l’expedient l’informe de la
comissió tècnica del 22@ en el procés de tramitació
del planejament.

Es dictamina amb el posicionament favorable de
tots els Grups.

17. Aprovar definitivament, de conformitat amb
l’article 68 de la Carta Municipal de Barcelona, el Pla
de Millora Urbana per a l’ordenació del subsector 3
corresponent a l’illa delimitada pels carrers de Pere
IV, del Maresme, de Bolívia i de Puigcerdà, derivat
del Pla de Millora Urbana per a la reforma interior del
sector Perú-Pere IV –Districte d’activitats 22@Bcn–,
promogut per Naves Ardi, SA, Bifronte, SA, Robeco
Invest, SA, Sra. Gloria Sora Margalef, illa Sanz Anto-
nio y Cia., CB, amb les modificacions a què fa refe-
rència l’informe de la societat municipal 22@BCN,
SA; resoldre les al·legacions presentades en el tràmit
d’informació pública de l’aprovació inicial, de con-
formitat amb l’esmentat informe que conté, també, la
valoració de les al·legacions presentades; informe
que consta a l’expedient i, a efectes de motivació,
s’incorpora a aquest acord; requerir el promotor per
tal que, en el termini màxim de tres mesos a comptar
des del dia següent a la notificació del present acord,
constitueixi la garantia, per un import de 14.345,16
euros, corresponent al 12% del valor de les obres
d’urbanització, als efectes establerts a l’article 101.3
del Text refós de la Llei d’urbanisme, aprovat per

Decret legislatiu 1/2005, de 26 de juliol, i com a
requisit previ a la publicació de l’anunci d’aquest
acord; i publicar el present acord i la normativa del
Pla al Butlletí Oficial de la Província de Barcelona als
efectes de la seva execució, un cop s’hagi acreditat el
compliment del requeriment indicat.

El Sr. Massaguer exposa que aquest àmbit
d’actuació té una superfície d’uns 4.000 m. L’objectiu
d’aquesta proposta és concretar les directrius gene-
rals i particulars, establertes en el Pla de Millora Ur-
bana de reforma interior del sector Perú-Pere IV, en
el subsector 3, i definir l’ordenació del sòl. Fa avinent
que dins d’aquest àmbit es troben cinc habitatges
afectats per als quals el Pla ja preveu la nova ubi-
cació. Afegeix que no hi ha hagut al·legacions en el
tràmit d’informació pública.

Es dictamina amb el posicionament favorable de
tots els Grups.

IV) Part decisòria / Executiva

b) Propostes d’acord

18. Acordar la declaració d’interès públic i utilitat
municipal de les obres consistents en obres interiors
en habitatge amb afectació de la distribució per
ampliació de cambra de bany, reforma de cuina i
instal·lacions a la finca del carrer de l’Arc de Sant
Ramon del Call, núm. 1; i, de conformitat amb
l’Ordenança fiscal 2.1 de l’any 2007, concedir a la
Sra. Antonia Sixto Amechazurra, una bonificació del
50% sobre la quota de l’impost de construccions,
instal·lacions i obres, generada per l’atorgament, per
resolució del Director de Serveis Tècnics del Districte
de Ciutat Vella de 19 de gener de 2007, de la llicència
d’obres menors per a la seva realització, donat que
s’ajusta a allò establert en l’article 7è de l’esmentada
ordenança, en tant que les obres projectades afecten
a una finca amb nivell B de protecció, segons el Pla
de Protecció del Patrimoni Arquitectònic i Catàleg de
Ciutat Vella, en relació amb l’aplicació de la boni-
ficació i a la seva quantia. Donar-ne trasllat a l’institut
Municipal d’Hisenda als efectes pertinents.

El Sr. García-Bragado expressa el vot favorable del
PSC, la Sra. Blasco expressa el vot favorable d’ICV-
EUiA, el Sr. Puigdollers expressa el vot favorable de
CiU, el Sr. Cornet expressa el vot favorable del PP i el
Sr. Martínez expressa el vot favorable d’ERC.
S’aprova.

19. 1r) Acordar la declaració d’especial interès o
utilitat municipal les obres consistents en la reha-
bilitació d’un edifici plurifamiliar, format per locals
comercials en planta baixa i vuit habitatges (dos
habitatges per replà) incloent la instal·lació d’as-
censor, a la finca del carrer de Sant Pere Més Baix,
núm. 56; 2n) De conformitat amb l’Ordenança fiscal
núm. 2.1 de l’any 2007, concedir a la mercantil Por
Font, SCCL, la bonificació del 85% sobre la quota de
l’impost de construccions, instal·lacions i obres, gene-
rada per l’atorgament de la llicència el 18 de
desembre de 2006, rectificada per una altra el 9 de
març de 2007, per a la seva realització, donat que
s’ajusta a allò establert en l’article 7è de l’esmentada
ordenança, en tant que les obres s’executen per ini-
ciativa privada destinada a habitatge concertat. 3r)
Donar-ne trasllat a l’Institut Municipal d’Hisenda als
efectes pertinents.
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El Sr. García-Bragado expressa el vot favorable del
PSC, la Sra. Blasco expressa el vot favorable d’ICV-
EUiA, el Sr. Puigdollers expressa el vot favorable de
CiU, el Sr. Cornet expressa el vot favorable del PP i el
Sr. Martínez expressa el vot favorable d’ERC.
S’aprova.

20. 1r) Acordar la declaració d’especial interès o
utilitat municipal les obres consistents en l’adaptació
de l’anomenat edifici pantalla per a allotjar les depen-
dències de la Biblioteca del MACBA, a la plaça dels
Àngels, núm. 5-6; 2n) De conformitat amb l’Ordenan-
ça Fiscal núm. 2.1 de l’any 2007, concedir al Consorci
del Museu d’Art Contemporani de Barcelona, la
bonificació del 70% sobre la quota de l’impost de
construccions, instal·lacions i obres, generada per
l’atorgament, el 23 de març de 2007, de la llicència
per a la seva realització, en tant que el titular de la
llicència és una entitat de caràcter públic, la cons-
trucció es realitza en terrenys qualificats d’equipa-
ments (clau 7a) i les obres acompleixen una indiscuti-
ble funció d’interès social com és la realitzada per un
equipament cultural. 3r) Donar-ne trasllat a l’Institut
Municipal d’Hisenda als efectes pertinents.

El Sr. García-Bragado expressa el vot favorable del
PSC, la Sra. Blasco expressa el vot favorable d’ICV-
EUiA, el Sr. Puigdollers expressa el vot favorable de
CiU, el Sr. Cornet expressa l’abstenció del PP i el Sr.
Martínez expressa el vot favorable d’ERC. S’aprova.

21. 1r) Acordar la declaració d’especial interès o
utilitat municipal les obres consistents en la reforma i
ampliació de les oficines de l’Institut Nacional d’Es-
tadística que ocupen les plantes soterrani, semiso-
terrani, baixa i entresol, a la finca de la Via Laietana,
núm. 8; 2n) De conformitat amb l’Ordenança Fiscal
núm. 2.1 de l’any 2007 concedir a l’Institut Nacional
d’Estadística, la bonificació del 35% sobre la quota de
l’Impost de construccions, instal·lacions i obres, gene-
rada per l’atorgament, l’1 de març de 2007, de la
llicència per a la seva realització, en tant que les
obres es realitzen sobre un edifici urbanísticament
protegit (nivell de protecció C). 3r) Donar-ne trasllat a
l’Institut Municipal d’Hisenda als efectes pertinents.

El Sr. García-Bragado expressa el vot favorable del
PSC, la Sra. Blasco expressa el vot favorable d’ICV-
EUiA, el Sr. Puigdollers expressa el vot favorable de
CiU, el Sr. Cornet expressa el vot favorable del PP i el
Sr. Martínez expressa el vot favorable d’ERC.
S’aprova.

22. Concedir a l’escola Grèvol la bonificació del
95% sobre la quota de l’Impost de construccions,
instal·lacions i obres generada per la concessió, el 5
de juliol de 2007, de la llicència per a la seva
construcció, atès que s’ajusta a allò establert en
l’article 7 de l’Ordenança fiscal 2.1 de l’any 2007, i
procedeix, en conseqüència, declarar-la d’especial
interès i utilitat municipal, en tant que la construcció
es realitza en terrenys qualificats d’equipaments (clau
7-a), l’ampliació del centre escolar reporta beneficis
objectius a la Ciutat i és un dels equipaments es-
tablerts en l’article 212 de les Normes urbanístiques
del Pla General Metropolità com a equipament do-
cent, i el titular de la llicència és un entitat sense ànim
de lucre; i donar-ne trasllat a l’Institut Municipal
d’Hisenda als efectes pertinents.

El Sr. García-Bragado expressa el vot favorable del
PSC, la Sra. Blasco expressa el vot favorable d’ICV-
EUiA, el Sr. Puigdollers expressa el vot favorable de

CiU, el Sr. Cornet expressa el vot favorable del PP i el
Sr. Martínez expressa el vot favorable d’ERC.
S’aprova.

23. Concedir al Casino l’Aliança del Poblenou la
bonificació del 35% sobre la quota de l’Impost de
construccions, instal·lacions i obres generada per la
concessió, el 16 de novembre de 2007, de la llicència
que empara les obres que afecten a l’estructura en
l’edifici catalogat ubicat al núm. 42 de la rambla del
Poblenou, atès que s’ajusta a allò establert en l’article
7è de l’Ordenança fiscal 2.1 de l’any 2007, i pro-
cedeix, en conseqüència, declarar-la d’especial inte-
rès i utilitat municipal, en tant que la construcció es
realitza en terrenys qualificats d’equipaments (clau 7-
a), l’edifici està inclòs al Pla Especial de Protecció del
Patrimoni Arquitectònic amb el nivell de protecció C, i
el titular de la llicència és un entitat sense ànim de lu-
cre; i donar-ne trasllat a l’Institut Municipal d’Hisenda
als efectes pertinents.

El Sr. García-Bragado expressa el vot favorable del
PSC, la Sra. Blasco expressa el vot favorable d’ICV-
EUiA, el Sr. Puigdollers expressa el vot favorable de
CiU, el Sr. Cornet expressa el vot favorable del PP i el
Sr. Martínez expressa el vot favorable d’ERC.
S’aprova.

Districte de Ciutat Vella - Districte de l’Eixample -
Districte de Sants-Montjuïc - Districte de Gràcia -
Districte d’Horta-Guinardó - Districte de Nou Barris -
Districte de Sant Andreu - Districte de Sant Martí

24. Aprovar inicialment, de conformitat amb l’article
66.3 de la Carta Municipal de Barcelona, la Modi-
ficació del Pla General Metropolità per a la definició
d’àrees subjectes a l’exercici de drets de tempteig i
retracte en àmbits inclosos en programes de
rehabilitació, d’iniciativa municipal.

El Sr. Sorolla explica que l’objectiu d’aquesta pro-
posta és definir unes àrees susceptibles de delimitar
posteriorment els polígons de tempteig i retracte.
Subratlla que es basa en la Llei d’habitatge i en la Llei
d’urbanisme que estipulen que cal facilitar la con-
servació i la rehabilitació d’edificis, evitar l’expulsió
d’ocupants o altres processos especulatius, evitar
l’especulació i afavorir el nou allotjament. Afegeix
que, d’acord amb la Llei d’urbanisme, es pot interve-
nir en aquestes àrees si estan integrades en àrees de
rehabilitació. A més, la Llei d’habitatge disposa que
això es pot fer mitjançant el Pla General d’Ordenació
o mitjançant el Pla de l’Habitatge. Per tant, el que es
pretén és utilitzar l’instrument del planejament, i per
aquest motiu es tracta d’una modificació del Pla Ge-
neral que delimita aquestes àrees. Finalment, mani-
festa que tot aquest procés implica una gran capacitat
de gestió que ara comencen a treballar i que, en tot
cas, ja ho aniran debatent en aquesta Comissió.

El Sr. García-Bragado intervé per destacar que
aquesta és una figura radicalment diferent a la de
l’expropiació, ja que és un primer pas per formular el
dret d’adquisició preferent a favor d’un tercer d’una
propietat privada sense que aquesta tingui una
qualificació urbanística preestablerta. Afirma que la
gestió d’aquesta figura és molt complexa i que, a
més, té unes repercussions econòmiques molt im-
portants perquè, en definitiva, significa interposar-se
entre el comprador i el venedor. No obstant això, con-
sidera que plantejar-se tot el conjunt de la ciutat
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hauria estat una tasca desmesurada i que, per això,
l’equip de govern proposa identificar les àrees en
què, d’una forma preliminar, es consideri que es con-
centren una part important d’aquestes patologies.

Fa saber que és una figura que va ser analitzada
pel Consell Consultiu de la Generalitat de Catalunya
quan es va fer l’anàlisi sobre la Llei de l’habitatge i
que hi ha la possibilitat, si així es considera con-
venient, de demanar l’informe de la Comissió Jurídica
Assessora durant el tràmit d’aprovació definitiva.
L’equip de govern es compromet a establir, al llarg del
procés, grups de treball i reunions amb els grups
municipals amb la finalitat d’aclarir i incorporar els
elements que puguin causar dubtes per tal d’arribar a
la discussió de l’aprovació provisional amb consens i
d’una manera satisfactòria.

El Sr. Garcia manifesta que el seu Grup s’absté,
argumentant que la informació els ha arribat massa
tard i, a més, amb modificacions d’última hora. No
obstant això, expressa la voluntat de participar-hi i de
col·laborar-hi en positiu per arribar a un consens a
l’hora de tirar endavant aquesta proposta. Amb tot, es
mostra escèptic sobre els recursos que disposarà
l’Ajuntament de Barcelona per poder fer efectiu
aquest dret.

El Sr. Villagrasa manifesta també que el seu Grup
s’absté, argumentant que no és cert que es tracti
d’una figura aplicada a una zona molt puntual ja que
s’ha aplicat a vuit districtes de la ciutat, és a dir, a
mitja ciutat. Constata que aquesta figura planteja
dubtes, com ara el temps de durada del projecte o
l’efecte que això pot tenir en el mercat immobiliari.
Quant als drets dels propietaris, entén que els drets
de successió no es veuran afectats, però pregunta
què passarà amb les donacions entre familiars, ja que
la llei mostra un buit legal en aquest aspecte.

El Sr. Martínez recorda que ja fa temps el seu Grup
va tenir converses amb el Sr. Sorolla respecte a
l’oportunitat de la creació d’empreses mixtes per po-
der abaratir els costos de la construcció d’habitatge i
afirma que el Sr. Sorolla els va comentar que estaven
preparant aquest projecte. Considera que potser ara
és el moment d’assajar aquest model de possibles
empreses mixtes i de comprar solars, edificis buits o
edificis declarats en ruïna, tal com, segons afirma, diu
la normativa de la Llei de l’habitatge.

Exposa que el seu Grup considera positiva l’opor-
tunitat de presentar aquest model de plantejament de
tempteig i retracte, tot i que tenen una divergència
d’objectiu. El seu Grup proposa interpretar la Llei en
un sentit ampli i incrementar el patrimoni municipal i
que l’Ajuntament, de forma justa, pugui exercir aquest
dret de tempteig. És conscient que són criteris que
òbviament cal confrontar i cal veure si estan avalats
per la Llei i si la Generalitat també els acceptaria. En
definitiva, manifesta que s’abstenen, però amb una
tendència clarament favorable, tot i que afirma que,
per metodologia pròpia, volen acabar-ho de discutir.

La Sra. Blasco manifesta que per al seu Grup
aquesta proposta suposa un pas endavant per definir
noves accions que reforcen les polítiques socials, a la
vegada que completa actuacions definides en el Pla
de l’Habitatge de la ciutat i que avança cap a elaborar
el que haurà de ser un Pla de l’Habitatge 2008-2016,
d’acord amb la nova Llei del dret a l’habitatge. Pensa
que el desenvolupament d’aquest procés significarà
que l’Ajuntament actuarà puntualment per garantir

aquells efectes de caràcter social i econòmic que
l’Administració vol evitar. Comparteixen l’objectiu de
la proposta i declara que evidentment s’ha de delimi-
tar el que són les àrees de rehabilitació a la ciutat.
Està convençuda que la tasca i el treball més
complicat és prioritzar l’actuació en les finques més
concretes perquè assegura que l’abast econòmic que
suposa aquesta proposta no es podria atendre, si no
hi ha un objectiu específic o prioritari molt clar.

El Sr. Sorolla agraeix l’abstenció d’Esquerra i de
Convergència i Unió, ja que entén que es tracta d’una
abstenció positiva, i reitera el compromís d’anar-hi
informant i treballant conjuntament.

El Sr. Garcia vol que consti en acta que per
Convergència i Unió seria important que hi hagués un
termini d’exposició al públic de tres mesos, perquè
consideren que no només s’ha de treballar de portes
endins de l’Ajuntament, sinó que s’ha de donar
l’oportunitat als ciutadans que se n’assabentin i que, a
més, hi puguin presentar les seves iniciatives.

El Sr. Villagrasa sol·licita també l’ampliació del
termini i manifesta que el seu Grup s’absté. Té dubtes
sobre quin tipus d’immobles estaran afectats, tot i que
la Llei disposa que estan afectats tot tipus d’im-
mobles.

El Sr. García-Bragado agraeix també les abs-
tencions, atès que els permeten aprovar inicialment
aquesta qüestió i assumir els compromisos derivats
del debat amb la finalitat de buscar punts de consens.
Comenta dues qüestions. Primer, recorda que l’Ad-
ministració té la màxima potestat de prendre la
propietat a les persones a canvi d’una indemnització,
vulguin o no, només se li demana exercir aquesta
potestat amb responsabilitat i respectant la llei.
Segon, afirma que aquesta és una iniciativa pionera,
encara. Fa palès que la Llei és d’àmbit català i afirma
que previsiblement la Generalitat de Catalunya, quan
s’hagi d’aprovar definitivament aquest Pla, es posi-
cionarà respecte d’aquesta figura i que també ho
faran altres municipis.

El Sr. García-Bragado expressa el vot favorable del
PSC, la Sra. Blasco expressa el vot favorable d’ICV-
EUiA, el Sr. Puigdollers expressa l’abstenció de CiU,
el Sr. Cornet expressa l’abstenció del PP i el Sr.
Martínez expressa l’abstenció d’ERC. S’aprova.

Districte d’Horta-Guinardó

25. Aprovar inicialment, de conformitat amb l’article
66.3 de la Carta Municipal de Barcelona, la Modi-
ficació puntual del Pla General Metropolità en l’àmbit
del Barri del Carmel i entorns, d’iniciativa municipal
(Agència de Promoció del Carmel i Entorns, SA);
exposar-la al públic pel termini de dos mesos;
suspendre, de conformitat amb l’article 71.2 del Text
Refós de la Llei d’Urbanisme, aprovat per Decret
Legislatiu 1/2005, de 26 de juliol, i d’acord amb les
determinacions de l’informe de la Direcció de Serveis
de Planejament, que consta a l’expedient i, a efectes
de motivació, s’incorpora a aquest acord, la tramitació
dels instruments de planejament i dels projectes de
gestió urbanística i d’urbanització complementaris,
així com, també, l’atorgament de llicències de par-
cel·lació de terrenys, d’edificació, reforma, rehabili-
tació o enderrocament de construccions, d’instal·lació
o ampliació d’activitats o usos i d’altres autoritzacions
municipals connexes establertes per la legislació sec-
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torial, en els àmbits amb incidència en aquesta
Modificació de Pla General, delimitats i grafiats en el
plànol que figura a l’expedient, elaborat de confor-
mitat amb el punt 3 de l’esmentat article; precisar, a
l’empara de l’article 102.4 del Reglament de la Llei
d’Urbanisme, que, no obstant això, es podran tramitar
els instruments o atorgar les llicències fonamentats
en el règim vigent que siguin compatibles amb les
determinacions del nou planejament que s’aprova
inicialment; determinar que els terminis de suspensió
seran els assenyalats, de conformitat amb l’article 72
del text refós de la Llei d’urbanisme, a l’informe de la
Direcció de Serveis de Planejament, esmentat; i pu-
blicar el present acord en el Butlletí Oficial de la
Província de Barcelona.

El Sr. Massaguer explica que l’objectiu de la
proposta és, primer, millorar l’accessibilitat tant inter-
na com externa del barri i reduir tant la quantitat
d’infrahabitatge i d’allotjaments de baixes qualitats
urbanes actuals com les densitats altes d’algunes
zones; segon, millorar la qualitat de l’espai públic i del
paisatge, enriquint la dotació dels carrers i millorant
progressivament alguns impactes negatius, o accen-
tuant nous efectes favorables. Fa saber que, fins ara,
s’ha fet un conveni amb la Universitat Politècnica i
que un equip de l’Escola d’Arquitectura ha elaborat un
treball de diagnosi i de proposta urbanística bàsica.
Explica que el diagnòstic aconsella fer actuacions per
esponjar zones d’una gran densitat. Declara que en
les àrees on no s’intervingui directament es preveu
una adequació de la normativa urbanística a fi d’es-
tablir uns criteris homogenis per autoritzar les edifi-
cacions, tant en obres majors com en menors.

Assenyala que les línies d’intervenció són: una
nova regulació dels paràmetres d’esglaonament de
les edificacions amb la finalitat d’adaptar les fondàries
edificables i les pendents del terreny; una regulació
directa del nombre de plantes, mitjançant un pla no
vinculant, i una regulació directa també de les fon-
dàries edificables, cosa que vol dir fer una mena
d’ordenança de l’Eixample aplicada al Carmel. Afe-
geix que es delimiten, d’una banda, un conjunt de
setze actuacions aïllades d’expropiació, amb l’objec-
tiu de millorar les reserves i els sistemes del barri; i,
de l’altra, trenta-dos sectors de millora urbana, de
superfície heterogènia, amb l’objectiu de cercar noves
permeabilitats. Assegura que és un planejament que
necessita d’una iniciativa municipal constant i mani-
festa que aquest és l’objectiu de l’Agència del Carmel.
Fa avinent que la previsió és fer una vinculació també
pressupostària amb la finalitat de poder dur a terme
l’actuació en tres quadriennis. Indica que tindrà un
efecte sobre la política d’habitatge, perfectament
definit en la modificació, amb una intervenció final so-
bre uns 760 habitatges i amb una creació final d’uns
1.200 habitatges nous.

El Sr. Sorolla fa tres observacions. Primer, remarca
el compromís públic en aquesta actuació i declara
que la veritable transformació del Carmel ha d’estar
en mans de la capacitat d’iniciativa de l’Ajuntament.
Segon, subratlla que s’incrementen les zones verdes
en un 22% i els equipaments en un 8%. Tercer, afir-
ma que aquest Pla aprofita la remodelació urbana,
sobretot per intentar millorar aquells àmbits de degra-
dació o problemàtics. Aporta la dada que dels 1.200
habitatges nous, quasi 800 són per substituir edificis
existents i que més del 50% són de protecció oficial.

El Sr. Puigdollers manifesta el vot en contra del seu
Grup, argumentant que quan l’Ajuntament de Barce-
lona, o l’Administració pública, adopta un acord tan
important com aquest, que té aspectes positius però
que també afecta interessos particulars legítims que
fins ara no estaven afectats, el que cal fer és
assabentar a les famílies afectades amb temps.

El Sr. Cornet li retreu que el 2005 es va dir que el
Carmel es reformaria en vuit anys, mentre que ara es
diu que ho faran en dotze. Quant a la memòria
participativa reconeix que la regidora del Districte ha
informat els grups polítics durant els tres últims
mesos, i agraeix les reunions que han tingut, però es
queixa que les associacions de veïns han rebut una
informació parcial i que les persones afectades no
han estat informades. Exigeix, perquè el vot del seu
Grup sigui favorable, que es defineixin perfectament
les expropiacions a fer i que es plantegin ja les
indemnitzacions o les noves ubicacions dels veïns
afectats. Expressa que el Partit Popular no està
d’acord que aquest Pla es faci amb una inversió en
què el 76% surti del mercat immobiliari, el 19,7% de
l’Ajuntament i zero per cent de les altres admi-
nistracions, perquè opinen que això demostra que els
que en el seu moment van prometre que ajudarien els
afectats del Carmel i reestructurarien el barri van
mentir. Finalment, responsabilitza el govern de la
ciutat de no haver aconseguit diners de les altres
administracions i demana que consti en el Pla el que
s’ha aconseguit.

El Sr. García-Bragado puntualitza que a partir del
moment en què es fa una aprovació inicial, comença
un procés no només de participació, sinó un procés
legal i administratiu que requereix la notificació perso-
nal que garanteix que les persones afectades tinguin
la capacitat de reaccionar i els mitjans i els pro-
cediments legals per fer-ho.

El Sr. Martínez expressa el vot en contra del seu
Grup, argumentant els aspectes següents: primer,
perquè consideren incerta l’aportació privada; segon,
perquè creuen que es pot avançar molt més en la
inversió; tercer, perquè opinen que no es pot concre-
tar un projecte que implica i modifica una inversió,
tenint en compte que el pla d’inversions municipals no
està aprovat; quart, perquè consideren que abans
s’hauria d’aprovar el PAM i després el Pla d’inver-
sions, i cap d’aquests dos s’ha aprovat; cinquè, pel
tema de les afectacions, i sisè, perquè el projecte dels
Tres Turons no està dotat.

La Sra. Blasco opina que els grups de l’oposició
amb el seu vot en contra han dinamitat qualsevol
possibilitat d’intervenir al Carmel, ja que la suspensió
de llicències s’acaba el 14 de març. Manifesta que
l’Ajuntament ha fet durant dos anys un estudi rigorós
per analitzar la realitat actual del Carmel i que ja
tenen propostes concretes d’intervenció. Afegeix que
a partir de l’AERI es poden obtenir fons de l’Estat i de
la Generalitat i que per això la intenció era, un cop
aprovat el planejament, presentar el barri del Carmel
a la Llei de barris de la Generalitat per obtenir més
aportacions. D’altra banda, assegura que han pro-
curat fer un procés participatiu abans de l’aprovació
inicial, però afegeix que no l’han fet obert als veïns i
veïnes perquè el que han volgut fer primer és
consensuar els objectius en temes urbanístics de
rehabilitació i de l’espai públic amb la Comissió
Ciutadana que es va crear en el si de l’AERI.
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Afegeix que una vegada consensuats els objectius i
atès que la suspensió de llicències caducava, es va
acordar que després de l’aprovació inicial i un cop
obert oficialment el procés participatiu, ja hi hauria el
temps necessari per poder fer una segona elaboració
de les propostes que s’hi inclouen en la modificació
del Pla General Metropolità. Fins i tot, assegura que
ja havien dissenyat la manera d’arribar individualment
a tots els veïns afectats i havien pensat de muntar un
operatiu a l’Agència del Carmel per atendre els veïns i
resoldre’ls els problemes. Manifesta el seu enuig i la
seva decepció pels vots en contra dels grups de
l’oposició i els convida que analitzin les conseqüèn-
cies del que en aquest dia acaben de fer.

El Sr. Puigdollers li replica que són conscients del
que han fet perquè són rigorosos, coneixen la ciutat,
estudien i segueixen els temes, i afirma que sempre
argumenten les decisions que prenen els grups
municipals. Li recorda que des de fa uns mesos el
govern municipal està en minoria i li retreu que tinguin
la mateixa actitud que quan tenien majoria, i afirma
que els grups polítics que governen l’Ajuntament de
Barcelona des de fa trenta anys han d’assumir les
seves responsabilitats tant per la situació actual del
Carmel com per l’incompliment dels PERI dels anys
vuitanta. Opina que el Carmel no va ser una prioritat
del govern municipal fins que no va haver-hi el desas-
tre i que arran d’aquest fet es van realitzar unes
declaracions públiques que després no s’han com-
plert.

Manifesta el seu desacord amb el que diu la Sra.
Blasco sobre que cal esperar l’aprovació inicial per
començar a escoltar opinions i a explicar a la gent el
que l’Administració pública vol fer, i li comenta que es
va equivocar quan va fer una roda de premsa per in-
formar sobre els afectats del Carmel abans d’expli-
car-ho als veïns. Demana que els processos partici-
patius a la ciutat de Barcelona comencin quan
s’inicien els treballs i no a partir de l’aprovació inicial.
Finalment, puntualitza que el seu vot d’avui no és un
vot contra el barri del Carmel, sinó que és un vot con-
tra la forma de fer del govern municipal que no té en
compte els ciutadans.

El Sr. Cornet comenta que li sap greu que la
regidora d’Iniciativa digui el que està dient perquè
considera que ella ha treballat molt. Afirma que el res-
ponsable de la situació és l’alcalde Hereu. Puntualitza
que el vot del Partit Popular no és un vot contra el
Carmel, sinó a favor del Carmel, perquè opina que és
un insult per al Carmel que l’Ajuntament de Barcelona
presenti ara un pla amb una inversió de 6,2 milions
d’euros anuals per als propers dotze anys.

El Sr. Martínez demana més rigor en les inter-
vencions, perquè assegura que la Llei de barris no
depèn dels planejaments, sinó del pla que presentin
el Districte i l’Ajuntament. Afirma que el plantejament
de la Sra. Blasco no és creïble, perquè no han donat
viabilitat als Tres Turons, que és una zona afectada
des de fa molts anys. Remarca que per aprovar
aquest tema volen veure què passa amb el pla-
nejament dels Tres Turons i opina que tota la resta és
pura demagògia.

El Sr. García-Bragado creu que tothom estarà
d’acord que el que ha passat avui és que el govern
municipal ha perdut una proposta importantíssima i
que, per tant, s’haurà de revisar amb els serveis
d’Urbanisme, amb el Districte, amb els professionals i

amb les entitats que han col·laborat i s’haurà de veure
quins són els aspectes que s’han de retocar. Per-
sonalment entén que hi ha tres aspectes a retocar:
primer, cal informar a les persones afectades per
aquest planejament i rebre les seves al·legacions, es-
tudiar-les i acceptar-les o no, en funció del que pugui
passar, i amb això creu que hauran donat un pas
endavant en la línia del que assenyalava el Grup de
Convergència i Unió; segon, s’ha d’explicar i s’ha de
treballar el pla economicofinancer d’aquest planeja-
ment, bàsicament les inversions municipals i no
municipals; tercer, caldrà guardar el tema del Carmel
al calaix fins que s’hagi trobat la manera d’intervenir
en les parcel·les que perdin la qualificació a Tres
Turons, per tant, fins que es resolguin els problemes
tecnicourbanístics que, en aquests moments, estan
en estudi als Tres Turons. Finalment, opina que
aquesta decisió té una intencionalitat política en con-
tra del govern municipal que va més enllà del model
del Carmel.

Manifesta que cal continuar treballant i que els
grups de l’oposició han triat avui i aquest tema perquè
passés el que ha passat. Es pretenia modificar una
normativa problemàtica que no es va modificar quan
es van aprovar els PERI. Respecte al mètode d’ac-
tuació previst, que ha estat explicat pel Sr. Sorolla, els
grups no han dit res. La inversió pública prevista és la
necessària per executar les previsions del pla, mentre
que el tema dels terminis no millora amb més diners,
ja que es preveuen intervencions en àmbits de domini
privat. La resta d’arguments troba que són de fons
polític i que, per tant, el que ha passat podia haver
passat amb qualsevol altre planejament. Igualment,
manifesta que és molt difícil introduir en una mo-
dificació de pla general metropolità previsions que
afecten a la gestió de planejaments posteriors. Fi-
nalment, es queixa que els grups no han revelat el
sentit negatiu del seu vot per evitar que el govern
deixés l’assumpte sobre la taula, sinó que han
mantingut una posició d’ambivalència amb inten-
cionalitat política.

El Sr. Puigdollers troba curiós que quan el govern
perd una votació, vulgui fer veure que és culpa de
l’oposició, ja que personalment considera que quan
un govern perd una votació és culpa del govern.
Constata que tots els que hi són presents fan política i
que, per tant, voten amb un criteri polític. Reitera que
avui han votat en contra de la forma de govern muni-
cipal, que parla d’una participació ciutadana que no fa
servir mai.

El Sr. Cornet considera que els temes que s’han de
tractar no són tres, sinó, quatre. El quart tema són les
indemnitzacions als afectats del Carmel per aquest
Pla. Afegeix dos temes més com ara la Clota i les
inversions que han d’assumir les altres adminis-
tracions per plantejar una remodelació real del barri.
Finalment, opina que quan un govern perd una
votació, no és culpa de l’oposició, sinó que és del
govern que no lidera la ciutat.

El Sr. Martínez es queixa de l’actitud de l’equip de
govern municipal i subratlla que el que passa és que
hi ha un problema de credibilitat de les actuacions
que el govern municipal diu que farà i no fa. Final-
ment, indica que si al tema dels Tres Turons s’ha
pogut fer una informació individualitzada sense ne-
cessitat d’aprovació inicial, també es podia haver fet
en aquest tema.
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El Sr. García-Bragado acaba manifestant que
caldrà continuar treballant, com és la seva obligació,
revisar el procés seguit i afronar i intentar resoldre els
problemes derivats de la suspensió de l’atorgament
de llicències.

El Sr. García-Bragado expressa el vot favorable del
PSC, la Sra. Blasco expressa el vot favorable d’ICV-
EUiA, el Sr. Puigdollers expressa el vot contrari de
CiU, el Sr. Cornet expressa el vot contrari del PP i el
Sr. Martínez expressa el vot contrari d’ERC. Es
rebutja.

V) Part d’impuls i control

a) Proposicions / Declaracions de Grup

Del Grup Municipal CiU:
26. Que s’iniciïn les obres de cobriment de la ronda

de Dalt, en els trams compresos entre la plaça
d’Alfons Comín i la plaça de Karl Marx, fent un estudi
de les etapes a realitzar i el seu corresponent im-
pacte.

Del Grup Municipal PP:
27. Atesa la necessitat de cobriment de la ronda de

Dalt al seu pas per la zona compresa entre la plaça
Alfons Comín i la Teixonera, al Districte d’Horta-
Guinardó, la Comissió d’Urbanisme, Infraestructures i
Habitatge acorda: Instar al Govern municipal a iniciar,
en el termini més breu possible, els estudis i tràmits
per a la redacció del projecte i l’execució de les obres
del cobriment de la ronda de Dalt al seu pas per la
Vall d’Hebron, entre la plaça Alfons Comín i la
Teixonera, i la construcció en aquest cobriment d’un
aparcament, per a donar servei als grans equipa-
ments sanitaris i d’altres demandes de la zona, de for-
ma que aquestes obres restin finalitzades dins del
present mandat.

Les dues iniciatives anteriors es tracten conjun-
tament.

El Sr. García-Bragado expressa el vot favorable del
PSC, la Sra. Blasco expressa el vot favorable d’ICV-
EUiA, el Sr. Vives expressa el vot favorable de CiU, el
Sr. Cornet expressa el vot favorable del PP i el Sr.
Martínez expressa el vot favorable d’ERC. S’aproven
amb el redactat transaccional següent:

La Comissió d’Urbanisme, Infraestructures i Habi-
tatge acorda: Que el Districte d’Horta-Guinardó creï
una Comissió de Treball amb representació de les
entitats de l’entorn, tècnics i grups municipals del
districte, per avaluar els estudis existents i, si escau,
sol·licitar-ne de nous, per tal de trobar la millor solució
per aplicar mesures sonorreductores, inclòs el
cobriment, i d’accessibilitat en la zona de la Ronda de
Dalt al seu pas per Horta i la Vall d’Hebron.

Del Grup Municipal ERC:
28. La Comissió d’Urbanisme, Infraestructures i

Habitatge acorda endegar els treballs per realitzar un
estudi per a la concreció de criteris constructius i
paisatgístics de l’anomenat districte 22@. Aquest
estudi ha de ser participat per la societat civil, a través
dels col·legis professionals, les escoles d’arqui-
tectura, entitats socials i l’Ajuntament de Barcelona, a
través de les àrees corresponents així com pels
partits polítics que hi estan representats. L’estudi ha
de perseguir una estratègia de qualitat urbana, amb el
consens del conjunt de la ciutat, tot debatent els

dissenys constructius, el paisatge urbà, les alçades,
la distribució de l’espai verd i seva la qualitat, l’espai
públic, el continu urbà i «l’skyline».

El Sr. García-Bragado expressa el vot favorable del
PSC, la Sra. Blasco expressa el vot favorable d’ICV-
EUiA, el Sr. Puigdollers expressa el vot favorable de
CiU, el Sr. Villagrasa expressa el vot favorable del PP
i el Sr. Martínez expressa el vot favorable d’ERC.
S’APROVA amb el redactat transaccional següent:

La Comissió d’Urbanisme, Infraestructures i Habi-
tatge acorda encarregar a 22@BCN, SA els treballs
per realitzar un estudi per a la concreció de criteris
constructius i paisatgístics de l’anomenat districte
22@. Aquest estudi ha de ser consultat a la societat
civil, a través dels col·legis professionals, les escoles
d’arquitectura, entitats socials i l’Ajuntament de Bar-
celona, a través de les àrees corresponents així com
pels partits polítics que hi estan representats en
aquesta Comissió d’Urbanisme, Infraestructures i
Habitatge. L’estudi ha de perseguir una estratègia de
qualitat urbana, tot incorporant els dissenys cons-
tructius, el paisatge urbà, les alçades, la distribució de
l’espai verd i la seva qualitat, l’espai públic, el continu
urbà i «l’skyline».

c) Precs

Del Grup Municipal CiU:
29. Que es porti a la Comissió un exemplar del

Projecte executiu amb què s’han adjudicat les obres
del TGV en el tram comprès entre Sants i la Sagrera,
i que es deixi en disposició de la Secretaria, a fi que
pugui ser consultat pels diferents Grups Municipals
fins la celebració del Ple del Consell Municipal.

El Sr. Puigdollers presenta el prec, argumentant
que quan va sortir a informació pública el projecte
executiu del tram de Sants a la Sagrera del TGV, el
seu Grup va presentar al·legacions i peticions que no
els han estat contestades i, a més, assegura que no
han vist l’aprovació definitiva d’aquest projecte.

El Sr. García-Bragado li contesta que el projecte
està a la Direcció d’Infraestructures del sector d’Ur-
banisme i diu que el poden consultar allà en pre-
sència del director d’Infraestructures, ja que el
projecte executiu no és públic perquè només és fa
públic el projecte bàsic. El Sr. Puigdollers pregunta si
l’Ajuntament disposa del projecte executiu d’aquest
traçat. El Sr. García-Bragado li respon afirmativa-
ment. El Sr. Puigdollers li replica que com que són
regidors de l’Ajuntament de Barcelona, el volen
veure. El Sr. García-Bragado manifesta que traslla-
darà a Adif i al Ministeri de Foment aquesta voluntat
perquè sàpiguen que un regidor ha mirat aquests
documents, ja que no hi ha l’obligació legal d’en-
senyar-los. El Sr. Puigdollers pregunta de nou que si
hi ha algun impediment perquè un regidor pugui veure
el projecte. El Sr. García-Bragado li contesta que
demanarà un informe a la Secretaria General.

Es dóna per tractat.
Del Grup Municipal PP:
30. Que l’equip de govern de l’Ajuntament de Bar-

celona informi sobre el projecte bàsic de l’estació de
la Sagrera i que ens lliuri per escrit tota la docu-
mentació existent d’aquest projecte.

El Sr. Villagrasa presenta el prec perquè en la
Comissió del 22 de novembre de 2007 es va comen-
tar que es presentaria probablement aquest projecte
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el mes de gener i a 21 de febrer de 2008 encara no
en saben res. Afegeix que s’ha aprovat el Pla Espe-
cial i s’ha adjudicat l’últim tram que connecta la
Sagrera amb la Trinitat i que del projecte de l’estació
no se’n sap res.

El Sr. García-Bragado li contesta que estan
esperant que Adif l’aprovi per fer-lo públic. El Sr.
Villagrasa pregunta si se sap si tardarà gaire en ser
aprovat. El Sr. García-Bragado manifesta que a ell li
agradaria que fos abans de les eleccions, però com
que falten només quinze dies, no sap que contestar-li.
El Sr. Villagrasa expressa la seva sorpresa perquè
s’ha concretat el tram Sagrera-Trinitat, s’ha aprovat el
Pla Especial i no saben res de l’estació de la Sagrera
quan, de fet, al voltant de l’estació s’ha de fer una re-
forma urbanística important. El Sr. García-Bragado li
recorda que la transformació urbanística s’ha fet en
l’àmbit del planejament que ja s’havia aprovat a
l’Ajuntament i que la part de l’edificació que dóna més
cap a l’estació es va deixar sense ordenar.

Es dóna per tractat.
Del Grup Municipal ERC:
31. Que es procedeixi a la retirada del PEU Integral

de la Torre del Fang.
El Sr. Martínez presenta el prec atès que conside-

ren que entra en contradicció amb l’aprovació de la
creació d’una comissió de seguiment de conservació
de la Torre del Fang en la reunió de la Comissió del
dia 24 de gener de 2008.

Es modifica l’ordre del dia, de manera que es
tractaran conjuntament els punts números 31 i 35.

35. Es requereix al Govern municipal que informi
sobre les gestions realitzades i l’estat d’execució de la
proposició següent: La Comissió d’Urbanisme, Infra-
estructures i Habitatge aprova en la Comissió de 24
de gener de 2008 constituir una Comissió de se-
guiment per la conservació de la Torre del Fang.

El Sr. García-Bragado dóna resposta, en primer
lloc, a la proposició que correspon al número 35 de
l’ordre del dia i informa que el 16 de gener de 2008 es
va reunir la Comissió de Seguiment del Projecte del
TGV del Districte de Sant Andreu en què van assistir
l’Associació de Veïns de la Sagrera, la Plataforma
Veïnal de Sant Andreu, l’Associació de Veïns Sant
Andreu Sud, l’Associació de Veïns de Navas, Meridia-
na Cero, l’Associació de Veïns de la Verneda,
AGBAR, Sant Andreu Nord, Sant Andreu del Palo-
mar, Associació de Comerciants del Mercat Felip II, la
Comissió de Transports del Col·legi d’Enginyers
Industrials de Catalunya, l’Associació de Veïns de
Baró i Viver, del Mercat de Sant Andreu i la SAC. Co-
munica que en aquella reunió es va acordar constituir
una comissió específica per al seguiment d’aquest
projecte en presència d’un representant de cada una
de les entitats esmentades. El dia 7 de febrer de
2008, amb la participació d’altres associacions de
veïns, es va constituir la Comissió de Sant Andreu per
fer el seguiment del tema de la Torre del Fang.
Conclou que s’han creat dues comissions, una a cada
districte i fa saber que s’està fixant la data de la pri-
mera reunió, a la qual assistirà el senyor Jesús la
Viña i una representació municipal dels districtes de
Sant Martí i Sant Andreu. Afegeix que el projecte s’ha
traslladat a la Direcció General de Patrimoni Cultural
del Departament de Cultura de la Generalitat de
Catalunya, i que estan esperant la resposta; men-
trestant, assegura que s’està informant tothom i

s’estan discutint i valorant les propostes que es van
fer.

Quant a la resposta del prec, que correspon al punt
número 31 de l’ordre del dia, afirma que fins que no
s’acabi la tramitació i es vegin les al·legacions i els
posicionaments de tothom, no es podrà valorar
conjuntament amb els grups d’aquesta Comissió si es
tira endavant o no.

El Sr. Martínez li recorda que es va aprovar que els
grups polítics participarien en aquesta Comissió. El
Sr. García-Bragado afirma que efectivament caldrà
convocar els grups polítics a les reunions.

El Sr. Garcia indica que hi ha un planejament que
es troba encara en fase d’exposició al públic i que un
dels dos districtes afectats ja ha informat favora-
blement. Opina que pensant en la participació ciuta-
dana és molt antipedagògic i molt poc curós que un
òrgan aprovi un instrument de planejament dos dies
després de començar l’exposició al públic. A més,
considera que pot donar-se el cas que la comissió,
les entitats i la gent que hi participen de Sant Andreu
acordin o demanin una modificació i, llavors, s’haurà
de modificar el que el Districte ja ha aprovat. El Sr.
García-Bragado li confirma que si passa això, es
modificarà.

El Sr. Blasi demana explicacions sobre quina
documentació es va aportar per tenir l’informe favora-
ble per part del Districte, perquè recorda que el
mateix dia que hi va haver la Comissió, i que s’estava
demanant la creació d’aquesta Comissió de Se-
guiment, s’aprovava el projecte d’elements de pro-
tecció de la Torre del Fang i s’iniciava l’exposició al
públic, la qual cosa no es va comunicar a la Comissió.
El Sr. García-Bragado li respon que el que es va fer
aquell dia és l’aprovació inicial, la qual comporta
exposar-ho al públic. Afirma que quan s’hagi de fer
l’aprovació provisional ja miraran si comporten totes
les qüestions.

Es dónen per tractats.

d) Preguntes

Del Grup Municipal CiU:
32. Quins efectes urbanístics immediats i de futur

té l’acord al qual han arribat el govern de l’Ajuntament
de Barcelona i el govern de la Generalitat de Cata-
lunya pel que fa a la delimitació en l’àmbit del
municipi de Barcelona del futur Parc de Collserola?

El Sr. Puigdollers explica que fan la pregunta
perquè han estudiat el document que els van enviar i,
d’una banda, interpreten que és un acord entre el
Govern de la Generalitat i l’Ajuntament, però que en
aquest moment encara no té cap efecte jurídic; i, de
l’altra, entenen que hi haurà un decret de la Ge-
neralitat que regularà tots aquests temes jurídics,
però volen saber de quina manera podran intervenir
els grups municipals abans que s’aprovi definiti-
vament.

El Sr. García-Bragado informa que l’acord a què
s’ha arribat en aquests moments és una proposta
tècnica que s’haurà d’incloure en un document que
aprovi la Generalitat. De tota manera, s’ha de veure si
aquest document amb la declaració de Parc Natural
té alguna implicació urbanística. Personalment creu
que les qualificacions urbanístiques que actualment
estan en les àrees declarades Parc Natural es man-
tindran. Pensa que la declaració de Parc Natural no
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altera les normes urbanístiques. No obstant això, fa
saber que en l’acord apareixen algunes àrees amb la
qualificació d’equipament, cosa que provocarà que
aquest equipament es concreti i desenvolupi a través
de Pla Especial i que, aleshores, la proposta que es
faci hagi de tenir en compte el decret del Parc Natu-
ral. Assenyala que com que l’Ajuntament haurà
d’aprovar aquest Pla Especial, serà aleshores que ja
es podrà valorar si el Parc té un efecte positiu o no. El
Sr. Puigdollers entén que els aspectes que el decret
de la Generalitat de les EPRE reguli vincularan a
l’ordenament urbanístic que aprovi l’Ajuntament de
Barcelona. El Sr. García-Bragado considera molt
prematur dir ara quina serà la rellevància jurídica que
tindrà un instrument sobre l’altre.

Es dóna per tractada.
Del Grup Municipal PP:
33. Quines garanties ha exigit l’Ajuntament de Bar-

celona als responsables d’Adif i del Ministeri de
Foment, amb motiu de l’entrada en funcionament del
servei, respecte a les proves necessàries per garantir
la seguretat dels usuaris, l’eficàcia del servei, la no
afectació al bon funcionament del sistema ferroviari
de Renfe-Rodalies, els Ferrocarrils de la Generalitat
de Catalunya i de TMB, tenint en compte que en cap
cas han de ser inferiors a les realitzades en altres
trams?

El Sr. Villagrasa fa la pregunta perquè afirma que
alguns treballadors han comentat que aquestes
garanties de seguretat no hi són al cent per cent. El
Sr. García-Bragado li contesta que són les previstes

en la normativa vigent. El Sr. Villagrasa opina que
l’Ajuntament hauria d’haver estat més pendent
d’aquest tema, atesos els precedents de les obres del
TGV. El Sr. García-Bragado conclou que en aquests
casos no es poden improvisar de sobte garanties
especials i que, per tant, hi ha situacions en què la
normativa s’ha de complir i assegura que el com-
pliment d’aquesta normativa és el que dóna les
garanties a tots.

Es dóna per tractada.
Del Grup Municipal ERC:
34. Quan es produirà l’obertura del carrer Diputació

al seu pas per Creu Coberta?
Ha estat tractada en el punt 3 de l’ordre del dia.

e) Seguiment Proposicions / Declaracions de
Grup

Del Grup Municipal CiU:
35. Es requereix al Govern municipal que informi

sobre les gestions realitzades i l’estat d’execució de la
proposició següent: La Comissió d’’Urbanisme, Infra-
estructures i Habitatge aprova en la Comissió de 24
de gener de 2008 constituir una Comissió de se-
guiment per la conservació de la Torre del Fang.

Ha estat tractada en el punt 31 de l’ordre del dia.

No havent-hi altres assumptes a tractar, la Pre-
sidència aixeca la sessió a les vint-i-una hores i setze
minuts.

COMISSIÓ DE PRESIDÈNCIA, TERRITORI I
FUNCIÓ PÚBLICA

Sessió de 9 d’abril de 2008

Propostes d’acord

1. Aprovar inicialment la proposta de modificació de
l’article 7.1 dels Estatuts de l’Institut Municipal Fun-
dació Mies van der Rohe, en base al Conveni d’inte-
gració del Consorci de la Zona Franca a l’Institut de
20 d’abril de 2007; sotmetre-la a informació pública
per un termini de trenta dies; i en el cas de no presen-
tar-s’hi al·legacions, tenir-la per aprovada definitiva-
ment.

2. Aprovar inicialment el Reglament d’organització i
funcionament de Barcelona Televisió, que inclou les
missions del servei públic local de televisió de la
ciutat de Barcelona; sotmetre’l a informació pública
per un termini de trenta dies; i tenir-lo per definitiva-
ment aprovat en el cas que no s’hi presentin al·le-
gacions.

3. Aprovar inicialment el plec de clàusules admi-
nistratives generals de l’Ajuntament de Barcelona per
a la seva adaptació a la Llei 30/2007, de 30 d’octubre,
de Contractes del Sector Públic; sotmetre’l a infor-
mació pública per un període de trenta dies.

Moció

4. Aprovar inicialment la modificació dels Estatuts
d’Informació i Comunicació de Barcelona, SA, SPM,

Acords
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per adaptar-los al Reglament d’organització i funcio-
nament de Barcelona Televisió. Sotmetre’ls a infor-
mació pública per un termini de trenta dies, i en cas
de no presentar-s’hi al·legacions tenir-los per apro-
vats definitivament.

Proposicions / Declaracions de Grup

Del Grup Municipal CiU:
5. Manifestar la importància que té la conciliació de

la vida laboral i familiar, i el fet que el dret de baixa
per maternitat o paternitat ha de poder-se fer efectiu
també en l’exercici de les funcions públiques repre-
sentatives. Impulsar l’estudi, en interpretació de la
legislació vigent, dins del marc del dret de baixa per
maternitat o paternitat, de la garantia de represen-
tació dels Regidors de l’Ajuntament de Barcelona que
s’acullin a l’esmentat dret. Instar el Govern de l’Estat
a fer efectiu el compromís que va adquirir amb
l’aprovació de la Llei orgànica 3/2007, de 22 de març,
per a la igualtat efectiva de dones i homes, en la seva
disposició final setena: “El Govern promourà l’acord
necessari per a iniciar un procés de modificació de la
legislació vigent amb la finalitat de possibilitar els per-
misos de maternitat i paternitat de les persones que
ostenten un càrrec electe”.

Del Grup Municipal PP:
6. La Comissió de Presidència, Territori i Funció Pú-

blica acorda: 1. Constatar el silenci reiterat de l’Alcalde
de Barcelona davant la crisi que pateix la ciutat. 2. Re-
clamar a l’Alcalde un lideratge compromès amb Barce-
lona, que respongui als problemes que pateix la ciutat i
que anteposi els seus interessos davant els governs
de la Generalitat i de l’Estat, especialment davant
situacions límits com ara la sequera.

COMISSIÓ DE SEGURETAT I MOBILITAT

Sessió de 10 d’abril de 2008

Propostes d’acord

1. Aprovar inicialment, com a instrument de pla-
nificació de la mobilitat a la Ciutat i d’acord amb l’article
9 de la Llei 9/2003, de 13 de juny, de la mobilitat, el Pla
de mobilitat urbana de Barcelona i els seus annexes,
que s’adjunten. Sotmetre’l a informació pública durant
un període d’un mes, per a la presentació de sug-
geriments i al·legacions, d’acord amb l’article 18.3 de la
Llei 9/2003, de 13 de juny, de la mobilitat.

2. Aprovar el Projecte per a la construcció d’un
aparcament públic subterrani per a vehicles en el
subsòl del terreny de domini públic municipal, situat al
carrer de Thous, i el plec de clàusules administratives
particulars que regula el contracte de concessió admi-
nistrativa per a la construcció, conservació i explo-
tació de l’esmentat aparcament; sometre a informació
pública l’esmentat projecte pel termini de trenta dies i,
de no presentar-s’hi al·legacions, tenir-lo per aprovat
definitivament. Convocar concurs per a l’adjudicació
de la corresponent concessió.

Proposicions / Declaracions de Grup

Del Grup Municipal CIU:
3. Manifestar que la motocicleta és un element clau

de la mobilitat de la ciutat pel seu alt nombre d’usua-

ris. Instar a que en els propers mesos es realitzi un
informe sobre les necessitats d’aparcament de moto-
cicletes a la ciutat, centrant-se amb zones d’especial
complexitat, com el centre de Barcelona i la Diagonal,
i un pla d’actuació per donar respostes als problemes
de mobilitat de les motocicletes.

Del Grup Municipal ERC:
4. La Comissió de Seguretat i Mobilitat acorda revi-

sar els horaris vigents al Fòrum per la celebració
d’esdeveniments per tal d’harmonitzar-los amb els de
les festes majors que tenen lloc als diferents barris de
la ciutat.

COMISSIÓ DE CULTURA, EDUCACIÓ I
BENESTAR SOCIAL

Sessió de 8 d’abril de 2008

Propostes d’acord

1. Aprovar inicialment la modificació del Reglament
de Funcionament Intern del Consell de la Cultura de
Barcelona, segons el text que consta com a docu-
ment adjunt a l’expedient; i sotmetre’l a informació pú-
blica per un termini de 30 dies, a partir del següent al
de la seva publicació en el Butlletí Oficial de la
Província, perquè puguin formular-s’hi al·legacions.

2. Autoritzar a Aiguajoc Borrell, SL, a hipotecar la
concessió per a la gestió del Poliesportiu municipal
Aiguajoc Borrell que li fou adjudicada per acord del
Consell Plenari de 22 de març de 1991, per a finançar
les obres d’adequació a la llicència mediambiental i
altres obres de manteniment i millora a l’esmentat
equipament per un import màxim de 800.000 euros a
retornar en quinze anys.

3. Modificar a l’empara de l’article 101.1 de la Llei
de contractes de les Administracions Públiques el
contracte de gestió, en règim concessional, del Poli-
esportiu Municipal del Guinardó - Torrent d’en Melis
adjudicat al Futbol Club Martinenc amb N.I.F. G-
08936486 per l’acord del Consell Plenari de data 21
de juliol de 2000 en el sentit de procedir a la creació
d’una unitat de gestió entre aquesta instal·lació es-
portiva i el Complex esportiu municipal del Guinardó;
aprovar les modificacions del plec de clàusules
Administratives i de les prescripcions tècniques que
regeix aquest contracte per adaptar-ho a la nova
situació i requerir a l’adjudicatari perquè en el termini
màxim de quinze dies naturals a partir de la notifi-
cació d’aquesta resolució, presenti el document acre-
ditatiu d’haver constituït a la Tresoreria Municipal la
garantia definitiva i complementària de 6.100 euros
conforme allò disposat a l’article 36.3 del Text Refós
de la Llei de contractes de les administracions pú-
bliques; i perquè comparegui, a les dependències del
Districte per a la formalització de la present modifi-
cació.

Proposicions / Declaracions de Grup

Del Grup Municipal CIU:
4. Manifestar la importància prioritària que té tot

treball que es desenvolupa amb la infància, que
requereix un seguiment per part de l’autoritat munici-
pal. Instar a elaborar un informe que inclogui: 1. La
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situació de les ludoteques a la ciutat de Barcelona,
especificant ubicacions, llicències atorgades, meca-
nismes de control i seguiment del compliment de les
condicions manifestades en la petició o comunicació
d’activitat. 2. El pla d’actuació o capteniment del
govern municipal respecte al futur d’aquests centres.

Del Grup Municipal PP:
5. Controlar i inspeccionar els centres que realitzen

activitats lúdiques, cíviques, socials i/o culturals amb
infants menors de tres anys, per tal d’impedir que
aquests centres funcionin com a escoles bressol
encobertes, i per garantir que compleixin totes les
mesures d’atenció i seguretat necessàries per als
menors, i en aquest sentit reforçar l’acció inspectora
d’aquest Ajuntament, regulada a l’art. 98 de l’Or-
denança municipal d’activitats i d’intervenció integral
de l’administració ambiental.

Del Grup Municipal ERC:
6. La Comissió de Cultura, Educació i Benestar So-

cial acorda que, en el marc dels actes de comme-
moració del VIIIè centenari del naixement del rei
Jaume I, es celebri una conferència sobre la creació
del Consell de Cent i una lectura pública als voltants
de la Diada de Sant Jordi del “Llibre dels Fets”.

COMISSIÓ D’ACCIÓ SOCIAL I CIUTADANIA

Sessió de 8 d’abril de 2008

Proposicions / Declaracions de Grup

Del Grup Municipal CiU:
1. Instar a l’Ajuntament de Barcelona a desenvo-

lupar una política integral de protecció, tinença i ven-
da d’animals domèstics i de companyia que atengui a
la globalitat del fenomen, reorganitzant les funcions
del Consell Municipal de Convivència, Defensa i Pro-
tecció dels animals pel que fa a llicències, sancions i
sensibilització ciutadana, mitjançant la creació de
l’Oficina municipal de Protecció dels animals; la cons-
trucció preferentment en el terme municipal de Barce-
lona d’un nou centre d’acollida d’animals domèstics,
separat per a gats i gossos abandonats; clarificar els
processos d’adopció d’animals de companyia; i l’ela-
boració d’una campanya d’informació ciutadana sobre
els drets i les responsabilitats dels propietaris d’ani-
mals pel que respecta a àmbits de convivència cívica
i la protecció dels animals.

Del Grup Municipal ERC:
2. La Comissió d’Acció Social i Ciutadania acorda

l’estudi per la posada en marxa de protocols d’infor-
mació específica en matèria de drets de la gent gran,
tant pel que fa a les OAC com l’OMIC, atesa l’es-
pecial vulnerabilitat d’aquest col·lectiu.

COMISSIÓ DE SOSTENIBILITAT, SERVEIS
URBANS I MEDI AMBIENT

Sessió de 9 d’abril de 2008

Moció

1. 1. Agrair l’esforç continuat de la ciutadania i dels
sectors econòmics i socials per fer un consum eficient
i responsable de l’aigua. 2. Manifestar el compromís
de l’Ajuntament per vetllar per garantir el submi-

nistrament d’aigua tant a la ciutadania com a l’activitat
econòmica, per mantenir el seu esforç en la sen-
sibilització de la ciutadania i els agents econòmics, i
per aplicar el màxim esforç en fer un ús més eficient de
l’aigua en els serveis municipals, augmentant la cap-
tació del freàtic i l’aprofitament d’aigües regenerades.
3. Demanar als Governs de la Generalitat i l’Estat que
executin totes les mesures necessàries per garantir el
subministrament d’aigua potable a Barcelona durant el
present episodi de sequera, a fi d’evitar els possibles
talls de subministrament domiciliari que s’esdevindrien
en cas d’assolir el nivell d’emergència 3. Amb aquest
objectiu, a més de les mesures ja previstes (estalvi,
recuperació de pous en desús, aprofitament d’aigua
del subsòl i regenerada, etc.), expressem el nostre
convenciment de que caldrà rebre aportacions de
conques externes al sistema Ter-Llobregat mentre duri
l’estat d’emergència. Aquestes aportacions s’han de
realitzar a partir del diàleg amb els agents territorials i
amb el màxim respecte pel medi ambient. 4. Demanar
al Govern de la Generalitat la garantia del subministra-
ment futur d’aigua potable, d’acord amb els postulats
de la nova cultura de l’aigua i la Directiva Marc de
l’Aigua, a partir dels següents eixos: l’increment de
l’eficiència en els usos i les conduccions de l’aigua, la
recuperació d’aqüífers i l’aprofitament d’aigua del sub-
sòl, el reaprofitament d’aigües regenerades i la des-
salació. Un cop explotat el màxim potencial d’aquestes
mesures, estudiar la necessitat de disposar d’inter-
connexions entre les xarxes d’abastament per poder
afrontar situacions excepcionals de dèficit hídric com
el que es viu en l’actualitat.

Proposicions / Declaracions de Grup

Del Grup Municipal CIU:
2. 1. Demanem que el govern municipal informi a la

Comissió de quina és la situació en que està el
municipi de Barcelona pel que respecta a la garantia
de subministrament d’aigua potable durant el proper
any. 2. Demanem que l’Alcalde de Barcelona i el
govern municipal garanteixi la seguretat en el sub-
ministrament d’aigua potable al municipi de Barcelona
a curt termini i amb solucions definitives. 3. Demanem
que la Comissió rebutgi el trasvassament de l’aigua del
Segre que ha proposat el Govern de la Generalitat, per
ser una mesura que creiem que és la pitjor mesura des
del punt de vista ambiental i tècnic i que es busquin
alternatives que permetin donar solucions puntuals a la
situació actual, però que al mateix temps siguin
solucions que permetin encarar el futur. 4. Que es doni
la màxima prioritat en l’acabament de les obres de
construcció de les dessaladores del Prat de Llobregat,
de Cunit i a l’ampliació de la de Blanes. Entenem les
dessaladores com un complement necessari per a
resoldre a mig termini el subministrament d’aigua pota-
ble a les conques internes de Catalunya, entre elles el
municipi de Barcelona. Malgrat això entenem que una
alternativa a aprofundir per a resolcre a llarg termini la
garantia definitiva del subministrament d’aigua potable
a aquestes conques internes, passa per l’estudi de
l’alternativa del Roine perquè entenem que reuneix
millors condicions ambientals, econòmiques, socials i
polítiques.

Del Grup Municipal PP:
3. Atès la fuita que suposa la pèrdua de 800.000

litres d’aigua de dos canonades i que afecta al sub-
ministre d’aigua de Barcelona, la Comissió de Sos-
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tenibilitat, Serveis Urbans i Medi Ambient acorda: “Ins-
tar a l’Entitat Metropolitana de Serveis Hidràulics i
Tractament de Residus, a l’Agència Catalana de l’Aigua
i a les entitats, institucions i empreses implicades que
realitzin amb caràcter d’urgència, directa o indirec-
tament la revisió exhaustiva de la xarxa de submi-
nistrament de l’aigua de Barcelona”.

Del Grup Municipal ERC:
4. La Comissió de Sostenibilitat, Serveis Urbans i

Medi Ambient acorda que s’endeguin els treballs per
tal d’elaborar un informe sobre l’estat actual de la
xarxa de distribució d’aigua, a fi de detectar possibles
pèrdues i ineficiències, i determinar les millores ne-
cessàries a dur a terme per tal de solventar-les.

COMISSIÓ D’HISENDA I PRESSUPOSTOS

Sessió de 10 d’abril de 2008

Propostes d’acord

1. Desestimar, per les raons exposades en l’in-
forme annex de la Direcció de Patrimoni, les al·le-
gacions formulades pel Grup Municipal del Partit Po-
pular de Catalunya en el tràmit d’informació pública
del plec de clàusules reguladores de la concessió de
l’ús privatiu de domini públic municipal que afecta a
una part del subsòl de la finca del carrer de Sancho
de Ávila, núm. 141X-161X (illa delimitada pels carrers
de Tanger, de Llacuna, de Roc Boronat i de Sancho
d’Àvila), per a la construcció, gestió i explotació, d’un
aparcament subterrani de vehicles que es vincularà i
prestarà servei a les instal·lacions universitàries que
la Universitat Pompeu Fabra disposa a la dita illa;
aprovar definitivament el plec de clàusules esmentat;
adjudicar la concessió a la Universitat Pompeu Fabra;
i formalitzar el contracte corresponent.

2. Desestimar, per les raons exposades en l’in-
forme annex de la Direcció de Patrimoni, les al·le-
gacions formulades pel Grup Municipal del Partit Po-
pular de Catalunya en el tràmit d’informació pública
del plec de clàusules reguladores de la concessió de
l’ús privatiu de domini públic municipal que afecta a
una part del subsòl de la finca del carrer de Sancho
de Ávila núms. 141X-161X (illa delimitada pels
carrers de Tánger, de Llacuna, de Roc Boronat i de
Sancho d’Àvila), per a la construcció, gestió i ex-
plotació d’un aparcament subterrani de vehicles que
es vincularà i prestarà servei al conjunt edificatori de
Can Framis (naus A, B i C) que serà rehabilitat per la
societat Can Framis Invest, SL, per a destinar-lo a
usos museístics de la Fundació Privada Vila Casas;
aprovar definitivament el plec de clàusules esmentat;
adjudicar la concessió a la societat Can Framis Invest
SL; i formalitzar el contracte corresponent prèvia
constitució de la fiança que el plec preveu.

COMISSIÓ D’URBANISME, INFRAESTRUCTURES
I HABITATGE

Sessió de 10 d’abril de 2008

Propostes d’acord

1. Concedir a Testigos Cristianos de Jehova la
bonificació del 65% sobre la quota de l’impost de

construccions, instal·lacions i obres generada per la
llicència d’obres atorgada, el 29 d’octubre de 2007,
donat que s’ajusta a allò establert en l’article 7è de
l’Ordenança Fiscal 2.1 de l’any 2007, donat que el ti-
tular de la llicència és una entitat sense ànim de lucre
i que el local del carrer Alpens, núm. 14, Bx. on s’han
fet les obres, es destina exclusivament a centre de
culte, complint una indiscutible funció d’interès social
com és la realitzada per un equipament religiós. Do-
nar-ne trasllat a l’Institut Municipal d’Hisenda als
efectes pertinents.

Districte de Ciutat Vella - Districte de l’Eixample - Dis-
tricte de les Corts - Districte de Sarrià-Sant Gervasi

2. Aprovar inicialment el desenvolupament de la
Zona de Transició II, a la places de Catalunya i de
Francesc Macià, de l’Ordenança dels usos del pai-
satge urbà de la ciutat de Barcelona, d’iniciativa muni-
cipal; exposar-lo al públic pel termini de trenta dies; i
considerar-lo definitivament aprovat en cas de no pre-
sentar-s’hi al·legacions en contra en el termini d’ex-
posició pública de trenta dies.

Districte de Ciutat Vella

3. Aprovar inicialment, de conformitat amb l’article
66.3 de la Carta Municipal de Barcelona, la Modifi-
cació del Pla General Metropolità a les finques núms.
13B-17 del carrer de Sant Pere Més Alt, núms. 2-8
del carrer d’Amadeu Vives, i núm. 1 del carrer de la
Ciutat, promoguda per la Fundació de l’Orfeó Català-
Palau de la Música; i exposar-la al públic pel termini
d’un mes.

Proposicions / Declaracions de Grup

Del Grup Municipal CIU:
4. La Comissió d’Urbanisme, Infraestructures i Ha-

bitatge, acorda que al gener del 2009 tots els Dis-
trictes de la ciutat disposaran d’una Oficina d’Habi-
tatge en funcionament.

Del Grup Municipal ERC:
5. La Comissió d’Urbanisme, Infraestructures i Ha-

bitatge acorda l’inici dels estudis previs –concretats
en l’elaboració d’un inventari de barris de muntanya,
caracterització dels mateixos i anàlisi a partir de la
situació a nivell de planejament– per a l’elaboració
d’un Pla Director de Barris de Muntanya de la ciutat
de Barcelona, que estableixi criteris comuns d’inter-
venció i gestió pel planejament urbanístic i la trans-
formació d’aquests barris.

COMISSIÓ DE PROMOCIÓ ECONÒMICA,
OCUPACIÓ I CONEIXEMENT

Sessió d’11 d’abril de 2008

Proposicions / Declaracions de Grup

Del Grup Municipal CIU:
1. La Comissió de Promoció Econòmica, Ocupació

i Coneixement acorda: Continuar treballant en l’ela-
boració d’un pla d’actuació per fer front a la neteja de
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pintades i grafits que hi ha a les persianes dels
comerços de la ciutat amb la voluntat d’eliminar-les.

Del Grup Municipal PP:
2. Atès la necessitat de promoure hàbits més res-

pectuosos amb el medi ambient en el desenvolupa-
ment de les activitats econòmiques, la Comissió de
Promoció Econòmica, Ocupació i Coneixement acor-
da: Instar al Govern Municipal a impulsar acords i la
signatura de convenis de col·laboració amb les asso-
ciacions empresarials i de comerciants amb la finalitat
de reduir la utilització indiscriminada de borses de

plàstic d’un sol ús en establiments comercials i fo-
mentar un canvi d’hàbits entre els consumidors.

Del Grup Municipal ERC:
3. La Comissió de Promoció Econòmica, Ocupació

i Coneixement acorda que s’endeguin, el més aviat
possible, les modificacions normatives per tal de po-
der aplicar les previsions de la Llei 18/2007, de 23 de
desembre del Dret a l’Habitatge, un cop aquesta entri
en vigor el 10 d’abril, per tal que l’Ajuntament gestioni
la concessió de llicència d’activitat als apartaments
turístics.
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BASES QUE HAN DE REGIR LA CONVOCATÒRIA
PER A LA PROVISIÓ DE DOTZE PLACES DE SER-
GENT DE LA GUÀRDIA URBANA DE L’AJUN-
TAMENT DE BARCELONA MITJANÇANT CON-
CURS-OPOSICIÓ, TORN DE PROMOCIÓ INTERNA

La present convocatòria es regirà pel Decret
233/2002, de 25 de setembre, pel qual s’aprova el
Reglament d’accés, promoció i mobilitat de les poli-
cies locals, en concordança amb l’Estatut Bàsic de
l’Empleat Públic.

Règim de les places convocades: Funcionari/ària
de carrera.

Grup de classificació: grup C.1.
Nivell: 20
Categoria: Sergent de la Guàrdia Urbana.
Sistema selectiu: Concurs-oposició, torn de promo-

ció interna.
Nombre de places convocades: 12 places.

REQUISITS

Podran prendre-hi part els/les Caporals de la Guàr-
dia Urbana de l’Ajuntament de Barcelona que com-
pleixin els requisits següents:
a) Tenir un mínim de 2 anys d’antiguitat com a

funcionari/ària de carrera en la categoria de capo-
ral.

b) Estar en alguna de les situacions administratives
següents: servei actiu, serveis especials o servei
en comunitats autònomes o serveis en altres
administracions.

c) Posseir Títol de batxillerat, tècnic/a superior cor-
responent a cicles formatius de grau superior,
tècnic/a especialista corresponent a formació pro-
fessional de segon grau o un altre d’equivalent o
superior, o substitutivament, una antiguitat de 10
anys en el grup C.2 o de 5 anys i la superació d’un
curs de formació impartit a aquest efecte i al que
s’hagi accedit per criteris objectius.

d) No haver estat condemnat per cap delicte. No es-
tar inhabilitat per a l’exercici de les funcions públi-
ques ni estar separat mitjançant expedient dis-
ciplinari del servei de cap administració pública.
Serà aplicable, tanmateix, el benefici de la reha-
bilitació, sempre que l’aspirant ho acrediti mitjan-
çant el corresponent document oficial.

e) No patir cap malaltia ni estar afectat per cap im-
pediment físic que impossibiliti el normal exercici
de les funcions pròpies de la categoria.

f) Declaració jurada o promesa per la qual es pren el
compromís de portar armes.

g) No tenir l’arma de foc retirada.
h) Posseir el carnet de conduir de la classe A, B,

amb autorització vigent per a la conducció de
vehicles de transport públic (BTP).

i) Declaració jurada o promesa per la qual es pren el
compromís de mantenir vigent el permís de con-
duir BTP, mentre es mantingui relació laboral amb
la Guàrdia Urbana. Les excepcionalitats seran per
causes de força major (sentència judicial, pèrdua
carnet per esgotament dels punts...)

j) Complir les condicions exigides per exercir les
funcions que els puguin ésser encomanades,
d’acord amb el que determinen la Llei 16/1991, de
10 de juliol, les disposicions que la despleguin i el
Reglament dels cossos de policia local.

Tots els requisits s’han de complir el darrer dia de
presentació de sol·licituds.

A. PROCEDIMENT SELECTIU

El sistema selectiu constarà de les fases següents:

1. Fase d’oposició.
2. Fase de concurs.
3. Fase de pràctiques (curs selectiu.)

1. FASE D’OPOSICIÓ

Aquesta fase constarà dels exercicis obligatoris
següents:

Primer exercici: prova teoricopràctica
Aquest exercici constarà de dues proves:

a) Exercici 1: consistirà en respondre un qüestionari
de preguntes amb resposta tancada que versaran
sobre els temes que figuren a l’annex 1, en el
temps màxim de dues hores.
L’exercici serà eliminatori i es qualificarà fins a 10
punts. Els/les aspirants que no assoleixin la pun-
tuació mínima establerta en 5 punts quedaran ex-
closos del procés selectiu.

b) Exercici 2: consistirà en la resolució d’un cas
pràctic sobre la gestió dels recursos humans i l’or-
ganització del servei operatiu. Aquest exercici tin-
drà una durada màxima de dues hores.
L’exercici serà eliminatori i es qualificarà fins a 12
punts; qui no assoleixi la puntuació mínima esta-
blerta en 6 punts quedarà exclòs del procés se-
lectiu.

Segon exercici: prova de coneixements de català
Aquesta prova tindrà caràcter eliminatori. Les per-

sones aspirants seran qualificats com a aptes o no

PERSONAL

Concursos i oposicions



 a GASETA MUNICIPAL DE BARCELONA aa NÚM. 13 a 30-IV-20081308

aptes, quedant aquestes últimes excloses del procés
selectiu.

Consisteix en la realització d’exercicis de conei-
xements sintàctics i de comprensió de la llengua cata-
lana i, si escau, en la realització d’una entrevista amb
una persona experta que permeti valorar-ne els
coneixements orals.

En quedaran exempts els i les aspirants que
acreditin documentalment, dins del termini de pre-
sentació de les sol·licituds, posseir el certificat de
nivell intermedi de català (B) de la Secretaria de Polí-
tica Lingüística del Departament de Presidència, o
equivalent o superior.

Restaran també exempts de realitzar aquesta pro-
va els i les aspirants que en algun procés de selecció
per a l’accés a la condició de funcionari públic, hagin
superat una prova o un exercici de coneixements de
llengua catalana del mateix nivell o superior al que
s’hi esmentat, sempre i quan aportin la documentació
que acrediti aquesta circumstància. Els/les aspirants
que hagin participat en algun procés de selecció de
l’Ajuntament de Barcelona, únicament hauran d’in-
dicar a la documentació que adjuntin a la instància el
nom del procés i l’any en què es van presentar.

La documentació acreditativa s’haurà de presentar
juntament amb la instància, tanmateix, i per a aquells
que no disposin encara de la documentació es-
mentada, s’amplia el termini fins al mateix dia de la
prova de català; havent-la de lliurar en la data i lloc de
realització de l’esmentat exercici.

Tercer exercici: proves psicotècniques
Aquest exercici avaluarà les característiques per-

sonals i professionals requerides per l’òptim des-
envolupament de les funcions del lloc de treball. Per
la realització d’aquest exercici el Tribunal emprarà
proves aptitudinals i de personalitat adequades al
perfil requerit per a l’exercici de les funcions policials,
a més d’altres orientades a acreditar les habilitats de
negociació, recerca de solucions i de planificació i
gestió de recursos humans. També es realitzarà una
entrevista personal per tal d’integrar tots els elements
anteriorment explorats.

L’exercici serà qualificat en el seu conjunt fins a un
màxim de 12 punts, esdevenint eliminats/des els/les
aspirants que no obtinguin un mínim de 6 punts

2. FASE DE CONCURS (avaluació de mèrits)

Consistirà en la valoració dels mèrits aportats i
acreditats pels aspirants en el moment de presentar
la instància:

1. Antiguitat, fins a 3 punts:
– Per serveis prestats a la Guàrdia Urbana de Bar-

celona en la categoria de caporal , a raó de 0,20
punts per any complert de servei.

– Per serveis prestats en la categoria de caporals
d’altres Cossos Policials, a raó de 0,10 per any
complert de servei.

– Per serveis prestats en la categoria d’agent de la
Guàrdia Urbana o altres cossos policials a raó de
0,10 punts per any efectiu de servei.

2. Titulacions acadèmiques rellevants per la cate-
goria, fins a 1 punt.

3. Cursos rebuts de formació i perfeccionament
relacionats amb les funcions pròpies de la categoria

objecte de la convocatòria. No es valoraran els cur-
sos inferiors a 20 hores. Fins a 4 punts.

4. Català: nivell d’acreditació superior a l’exigit a la
categoria, fins a 1 punt.

5. Recompenses i distincions pròpies dels cossos
de policia local o la resta de forces i cossos de
seguretat, fins a 4 punts.

6. Valoració dels comandaments de la Junta de
Caps sobre la qualitat del treball desenvolupat per
l’aspirant en el darrer any. Els ítems conductuals
predeterminats es publiquen a l’annex II. Fins a 5
punts.

7. Altres mèrits (idiomes estrangers...), fins a 1
punt.

L’ordre de la realització de les proves de l’apartat A
(procediment selectiu) serà en primer lloc la prova
teoricopràctica, en segon lloc la valoració de mèrits i
després es continuaran la resta de proves descrites
en la fase d’oposició.

3. FASE DE PRÀCTIQUES (curs selectiu)

Passarà a aquesta fase, segons l’ordre obtingut
resultant de la suma de les puntuacions de la fase de
concurs més la fase d’oposició, un nombre d’aspirants
no superior al de les places objecte de la convocatòria.

L’Alcaldia nomenarà funcionaris/àries en pràcti-
ques amb la categoria de sergent als/les aspirants
proposats/des pel Tribunal. Els/les aspirants apro-
vats/des hauran de seguir amb aprofitament i superar
un curs específic propi de la categoria impartit a
l’Institut de Seguretat Pública de Catalunya , excepte
els que acreditin tenir aprovat l’esmentat curs. Quan
escaigui, aquest document acreditatiu s’haurà d’apor-
tar conjuntament amb la instància en què sol·liciti par-
ticipar en el procés selectiu.

En cas que l’horari establert per l’Institut de Se-
guretat Pública sigui inferior a l’exigit a l’Acord de
Condicions de treball per al personal funcionari, el di-
ferencial es prestarà a les Unitats de la Guàrdia Urba-
na que s’estableixin. El curs selectiu, el valorarà
l’esmentat Institut i la puntuació obtinguda es sumarà
a la nota del procés selectiu.

B. PROPOSTA DE NOMENAMENT

Un cop realitzats els exercicis de la fase d’oposició,
valoració de la fase de concurs i de pràctiques (curs
selectiu), el Tribunal farà la proposta de nomenament
definitiva.

Per resoldre empats que puguin aparèixer en la
classificació definitiva, es tindrà en compte, en primer
lloc la nota del Curs Selectiu realitzat a l’Institut de
Seguretat Pública de Catalunya; en segon lloc l’as-
pirant de més antiguitat dintre de la categoria; si es
coincideix en aquest punt, tindrà preferència l’aspirant
de més antiguitat dintre del cos; en el cas que l’empat
no hagi estat resolt segons aquest ordre de pre-
ferència, s’optarà per l’aspirant de més edat.

C. TRIBUNAL

President:
Sr. F. Xavier Vilaró i Camps com a titular i Sr.

Josep Reina Rincón com a suplent.
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Vocals:
Sr. Evelio Vázquez Sánchez com a titular i com a

suplent el Sr. Sergi Amposta i Espuny.
Sr. Pedro Velázquez Moreno com a titular, i com a

suplent, el Sr. Joan Albert Bigorra Páez.
Sra. Elena Pérez Fernández com a titular el Sr.

Josep M. Sans i Rodríguez com a suplent.
Sr. Mariano Fuertes García com a titular i la Sra.

Carme Melús Nuño com a suplent.
Un representant titular i un de suplent designat per

l’Institut de Seguretat Pública de Catalunya.
Una persona titular i un de suplent de la Direcció

General de Policia.

Secretari:
Sr. Angel Pons González com a titular i José M.

Martínez de Eulate com a suplent.

Observadors
Representants, titular i suplent, designats per la

Junta de Personal.

La relació nominal dels membres del Tribunal serà
publicada amb la convocatòria.

D. NORMES GENERALS

1) Els/les aspirants que desitgin participar en el
concurs oposició hauran de:
a) Presentar instància i currículum, acompanyats

dels documents acreditatius dels mèrits al·legats,
dins l’improrrogable termini de vint dies naturals a
comptar del següent de la publicació de la convo-
catòria a la Gaseta Municipal al Registre General
de l’Ajuntament o a qualsevol dels registres des-
concentrats.
Les instàncies també podran presentar-se en la
forma que determina l’article 38, 4t.c) de la Llei
30/1992 (Llei de règim jurídic de les adminis-
tracions públiques i del procediment administratiu
comú).

b) Manifestar en l’esmentat document que reuneixen
totes i cadascuna de les condicions exigides a les
bases de la convocatòria.

c) Manifestar i acreditar, quan sigui el cas, estar
exempt de la realització de la prova de català, en
els termes previstos a l’apartat segon de la fase
d’oposició de la present convocatòria.

d) Adjuntar fotocòpia del carnet de conduir.
2) Un cop acabat el termini de presentació d’ins-

tàncies, es publicarà, al tauler de concursos i Opo-
sicions de la Corporació, al tauler de la Direcció de
Serveis de Gestió Econòmica i Control de Recursos
del Sector de Seguretat i Mobilitat i a la intranet muni-
cipal (apartat Recursos Humans-Promoció interna), la
llista d’aspirants admesos i exclosos.

3) El Tribunal podrà determinar la realització de
dos o més exercicis en una sola sessió; en aquest
cas, la correcció de l’exercici posterior quedarà condi-
cionada a la superació de tots els anteriors quan
aquests siguin eliminatoris.

4) La Junta de Personal podrà designar un obser-
vador titular i un de suplent, en els termes espe-
cificats a l’article 42.7 de l’Acord de Condicions de
treball per al personal funcionari.

5) L’ordre de qualificació definitiva estarà determi-
nat per la suma de les puntuacions atorgades en la

fase d’oposició més les concedides en concepte de
mèrits i el curs selectiu.

6) Acabada la qualificació dels aspirants, el Tribu-
nal publicarà la relació d’aprovats a la Presidència de
la Corporació a fi que formuli el corresponent nome-
nament.

7) El Tribunal podrà disposar la incorporació als
seus treballs d’assessors especialistes, per a totes o
algunes de les proves. Els esmentats assessors es li-
mitaran a l’exercici de les especialitats tècniques, en
base exclusivament a les quals col·laboraran amb el
Tribunal.

8) El Tribunal queda autoritzat per a resoldre els
dubtes que es presentin i prendre els acords neces-
saris per al bon ordre del concurs oposició, en tot allò
previst en aquestes bases.

ANNEX I

CODI PENAL

1. Delictes i faltes. Persones responsables. Circums-
tàncies modificadores de la responsabilitat crimi-
nal.

2. La suspensió i la substitució de la pena privativa
de llibertat.

3. Delictes i faltes contra les persones: homicidi i
lesions.

4. Delictes de violència de gènere.
5. Delictes i faltes contra el patrimoni. Furts. Ro-

batoris. Robatori i furts d’ús de vehicles.
6. La usurpació.
7. Delictes i faltes de danys, i desordres públics.
8. Delictes contra la seguretat vial.
9. Delictes comesos per funcionaris públics en l’exer-

cici del càrrec.
10. Delictes contra la salut pública.
11. Delictes contra el medi ambient.
12. Delictes contra l’Administració pública.

ORGANITZACIÓ I FUNCIONAMENT MUNICIPAL.
PROCEDIMENT ADMINISTRATIU

1. L’organització municipal. Estructura Política i l’Ad-
ministració executiva.

2. Els Districtes. Pauta organitzativa. La descon-
centració municipal.

3. La Mobilitat i Seguretat Ciutadana a la Llei 22/98
La Carta Municipal de Barcelona.

4. El procediment sancionador en matèria de circu-
lació de vehicles.

5. L’Estatut Bàsic de l’Empleat Públic.
6. Acord de Condicions de treball per al personal

funcionari de l’Ajuntament de Barcelona.
7. El procediment administratiu: fases i principis

generals.
8. El ciutadà com a titular de drets davant l’Adminis-

tració. Els drets públics subjectius.

GESTIÓ OPERATIVA D’UN COS POLICIAL

1. La Policia de Proximitat a Barcelona.
2. Reglamentació dels dies de treball i descans del

personal policial a Guàrdia Urbana (normativa de
l’anomenat 2x1).
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3. Reglament de la Segona Activitat a la GUB.
4. Pla de Qualitat a la Guàrdia Urbana de Barcelona.

Manual i procediments.

PROCESSAL PENAL

1. Principis bàsics del procés judicial.
2. Fases del procés penal.
3. La denúncia.
4. Policia Judicial: àmbit i funcions.
5. L’atestat policial: concepte, naturalesa, formes

d’iniciació, requisits formals, valor processal, dili-
gències que l’integren, les actes, inspecció ocular
i recollida de proves.

6. La citació.
7. Procediments especials per delictes. L’enjudicia-

ment ràpid de determinats delictes. El procedi-
ment pel judici sobre faltes.

8. La detenció: límits legals, supòsits i garanties.
9. Procediment d’Habeas Corpus.
10. El domicili: Concepte i casuística. Domicili de per-

sones jurídiques. L’entrada i registre.

MARC NORMATIU I PROCEDIMENTS POLICIALS

1. La Llei de trànsit, circulació de vehicles de motor i
seguretat vial.

2. Reglament general de circulació.
3. Reglament general de conductors.
4. Reglament general de vehicles.
5. Ordenança de circulació, vehicles i de vianants.
6. Ordenança municipal d’activitats i d’intervenció in-

tegral de l’administració ambiental de Barcelona.
7. Ordenança de mesures per fomentar i garantir la

convivència ciutadana a l’espai públic.
8. Ordenança de l’ús de les vies i els espais públics

de Barcelona.
9. Ordenança del medi ambient urbà.
10. Ordenança dels usos del paisatge urbà, disposi-

cions generals, infraccions i sancions.
11. Ordenança sobre la protecció, la tinença i la ven-

da d’animals.
12. Ordenança municipal de les activitats i dels esta-

bliments de concurrència pública de Barcelona.
13. Els accidents de trànsit: normes d’actuació: les

imprudències en l’àmbit dels accidents.
14. Delictes contra la seguretat vial, casuística i pro-

cediment en el tràmit judicial de la GUB.
15. Accidents laborals: normes d’actuació.
16. Emergències: normes d’actuació.
17. Actes multitudinaris: concentracions i manifesta-

cions.
18. Intervenció amb menors: protecció i reforma.

19. Llei reguladora de la venda, subministrament,
consum i publicitat dels productes del tabac.

20. Obres i actuació policial.
21. Reglament metropolità del taxi, normes d’actua-

ció.
22. Sistema integral de tramitació de diligències. Ofi-

cines de recepció de denúncies (ORD).
23. Autoprotecció i procediments operatius policials.
24. La conducció en els vehicles policials.

LEGISLACIÓ POLICIAL

1. La Llei orgànica 2/1986, de forces i cossos de
seguretat.

2. Llei 16/1991, de 10 de juliol, de les policies locals:
funcions, coordinació i col·laboració entre les
policies locals i el règim disciplinari.

3. Llei orgànica 1/92, sobre protecció de la seguretat
ciutadana: mesures d’acció preventiva.

4. Llei 4/2003, d’ordenament del sistema de segu-
retat pública de Catalunya: disposicions generals i
estructura del sistema de seguretat en Catalunya.

5. Decret 233/2002, de 25 de setembre, pel qual
s’aprova el Reglament d’accés, promoció i mobi-
litat de les policies locals.

6. Reglament d’armes de les policies locals: utilit-
zació de l’arma de foc.

7. Legislació i aplicació del dret de reunió i mani-
festació.

8. Legislació sobre la protecció de dades.
9. Regulació europea i espanyola sobre ètica i deon-

tologia policial.
10. Conveni de col·laboració en matèria de seguretat

pública i policia entre el Departament d’Interior de
la Generalitat i l’Ajuntament de Barcelona.

11. Protocol de coordinació i col·laboració entre la
Policia de Catalunya-Mossos d’Esquadra i la
Guàrdia Urbana.

SISTEMES D’INFORMACIÓ

1. COOPER recursos humans i recursos materials.
2. El NIP/SIP.
3. IRIS.
4. MYCUT.
5. MICELIUM.
6. ACER.

ANNEX II. ÍTEMS CONDUCTUALS

(Continua a la pàgina següent)
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ÍTEMS CONDUCTUALS
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Descripció dels nivells de valoració sergents

FORMACIÓ I DESENVOLUPAMENT
1-2 punts:
– No té interès en millorar la seva preparació pro-

fessional.
– Només ha realitzat la formació obligatòria.
– Sempre busca alguna persona que li faci la feina.
2,1-4 punts:
– No mostra massa interès per millorar la seva

preparació professional.
– Demostra poca predisposició envers el treball.
– Li manca tècnica i/o coneixements.
4,1- 6 punts:
– Només té la formació de GUB.
– Va assimilant els coneixements però té llacunes

en la seva formació.
6,1-8 punts:
– Té interès en millorar la seva preparació pro-

fessional.
– Té una àmplia formació professional.
– Demostra interès suficient en les tasques assig-

nades.
8,1 a 10 punts:
– Busca informació per resoldre els temes.
– Té una bona integració de la seva formació amb

l’activitat professional.
– Transmet els seus coneixements als seus com-

panys.

PLANIFICAR I ORGANITZAR
1-2 punts:
– Té dificultats per planificar els serveis i organitzar

la feina del grup.
– Sempre ha de fer les coses amb algú.
– A vegades les seves actuacions tendeixen a em-

pitjorar la situació.
2,1-4 punts:
– Té alguna dificultat en la planificació dels serveis

encomanats.
– Davant els problemes ocasionalment tendeix a in-

hibir-se.
– Demostra poca habilitat en situacions imprevistes

o poc habituals.
4,1- 6 punts:
– Planifica les tasques de forma rutinària però ne-

cessita supervisió.
– Li manca eficàcia.
6,1-8 punts:
– Planifica els serveis amb normalitat i eficàcia.
– Davant dels objectius a assolir estableix suficient-

ment les prioritats a considerar.
– Actua amb criteri davant de situacions no pre-

vistes i/o poc conegudes, quan no hi ha normativa
o instruccions concretes.

8,1 a 10 punts:
– Posseeix gran capacitat per preveure les situa-

cions i planifica tenint en compte els possibles im-
previstos.

– Davant del conjunt de serveis estableix amb gran
encert les prioritats a considerar.

– Coneix molt bé les habilitats dels seu personal per
organitzar els serveis.

DIRECCIÓ DE PERSONES
1-2 punts:
– Davant del grup es posa nerviós i no transmet

amb claredat les ordres de servei.

– Mai té temps per escoltar la gent.
– Davant d’un problema o un servei complicat no se

li troba.
– Prefereix treballar sol.
2,1-4 punts:
– Davant la pressió del grup cedeix.
– A tot diu que sí i a vegades té problemes per po-

sar límits.
– No coneix prou les persones i les seves habilitats.
– Li costa assumir la direcció d’equips.
4,1- 6 punts:
– Té relacions cordials amb la gent.
– Pot exercir lideratge però li manca seguretat.
6,1-8 punts:
– Té bona relació amb la gent i actua amb criteri.
– Amb el seu equip assoleix objectius.
– Sap treballar en equip.
8,1 a 10 punts:
– És un líder. La gent sempre vol treballar amb ell.
– Assoleix per sobre dels objectius i engresca la

gent.
– És un bon coneixedor de les habilitats de cadascú

i distribueix la feina pensant en les habilitats i ac-
tituds del seu personal.

– Crea equip de treball.

PRESA DE DECISIONS
1-2 punts:
– Sempre té dificultats a l’hora de prendre deci-

sions, per la qual cosa ho fa amb retard.
– Acostuma a inhibir-se i a traspassar la presa de

decisió a un altre comandament.
– Amb molta freqüència pren decisions errònies.
2,1-4 punts:
– Ocasionalment té dificultats a l’hora de prendre

decisions, per la qual cosa, de vegades ho fa amb
retard.

– Segons el tipus de decisió la traspassa a altres
comandaments.

– Algun cop les seves decisions són errònies.
4,1- 6 punts:
– Pren decisions encara que li costa.
– Les decisions que pren no estan malament encara

que no siguin les més eficients.
6,1-8 punts:
– Té facilitat per prendre decisions en el moment

adequat.
– Assumeix la presa de decisions sense traspassar-

la a altres comandaments.
– Acostuma a prendre les decisions més encertades

per cada cas.
8,1 a 10 punts:
– Sempre pren les decisions en el moment oportú.
– Mai traspassa les decisions a altres comanda-

ments.
– Les seves decisions sempre són les més encer-

tades.

AUTOCONTROL
1-2 punts:
– Li pot la rauxa.
– És una persona molt primària. Diu les coses com

les pensa sense pensar com les diu.
– És molt impulsiu en les seves actuacions.
– Un excés d’autocontrol que el fa “absent”.
2,1-4 punts:
– A vegades és molt impulsiu però no és una carac-

terística constant.
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– Per no perdre l’autocontrol s’inhibeix.
4,1- 6 punts:
– Té autocontrol de les situacions però mai ha ma-

nifestat trobar-se situacions complicades.
6,1-8 punts:
– Actua amb seny.
– Poques vegades perd l’autocontrol.
– Quan perd l’autocontrol sap perquè ho fa.
8,1 a 10 punts:
– Mai perd l’autocontrol.
– Sempre sap estar a l’alçada de qualsevol cir-

cumstància.
– És un referent per la Unitat.

INTEGRITAT
1-2 punts:
– Canvia molt sovint d’opinió
– Té molt discurs però la seva actitud va en sentit

contrari.
– Les culpes sempre són d’un altre.
2,1-4 punts:
– Les opinions de la resta li fan canviar la pròpia.
– No es pot preveure com actuarà.
– Mai se sap el que pensa però segur que ell surt

beneficiat.
4,1- 6 punts:
– Actua correctament però comunica poc.
– Té poca informació.
6,1-8 punts:
– Professional ,coherent.
– Intenta buscar solucions equànime i equilibrades.
– És ben honest amb tothom.
8,1 a 10 punts:
– Ningú dubta de la seva honestedat.
– És un referent de l’ètica de la Unitat.

FLEXIBILITAT I POLIVALÈNCIA
1-2 punts:
– Realitza el seu treball de forma rígida i poc flexi-

ble.
– Habitualment s’oposa als canvis.
– Li costa realitzar altres tasques que no li corres-

ponen específicament.
2,1-4 punts:
– Mostra poca disposició a aprendre coses noves.
– Té certa resistència a posar en pràctica noves tèc-

niques o processos de treball.
– Tendeix a mostrar certa resistència a l’hora de

realitzar altres tasques que no li corresponen es-
pecíficament.

4,1-6 punts:
– S’adapta a les noves situacions sense presentar

problemes
– Està predisposat a posar en pràctica les noves

tècniques o processos de treball.
6,1-8 punts:
– Mostra bona disposició a aprendre coses noves.
– Accepta sense dificultat realitzar altres tasques

que no li corresponguin específicament.
8,1 a 10 punts:
– Sempre es mostra disposat a aprendre coses

noves, s’adapta molt bé als canvis i assimila amb
rapidesa noves formes de treball.

– Adequa amb rapidesa i eficàcia la seva forma
d’actuar amb el que li demanen les circumstàn-
cies.

– Lidera propostes de millora.

MOTIVACIÓ
1-2 punts:
– Els seus comentaris i la seva actitud desmotiven a

l’equip.
– Mai reconeix l’esforç de la seva gent.
– Només es fixa en el que hom fa malament. .
2,1-4 punts:
– Influeix molt el seu estat d’ànim.
– A vegades transmet els seus problemes personals.
4,1-6 punts:
– Habitualment se li nota motivat, content
– Actitud positiva.
6,1-8 punts:
– S’esforça perquè la gent estigui contenta i trobi

sentit als serveis que realitza.
– A vegades proposa objectius motivadors.
8,1 a 10 punts:
– Sempre deixa fora del treball els seus problemes.
– Treballa habitualment amb objectius que motiven.
– Tothom està disposat a treballar amb ell.
– Fa propostes de millora contínua.

RESISTÈNCIA A LA PRESSIÓ
1-2 punts:
– Rep i transmet ordres.
– Davant la pressió sempre envia un altre perquè ell

ha de fer una altra cosa urgent.
2,1-4 punts:
– A vegades demana ajut perquè es bloqueja.
– Mai abandona la situació.
4,1- 6 punts:
– Les situacions de pressió li generen ansietat però

s’autocontrola i les suporta.
6,1-8 punts:
– Afronta la situació per molt difícil que sigui.
– Normalment se’n surt força bé.
8,1 a 10 punts:
– Sempre actua amb seny.
– Sempre actua correctament davant de qualsevol

situació.
– En situacions difícils compten amb ell habitual-

ment.

COMUNICACIÓ
1-2 punts:
– No té tacte.
– Li costa expressar-se.
– A vegades ha tingut problemes amb companys i

ciutadans.
2,1-4 punts:
– A vegades es descontrola.
– A vegades té problemes per expressar-se i quan

no se li entén s’enfada.
– Li costa ser diplomàtic.
4,1-6 punts:
– No en té dificultats.
– Comunica estrictament el necessari.
6,1-8 punts:
– No té dificultats d’expressió
– Sap estar a l’alçada de les circumstàncies.
– Tracta bé a la gent.
8,1 a 10 punts:
– No té cap dificultat ni d’expressió ni de comuni-

cació.
– Té grans habilitats de comunicació.
– Domina les situacions.
– Sap dir les coses.
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RELACIONS AMB L’EXTERIOR
1-2 punts:
– El seu comportament genera queixes ocasionals

de terceres persones.
– El seu tracte amb persones de l’exterior és un tant

esquerp i poc sociable.
2,1-4 punts:
– Ocasionalment el seu comportament en les rela-

cions amb l’exterior genera queixes.
– Algunes vegades es mostra distant i poc amable

amb el públic o terceres persones.
4,1-6 punts:
– El seu comportament en les relacions amb l’ex-

terior és correcte.
– És amable amb el tracte amb el públic o amb ter-

ceres persones.
6,1-8 punts:
– És habilidós ja que els veïns i entitats a vegades

el reclamen i, fins i tot, alguna vegada ha estat
felicitat.

8,1 a 10 punts:
– El seu comportament en les relacions amb l’ex-

terior és excel·lent.
– Les entitats el reconeixen.
– Demostra gran amabilitat i voluntat de servei en el

tracte amb el públic o amb terceres persones.

IMATGE CORPORATIVA
1-2 punts:
– No s’identifica amb l’organització.
– No té en compte ni la pulcritud ni acura la seva

imatge en el servei.
2,1-4 punts:
– Hauria de ser més pulcre.
– No té en compte que els recursos que utilitza són

públics.
4,1-6 punts:
– S’esforça per donar una bona imatge de l’orga-

nització.
– Té cura del material que se l’encomana.
6,1-8 punts:
– Habitualment dóna una bona imatge.
– És molt acurat amb el que se li lliura.
8,1 a 10 punts:
– Les seves actuacions transmeten els valors de

l’organització.
– La seva imatge sempre és molt acurada.

BASES QUE HAN DE REGIR LA CONVOCATÒRIA
PER A LA PROVISIÓ DE QUARANTA-CINC PLA-
CES DE CAPORAL DE LA GUÀRDIA URBANA DE
L’AJUNTAMENT DE BARCELONA, MITJANÇANT
CONCURS-OPOSICIÓ TORN DE PROMOCIÓ IN-
TERNA.

La present convocatòria es regirà pel Decret
233/2002, de 25 de setembre, pel qual s’aprova el
Reglament d’accés, promoció i mobilitat de les po-
licies locals en concordança amb l’Estatut Bàsic de
l’Empleat Públic.

Règim de les places convocades: funcionari/ària de
carrera.

Grup de classificació: grup C.2.
Nivell: 18.
Categoria: Caporal de la Guàrdia Urbana.
Sistema selectiu: Concurs-oposició torn de promo-

ció interna.
Nombre de places convocades: 45 places.

REQUISITS

Podran prendre-hi part els/les Agents de la Guàrdia
Urbana de l’Ajuntament de Barcelona que compleixin
els requisits següents:
a) Tenir un mínim de 2 anys d’antiguitat com a

funcionari/ària de carrera en la categoria d’agent.
b) Estar en alguna de les situacions administratives

següents: servei actiu, serveis especials o servei
en comunitats autònomes o serveis en altres
administracions.

c) Posseir Títol de graduat en educació secundària,
graduat escolar, tècnic/a corresponent a cicles
formatius de grau mitjà, tècnic/a auxiliar corres-
ponent a formació professional de primer grau o
un altre d’equivalent o superior.

d) No haver estat condemnat per cap delicte. No es-
tar inhabilitat per a l’exercici de les funcions pú-
bliques ni estar separat mitjançant expedient dis-
ciplinari del servei de cap administració pública.
Serà aplicable, tanmateix, el benefici de la reha-
bilitació, sempre que l’aspirant ho acrediti mit-
jançant el corresponent document oficial.

e) No patir cap malaltia ni estar afectat per cap im-
pediment físic que impossibiliti el normal exercici
de les funcions pròpies de la categoria.

f) Declaració jurada o promesa per la qual es pren el
compromís de portar armes.

g) No tenir l’arma de foc retirada.
h) Posseir el carnet de conduir de la classe A i B i

amb autorització vigent per a la conducció de
vehicles de transport públic (BTP).

i) Declaració jurada o promesa per la qual es pren el
compromís de mantenir vigent el permís de con-
duir BTP, mentre es mantingui relació laboral amb
la Guàrdia Urbana. Les excepcionalitats seran per
causes de força major (sentència judicial, pèrdua
carnet per esgotament dels punts...).

j) Complir les condicions exigides per exercir les
funcions que els puguin ésser encomanades,
d’acord amb el que determinen la Llei 16/1991, de
10 de juliol, les disposicions que la despleguin i el
Reglament dels cossos de policia local.

Tots els requisits s’han de complir el darrer dia de
presentació de sol·licituds.

A. PROCEDIMENT SELECTIU

El sistema selectiu constarà de les fases següents:
1. Fase d’oposició.
2. Fase de concurs.
3. Fase de pràctiques (curs selectiu).

1. FASE D’OPOSICIÓ

Aquesta fase constarà dels exercicis obligatoris
següents:
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Primer exercici: prova teoricopràctica
L’exercici consistirà en respondre un qüestionari de

preguntes teoricopràctiques de resposta tancada que
versaran sobre els temes que figuren a l’Annex I, en
el temps màxim d’una hora i mitja.

L’exercici serà eliminatori i es qualificarà fins a 10
punts. Els/les aspirants que no assoleixin la puntuació
mínima establerta en 5 punts quedaran exclosos/es
del procés selectiu.

Segon exercici: prova de coneixements de català
Aquesta prova tindrà caràcter eliminatori. Les per-

sones aspirants seran qualificats com a aptes o no
aptes, quedant aquestes últimes excloses del procés
selectiu.

Consisteix en la realització d’exercicis de conei-
xements sintàctics i de comprensió de la llengua cata-
lana i, si escau, en la realització d’una entrevista amb
una persona experta que permeti valorar-ne els co-
neixements orals.

En quedaran exempts els i les aspirants que acre-
ditin documentalment, dins del termini de presentació
de les sol·licituds, posseir el certificat de nivell in-
termedi de català (B) de la Secretaria de Política Lin-
güística del Departament de Presidència, o equivalent
o superior.

Restaran també exempts de realitzar aquesta
prova els i les aspirants que en algun procés de
selecció per a l’accés a la condició de funcionari
públic, hagin superat una prova o un exercici de
coneixements de llengua catalana del mateix nivell o
superior al que s’hi esmentat, sempre i quan aportin
la documentació que acrediti aquesta circumstància.
Els/les aspirants que hagin participat en algun procés
de selecció de l’Ajuntament de Barcelona, únicament
hauran d’indicar a la documenta que adjuntin a la
instància el nom del procés i l’any en què es van pre-
sentar.

La documentació acreditativa s’haurà de presentar
juntament amb la instància, tanmateix, i per a aquells
que no disposin encara de la documentació esmen-
tada, s’amplia el termini fins al mateix dia de la prova
de català; havent-se de lliurar en la data i lloc de
realització de l’esmentat exercici.

Tercer exercici: proves físiques
Aquesta prova té per objecte comprovar les con-

dicions de potència aeròbica màxima i l’agilitat de les
persones aspirants.

L’ordre de realització dels diferents exercicis d’aques-
ta bateria de proves físiques vindrà determinat per
l’organització dels aspirants en els grups, que de-
termini el Tribunal. No obstant l’anterior, i per a tots
els grups la cursa de llançadora (course navette) es
realitzarà en darrera posició i deixant abans de la
realització d’aquesta prova un període, com a mínim,
de 30 minuts des de la finalització de la prova ante-
rior.

Per a la realització d’aquesta prova, els i les
aspirants hauran de lliurar al Tribunal el mateix dia de
les proves un Certificat Mèdic Oficial expedit com a
màxim tres mesos abans de la realització de les
mateixes, en el qual es faci constar que reuneixen les
condicions físiques necessàries per realitzar els exer-
cicis de l’Annex II de la convocatòria. La no pre-
sentació de l’esmentat certificat comporta l’exclusió
automàtica de la persona aspirant del procés selectiu.

Per realitzar aquests exercicis és obligatori que les
persones aspirants portin roba i calçat esportiu.

Cadascun dels exercicis dels que consta aquesta
prova i que consten a l’annex II, es valorarà d’acord
amb les marques mínimes establertes per totes les
persones aspirants del mateix sexe i agrupades per
franges d’edat següents:
– Fins a 26 anys,
– de 27 a 34 anys,
– de 35 a 42 anys,
– de 43 a 50 anys,
– de 51 anys en endavant.

Aquest exercici tindrà una puntuació màxima de 8
punts i quedaran eliminades del procés de selecció
les persones aspirants que no assoleixin la mitjana de
4 punts entre les dues proves, és a dir, la puntuació
final de cada persona aspirant s’obtindrà dividint entre
dos la suma total de punts aconseguits en els dos
exercicis, i quedaran eliminades les persones as-
pirants que no assoleixin la puntuació mínima de 4
punts.

Les puntuacions amb les que es valorarà cadascun
dels exercicis estan relacionades a l’annex II de les
presents bases.

Si el Tribunal determinés fer proves antidopatge en
el transcurs de les proves físiques, el fet de donar un
resultat positiu en una de les substàncies, que especi-
fica el Comitè Mèdic del Comitè Olímpic Internacio-
nal, o el fet de negar-se a sotmetre’s a aquestes
anàlisis seran motiu d’exclusió del procés selectiu.

Qualsevol incompliment de les normes establertes
per a cada exercici suposarà la consideració de NUL
de la prova corresponent (NUL= 0).

A l’exercici en que hi hagi més d’un intent, el
resultat vàlid serà el millor de tots.

No es podrà provar cap element o material abans
de la realització d’una prova física.

Recomanem que l’examen de salut previ a les
proves físiques del procés selectiu inclogui una prova
d’esforç, en la qual la persona aspirant pugui valorar
l’adaptació cardiorrespiratòria a l’exercici físic.

Per realitzar aquestes proves, el tribunal ha de
comptar amb l’assessorament de persones tècniques
especialitzades en educació física.

Quart exercici: proves psicotècniques
Per la realització d’aquest exercici el Tribunal

emprarà proves aptitudinals i de personalitat ade-
quades al perfil requerit per a l’exercici de les fun-
cions policials, a més d’altres orientades a acreditar
les habilitats de lideratge, d’influència en el grup i
comunicació, de recerca de solucions i gestió de per-
sones. També es realitzarà una entrevista personal
per tal d’integrar tots els elements anteriorment ex-
plorats. Totes aquestes proves es realitzaran aplicant
l’anomenada tècnica de l’Assesment Center.

L’exercici serà qualificat en el seu conjunt fins a un
màxim de 12 punts, esdevenint eliminats/des els/les
aspirants que no obtinguin un mínim de 6 punts

2. FASE DE CONCURS: valoració de mèrits

Consistirà en la valoració dels mèrits aportats
documentalment i acreditats pels i per les aspirants
en el moment de presentar la instància:

1. Antiguitat, fins a 3 punts:
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– Per serveis prestats en la categoria d’agent de la
Guàrdia Urbana, a raó de 0,20 punts per any com-
plert en actiu.

– Per serveis prestats a d’altres cossos policials en
la categoria d’agent, a raó de 0,10 punts per any
complert en actiu.

2. Titulacions acadèmiques, fins a 1 punt.
3. Cursos rebuts de formació i perfeccionament re-

lacionats amb les funcions pròpies de la categoria ob-
jecte de la convocatòria. No es valoraran els cursos
inferiors a 20 hores. Fins a 3 punts.

4. Català: nivell d’acreditació superior a l’exigit a la
categoria, fins a 1 punt.

5. Recompenses i distincions pròpies dels cossos
de policia local o la resta de forces i cossos de
seguretat, fins a 4 punts.

6. Valoració dels comandaments de la Junta de
Caps sobre la qualitat del treball desenvolupat per l’as-
pirant en el darrer any. Els ítems conductuals pre-
determinats es publiquen a l’annex III. Fins a 5 punts.

7. Altres mèrits (idiomes estrangers), fins a 1 punt.
L’ordre de realització de les proves de l’apartat A

(procediment selectiu) serà en primer lloc la prova
teoricopràctica, en segon lloc la valoració de mèrits i
després es continuaran la resta de proves descrites
en la fase d’oposició.

2. FASE DE PRÀCTIQUES (curs selectiu)

Passarà a aquesta fase, segons l’ordre obtingut
resultant de la suma de les puntuacions de la fase
d’oposició i de la fase de concurs, un nombre
d’aspirants no superior al de les places objecte de la
convocatòria.

L’Alcaldia nomenarà funcionaris/àries en pràcti-
ques amb la categoria de caporal als/les aspirants
proposats/des pel Tribunal. Els /les aspirants apro-
vats/des hauran de seguir amb aprofitament i superar
un curs específic propi de la categoria impartit per
l’Institut de Seguretat Pública de Catalunya, excepte
aquells/es que acreditin tenir aprovat l’esmentat curs.
Quan escaigui, aquest document acreditatiu s’haurà
d’aportar conjuntament amb la instància en què sol·li-
citi participar en el procés selectiu.

En cas que l’horari establert a l’ Institut de Se-
guretat Pública sigui inferior a l’exigida al Pacte de
Condicions Laborals, el diferencial es prestarà a les
Unitats de la Guàrdia Urbana que s’estableixin. El
curs de capacitació el valorarà l’esmentat Institut. La
nota es sumarà a les puntuacions de les fases de
concurs i oposició.

B. PROPOSTA DE NOMENAMENT

Un cop realitzats els exercicis de la fase d’oposició,
valoració de la fase de concurs i curs selectiu, el Tri-
bunal farà la proposta de nomenament definitiva.

Per resoldre empats que puguin aparèixer en la
classificació definitiva, es tindrà en compte, en primer
lloc, la nota del curs formació, en segon lloc l’aspirant
de més antiguitat dintre de la categoria; si es coin-
cideix en aquest punt, en tercer lloc tindrà preferència
l’aspirant de més antiguitat dintre del cos; en el cas
que l’empat no hagi estat resolt segons l’esmentat
ordre de preferència, s’optarà per l’aspirant de més
edat, finalment.

C. TRIBUNAL

President:
Sr. F. Xavier Vilaró i Camps com a titular, i el Sr.

Josep Reina Rincón com a suplent.

Vocals:
Sr. Evelio Vázquez Sánchez com a titular, i el Sr.

Sergi Amposta i Espuny com a suplent
Sr. Francisco J. Godoy Navas com a titular i el Sr.

Juan Miguel Sánchez Sánchez com a suplent.
Sra. Elena Pérez Fernández com a titular i el Sr.

Josep M. Sans Rodríguez com a suplent.
Mariano Fuertes García com a titular i la Sra.

Carme Melús Nuño com a suplent.
Una persona titular i una de suplent de l’Institut de

Seguretat Pública de Catalunya.
Una persona titular i una de suplent de la Direcció

General de Seguretat Ciutadana.

Secretari:
Sr. Angel Pons González com a titular i Sr. José

Maria Martínez de Eulate com a suplent.

Observadors:
Representants, titular i suplent, designats per la

Junta de Personal.

La relació nominal dels membres del Tribunal serà
publicada amb la convocatòria.

D. NORMES GENERALS

1) Els/les qui desitgin participar en el concurs
oposició hauran de:
a) Presentar instància i currículum, acompanyats

dels documents acreditatius dels mèrits al·legats,
dins l’improrrogable termini de vint dies naturals a
comptar del següent de la publicació de la
convocatòria a la Gaseta Municipal, al Registre
General de l’Ajuntament, o a qualsevol dels regis-
tres desconcentrats.
Les instàncies també podran presentar-se en la
forma que determina l’article 38, 4t.c) de la Llei
30/1992 (Llei de règim jurídic de les adminis-
tracions públiques i del procediment administratiu
comú).

b) Manifestar en l’esmentat document que reuneixen
totes i cadascuna de les condicions exigides a les
bases de la convocatòria.

c) Manifestar i acreditar, quan sigui el cas, estar
exempt de la realització de la prova de català, en
els termes previstos a l’apartat segon de la fase
d’oposició de la present convocatòria.

d) Adjuntar fotocòpia dels carnets de conduir.
2) Un cop acabat el termini de presentació d’ins-

tàncies, es publicarà, al tauler de concursos i Opo-
sicions de la Corporació, al tauler de la Direcció de
Serveis de Gestió Econòmica i Control de Recursos
del Sector de Seguretat i Mobilitat, i a la intranet mu-
nicipal (apartat Recursos Humans Promoció inter-
na), la llista dels i de les aspirants admesos i ex-
closos.

3) El Tribunal podrà determinar la realització de
dos o més exercicis en una sola sessió; en aquest
cas, la correcció de l’exercici posterior quedarà condi-
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cionada a la superació de tots els anteriors quan
aquests siguin eliminatoris.

4) La Junta de Personal podrà designar un obser-
vador titular i un de suplent, en els termes espe-
cificats a l’article 42.7 de l’Acord de Condicions de
treball per a personal funcionari.

5) L’ordre de qualificació definitiva estarà deter-
minat per la suma de les puntuacions atorgades en la
fase d’oposició més les concedides en concepte de
mèrits i en el curs selectiu.

6) Acabada la qualificació dels/de les aspirants, el
Tribunal publicarà la relació d’aprovats/des a la Pre-
sidència de la Corporació a fi que formuli el corres-
ponent nomenament.

7) El Tribunal podrà disposar la incorporació als
seus treballs d’assessors especialistes, per a totes o
algunes de les proves. Els esmentats assessors es li-
mitaran a l’exercici de les especialitats tècniques, en
base exclusivament a les quals col·laboraran amb el
Tribunal.

8) El Tribunal queda autoritzat per a resoldre els
dubtes que es presentin i prendre els acords ne-
cessaris per al bon ordre del concurs oposició, en tot
allò previst en aquestes bases.

ANNEX I

CODI PENAL

1. Delictes i faltes. Persones responsables. Circums-
tàncies modificadores de la responsabilitat crimi-
nal.

2. La suspensió i la substitució de la pena privativa
de llibertat.

3. Delictes i faltes contra les persones: homicidi i
lesions.

4. Delictes de violència de gènere.
5. Delictes i faltes contra el patrimoni. Furts. Ro-

batoris. Robatori i furts d’ús de vehicles.
6. La usurpació.
7. Delictes i faltes de danys, i desordres públics.
8. Delictes contra la seguretat vial.
9. Delictes comesos per funcionaris públics en l’exer-

cici del càrrec.
10. Delictes contra la salut pública.
11. Delictes contra el medi ambient.
12. Delictes contra l’Administració pública.

ORGANITZACIÓ I FUNCIONAMENT MUNICIPAL.
PROCEDIMENT ADMINISTRATIU

1. L’organització municipal. Estructura Política i l’Ad-
ministració executiva.

2. Els Districtes. Pauta organitzativa. La descon-
centració municipal.

3. La Mobilitat i Seguretat Ciutadana a la Llei 22/98
La Carta Municipal de Barcelona.

4. El procediment sancionador en matèria de cir-
culació de vehicles.

5. L’Estatut Bàsic de l’Empleat Públic.
6. Acord de Condicions de treball per al personal

funcionari de l’Ajuntament de Barcelona.

GESTIÓ OPERATIVA D’UN COS POLICIAL

1. La Policia de Proximitat a Barcelona.

2. Reglamentació dels dies de treball i descans del
personal policial a Guàrdia Urbana (Normativa de
l’anomenat 2x1).

3. Pla de Qualitat a la Guàrdia Urbana de Barcelona.
Manual i procediments.

PROCESSAL PENAL

1. Principis bàsics del procés judicial.
2. Fases del procés penal.
3. La denúncia
4. Policia Judicial: àmbit i funcions.
5. L’atestat policial: concepte, naturalesa, formes

d’iniciació, requisits formals, valor processal, dili-
gències que l’integren, les actes, inspecció ocular
i recollida de proves.

6. La citació.
7. Procediments especials per delictes. L’enjudicia-

ment ràpid de determinats delictes i faltes.
8. La detenció: límits legals, supòsits i garanties.
9. Procediment d’Habeas Corpus.
10. El domicili: concepte i casuística. Domicili de per-

sones jurídiques. L’entrada i registre.

MARC NORMATIU I PROCEDIMENTS POLICIALS

1. La Llei de trànsit, circulació de vehicles de motor i
seguretat vial.

2. Reglament general de circulació.
3. Reglament general de conductors.
4. Reglament general de vehicles.
5. Ordenança de circulació, vehicles i de vianants.
6. Ordenança municipal d’activitats i d’intervenció in-

tegral de l’administració ambiental de Barcelona.
7. Ordenança de mesures per fomentar i garantir la

convivència ciutadana a l’espai públic.
8. Ordenança de l’ús de les vies i els espais públics

de Barcelona.
9. Ordenança del medi ambient urbà.
10. Ordenança dels usos del paisatge urbà, dis-

posicions generals, infraccions i sancions.
11. Ordenança sobre la protecció, la tinença i la ven-

da d’animals.
12. Ordenança municipal de les activitats i dels

establiments de concurrència pública de Barcelo-
na.

13. Els accidents de trànsit: normes d’actuació: les
imprudències en l’àmbit dels accidents

14. Delictes contra la seguretat vial, casuística i pro-
cediment en el tràmit judicial de la GUB.

15. Accidents laborals: normes d’actuació.
16. Emergències: normes d’actuació.
17. Actes multitudinaris: concentracions i manifes-

tacions.
18. Intervenció amb menors: protecció i reforma.
19. Llei reguladora de la venda, subministrament,

consum i publicitat dels productes del tabac.
20. Obres i actuació policial.
21. Reglament Metropolità del taxi, normes d’actuació.
22. Sistema integral de tramitació de diligències. Ofi-

cines de recepció de denúncies (ORD)
23. Autoprotecció i procediments operatius policials.

LEGISLACIÓ POLICIAL

1. La Llei orgànica 2/1986, de forces i cossos de
seguretat.
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2. Llei 16/ 1991, de 10 de juliol, de les policies locals:
funcions, coordinació i col·laboració entre les poli-
cies locals i el règim disciplinari.

3. Llei orgànica 1/92, sobre protecció de la seguretat
ciutadana: mesures d’acció preventiva.

4. Llei 4/03, d’ordenament del Sistema de Seguretat
Pública de Catalunya: disposicions generals i es-
tructura del sistema de seguretat en Catalunya.

5. Decret 233/2002, de 25 de setembre, pel qual
s’aprova el Reglament d’accés, promoció i mo-
bilitat de les policies locals.

6. Reglament d’armes de les policies locals: utilit-
zació de l’arma de foc.

7. Reglament de la Segona Activitat a la GUB.
8. Legislació sobre la protecció de dades.
9. Regulació europea i espanyola sobre ètica i

deontologia policial.
10. Conveni de col·laboració en matèria de seguretat

pública i policia entre el Departament d’Interior de
la Generalitat i l’Ajuntament de Barcelona.

ANNEX II: PROVES FÍSIQUES

1. CIRCUIT D’AGILITAT

L’objectiu d’aquesta prova és valorar l’agilitat
Descripció:
– La persona aspirant es col·locarà davant la línia

de sortida, asseguda a terra amb les cames
flexionades 90 graus, i amb recolzament de mans
i peus i glutis, darrera la línia de sortida.

– Al senyal del testador es posarà en marxa el
cronòmetre i la persona aspirant haurà de recórrer
un circuit que consta de les següents habilitats:
a) Es desplaçarà fins a situar-se entre dos cons

col·locats davant un matalàs, realitzant una
tombarella agrupada frontal amb recolzament
de les dues mans sobre el matalàs.

b) Es dirigirà cap a la primera tanca, que passarà
pel davant fins a ultrapassar-la, girarà cap a
l’esquerra i passarà per sota d’ella.

c) Correrà després cap el plint, que haurà de
sobrepassar amb tot el cos (amb recolzament
o sense) i entre dues barres verticals situades
als extrems del plint.

d) Tot seguit es dirigirà cap a la segona tanca,
que passarà directament per darrera, girarà
cap a la dreta i passarà per sota d’ella.

e) Anirà ara frontalment cap a la primera tanca,
que haurà de saltar sobrepassant-la amb els
dos peus (homes 90 cm i dones 80 cm)

f) Recollirà un sac per les nanses o extrems
(homes 20 kg i dones 15 kg) que es posarà
sobre les espatlles (ben col·locat abans de
continuar la cursa) i transportar-ho amb el que
realitza un recorregut d’anada i tornada (sense
tocar el con) fins traspassar la línia d’arribada i
s’aturarà el cronòmetre.

Normes:
– Qualsevol incompliment d’algun dels elements de

la prova descrits anteriorment serà considerat nul.
– No es podrà trepitjar la línia de sortida abans de

començar l’exercici (NUL=0).
– En el desenvolupament de l’exercici no es pot

desplaçar ni tombar cap obstacle (NUL=0).

– La tombarella s’ha de realitzar sobre l’eix trans-
versal del tronc.

– El sac haurà d’estar ben col·locat sobre les es-
patlles abans de traspassar una línia d’arribada.

Valoració:
– L’aspirant només disposarà de dos intents no

consecutius, i serà vàlid el millor temps obtingut
(en segons i dècimes de segon) entre ambdós. En
cas que els siguin nuls no hi haurà possibilitat d’un
tercer intent.

2. COURSE NAVETTE o CURSA LLANÇADORA

L’ objectiu d’aquesta prova és valorar la potència
aeròbica màxima i la capacitat d’adaptació a l’esforç.

Descripció:
– La persona aspirant se situarà darrera d’una de

les dues línies paral·leles pintades a terra i dis-
tants entre si 20 metres.

– Quan senti el senyal d’inici de la prova, la persona
aspirant ha de córrer cap a l’altra línia, fins a tre-
pitjar-la, i esperar a sentir un altre senyal que
emetrà el magnetòfon.

– Cada senyal sonor indicarà que s’ha d’iniciar el
desplaçament cap a la línia contrària, intentant se-
guir el ritme del magnetòfon, que serà progres-
sivament (cada minut) més ràpid al llarg de la
prova.

– La persona aspirant repetirà constantment aquest
cicle d’anada i tornada fins que no sigui capaç de
trepitjar la línia quan senti el senyal del mag-
netòfon, moment en el qual acabarà la prova.

Normes:
a) La persona aspirant haurà de trepitjar les línies

cada 20 m.
b) La persona aspirant trepitjarà la línia abans de

sentir el senyal sonor i sortir després del mateix.
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c) En el canvi de sentit, no es poden fer girs cir-
culars, s’ha de pivotar.

Valoració:
Es farà un sol intent, i es registrarà el número del

darrer palier anunciat.

BAREMS

HOMES

DONES



 a GASETA MUNICIPAL DE BARCELONA aa NÚM. 13 a 30-IV-20081320

ANNEX III. ÍTEMS CONDUCTUALS

FORMACIÓ I DESENVOLUPAMENT
1-2,5 punts:
– No té interès en millorar la seva preparació pro-

fessional.
– No té cap interès en les tasques assignades.
– Sempre busca alguna persona que li faci la feina.
2,6-5 punts:
– No mostra massa interès per millorar la seva pre-

paració professional.

– Demostra poca predisposició envers el treball.
– Algunes vegades mostra poc interès en les tas-

ques assignades.
5,1-7,5 punts:
– Té interès en millorar la seva preparació profes-

sional.
– Demostra predisposició envers el treball.
– Demostra interès suficient en les tasques assig-

nades.
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7,6-10 punts:
– Té molt d’interès en millorar la seva preparació

professional.
– Demostra un alt nivell de predisposició envers el

treball.
– Demostra molt interès en les tasques assignades.

PRESA DE DECISIONS
1-2,5 punts:
– Sempre té dificultats a l’hora de prendre deci-

sions, per la qual cosa ho fa amb retard.
– Acostuma a inhibir-se i a traspassar la presa de

decisió a un altre comandament.
– Amb molta freqüència pren decisions errònies.
2,6-5 punts:
– Ocasionalment té dificultats a l’hora de prendre

decisions, per la qual cosa, de vegades ho fa amb
retard.

– Segons el tipus de decisió la traspassa a altres
comandaments.

– Algun cop les seves decisions són errònies.
5,1-7,5 punts:
– Té facilitat per prendre decisions en el moment

adequat.
– Assumeix la presa de decisions sense traspassar-

la a altres comandaments.
– Acostuma a prendre les decisions més encertades

per cada cas.
7,6-10 punts:
– Sempre pren les decisions en el moment oportú.
– Mai traspassa les decisions a altres comanda-

ments.
– Les seves decisions sempre són les més en-

certades.

AUTOCONTROL
1-2,5 punts:
– Li pot la rauxa.
– És una persona molt primària. Diu les coses com

les pensa sense pensar com les diu.
– És molt impulsiu en les seves actuacions.
– Un excés d’autocontrol que el fa “absent”.
2,6-5 punts:
– A vegades és molt impulsiu però no és una carac-

terística constant.
– Per no perdre l’autocontrol s’inhibeix
5,1-7,5 punts:
– Actua amb seny.
– Poques vegades perd l’autocontrol.
– Quan perd l’autocontrol en sap perquè ho fa.
7,6-10 punts:
– Mai perd l’autocontrol.
– Sempre sap estar a l’alçada de qualsevol cir-

cumstància.
– És un referent per la Unitat.

INTEGRITAT
1-2,5 punts:
– Canvia molt sovint d’opinió.
– Té molt discurs però la seva actitud va en sentit

contrari.
– Les culpes sempre són d’un altre.
2,6-5 punts:
– Les opinions de la resta li fan canviar la seva.
– No es pot preveure com actuarà.
– Mai se sap el que pensa però segur que ell surt

beneficiat.

5,1-7,5 punts:
– S’esforça per comunicar fidelment.
– Intenta buscar solucions equànimes i equilibrades.
– És ben honest amb tothom.
7,6-10 punts:
– Ningú dubta de la seva honestedat.
– És un referent de l’ètica de la Unitat.

FLEXIBILITAT I POLIVALÈNCIA
1-2,5 punts:
– Realitza el seu treball de forma rígida i poc flexi-

ble.
– Habitualment s’oposa als canvis.
– Li costa realitzar altres tasques que no li corres-

ponen específicament.
2,6-5 punts:
– Mostra poca disposició a aprendre coses noves.
– Té certa resistència a posar en pràctica noves

tècniques o processos de treball.
– Tendeix a mostrar certa resistència a l’hora de

realitzar altres tasques que no li corresponen es-
pecíficament.

5,1-7,5 punts:
– Mostra bona disposició a aprendre coses noves.
– Està predisposat a posar en pràctica les noves

tècniques o processos de treball.
– Accepta sense dificultat realitzar altres tasques

que no li corresponguin específicament.
7,6-10 punts:
– Sempre es mostra disposat a aprendre coses

noves, s’adapta molt bé als canvis i assimila amb
rapidesa noves formes de treball.

– Adequa amb rapidesa i eficàcia la seva forma
d’actuar amb el que li demanen les circums-
tàncies.

– Està molt ben predisposat a realitzar tasques que
se li encomanin diferents a les estrictament as-
signades.

MOTIVACIÓ
1-2,5 punts:
– Els seus comentaris i la seva actitud desmotiven a

l’equip.
– Mai reconeix l’esforç de la seva gent.
– Només es fixa en el que hom fa malament.
2,6-5 punts:
– A vegades es podria estalviar alguns comentaris.
– Influeix molt el seu estat d’ànim.
– A vegades transmet els seus problemes per-

sonals.
5,1-7,5 punts:
– S’esforça perquè la gent estigui contenta i trobi

sentit als serveis que realitza.
– A vegades proposa objectius motivadors.
7,6-10 punts:
– Sempre deixa fora del treball els seus problemes.
– Treballa habitualment amb objectius que motiven.
– Tothom està disposat per treballar amb ell.
– Fa propostes de millora contínua.

RESISTÈNCIA A LA PRESSIÓ
1-2,5 punts:
– Rep i transmet ordres.
– Davant de la pressió sempre envia un altre perquè

ell ha de fer una altra cosa urgent.
2,6-5 punts:
– A vegades demana ajut perquè es bloqueja.
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– Mai abandona la situació.
5,1-7,5 punts:
– Les situacions de pressió li generen ansietat però

s’autocontrola.
– Afronta la situació per molt difícil que sigui.
– Normalment se’n surt força bé.
7,6-10 punts:
– Sempre actua amb seny.
– Sempre actua correctament davant de qualsevol

situació.
– En situacions difícils compten amb ell habitual-

ment.

COMUNICACIÓ
1-2,5 punts:
– No té tacte.
– Li costa expressar-se.

– A vegades ha tingut problemes amb companys i
ciutadans.

2,6-5 punts:
– A vegades es descontrola.
– A vegades té problemes per expressar-se i quan

no se li entén s’enfada.
– Li costa ser diplomàtic.
5,1-7,5 punts:
– No té dificultats d’expressió.
– Sap estar a l’alçada de les circumstàncies.
– Tracta bé a la gent.
7,6-10 punts:
– No té cap dificultat ni d’expressió ni de comu-

nicació.
– Té grans habilitats de comunicació.
– Domina les situacions.
– Sap dir les coses.

Concursos

BASES GENERALS QUE HAN DE REGIR LA CON-
VOCATÒRIA DE QUATRE CONCURSOS PER A LA
PROVISIÓ DE QUATRE LLOCS DE TREBALL
(Aprovades per decret de l’Alcaldia)

BASES GENERALS

De conformitat amb les Bases Marc aprovades pel
Consell Plenari del dia 22 de juliol de 1988, es convo-
quen per a la seva provisió pel personal de plantilla
d’aquest Ajuntament els llocs de treball que consten a
l’annex, d’acord amb les condicions específiques que
s’indiquen en aquest mateix annex per a cadascun
d’ells i amb els requisits comuns que es fixen a
continuació:

REQUISITS COMUNS A TOTS ELS CONCURSOS

A part dels requisits addicionals de cada concurs,
per a optar a qualsevol convocatòria és necessari:
– Trobar-se en servei actiu a l’Ajuntament o a un

Institut Municipal, i no pertànyer a les classes de
Guàrdia Urbana ni Servei de Prevenció i Extinció
d’Incendis i Salvament (SPEIS).

– Tractar-se de personal funcionari o contractat la-
boral fix de l’Ajuntament de Barcelona. El personal
funcionari de l’Ajuntament adscrit a un Institut Mu-
nicipal i el personal laboral fix de l’Ajuntament
posteriorment subrogat a un Institut podrà partici-
par igualment en els concursos. També hi podran

participar els contractats laborals fixos d’Instituts
Municipals que hagin efectuat la corresponent
adhesió a l’Acord Marc de Condicions de Treball,
d’acord amb la clàusula preliminar cinquena de
l’esmentat Acord.

– Haver prestat un mínim d’un any de serveis com a
funcionari de carrera o amb contracte laboral
indefinit a l’Ajuntament o Institut Municipal.

– Haver transcorregut un mínim de dos anys des de
l’última destinació obtinguda per concurs.

MÈRITS COMUNS A TOTS ELS CONCURSOS

1. Antiguitat. Es valorarà per anys complets de
serveis, inclosos els serveis anteriors en altres ad-
ministracions públiques que hagin estat formalment
reconeguts, a raó de 0,10 punts i fins a un màxim d’1
punt.

2. Grau personal consolidat. S’avaluarà fins a un
màxim d’1 punt segons el barem següent:
– Per posseir com a grau un nivell superior al del

lloc de treball convocat: 1 punt.
– Per posseir com a grau el mateix nivell del lloc de

treball convocat: 0,75 punts.
– Per posseir com a grau un nivell inferior en dos al

del lloc de treball convocat: 0,50 punts.
– Per posseir com a grau un nivell inferior en quatre

al del lloc de treball convocat: 0,25 punts.
3. Nivell del lloc de treball actualment ocupat o, si

és el cas, l’últim ocupat, fins a un màxim d’1 punt
segons el barem següent:
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– Pel desenvolupament d’un lloc d’igual nivell al del
lloc de treball convocat: 1 punt.

– Pel desenvolupament d’un lloc de treball inferior
en dos nivells al del lloc de treball convocat: 0,50
punts.

– Pel desenvolupament d’un lloc de treball de nivell
superior al nivell del lloc de treball base de la
categoria del concursant: 0,25 punts.

A aquests efectes, s’ha d’entendre per nivell del
lloc de treball desenvolupat, el nivell de complement
de destinació efectivament acreditat en la nòmina
corresponent, quan es tracti d’un nivell superior al del
grau personal consolidat de cada aspirant, i el nivell
del lloc de treball ocupat per adscripció o trasllat quan
aquest sigui inferior al grau personal que hagi pogut
consolidar a la carrera administrativa.

4. Cursos de formació i perfeccionament. Es valo-
raran fins a 2 punts, sempre que tinguin relació direc-
ta amb el lloc de treball a cobrir, i es puntuaran, si
s’escau, en funció de les matèries, la durada i l’ava-
luació.

JUNTA DE VALORACIÓ

Estarà formada pels membres següents:

Presidència:
El director de Recursos Humans, com a titular.

Vocalies:
El/la gerent o director/a de Serveis que per a cada

concurs s’indiqui expressament a l’annex, que en cas
d’absència del president titular, exercirà la presi-
dència de la Junta.

Un cap de Personal de sector d’actuació o districte.
Un/a tècnic/a especialista en la matèria objecte del

concurs.
Un/a tècnic/a de la Direcció de Recursos Humans,

qui també tindrà la condició de secretari/ària de la
Junta de Valoració.

A més, a tots els concursos hi podran assistir, en
els termes previstos a les Bases Marc, els repre-
sentants designats conjuntament per la Junta de Per-
sonal i el Comitè d’Empresa.

PROCEDIMENT I NORMES GENERALS

Les persones que compleixin les condicions exi-
gides hauran de presentar la sol·licitud, a la qual ad-
juntaran la relació de mèrits al·legats classificats
segons l’ordre d’aquesta convocatòria, i els docu-
ments acreditatius corresponents, al Registre General
o a qualsevol dels registres municipals, en el termini
de quinze dies hàbils a comptar de l’endemà de la
publicació d’aquesta convocatòria en la Gaseta Muni-
cipal.

Els requisits i mèrits al·legats s’han d’entendre
sempre referits a la data d’acabament de l’esmentat
termini.

Per a cada concurs s’ha de presentar una instància
i la documentació separada, per a la qual cosa, es
podrà utilitzar l’imprès normalitzat de què es disposa
a l’Oficina d’Informació de Personal i a les seus dels
districtes.

En cas d’empat en la puntuació, per dirimir-lo
s’atendrà a l’antiguitat de serveis prestats a la
Corporació des de la data d’incorporació en la planti-
lla, amb caràcter indefinit.

En els casos en què entre els mèrits comple-
mentaris s’estableixi la redacció d’un informe o
memòria, aquest no podrà excedir de cinc pàgines,
excepte en aquells casos en què les bases espe-
cífiques del concurs determinin un nombre superior
de pàgines, donades les característiques del lloc de
treball a cobrir. L’informe s’haurà de presentar con-
juntament amb la sol·licitud i el curriculum vitae.

Els llocs de treball objecte de la present con-
vocatòria tenen com a règim horari el de 37 hores i 30
minuts setmanals.

Per a la valoració dels mèrits, la Junta podrà
disposar dels sistemes d’acreditació i de comprovació
que consideri més escaients en cada cas i per a cada
tipus de mèrits, i podrà convocar les persones que
optin a les places per precisar o ampliar aspectes
concrets en relació als mèrits al·legats.

Les destinacions adjudicades són irrenunciables un
cop s’ha pres possessió del lloc. Malgrat això, quan
una persona hagi obtingut una plaça en diferents con-
cursos convocats, haurà d’optar per una d’elles, dins
del termini dels tres dies hàbils següents al de
l’exposició en el tauler d’anuncis del departament de
Personal de la proposta de la Junta de Valoració de
l’últim concurs en què hagi obtingut la plaça.

Per a tot allò no estipulat expressament en aquesta
convocatòria, s’estarà a allò que disposen les Bases
Marc aprovades pel Consell Plenari el dia 22 de juliol
de 1988 i la normativa legal i reglamentària corres-
ponent.

ANNEX

Concurs 1224. Cap de Coordinació de Centres
(nivell 22)

Concurs 1225. Secretari/ària tècnic/a de Prevenció
(nivell 22)

Concurs 1226. Cap de Projecte de Serveis Tècnics
de Districte (nivell 22)

Concurs 1227. Director/a de Centre de Serveis
Socials (nivell 20)

Cap de Coordinació de Centres
Concurs 1224

Lloc de treball adscrit a la Direcció Executiva del
Sistema Municipal d’Arxius, del Sector de Serveis
Generals i Coordinació Territorial, i situat al carrer
Llacuna, núm. 161.

Nivell 22 i específic de responsabilitat mensual de
481,53 euros segons catàleg vigent (2299X)

El lloc de treball objecte de la present convocatòria
té com a règim horari el de 37 hores i 30 minuts.

Funcions
– Coordinar el tractament documental dels diferents

centres de l’Arxiu Municipal, amb especial inci-
dència la gestió dels fons dels arxius municipals
de districte i els arxius centrals.



 a GASETA MUNICIPAL DE BARCELONA aa NÚM. 13 a 30-IV-20081324

– Impulsar i inspeccionar el tractament i la des-
cripció de la documentació semiactiva i inactiva,
d’acord amb les normes municipals i internacio-
nals.

– Efectuar l’estudi i el seguiment del programari per
al tractament i la descripció de la documentació
als centres i tots els recursos tecnològics ne-
cessaris.

– Planificar i fer el seguiment de les infrastructures i
els locals dels equipaments dels arxius municipals
centrals i de districte.

– Coordinar les publicacions i els continguts dels
webs de l’Arxiu Municipal de Barcelona.

– Impulsar i controlar les activitats culturals i de
comunicació dels diferents centres de l’Arxiu Mu-
nicipal.

– Participar en la dinamització dels grups de treball i
impulsar la participació dels diferents centres en
els projectes arxivístics globals de l’Arxiu Munici-
pal.

– Coordinar l’elaboració de la memòria amb la
gestió dels indicadors anuals pertinents.

– Coordinar el pla de qualitat i els projectes d’in-
novació.

– Efectuar l’anàlisi de les necessitats formatives i
els programa específic de formació per al perso-
nal de l’Arxiu Municipal.

– Controlar els projectes de cooperació internacio-
nal.

– I totes aquelles que li siguin encomanades per
l’Arxiver en cap.

Requisits addicionals
Personal del grup A o B.

Mèrits complementaris
1. Titulacions acadèmiques, fins a 1 punt. Es valo-

raran de forma específica les titulacions superiors en
Història o equivalent.

2. Formació, fins a 1 punt. Es valoraran cursos,
màsters i postgraus relacionats amb l’arxivística.

3. Experiència professional fins a 5 punts, segons
el barem següent:
– Experiència en la gestió, l’organització i el trac-

tament de fons documentals fins a 1,5 punts.
– Experiència en comandament de personal i di-

recció d’equipaments fins a 1 punt.
– Experiència en la planificació i gestió d’activitats

de difusió cultural i comunicació fins a 2 punts.
– Experiència en gestió i utilització de sistemes

informàtics per a la normalització de l’organització
i el tractament arxivístic dels fons documentals
fins a 0,5 punts.

4. Altres mèrits que tinguin relació amb el lloc de
treball, fins a 1 punt.

5. Informe sobre “Estratègies de tractament docu-
mental i difusió cultural per un programa comú dels
diferents centres del Sistema Municipal d’Arxius”,
amb una extensió màxima de 10 fulls, fins a 5 punts.

6. Característiques personals requerides per al lloc
de treball, especialment la capacitat de treball en
equip, d’anàlisi, de planificació i d’interrelació. La Jun-
ta de Valoració podrà convocar els/les candidats/tes
per a l’avaluació d’aquest apartat mitjançant els sis-
temes d’apreciació que consideri més adequats i els
valorarà fins a 4 punts

Puntuació mínima
11 punts.
Si no s’avaluen tots els apartats opcionals, la pun-

tuació mínima serà en tots els casos la meitat de la
puntuació total (mèrits comuns més mèrits comple-
mentaris) que poden obtenir els/les candidats/tes.

Junta de Valoració
Sr. Eduard Vicente Gómez, gerent de Serveis Ge-

nerals i Coordinació Territorial, o persona en qui de-
legui.

Sr. Joaquim Borràs Gómez, arxiver en cap de
l’Ajuntament, o persona en qui delegui.

Sra. Montserrat Beltrán Morales, directora de l’Ar-
xiu Municipal Administratiu, o persona en qui delegui.

Sra. Marga Muñoz Guillén, cap de Pesonal de
Serveis Generals, o persona en qui delegui.

Assessor/a tècnic/a de la Gerència de Recursos
Humans, o persona en qui delegui.

Representant de la Junta de Personal o del Comitè
d’Empresa.

Secretari/ària tècnic/a de Prevenció
Concurs 1225

Lloc de treball adscrit a la Gerència de Districte.
Nivell 22 i específic de responsabilitat mensual de

242,71 euros segons catàleg vigent (2213Z).
El lloc de treball objecte de la present convocatòria

té com a règim horari el de 37 hores i 30 minuts.

Funcions principals
– Anàlisi i interpretació de les dades i indicadors

amb impacte sobre la convivència, la percepció de
seguretat i de l’estat de l’espai públic.

– L’aplicació i seguiment de les actuacions previstes
en el Pla Municipal en els aspectes que fa
referència a convivència, prevenció i seguretat
ciutadana.

– Col·laboració en plans preventius: educació per a
la salut en les escoles, pla contra l’absentisme es-
colar, seguretat per a la tercera edat, drogo-
dependència, prostitució, immigrants, etc.

– Coordinar les actuacions en aquells locals de pú-
blica concurrència que generen problemes de
convivència (horaris, sorolls, aldarulls, etc.).

– Coordinació dels serveis que intervinguin en el
districte per a la resolució dels conflictes en la via
pública.

– L’assessorament a la Direcció del Districte en
matèria de prevenció de la inseguretat i de
convivència al districte.

– Assegurar el funcionament i l’execució de les
resolucions del Consell de Seguretat i Prevenció,
com instàncies participatives i consultives en què
estan representats el veïns, la policia, institucions,
comerciants, etc.

– La convocatòria i execució d’acords de les taules
de Coordinació i dels Consells de Seguretat del
districte.

– Participar, amb la Direcció de Serveis de Pre-
venció, en la definició de les línies de treball sobre
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convivència, prevenció i seguretat que cal abordar
al districte.

– Altres funcions de seguretat i prevenció que li
assigni la gerència del Districte o el Sector de
Seguretat i Mobilitat.

Requisits addicionals
Personal dels grups A o B.

Mèrits complementaris
1. Titulacions acadèmiques, superiors i/o mitjanes

relacionades amb el lloc de treball, fins a 1 punt.
2. Experiència professional, fins a 4 punts, segons

el barem següent:
– Experiència i coneixements en la definició d’ac-

tuacions de prevenció de conflictes amb alta
incidència en la convivència i l’espai públic: ab-
sentisme escolar, molèsties per ocupació d’espais
públics, conductes vandàliques, tractament dels
menors delinqüents, drogodependència, prostitu-
ció, immigrants, etc., fins a 1 punt.

– Coneixement dels circuits administratius i/o les
actuacions en locals de concurrència pública re-
lacionats amb Serveis Tècnics i/o Forces de
Seguretat Ciutadana, fins a 1 punt.

– Coneixement i/o experiència en la coordinació
dels diferents serveis municipals i/o entitats i/o
ciutadans i/o associacions en tot allò que es
refereix a la resolució de conflictes socials en
espais urbans, fins a 1 punt.

– Organització de reunions, secretaria d’actes, con-
ducció i dinamització de Consells Consultius mu-
nicipals, fins a 1 punt.

3. Altres mèrits, que tinguin relació amb el lloc de
treball, fins a 1 punt.

4. Informe tècnic: presentar un informe (cinc pà-
gines com a màxim) sobre una proposta dels prin-
cipals objectius del lloc de treball i les actuacions que
caldria fer per dur-los a terme (d’acord amb les
funcions del lloc), fins a 3 punts.

5. Proves, la Junta de Valoració podrà convocar
els/les candidats/tes per a la realització de proves per
tal d’avaluar les seves aptituds professionals, i es va-
loraran fins a un màxim de 4 punts. En cas de
realitzar-se dita prova, tindrà caràcter obligatori.

6. Característiques personals. La Junta de Valo-
ració podrà convocar els/les candidats/es per a l’ava-
luació d’aquest apartat, mitjançant els sistemes que
consideri més adequats per poder valorar les ca-
racterístiques requerides per a l’òptim desenvolupa-
ment de les funcions requerides per al lloc de treball,
fins a un màxim de 4 punts.

Puntuació mínima
11 punts.
Si no s’avaluen tots els apartats opcionals, la pun-

tuació mínima serà en tots els casos la meitat de la
puntuació total (mèrits comuns més mèrits comple-
mentaris) que poden obtenir els/les candidats/tes.

Junta de Valoració
Sr. Josep Sans Díez, gerent del Districte de Sants–

Montjuïc, o persona en qui delegui.
Sr. Josep M. Lahosa, director de Serveis de Pre-

venció del Sector de Seguretat i Mobilitat, o persona
en qui delegui.

Sra. Neus Roig Teixidó, cap del Departament d’Ad-
ministració del Districte de Sants–Montjuïc, o persona
en qui delegui.

Assessor/a tècnic/a de la Direcció de Recursos
Humans, o persona en qui delegui.

Representants de la Junta de Personal i del Comitè
d’Empresa.

Cap de Projecte de Serveis Tècnics de Districte
Concurs 1226/08

Lloc de treball adscrit a la Direcció de Serveis
Tècnics dels Districte.

Nivell 22 i específic de responsabilitat mensual de
481,53 euros, segons catàleg vigent (2252X).

El lloc de treball objecte de la present convocatòria
té com a règim horari el de 37 hores i 30 minuts.

Funcions principals
Les principals funcions a desenvolupar són les

següents:
Suport directe al cap immediat assumint funcions

d’assessorament i/o coordinació i/o supervisió i/o
gestió de projectes dins l’àmbit d’actuació dels ser-
veis tècnics.
– Actuar com a responsable de projectes, dels equips,

zones assignades o Servei de la Via Pública.
– Gestió dels recursos assignats tot garantint la

seva optimització.
– Elaboració d’informes tècnics i respostes d’actua-

ció, confeccionant els expedients que siguin ne-
cessaris.

– Supervisar i realitzar inspeccions tècniques en les
matèries de la seva competència, comunicant les
deficiències i infraccions observades i proposant
mesures correctores.

– Informes tècnic d’al·legacions, impugnacions i re-
clamacions formulades als serveis tècnics.

– Fer propostes de millora de processos per a ga-
rantir l’eficàcia i l’eficiència del servei.

– Atenció tècnica especialitzada al ciutadà.
– Gestionar les diverses Fires del Districte, les ocu-

pacions de Via Pública , així com tots els Padrons
de Guals, Vetlladors i Reserves d’estacionament
vigents .

– Qualsevol altre funció tècnica-administrativa que li
encarregui el superior immediat relacionada amb
els serveis tècnics.

Requisits addicionals
Personal dels grups A o B, que estigui en pos-

sessió dels títols d’Arquitectura, Enginyeria, d’Arqui-
tectura Tècnica o Enginyeria Tècnica.

Mèrits complementaris
1. Experiència professional fins a 6 punts, segons

el barem següent:
– Experiència en processos de protecció de legalitat

urbanística: procediments sancionadors per indis-
ciplina urbanística i atorgament de llicències, fins
a 2,5 punts.
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– Utilització de suport informàtic aplicat a la gestió i
altres eines informàtiques relacionades, fins a 1
punt.

– Experiència en tasques tècniques relacionades
directament amb els llocs de treball dels serveis
tècnics de districte o similars, en tots els seus
àmbits, fins a 1,5 punts.

– Experiència en direcció de projectes realitzats en
equip i/o en comandament de personal, fins a 1
punt.

2. Altres mèrits que tinguin relació amb el lloc de
treball, fins a 1 punt.

3. Proves: la Junta de Valoració podrà convocar
els/les candidats/es per a la realització d’una o vàries
proves o supòsits pràctics per tal d’avaluar les seves
aptituds professionals, valorant-la fins a un màxim de
4 punts. En cas de convocar-se, aquest apartat tindrà
caràcter obligatori.

4. Característiques personals requerides per al lloc
de treball, i, singularment, la capacitat d’anàlisi, pla-
nificació i treball en equip.

La Junta de Valoració podrà convocar els/les
candidats/tes per a l’avaluació de les seves carac-
terístiques personals. En el cas de realitzar-se
aquesta convocatòria, tindrà caràcter obligatori. La
Junta de Valoració utilitzarà els sistemes d’apreciació
que consideri més adequats i valorarà aquest apartat
fins a un màxim de 4 punts.

Puntuació mínima
Si s’avaluen tots els apartats opcionals: 10 punts.
Si no s’avaluen tots els apartats opcionals, la

puntuació mínima serà la meitat de la puntuació total
(mèrits comuns més mèrits complementaris) que po-
den obtenir els/les candidats/tes

Junta de Valoració
President:
Sr. Josep Sans i Díez, gerent del Districte de

Sants-Montjuïc, o persona en qui delegui.
Vocals:
Sr. Julio Garcia i Jiménez, director de Serveis

Tècnics del Districte de Sants-Montjuïc o persona en
qui delegui.

Sra. Neus Roig Teixidó, cap del Departament
d’Administració del Districte de Sants-Montjuïc o per-
sona en qui delegui.

Assessor/a tècnic/a de la Gerència de Recursos
Humans, o persona en qui delegui.

Representant de la Junta de Personal o del Comitè
d’Empresa.

Director/a de Centre de Serveis Socials
Concurs 1227/08

Lloc de treball de director/a de Centre de Serveis
Socials, adscrit a la Divisió de Serveis Personals de
Districte.

Nivell 20 i específic de responsabilitat mensual de
324,65 euros, segons catàleg vigent (2071X).

El lloc de treball objecte de la present convocatòria
té com a règim horari el de 37 hores i 30 minuts.

Funcions principals
– Programació i gestió del Centre de Serveis So-

cials.
– Gestió i comandament dels recursos humans

adscrits al Centre de Serveis Socials.
– Gestió dels recursos econòmics assignats.
– Control de gestió.
– Avaluació de resultats.

Requisits addicionals
Personal dels grups A o B.

Mèrits complementaris
1. Experiència professional, fins a 5 punts segons

el barem següent:
– Treball Social d’Atenció Primària, fins a 3 punts.
– Gestió de Centres de Serveis Personals, fins a 1

punt.
– En comandament de personal, fins a 1 punt.

2. Altres mèrits que tinguin relació amb el lloc de
treball, fins a 1 punt.

3. Prova: la Junta podrà convocar els aspirants a la
realització d’una prova tècnica en base a criteris i
propostes d’actuació per a la gestió i direcció d’un
Centre de Serveis Socials, fins a 5 punts. En cas de
convocar-se, tindrà caràcter obligatori.

4. Característiques personals requerides per a
l’òptim desenvolupament de les funcions del lloc de
treball. La Junta de Valoració podrà convocar els/les
candidats/tes per a l’avaluació de les seves carac-
terístiques personals. En cas de realitzar-se, aquesta
convocatòria tindrà caràcter obligatori. La Junta de
Valoració podrà utilitzar els sistemes d’apreciació que
consideri més adequats i valorarà fins a un màxim de
5 punts.

Puntuació mínima
11 punts.
Si no s’avaluen tots els apartats opcionals, la pun-

tuació mínima serà en tots els casos la meitat de la
puntuació total (mèrits comuns més mèrits comple-
mentaris) que poden obtenir els/les candidats/tes.

Junta de Valoració
Presidenta:
Sra. M. Carmen Fernández González, gerent del

Districte de Gràcia, o persona en qui delegui.
Vocals:
Sr. Josep M. Raya Cobo, cap de la Divisió de

Serveis Personals del Districte de Gràcia, o persona
en qui delegui.

Sr. M. Carmen Pérez Abellan, cap del Departament
d’Administració del Districte de Gràcia, o persona en
qui delegui.

Assessor/a tècnic/a de la Gerència de Recursos
Humans i Organització, o persona en qui delegui.

Representants de la Junta de Personal o del Co-
mitè d’Empresa.
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BASES GENERALS QUE HAN DE REGIR LA CON-
VOCATÒRIA D’UN CONCURS PER A LA PRO-
VISIÓ D’UN LLOC DE TREBALL DE L’INSTITUT
MUNICIPAL DE MERCATS MUNICIPALS DE BAR-
CELONA (IMMB).

BASES GENERALS

De conformitat amb les Bases Marc aprovades pel
Consell Plenari del dia 22 de juliol de 1988, es convo-
ca un concurs per a la provisió d’un lloc de treball de
l’IMMB que consta a l’annex, d’acord amb les con-
dicions específiques que s’hi indiquen i amb els re-
quisits comuns que es fixen a continuació:

REQUISITS COMUNS A TOTS ELS CONCURSOS

A part dels requisits addicionals de cada concurs,
per a optar a qualsevol convocatòria és necessari:
– Trobar-se en servei actiu a l’Ajuntament o a un

Institut Municipal, i no pertànyer a les classes de
Guàrdia Urbana ni Servei de Prevenció i Extinció
d’Incendis i Salvament (SPEIS).

– Tractar-se de personal funcionari o contractat la-
boral fix de l’Ajuntament de Barcelona o de
l’IMMB. El personal funcionari de l’Ajuntament
adscrit a un Institut Municipal i el personal laboral
fix de l’Ajuntament posteriorment subrogat a un
Institut podran participar igualment en els concur-
sos. Així mateix, podran participar-hi els contrac-
tats laborals fixos d’Instituts Municipals que hagin
efectuat la corresponent adhesió a l’Acord Marc
de Condicions de Treball, d’acord amb la clàusula
preliminar cinquena de l’esmentat Acord.

– Haver prestat un mínim d’un any de serveis com a
funcionari de carrera o amb contracte laboral in-
definit a l’Ajuntament o Institut Municipal.

– Haver transcorregut un mínim de dos anys des de
l’última destinació obtinguda per concurs.

MÈRITS COMUNS A TOTS ELS CONCURSOS

1. Antiguitat. Es valorarà per anys complerts de
serveis, inclosos els serveis previs en altres adminis-
tracions públiques que hagin estat formalment reco-
neguts, a raó de 0,10 punts i fins a un màxim d’1 punt.

2. Grau personal consolidat. S’avaluarà fins a un
màxim d’1 punt segons el barem següent:
– Per posseir com a grau un nivell superior al del

lloc de treball convocat: 1 punt.
– Per posseir com a grau el mateix nivell del lloc de

treball convocat: 0,75 punts.
– Per posseir com a grau un nivell inferior en dos al

del lloc de treball convocat: 0,50 punts.
– Per posseir com a grau un nivell inferior en quatre

al del lloc de treball convocat: 0,25 punts.
3. Nivell del lloc de treball actualment desenvolupat

o, en el seu cas, l’últim desenvolupat, fins a un màxim
d’1 punt segons el barem següent:
– Pel desenvolupament d’un lloc d’igual nivell al del

lloc de treball convocat: 1 punt.
– Pel desenvolupament d’un lloc de treball inferior

en dos nivells al del lloc de treball convocat: 0,50
punts.

– Pel desenvolupament d’un lloc de treball de nivell
superior al nivell del lloc de treball base de la
categoria del concursant: 0,25 punts.

A aquests efectes s’ha d’entendre per nivell del lloc
de treball desenvolupat, el nivell de complement de
destinació efectivament acreditat en la nòmina cor-
responent, quan es tracti d’un nivell superior al del
grau personal consolidat de cada aspirant, i el nivell
del lloc de treball ocupat per adscripció o trasllat quan
aquest sigui inferior al grau personal que hagi pogut
consolidar a la carrera administrativa.

4. Cursos de formació i perfeccionament. Es valora-
ran fins a 2 punts, sempre que tinguin relació directa
amb el lloc de treball a cobrir, i es puntuaran, si s’escau,
en funció de les matèries, la durada i l’avaluació.

JUNTA DE VALORACIÓ

Estarà formada pels membres que s’indiquen a
l’annex.

A més, a tots els concursos hi podran assistir, en
els termes previstos a les Bases Marc, els repre-
sentants designats conjuntament per la Junta de Per-
sonal i el Comitè d’Empresa.

PROCEDIMENT I NORMES GENERALS

Les persones que compleixin les condicions exi-
gides hauran de presentar la sol·licitud a la qual ad-
juntaran la relació de mèrits al·legats classificats
segons l’ordre d’aquesta convocatòria i els docu-
ments acreditatius corresponents, al Registre General
o a qualsevol dels registres municipals, en el termini
de quinze dies hàbils a comptar de l’endemà de la
publicació d’aquesta convocatòria en la Gaseta Muni-
cipal.

Els requisits i mèrits al·legats s’han d’entendre
sempre referits a la data d’acabament de l’esmentat
termini.

Per a cada concurs s’ha de presentar una instància
i la documentació separada, per la qual cosa, es
podrà utilitzar l’imprès normalitzat de què es disposa
a l’Oficina d’Informació de Personal, a les seus del
districtes o a la intranet municipal.

En cas d’empat en la puntuació, per dirimir-ho
s’atendrà a l’antiguitat de serveis prestats a la Cor-
poració des de la data d’incorporació en la plantilla,
amb caràcter indefinit.

En els casos en què entre els mèrits comple-
mentaris s’estableixi la redacció d’un informe o me-
mòria, aquest no podrà excedir de 5 pàgines, excepte
en aquells casos en què les bases específiques del
concurs determinin un nombre superior de pàgines,
donades les característiques del lloc de treball a
cobrir. L’informe s’haurà de presentar conjuntament
amb la sol·licitud i el curriculum vitae.

Els llocs de treball objecte de la present convo-
catòria tenen com a règim horari el de 37 hores i 30
minuts setmanals.

Per a la valoració dels mèrits, la Junta podrà
disposar dels sistemes d’acreditació i de comprovació
que consideri més escaients en cada cas i per a cada
tipus de mèrits, podent-se convocar les persones que
optin a les places per precisar o ampliar aspectes
concrets en relació als mèrits al·legats.
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Les destinacions adjudicades són irrenunciables un
cop s’ha pres possessió del lloc. Malgrat això, quan
una persona hagi obtingut una plaça en diferents con-
cursos convocats, haurà d’optar per una d’elles, dins
del termini dels tres dies hàbils següents al de
l’exposició en el tauler d’anuncis del departament de
Personal de la proposta de la Junta de Valoració de
l’últim concurs en què hagi obtingut la plaça.

Per a tot allò no estipulat expressament en aquesta
convocatòria, s’estarà a allò que disposen les Bases
Marc aprovades pel Consell Plenari el dia 22 de juliol
de 1988 i la normativa legal i reglamentària corres-
ponent.

ANNEX

Concurs 1/2008. Un lloc de treball de responsable
de Promoció, adscrit al Departament de Comunicació
de l’IMMB (nivell 22).

Un lloc de treball de responsable de promoció
Concurs 1/2008

Lloc de Treball adscrit al Departament de Comu-
nicació de l’Institut Municipal de Mercats de Barcelo-
na (IMMB).

Nivell 22 i específic de responsabilitat mensual de
242,71 euros, segons catàleg vigent (2253Z).

El lloc de treball objecte de la present convocatòria
té com a règim horari el de 37 hores i 30 minuts.

Funcions Principals
Funcions:
– Suport al cap del departament en la política de

Comunicació de l’Institut.
– Coordinar les activitats de promoció i difusió dels

mercats i de l’IMMB.
– Dissenyar campanyes, projectes i materials rela-

cionats amb la Comunicació de l’IMMB.
Activitats:
– Col·laboració en el disseny i execució de cam-

panyes i accions de promoció i difusió de l’IMMB ,
i/o segons la distribució de tasques dins el perso-
nal adscrit al servei, i d’acord amb les indicacions
del Cap del Departament.

– Col·laboració en l’organització d’actes represen-
tatius de l’IMMB.

– Promoció i difusió d’iniciatives de desenvolupa-
ment i d’animació, campanyes, serveis, publica-
cions i altres.

– Assessorament i suport a les associacions de
comerciants dels mercats en relació a les activi-
tats de promocions i de comunicació.

– Elaboració i seguiment dels diferents productes de
comunicació de l’Institut i supervisar la seva ade-
quació als objectius i principis dels plans de co-
municació de l’Institut i Municipals (tríptics, car-
tells, pancartes, banderoles...).

– Elaboració de materials de comunicació interns,
documents i presentacions gràfiques.

– Establiments d’acords amb entitats col·laborado-
res, patrocinadors i de patrocinis publicitaris.

– Aquelles altres derivades de les funcions assig-
nades al lloc de treball.

Requisits addicionals
Personal dels Grups B o C.

Mèrits complementaris
1. Titulacions acadèmiques relacionades directa-

ment amb el lloc de treball, fins a 1 punt.
2. Experiència professional, fins a 5 punts, segons

el barem següent:
– Planificació, disseny i seguiment de projectes, fins

a 1 punt.
– Promoció i difusió de campanyes, fins a 1 punt.
– Redacció i edició de materials audiovisuals, fins a

1 punt.
– Relació amb associacions fins a 1 punt.
– Domini de noves tecnologies de la comunicació

fins a 1 punt.
3. Altres mèrits que tinguin relació amb el lloc de

treball, fins a 1 punt.
4. Exercici pràctic: la Junta de Valoració podrà con-

vocar els/les candidats/es per a la realització d’una
prova o supòsit pràctic, i es valorarà fins a un màxim
de 4 punts. En cas de convocar-se aquesta prova,
tindrà caràcter obligatori.

5. Característiques personals: la Junta de Valoració
podrà convocar els/les candidats/tes per a l’avaluació
de les seves característiques personals, valorant espe-
cialment l’habilitat per les relacions interpersonals, la
capacitat de comunicació oral i escrita, l’assertivitat,
la flexibilitat i la facilitat per al treball en equip.

En el cas de realitzar-se, aquesta convocatòria, tin-
drà caràcter obligatori. La Junta de Valoració utilitzarà
els sistemes d’apreciació que consideri més adequats
i valorarà aquest apartat fins a un màxim de 5 punts.

Puntuació mínima
Si s’avaluen tots els apartats opcionals: 10 punts.
Si no s’avaluen tots els apartats opcionals, la pun-

tuació mínima serà en tots els casos la meitat de la
puntuació total (mèrits comuns més mèrits comple-
mentaris) que poden obtenir els/les candidats/tes.

Junta de Valoració
President:
Jordi Torrades i Aladrén, gerent de l’IMMB, o per-

sona en qui delegui.
Vocals:
Sr. Jordi Tolrà i Mabilon, cap del Departament de

Comunicació de l’IMMB, o persona en qui delegui.
Sra. Rosa Pueyo i Porta, coordinadora de la Xarxa

de Caps de Comunicació de l’Ajuntament de Barcelo-
na , o persona en qui delegui.

Sra. Antònia López i Leal, cap d’Administració de
l’IMMB, o persona en qui delegui, que actuarà com a
secretaria de la Junta.

Representants de la Junta de Personal o del
Comitè d’Empresa.
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ANUNCIS

Subhastes

Expedient núm.: 08/079

Objecte
Contractació dels treballs de prevenció d’incendis a

la finca “Can Girona” de la ciutat de Barcelona.
El lliurament es farà en els termes regulats en la

clàusula 7 del plec de clàusules administratives.

Import
79.622 euros (IVA inclòs).

Finançament
Amb càrrec a la previsió  pressupostària de l’exer-

cici 2008 per a Parcs i Jardins de Barcelona, Institut
Municipal.

Presentació de les pliques
Els licitadors hauran de presentar les proposicions

en sobres tancats i signats. En el dors, hi haurà de fi-
gurar la inscripció:

“Proposta per prendre part a la subhasta convoca-
da per Parcs i Jardins de Barcelona, Institut Municipal
per a l’adjudicació de la contractació dels treballs de
prevenció d’incendis a la finca “Can Girona” de la
ciutat de Barcelona”.

Garantia provisional
D’acord amb els articles 35.1 i 203.2 del text refós

de la LCAP, es dispensa de l’obligació de constituir
garantia provisional.

Garantia definitiva
Consistent en el 4 per 100 de l’import de l’ad-

judicació, d’acord amb la clàusula 12.1 del plec de
clàusules administratives particulars.

Procediment i forma d’adjudicació
Tramitació ordinària, procediment obert, forma

d’adjudicació per subhasta.

Els plecs de condicions es poden passar a recollir a
partir del mateix dia de la publicació d’aquest anunci
al Departament de Contractació de Parcs i Jardins
(carrer de Tarragona, núm. 173, 08014 Barcelona) de
dilluns a divendres, de 9 a 14 hores (amb encàrrec
previ al telèfon 93 413 24 00). Tanmateix el plec de
clàusules administratives particulars i el plec de clàu-
sules administratives generals de l’Ajuntament de
Barcelona es poden consultar a la nostra Intranet
adreça: www.parcsijardins.net.

No obstant això, a partir del proper dia 5 de maig,
es poden passar a recollir al carrer Torrent de l’Olla,
218-220, 4a planta, 08012 Barcelona.

Model de proposta
S’haurà de redactar d’acord amb el model que figu-

ra en el plec de clàusules.

Presentació de les proposicions
Des de l’endemà de la data de publicació fins al dia

20 de maig de 2008, ambdós inclosos.

Lloc de presentació
Departament de Contractació de Parcs i Jardins

(carrer de Tarragona, núm. 173,  08014 Barcelona)
de dilluns a divendres, de 9 a 14 hores, i a partir del
dia 5 de maig al carrer del Torrent de l’Olla, núm. 218-
220, 4a planta, 08012 BARCELONA.

Les proposicions es poden redactar en
Català o castellà.

Data de celebració de la licitació
El dia 28 de maig de 2008 a  les 9.00 h,  en la seu

de l’Àrea de Medi Ambient –carrer del Torrent de l’Olla,
núm. 218-220, 4a planta, de Barcelona.

El preu d’aquest anunci anirà a càrrec de l’ad-
judicatari.

Barcelona, 24 d’abril de 2008. El secretari delegat,
Josep Munt i Albareda.

* *  *

Expedient núm.: 08/193

Objecte
Contractació de la prestació del servei de lloguer

d’un camió pop amb conductor , per a la recollida de
residus vegetals per afectacions d’arbrat , per a un
període d’un any i mig.

El lliurament es farà en els termes regulats en la
clàusula 7 del plec de clàusules administratives.

Import
69.000 euros (IVA inclòs).

Finançament
Amb càrrec a la previsió  pressupostària de l’exer-

cici 2008 i 2009 per a Parcs i Jardins de Barcelona,
Institut Municipal.

Presentació de les pliques
Els licitadors hauran de presentar les proposicions

en sobres tancats i signats. En el dors, hi haurà de fi-
gurar la inscripció:
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“Proposta per prendre part a la subhasta convoca-
da per Parcs i Jardins de Barcelona, Institut Municipal
per a l’adjudicació de la contractació de la prestació
del servei de lloguer d’un camió pop amb conductor,
per a la recollida de residus vegetals per afectacions
d’arbrat , per a un període d’un any i mig”.

Garantia provisional
D’acord amb els articles 35.1 i 203.2 del text refós

de la LCAP, es dispensa de l’obligació de constituir
garantia provisional.

Garantia definitiva
2.760 euros (IVA inclòs), d’acord amb la clàusula

12.1 del plec de clàusules administratives particulars.

Procediment i forma d’adjudicació
Tramitació ordinària, procediment obert, forma

d’adjudicació per subhasta.

Els plecs de condicions es poden passar a recollir a
partir del mateix dia de la publicació d’aquest anunci
al Departament de Contractació de Parcs i Jardins
(carrer de Tarragona, núm. 173, 08014 Barcelona) de
dilluns a divendres, de 9 a 14 hores (amb encàrrec
previ al telèfon 93 413 24 00). Tanmateix el plec de
clàusules administratives particulars i el plec de
clàusules administratives generals de l’Ajuntament de
Barcelona es poden consultar a la nostra Intranet
adreça: www.parcsijardins.net.

No obstant això, a partir del proper dia 5 de maig,
es poden passar a recollir al carrer del Torrent de
l’Olla, núm. 218-220, 4a planta, 08012 Barcelona.

Model de proposta
S’haurà de redactar d’acord amb el model que figu-

ra en el plec de clàusules.

Presentació de les proposicions
Des de l’endemà de la data de publicació fins al dia

20 de maig de 2008, ambdós inclosos.

Lloc de presentació
Departament de Contractació de Parcs i Jardins

(carrer de Tarragona, núm. 173,  08014 Barcelona)
de dilluns a divendres, de 9 a 14 hores i a partir del
dia 5 de maig al carrer del Torrent de l’Olla, núm. 218-
220, 4a planta, 08012 Barcelona.

Les proposicions es poden redactar en
Català o castellà

Data de celebració de la licitació
El dia 28 de maig de 2008, 9.00 h,  en la seu de

l’Àrea de Medi Ambient –carrer del Torrent de l’Olla,
núm. 218-220, 4a planta, de Barcelona.

El preu d’aquest anunci anirà a càrrec de
l’adjudicatari.

Barcelona, 24 d’abril de 2008. El secretari delegat,
Josep Munt i Albareda.

* * *

Expedient núm.: 08/195

Objecte
Contractació del subministrament de terres, subs-

trats, compost i torbes, pels exercicis 2008 i 2009.
El lliurament es farà en els termes regulats en la

clàusula 7 del plec de clàusules administratives.

Import
240.000,62 euros (IVA inclòs).

Finançament
Amb càrrec a la previsió  pressupostària de l’exer-

cici 2008-2009 per a Parcs i Jardins de Barcelona,
Institut Municipal.

Presentació de les pliques
Els licitadors hauran de presentar les proposicions

en sobres tancats i signats. En el dors, hi haurà de fi-
gurar la inscripció:

“Proposta per prendre part a la subhasta convoca-
da per Parcs i Jardins de Barcelona, Institut Municipal
per a l’adjudicació de la contractació del submi-
nistrament de terres, substrats, compost i torbes, pels
exercicis 2008 i 2009”.

Garantia provisional
D’acord amb els articles 35.1 i 177.2 del text refós

de la LCAP, es dispensa de l’obligació de constituir
garantia provisional.

Garantia definitiva
Consistent en el 4 per 100 de l’import de l’ad-

judicació, d’acord amb la clàusula 12.1 del plec de
clàusules administratives particulars.

Procediment i forma d’adjudicació
Tramitació ordinària, procediment obert, forma

d’adjudicació per subhasta.

Els plecs de condicions es poden passar a recollir a
partir del mateix dia de la publicació d’aquest anunci
al Departament de Contractació de Parcs i Jardins
(carrer de Tarragona, núm. 173, 08014 Barcelona) de
dilluns a divendres, de 9 a 14 hores (amb encàrrec
previ al telèfon 93 413 24 00). Tanmateix el plec de
clàusules administratives particulars i el plec de
clàusules administratives generals de l’Ajuntament de
Barcelona es poden consultar a la nostra Intranet
adreça: www.parcsijardins.net.

No obstant això, a partir del proper dia 5 de maig,
es poden passar a recollir al carrer del Torrent de
l’Olla, núm. 218-220, 4a planta, 08012 Barcelona.

Model de proposta
S’haurà de redactar d’acord amb el model que figu-

ra en el Plec de Clàusules.

Presentació de les proposicions
Des de l’endemà de la data de publicació fins al dia

20 de maig de 2008, ambdós inclosos.

Lloc de presentació
Departament de Contractació de Parcs i Jardins

(carrer de Tarragona, núm. 173,  08014 Barcelona)
de dilluns a divendres, de 9 a 14 hores i a partir del
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dia 5 de maig al carrer del Torrent de l’Olla, núm. 218-
220, 4a planta, 08012 Barcelona.

Les proposicions es poden redactar en
Català o castellà.

Data de celebració de la licitació
El dia 28 de maig de 2008, 9.00 hores,  en la seu

de l’Institut Municipal Parcs i Jardins de Barcelona

–carrer de Tarragona, núm. 173, 2a planta, de Barce-
lona.

El preu d’aquest anunci anirà a càrrec de l’ad-
judicatari.

Barcelona, 24 d’abril de 2008. El secretari delegat,
Josep Munt i Albareda.

Concursos

Expedient núm.: 08/080

Objecte
Contractació de la prestació del servei de mante-

niment preventiu periòdic i la reparació dels diversos
vehicles marcs Nissan de que disposa l’Institut destinats
a la conservació dels parcs i jardins i de l’arbrat viari de
la ciutat de Barcelona, per a un període de sis mesos.

El lliurament es farà en els termes regulats en la
clàusula 7 del plec de clàusules administratives.

Import
90.000 euros (IVA inclòs).

Finançament
Amb càrrec a la previsió pressupostària de l’exer-

cici 2008-2009 per a Parcs i Jardins de Barcelona,
Institut Municipal.

Presentació de les pliques
Els licitadors hauran de presentar les proposicions

en sobres tancats i signats. En el dors, hi haurà de fi-
gurar la inscripció:

“Proposta per prendre part al concurs convocat per
Parcs i Jardins de Barcelona, Institut Municipal per a
l’adjudicació de la contractació de la prestació del
servei de manteniment preventiu periòdic i la repa-
ració dels diversos vehicles marcs Nissan de que dis-
posa l’Institut destinats a la conservació dels parcs i
jardins i de l’arbrat viari de la ciutat de Barcelona, per
a un període de sis mesos”.

Garantia provisional
D’acord amb els articles 35.1 i 203.2 del text refós

de la LCAP, es dispensa de l’obligació de constituir
garantia provisional.

Garantia definitiva
Consistent en el 4 per 100 de l’import de l’ad-

judicació, d’acord amb la clàusula 13.1 del plec de
clàusules administratives particulars.

Procediment i forma d’adjudicació
Tramitació ordinària, procediment obert, forma

d’adjudicació per concurs.

Els plecs de condicions es poden passar a recollir a
partir del mateix dia de la publicació d’aquest anunci
al Departament de Contractació de Parcs i Jardins
(carrer de Tarragona, núm. 173, 08014 Barcelona) de
dilluns a divendres, de 9 a 14 hores (amb encàrrec
previ al telèfon 93 413 24 00). Tanmateix el plec de
clàusules administratives particulars i el plec de clàu-
sules administratives generals de l’Ajuntament de
Barcelona es poden consultar a la nostra Intranet
adreça: www.parcsijardins.net.

No obstant això, a partir del proper dia 5 de maig,
es poden passar a recollir al carrer del Torrent de
l’Olla, núm. 218-220, 4a planta, 08012 Barcelona.

Model de proposta
S’haurà de redactar d’acord amb el model que figu-

ra en el plec de clàusules.

Presentació de les proposicions
Des de l’endemà de la data de publicació fins al dia

20 de maig de 2008, ambdós inclosos.

Lloc de presentació
Departament de Contractació de Parcs i Jardins

(carrer de Tarragona, núm. 173, 08014 Barcelona) de
dilluns a divendres, de 9 a 14 hores i a partir del dia 5
de maig al carrer del Torrent de l’Olla, núm. 218-220,
4a planta, 08012 Barcelona.

Les proposicions es poden redactar en
Català o castellà

Data de celebració de la licitació
El dia 28 de maig de 2008, 9.00 hores, en la seu de

l’Àrea de Medi Ambient –carrer del Torrent de l’Olla,
núm. 218-220, 4a planta, de Barcelona.

El preu d’aquest anunci anirà a càrrec de l’ad-
judicatari.

Barcelona, 24 d’abril de 2008. El secretari delegat,
Josep Munt i Albareda.
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En compliment del que disposa l’article 59.4 de la
Llei 30/92, de 26 de novembre, de règim jurídic de les
administracions públiques i del procediment ad-
ministratiu comú, i en relació amb l’expedient núm.
127/01 instruït pel Departament Juridicoadministratiu
de l’Institut Municipal de Mercats de Barcelona sobre
recurs ordinari contra el cànon del quart trimestre de
2000 corresponent a les parades 152-153 del mercat
provisional de Santa Caterina, es notifica a la seva
antiga titular, Encarnación Fernández Fernández, a
l’últim domicili conegut de la qual s’han rebutjat les
notificacions que li han estat dirigides, que el pre-
sident de l’Institut Municipal de Mercats ha disposat
en data 20 de desembre de 2007:

“Atès que el Jutjat del contenciós administratiu 5 de
Barcelona ha declarat conclòs el procediment 343/2001,
corresponent a la impugnació de Encarnación Fer-
nández Fernández, contra la liquidació del cànon del
4t trimestre 2000, mitjançant interlocutòria de data 8
d’octubre de 2004, en virtut del desistiment presentat
per la mateixa recorrent, executar el dipòsit constituït
per Encarnación Fernández Fernández, el 18 de ge-
ner de 2001, per garantir l’ingrés del cànon impugnat,
corresponent a les parades 152-153 del mercat provi-
sional del mercat de Santa Caterina, per un import de
tres-cents seixanta-set euros amb cinquanta-un cèn-
tims (367,51 euros).”

Contra aquesta resolució es pot interposar recurs
d’alçada davant l’Alcaldia en el termini d’un mes,
comptat des de l’endemà de la present notificació.
L’esmentat recurs s’entendrà desestimat si trans-
corren tres mesos des de la seva interposició sense
que se’n notifiqui la resolució.

Contra la desestimació tàcita del recurs d’alçada es
pot interposar recurs contenciós administratiu davant
del Jutjats contenciosos administratius de Barcelona
o dels que correspongui al seu domicili, en el termini
de sis mesos a comptar de l’endemà de la data en
què es produeix l’acte presumpte.

També es pot utilitzar qualsevol altre recurs que es
cregui convenient.

Barcelona, 8 d’abril de 2008. El secretari general,
Josep Cases i Pallarès.

* * *

En compliment del que disposa l’article 59.4 de la
Llei 30/92, de 26 de novembre, de règim jurídic de les
administracions públiques i del procediment admi-
nistratiu comú, i en relació amb l’expedient núm.
1119/00 instruït pel Departament Jurídic Administratiu
de l’Institut Municipal de Mercats de Barcelona sobre
recurs ordinari contra el cànon del segon trimestre de
2000 corresponent a les parades 152-153 del mercat
provisional de Santa Caterina, es notifica a la seva
antiga titular, Encarnación Fernández Fernández, a
l’últim domicili conegut de la qual s’han rebutjat les
notificacions que li han estat dirigides, que el pre-
sident de l’Institut Municipal de Mercats ha disposat
en data 20 de desembre de 2007:

Notificacions

“Atès que el Jutjat del contenciós administratiu 14
de Barcelona ha declarat conclòs el procediment
67/2001, corresponent a la impugnació de Encarna-
ción Fernández Fernández, contra la liquidació del
cànon del 2n trimestre 2000, mitjançant interlocutòria
de data 15 d’octubre de 2004, en virtut del desis-
timent presentat per el/la mateix/a recorrent, executar
el dipòsit constituït per Encarnación Fernández Fer-
nández, el 5 de juliol de 2000, per garantir l’ingrés del
cànon impugnat, corresponent a la/les parada/es 152-
153 del mercat provisional del mercat de Santa Ca-
terina, per un import de tres-cents trenta-quatre euros
amb cinquanta-set cèntims (334,57 euros).”

Contra aquesta resolució es pot interposar recurs
d’alçada davant l’Alcaldia en el termini d’un mes,
comptat des de l’endemà de la present notificació.
L’esmentat recurs s’entendrà desestimat si trans-
corren tres mesos des de la seva interposició sense
que se’n notifiqui la resolució.

Contra la desestimació tàcita del recurs d’alçada es
pot interposar recurs contenciós administratiu davant
del Jutjats contenciosos administratius de Barcelona
o dels que correspongui al seu domicili, en el termini
de sis mesos a comptar de l’endemà de la data en
què es produeix l’acte presumpte.

També es pot utilitzar qualsevol altre recurs que es
cregui convenient.

Barcelona, 8 d’abril de 2008. El secretari general,
Josep Cases i Pallarès.

* * *

En compliment del que disposa l’article 59.4 de la
Llei 30/92, de 26 de novembre, de règim jurídic de les
administracions públiques i del procediment admi-
nistratiu comú, i en relació amb l’expedient núm.
EX08000494 instruït pel Departament Juridicoadmi-
nistratiu de l’Institut Municipal de Mercats de Barcelo-
na sobre extinció de l’autorització administrativa que
empara l’ús dels llocs a baix indicats, es notifica a la
persona titular, Montserrat Maldonado Montes, que
en data 2 d’abril de 2008 el cap del Servei de Mercats
de l’Institut Municipal de Mercats ha procedit a la sig-
natura del requeriment següent:

“Segons consta a la Direcció del Mercat, la parada
a baix esmentada, roman tancada al públic des del
dia 1 de febrer de 2008.

Aquest comportament està previst a l’Ordenança
de mercats com a causa d’extinció de la llicència d’ús:

“Sense perjudici d’allò que es disposa en altres
preceptes d’aquestes Ordenances, les autoritzacions
d’ús s’extingeixen per: (…) i) no ocupar la parada o
tenir-la tancada per a la venda durant un mes, llevat
que sigui per causa justificada segons el criteri de l’òr-
gan que atorgà l’autorització, i allò que es disposa en
l’article 54.”

Així mateix, l’article 54 de l’Ordenança de mercats
estableix:

“1. Es declararà vacant tota parada que no s’ocupi
durant un mes consecutiu, llevat que hagués estat
obtinguda pel titular una autorització municipal, i amb
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independència que s’hagi satisfet o no el cànon
corresponent…”

Per tot l’esmentat, el requerim perquè en el termini
de deu dies comptats des de l’endemà de rebre la
present notificació procedeixi a l’obertura dels llocs de
venda, i l’advertiment que en cas de no fer-ho es
procedirà a iniciar el corresponent expedient admi-
nistratiu per tal de declarar extingida l’autorització ad-
ministrativa. Així mateix, dins el termini atorgat podrà

presentar les al·legacions que consideri oportunes
per a la defensa dels seus drets i interessos.“

Barcelona, 10  d’ abril de 2008. El secretari gene-
ral, Jordi Cases i Pallarès.

Mercat: Tres Torres.
Llocs: Lloc Fix/032-1, Lloc Fix/033-1 i Cambra Fri-

gorífica/002-A.
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